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κόνογλου, Μ. Τσόκλη, Γ. Κασαπίδη και Ν. Καντερέ, σελ. 891, 894,
900, 910, 913
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1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 875
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3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 4 ∆εκεµβρίου 2009, σελ. 908
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις τουρκι-

κές προκλήσεις στο Αιγαίο κ.λπ., σελ. 879
β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε

την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων της Ναυπηγο-
επισκευαστικής Ζώνης Πειραιά-Περάµατος-Σαλαµίνας κ.λπ., σελ.
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γ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την ανάγκη δηµιουργίας Νοσοκοµείου στην Ανατο-
λική Αττική κ.λπ., σελ. 882

δ) Προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων σχετικά µε την µεταφορά της Γενικής Γραµµα-
τείας Ισότητας των Φύλων στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης κ.λπ., σελ.
884

ε) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση της υποχρηµατοδότησης του Ορ-
γανισµού Ασφαλίσεως Ελευθέρων Επαγγελµατιών (ΟΑΕΕ), την
ιατροφαρµακευτική κάλυψη των ασφαλισµένων του κ.λπ., σελ.
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Αθήνα, σήµερα στις 3 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.34 συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας, να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Χαράλαµπο Χαρα-
λάµπους, Βουλευτή Κερκύρας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γραβιάς Νοµού Φωκίδας
ζητεί την ανανέωση των συµβάσεων έργου δύο εργαζοµένων στο
ΚΕΠ της περιοχής του.

2) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του Τοπικού ∆/τος Καλ-
λιθέας του ∆ήµου Τολοφώνας Φωκίδας διαµαρτύρονται για την
παράνοµη λειτουργία κεραίας κινητής τηλεφωνίας στη θέση
Πουρλάδα της περιοχής τους.

3) Οι Βουλευτές Β Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ και Αχαΐας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Ενωση Συντακτών Ηµερήσιων Εφηµερίδων Πελοποννήσου-Ηπεί-
ρου-Νήσων καταγγέλλει διώξεις σε βάρος του δηµοσιογράφου
Μπαλάσκα από οµάδα στελεχών του Λιµενικού Σώµατος Λέσβου
λόγω σειράς δηµοσιευµάτων του.

4) Ο Βουλευτής Β Πειραιώς κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Ιωάννη Ρέντη ζητεί
την άµεση έναρξη των προγραµµάτων Αθλητισµός για Όλους,
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.

5) Οι Βουλευτές Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Α Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων Βελτιώσεων Αχέ-
ροντα Πρέβεζας ζητεί οικονοµική στήριξη για την επισκευή των
ζηµιών που προκάλεσαν οι πρόσφατες πληµµύρες στην πεδιάδα
του Αχέροντα.

6) Ο Βουλευτής Β Πειραιώς κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων ∆ήµου
Νίκαιας Νοµού Πειραιά ζητεί την άµεση καταβολή των δεδου-

λευµένων στα µέλη του κ.λπ..

7) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ευρωστίνης Νοµού Κορινθίας
ζητεί να µην καταργηθεί το υποκατάστηµα της Εθνικής Τράπεζας
στο ∆ερβένι Κορινθίας.

8) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μαγνη-
σίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Επικρατείας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΚΑΖΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η ΕΛΜΕ Λάρισας
καταδικάζει την προσπάθεια υποβάθµισης του εορτασµού του
Πολυτεχνείου, όπως αυτή επιχειρήθηκε στο 15ο Γυµνάσιο Λάρι-
σας.

9) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος Ανάπτυξης Ελληνικών
Νησιών ζητεί τη θέσπιση φορολογικών κινήτρων για τις ΜΜΕ των
νησιωτικών περιοχών.

10) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πάτµου Νοµού ∆ωδε-
κανήσου ζητεί την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων ιατρικού
προσωπικού στο Κέντρο Υγείας Πάτµου.

11) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟ-
ΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία εκπρόσωποι του κλάδου
των µεταφορέων ζητούν την προστασία του κλάδου αυτού από
τον αθέµιτο ανταγωνισµό, την παράνοµη µεταφορά και την πα-
ράνοµη κυκλοφορία οχηµάτων ταξινοµηµένων στο εξωτερικό.

12) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συµβασιούχων Εξωτε-
ρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Εξωτερικών ζητούν τη
µετατροπή των συµβάσεων τους από ορισµένου χρόνου σε αο-
ρίστου.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Βοή-
θεια στο Σπίτι ζητεί τη µετατροπή των συµβάσεων των µελών του
από ορισµένου χρόνου σε αορίστου.

14) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι ∆ήµοι του Νοµού Αττικής ζη-
τούν την άµεση έναρξη των προγραµµάτων «Αθλητισµός για
Όλους» που λειτουργούν στους ΟΤΑ.
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15) Ο Βουλευτής Β Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλ-
λόγων Θεσ/νίκης ζητεί την άµεση καταβολή των κοινοτικών ενι-
σχύσεων του 2009 στους δικαιούχους αγρότες.

16) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών - Βιοτεχνών και
Εµπόρων Χίου ζητεί να ληφθούν µέτρα ώστε να µη θιγούν τα
ασφαλιστικά δικαιώµατα των ΕΒΕ της χώρας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 76/20/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη και Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/26741/4-11-09 έγγραφο από τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 135/21/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
ΤΚΕ/Φ.2/26731/4-11-09 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:

878 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί πρώτα η τέταρτη µε αριθµό 155/30-11-2009 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τους Υπουργούς
Εξωτερικών και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις τουρκικές προ-
κλήσεις στο Αιγαίο κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κοραντή έχει ως εξής:
«Στις 19 Νοεµβρίου οι Τούρκοι κατηύθυναν τέσσερα τουρκικά

αεροσκάφη µέσα στην περιοχή όπου διεξαγόταν η ελληνική
άσκηση έρευνας και διάσωσης «ΙΩΝΑΣ», για την οποία είχε εκ-
δοθεί νοµοτύπως διεθνής αναγγελία, δηµιουργώντας µεγάλους
κινδύνους στην ασφάλεια πτήσεων και µάλιστα υπό τα βλέµµατα
την ελληνικής στρατιωτικής ηγεσίας, που επέβαινε στην φρεγάτα
«ΣΑΛΑΜΙΣ». Αλλά και πέραν αυτού, το αεροπορικό στρατηγείο
του Εσκί Σεχίρ διαµαρτυρήθηκε σε εκείνο της Λάρισας, διότι αε-
ροσκάφη της FRONTEX δήθεν παραβίασαν τον τουρκικό εναέριο
χώρο. Είναι προφανές ότι οι ενέργειες της Τουρκίας, στη συνέ-
χεια της γνωστής επιστολής Ερντογάν προς τον κύριο Πρωθυ-
πουργό, το περιεχόµενο της οποίας η Κυβέρνηση επιµένει να
κρατάει ως επτασφράγιστο µυστικό, οξύνουν την ατµόσφαιρα,
ενώ επίκεινται η Υπουργική Σύνοδος του ΝΑΤΟ και το Συµβούλιο
Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί κατά λόγω αρµοδιότητος:
1. Πώς αξιολογούν τις νέες προκλητικές ενέργειες της Τουρ-

κίας, που στοχεύουν να εµπλέξουν και το ΝΑΤΟ;
2. Πώς προτίθεται να αντιδράσουν εν όψει των κρίσιµων διε-

θνών συναντήσεων που προαναφέρθηκαν;»
Στην ερώτηση του κ. Κοραντή θα απαντήσει ο Αναπληρωτής

Υπουργός κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι βρισκόµαστε

σε µια περίοδο ιδιαίτερα αυξηµένων παραβάσεων και παραβιά-
σεων στο χώρο του Αιγαίου από την πλευρά της Τουρκίας. Αυτή
η αυξητική παραβατική συµπεριφορά της Τουρκίας ασφαλώς και
µας ανησυχεί γιατί επιχειρείται –και αυτός είναι ένας πάγιος
στρατηγικός στόχος της Τουρκίας- να αξιοποιούνται στρατιω-
τικά µέσα για την εµπέδωση πολιτικών στόχων.

Όµως αυτή η παραβατική συµπεριφορά δεν µένει σε καµµία
περίπτωση αναπάντητη. Έχουµε δηµιουργήσει ήδη ιστορικά από
το 2000 µε την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το πλαίσιο εκείνο παρεµ-
βάσεων της Ελλάδας στους θεσµούς, πολιτικούς και στρατιωτι-
κούς, του ΝΑΤΟ αλλά και στους ευρωπαϊκούς θεσµούς
αναδεικνύοντας αυτήν τη συµπεριφορά της Τουρκίας που υπο-
νοµεύει βασικές και θεµελιώδεις αρχές του ∆ιεθνούς ∆ικαίου
αλλά και βασικές και θεµελιώδεις αρχές των ∆ιεθνών Συνθηκών.

Την τελευταία περίοδο παρατηρείται πράγµατι µια αύξηση όχι
θα έλεγα ποσοτική, αλλά µια αύξηση ποιοτική των παραβιάσεων
κυρίως µε τη µορφή των υπερπτήσεων πάνω από κατοικηµένα
νησιά.

Θεωρούµε, σε κάθε περίπτωση, απαράδεκτη αυτήν τη συµπε-
ριφορά της Τουρκίας, µια συµπεριφορά που δεν συνάδει στη θε-
µελιώδη αρχή της καλής γειτονίας, µια αρχή που αποτελεί
απαράβατο όρο και βεβαίως βασική προϋπόθεση για τη θετική
εξέλιξη της ευρωπαϊκής πορείας της Τουρκίας. Για µας είναι
σαφές ότι η Τουρκία έχει ευρωπαϊκό µέλλον µόνο υπό τη βασική
προϋπόθεση ότι σέβεται τους κανόνες του ∆ιεθνούς ∆ικαίου.

Στην προκειµένη περίπτωση, στην οποία αναφέρεται ο κύριος
συνάδελφος, έγιναν αµέσως όλα τα αναγκαία και στο υψηλότερο
δυνατό επίπεδο διαβήµατα, τόσο στην πολιτική και στρατιωτική
ηγεσία του ΝΑΤΟ στη Νάπολη, αλλά επίσης ενεργοποιήθηκε, στο
πλαίσιο των Μέτρων Οικοδόµησης Εµπιστοσύνης, η γνωστή ως
«κόκκινη» τηλεφωνική γραµµή µεταξύ των διοικητών των Εθνι-
κών Κέντρων Αεροπορικών Επιχειρήσεων Λάρισας και Εσκί
Σεχίρ.

Γνωστοποιούµε -και είχα κι εγώ την ευκαιρία πρόσφατα στη
συνάντηση µε τον Αµερικανό οµόλογό µου κ. Βερσµπάου- και
προσπαθούµε να αναδείξουµε αυτήν τη συµπεριφορά της Τουρ-
κίας και θα το κάνουµε ασφαλώς -και θέλω να σας διαβεβαιώσω-
και στην Υπουργική Σύνοδο των Υπουργών Εξωτερικών του
ΝΑΤΟ την επόµενη εβδοµάδα αλλά, βεβαίως, και στο Ευρωπαϊκό
Συµβούλιο. Γνωρίζουµε όλοι ότι στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο της
10ης ∆εκεµβρίου η Τουρκία θα αξιολογηθεί από τα κράτη- µέλη
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και η παραβατική της συµπεριφορά
επιβαρύνει αυτήν την αξιολογική διαδικασία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κοραντής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, για την απάντησή σας. Νοµίζω άλ-

λωστε ότι συµπίπτει εν πολλοίς και µε το περιεχόµενο της ερώ-
τησής µου, µε τις διαπιστώσεις που έχουµε κάνει όσον αφορά
τη συµπεριφορά της Τουρκίας στο Αιγαίο.

Πράγµατι αυτό που κι εµείς διαπιστώνουµε, κύριε Υπουργέ,
είναι µία έξαρση στην προσπάθεια της Τουρκίας όχι µόνον όσον
αφορά τις παραβιάσεις και τις παραβάσεις, αλλά και µε σειρά
των γνωστών αναγγελιών προς ναυτιλοµένους, των γνωστών NO-
TAMS, µε τις οποίες επιδιώκουν ένα τριπλό ή τετραπλό στόχο, αν
θέλετε: Πρώτον, τη µη αναγνώριση του FIR -γνωστή παλαιόθεν-
, δεύτερον, την αµφισβήτηση των δέκα ναυτικών µιλίων, τρίτον,
την αποστρατικοποίηση νήσων Αιγαίου –είναι γνωστό- όπως Σα-
µοθράκη, Χίο, Ψαρά, µία υπόθεση η οποία επαναλαµβάνεται,
όπως γνωρίζετε, και τέταρτον, την ανυπαρξία συµφωνηµένης
οριοθέτησης των συνόρων στο Αιγαίο.

Μπορώ να σας αναφέρω µια ολόκληρη σειρά από σχετικές
NOTAMS. Είµαι βέβαιος ότι τις ξέρετε και παρέλκει συνεπώς να
επαναλάβω το περιεχόµενό τους. Ασφαλώς δεν αµφισβητώ το
γεγονός ότι η Ελλάδα, η ελληνική Κυβέρνηση, το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας, σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Εξωτερικών
και µε άλλες συναρµόδιες αρχές, δίδουν κατά περίπτωση τη δέ-
ουσα απάντηση και προς την τουρκική πλευρά και ενεργοποιούν,
φαντάζοµαι, και το ΝΑΤΟ και την Ευρωπαϊκή Ένωση. Πλην όµως
έχω ένα ερώτηµα, κύριε Υπουργέ. Είπατε πριν ότι αλλάζει η συ-
µπεριφορά της Τουρκίας, όχι τόσο ποσοτικά, όσο ποιοτικά.

Ως προς το ποσοτικά, αν κρίνω από τα εξαιρετικά χρήσιµα
στοιχεία τα οποία µας διανείµατε κατά την πρόσφατη ενηµέρωση
της Επιτροπής Εξωτερικών και Άµυνας στο ΓΕΕΘΑ, για την οποία
και πάλι σας ευχαριστώ, νοµίζω ότι υπάρχει µια ουσιώδης, ου-
σιαστικότατη αύξηση στις παραβιάσεις το 2009 κατά 88% έναντι
του 2008, κατά 370% το 2006.

∆εύτερο στοιχείο, ποιοτικά: Βεβαίως περνάνε τώρα πάνω από
κατοικηµένα νησιά. Προσθέτω ότι ασφαλώς θα γνωρίζετε ότι
µέσα σ’ αυτούς τους σχηµατισµούς συµπεριλαµβάνονται και
αναγνωριστικά φωτογραφικά αεροσκάφη, τα οποία έχουν τη ση-
µασία τους. Και δεν επεκτείνοµαι επ’ αυτού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Τρίτον και κυριότερο όµως, σε τι ποσοστό, σε τι µέγεθος, σε
τι µέτρο έχει πραγµατικά ενεργοποιηθεί η Συµµαχία και έχει ενη-
µερωθεί και έχει καταλάβει πραγµατικά η Ευρωπαϊκή Ένωση το
τι πρόβληµα αντιµετωπίζουµε; Είστε διατεθειµένος, είναι διατε-
θειµένη η Κυβέρνηση, µε τη σύµπραξη, βεβαίως, του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας, να καθορίσει µια σαφέστατη γραµµή έναντι της
Τουρκίας όχι απλά υπό τη µορφήν µελέτης, ανασκοπήσεως, αξιο-
λογήσεως των πεπραγµένων της, που είµαι βέβαιος ότι θα γίνει,
αλλά µε το «διά ταύτα»;

Και το δια ταύτα θα είναι «εδώ σταµατάµε, κύριοι Τούρκοι, τη
συζήτηση, εδώ είναι η κόκκινη γραµµή, παγώνουµε τα πάντα έως
ότου εφαρµόσετε τα συµπεφωνηµένα».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης

Μπεγλίτης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Ο κύριος συνάδελφος έθεσε πράγµατι κρίσιµα ζητήµατα που
και εµάς µας απασχολούν. ∆εν ήρθα εδώ για να αποκρύψω τα
στοιχεία, εξάλλου έχουν δοθεί από την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας στα µέλη της ∆ιαρκούς Επιτροπής
Εξωτερικών και Άµυνας του ελληνικού Κοινοβουλίου. Και εµάς
µας προκαλεί προβληµατισµό αυτή η ποιοτική µεταβολή στην
παραβατική συµπεριφορά της Τουρκίας.

Θέλω, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να γνωρίζετε ότι
τόσο το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας όσο και το Υπουργείο Εξω-
τερικών υπερασπίζονται το καθένα από την πλευρά του και στο
µέτρο της αρµοδιότητάς του τα εθνικά κυριαρχικά δικαιώµατα
της χώρας και παράλληλα υπερασπίζονται και τις αρµοδιότητες
που έχουν ανατεθεί στη χώρα µας από διεθνείς πολιτικούς ορ-
γανισµούς.

Γιατί είναι διαφορετικό το µέγεθος και η ευθύνη υπεράσπισης
του εθνικού εναερίου χώρου ως εθνικό κυριαρχικό δικαίωµα και
διαφορετικού µεγέθους και βαρύτητας η υπεράσπιση µιας αρ-
µοδιότητας που ανατίθεται κατ’ εκχώρηση στη χώρα µας από
διεθνείς πολιτικούς οργανισµούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε δύο ζητήµατα στο Αι-
γαίο. Το ένα είναι η παραβατική συµπεριφορά της Τουρκίας ένα-
ντι δραστηριοτήτων και κοινών πολιτικών που αναπτύσσονται στο
πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αναφέροµαι κυρίως στις πο-
λιτικές υπεράσπισης και προστασίας των εξωτερικών συνόρων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης µέσω της Υπηρεσίας της FRONTEX.

Εκεί διαπιστώνονται πράγµατι παρενοχλήσεις από τα τουρκικά
ραντάρ σε αεροπλάνα της FRONTEX –Υπηρεσία, το τονίζω, της
Ευρωπαϊκής Ένωσης- και βεβαίως αυτό αναδεικνύεται από την
πλευρά µας στους αρµόδιους οργανισµούς της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Το δεύτερο θέµα είναι πιο πολύπλοκο και έχει να κάνει µε τον
κοινό επιχειρησιακό χώρο του Αιγαίου στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ.
Εκεί επίσης θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είµαστε σε ανοιχτή
γραµµή, τόσο η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας, όσο και η στρατιωτική ηγεσία µε τους νατοϊκούς µας εταί-
ρους, µε το Στρατηγείο που σας είπα της Νάπολης, µε το ΚΑΟΚ
του Εσκί Σεχίρ και βεβαίως της Σµύρνης και οι επιτελείς µας,
ώστε να θέτουν αµέσως και να αναδεικνύουν µε τον πιο έντονο
τρόπο την απαράδεκτη καθ’ όλα συµπεριφορά της Τουρκίας.

Για εµάς η κόκκινη γραµµή έναντι της Τουρκίας είναι πράγµατι
η υπεράσπιση της εθνικής µας κυριαρχίας, των εθνικών κυριαρ-
χικών δικαιωµάτων, αλλά και των αρµοδιοτήτων που µας αναθέ-
τουν οι διεθνείς οργανισµοί.

Θα ήθελα, όµως, τελειώνοντας, να επισηµάνω ιδιαίτερα ότι δεν
θα ήταν προς το συµφέρον της χώρας να κλείσουµε αυτήν τη
στιγµή την πόρτα της Τουρκίας προς την Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα
πρέπει να αναρωτηθούµε όλοι –και µάλιστα εν όψει και του Ευ-
ρωπαϊκού Συµβουλίου της 10ης ∆εκεµβρίου- κατά πόσο θα συ-
νέφερε τη χώρα µας και τα συµφέροντά της ένα πάγωµα των
ενταξιακών διαπραγµατεύσεων Ευρωπαϊκής Ένωσης και Τουρ-
κίας.

Επειδή πιστεύω ότι ο κύριος συνάδελφος το υπαινίχτηκε αυτό
προηγουµένως, θα ήθελα να πω ότι για εµάς σήµερα το συµφέ-
ρον της χώρας επιβάλλει να υπερασπιστούµε όχι άκριτα, όχι δί-
νοντας λευκές επιταγές την ευρωπαϊκή πορεία, πάντα µε
σεβασµό των όρων, των προϋποθέσεων, των αρχών και του κοι-
νοτικού κεκτηµένου που έχουµε διαµορφώσει όλοι συλλογικά
στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η χώρα µας, αλλά και η Κυβέρ-
νησή µας ως ισότιµο κράτος–µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
του ΝΑΤΟ διαθέτει όλα εκείνα τα θεσµικά και πολιτικά εργαλεία
για την υπεράσπιση των δικαιωµάτων µας και βεβαίως για την
αξιολόγηση της πορείας και της συµπεριφοράς της Τουρκίας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον Υπουργό.
Εισερχόµεθα τώρα στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό

161/30.11.2009 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου της Ε Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Βέρας Νικολαΐδου προς τους Υπουργούς
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Πολιτισµού

και Τουρισµού, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των
εργαζοµένων της Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης Πειραιά-Πε-
ράµατος-Σαλαµίνας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:
«Την έντονη αντίδραση των εργαζοµένων της Ναυπηγοεπι-

σκευαστικής Ζώνης Πειραιά-Περάµατος-Σαλαµίνας έχει προκα-
λέσει η απόφαση του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού µε
αριθµό πρωτοκόλλου 9308/12.11.2009, µε την οποία διακόπηκαν
οι εργασίες υδροβολής και αµµοβολής, που πραγµατοποιούνταν
στον παράλιο χώρο του παλαιού λατοµείου της Κυνόσουρας. Η
απόφαση αυτή παραπέµπει στο ν. 3028/02, σύµφωνα µε τον
οποίο η Κυνόσουρα Σαλαµίνας, ένα από τα νευραλγικότερα τµή-
µατα της Ζώνης, αποτελεί αρχαιολογικό χώρο κατηγορίας Α,
όπως είναι, δηλαδή, ο βράχος της Ακρόπολης.

Η απόφαση αυτή θα έχει καταστρεπτικές συνέπειες για τη
Ζώνη και για τους εργαζόµενους σε αυτή για το λόγο ότι εκεί
εκτελούνται εργασίες εντελώς αναγκαίες που αν ανακοπούν θα
σπάσει η αλυσίδα της παραγωγικής διαδικασίας και οδηγείται σε
αδιέξοδο όλη η Ναυπηγοεπισκευαστική Ζώνη.

Οι εργαζόµενοι, τα εργατικά σωµατεία, οι φορείς της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης και άλλοι φορείς του Πειραιά ζητούν: Να ανα-
κληθεί αυτή η απόφαση, να γίνει άµεσα µε νόµο η χωροθέτηση
της Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης, µε σαφή τοπογραφικό
προσδιορισµό και όρια, στον οποίο θα συµπεριλαµβάνονται όλοι
ανεξαρτήτως οι χώροι που γίνονται σήµερα εργασίες, όπως και
αυτός της Κυνόσουρας. Να σταµατήσει η εγκατάλειψη του Τύµ-
βου και της γύρω περιοχής που αποτελούν έναν απέραντο σκου-
πιδότοπο σε στεριά και θάλασσα, µε ναυάγια, σκουριασµένα
παροπλισµένα πλοία και να γίνει ένα µνηµείο, αντάξιο της ιστο-
ρίας του. Να υλοποιηθούν οι προηγούµενες αποφάσεις του Ορ-
γανισµού Λιµένος Πειραιώς Α.Ε., για εγκατάσταση πλωτής
προβλήτας κατά µήκος του ναυπηγοεπισκευαστικού κρηπιδώ-
µατος της Κυνόσουρας, ώστε να γίνονται οι εργασίες µε µεγα-
λύτερη ασφάλεια. Τέλος, να παρθούν όλα τα αναγκαία µέτρα για
τον καθαρισµό όλης της περιοχής όρµου Αµπελακίου, Κυνόσου-
ρας και της εσωτερικής και της εξωτερικής πλευράς από τα
σκουπίδια και τα ναυάγια.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, αν προτίθεται η Κυβέρνηση να
πάρει τα αναγκαία µέτρα που θα συµβάλουν στην ύπαρξη και τη
λειτουργία της Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης και αν θα ικανο-
ποιήσει τα παραπάνω αιτήµατα.».

Θα απαντήσει ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύ-
λος Γερουλάνος.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε, πρώτα απ’ όλα να ευ-
χαριστήσω για την ερώτηση. Το θέµα που θέτετε είναι ένα θέµα
που έχει απασχολήσει αρκετές µέρες τώρα το Υπουργείο και τις
υπηρεσίες µας και ευτυχώς µε θετικό αποτέλεσµα για όλες τις
πλευρές.

∆εν είναι ένα καινούργιο ζήτηµα, ούτε στη συγκεκριµένη πε-
ριοχή, τη θαλάσσια περιοχής βόρειας Κυνοσούρας, ούτε βέβαια
στην υπόλοιπη Ελλάδα. Γιατί, όπως και πάρα πολλοί άλλοι χώροι
στη χώρα µας, ο ευρύτερος χώρος της Σαλαµίνας είναι ένας
χώρος ιερός. Είναι η περιοχή που ανέδειξε ότι ο ελληνικός λαός
είναι ένας λαός για πάντα δεµένος µε τη θάλασσα. Έχει αναδεί-
ξει -και ελπίζουµε να συνεχίσει να το κάνει- ότι τόσο στην αρχαι-
ότητα όσο και σήµερα, η θάλασσα είναι το συγκριτικό
πλεονέκτηµα της χώρας. ∆εν είναι, λοιπόν, τυχαίο ότι και τα αρ-
χαιολογικά ευρήµατα της περιοχής είναι σηµαντικά.

Σε όλη την Ελλάδα οι υπηρεσίες του Υπουργείου µας κάνουν
µια ιδιαίτερη προσπάθεια να προστατεύουν την ιστορική µας
κληρονοµιά. Και το κάνουν αρκετά αποτελεσµατικά. Προφανώς
το έργο τους συχνά τους φέρνει αντιµέτωπους µε εργοδότες και
εργαζόµενους, η δράση των οποίων µπορεί να κριθεί επικίνδυνη
γι’ αυτά τα οποία έχουν ταχθεί να προστατεύουν. Αυτό έγινε και
πρόσφατα στην περιοχή.

Πρέπει να σηµειωθεί ότι οι εργασίες υδροβολής και αµµοβο-
λής που πραγµατοποιούνται στο θαλάσσιο χώρο, στο ύψος πε-
ρίπου του αρχαίου λατοµείου, προχωρούν χωρίς άδεια και
διακόπηκαν αρχικά από τηλεφωνικό σήµα της 26ης χερσαίας
Εφορίας του Πειραιά.
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Ενηµερωτικά απλώς αναφέρω ότι η ζώνη Α, δηλαδή η αδόµητη
ζώνη, δικαίως είναι ο χερσαίος χώρος. ∆εν είναι, όµως, η θα-
λάσσια περιοχή. Από µόνο του, λοιπόν, αυτό το τηλεφωνικό σήµα
δεν θα αρκούσε για να σταµατήσουν οι εργασίες. Ακολούθησε
όµως και δεύτερο σήµα, αυτήν τη φορά από την Εφορία Ενάλιων
Αρχαιοτήτων που είναι αρµόδια για τη θαλάσσια περιοχή της
χώρας µας και µόλις το πληροφορηθήκαµε αυτό κινητοποιηθή-
καµε. ∆ιότι, όπως αναφέρετε, η διακοπή των εργασιών έρχεται
σε άµεση αντιπαράθεση µε τις ανάγκες των εργαζοµένων της πε-
ριοχής.

Εξετάσαµε πολύ εξαντλητικά το ζήτηµα, διότι είχε όντως κιν-
δύνους. Συνεργαστήκαµε µε τη Νοµαρχία Πειραιά και µε τον Ορ-
γανισµό Λιµένος Πειραιώς, στον οποίο ανήκε ο έλεγχος του
θαλάσσιου χώρου της Κυνοσούρας.

Και καταλήξαµε πως υπάρχει δυνατότητα να συνεχιστούν οι
εργασίες αµµοβολής στη συγκεκριµένη περιοχή. Όµως, η
άσκηση αυτής της δυνατότητας προϋποθέτει την απαρέγκλιτη
τήρηση των διατάξεων της αρχαιολογικής και περιβαλλοντικής
νοµοθεσίας. Έτσι µπορούµε και να προστατεύσουµε την κληρο-
νοµιά µας στην περιοχή και να συνεχιστούν οι εργασίες, έως
ότου µε τους ήδη υπάρχοντες φορείς ή και άλλους ενδιαφερό-
µενους στην περιοχή να µπορούµε να βρούµε µία πιο µακρο-
χρόνια λύση για το πρόβληµα που έχει ανακύψει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Ε Αντιπρόεδρος της

Βουλής και Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Βέρα Νικολαΐδου έχει το λόγο.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Υπουργέ, εάν πιστεύετε ότι βρέθηκε λύση, εµείς δεν εκτιµούµε
κάτι τέτοιο γιατί έχω υπ’ όψιν µου δύο δελτία Τύπου από τη Νο-
µαρχία Πειραιά, όπου ουσιαστικά λένε ξανά ότι το θέµα µελετά-
ται. Προσωρινά εκτιµάτε όλοι όσοι συσκεφθήκατε στο
Υπουργείο, χωρίς να είναι παρόντες οι άµεσα ενδιαφερόµενοι,
δηλαδή οι εργαζόµενοι, τα Εργατικά Σωµατεία της Ζώνης και
απλά σηµειώνετε ότι υπάρχει σύγκλιση απόψεων για τη δυνατό-
τητα συνέχισης, χωρίς να λαµβάνετε κανένα άλλο µέτρο.

Αυτό σας το λέω σε σχέση µε τη λύση στην οποία αναφερθή-
κατε. Κατ’ αρχήν, αυτήν την περίοδο που πραγµατικά η ανεργία
µαστίζει αυτό το κοµµάτι της Ζώνης –ξέρετε ότι το Πέραµα έχει
πάνω από 30% ανέργους και δεν είναι ότι µαστίζει µόνο η ανερ-
γία, αλλά είναι και ένα πολύ επικίνδυνο εργασιακό κοµµάτι- η
Υπουργός Υγείας έχει ιδία αντίληψη, γιατί θυµάµαι ότι µετά το
τελευταίο θανατηφόρο δυστύχηµα πριν από ενάµιση χρόνο ήταν
παρούσα, όπως και πολλοί Βουλευτές του κόµµατός σας, δίνο-
ντας και υποσχέσεις για µέτρα, ώστε και να υπάρχει δουλειά στη
Ζώνη και να αποφεύγονται αυτού του είδους τα ατυχήµατα, τα
οποία ήταν θανατηφόρα.

Όχι απλά δεν έχει ληφθεί κανένα µέτρο –εσείς θα µου πείτε
τώρα ότι είστε Κυβέρνηση µόλις ολίγων ηµερών- αλλά από την
πρώτη στιγµή µας έκανε φοβερή εντύπωση αυτό το «ξεθάψιµο»,
θα έλεγα, της συγκεκριµένης διάταξης, γιατί πρέπει να ξέρετε
σχετικά µε τα ναυπηγεία, ότι ναυπηγείο και Ζώνη έχουν άµεση
σχέση. Το 1960 είχαν αγοραστεί από το Νιάρχο και µε βασιλικό
διάταγµα είχε απαγορευτεί για είκοσι πέντε χρόνια να λειτουργεί
η αµµοβολή και η δεύτερη εργασία στο συγκεκριµένο χώρο.

Μετά, όταν έληξε το εικοσιπεντάχρονο, έρχεται η Μελίνα Μερ-
κούρη σαν Υπουργός Πολιτισµού το 1985 και το χαρακτηρίζει
«Αρχαιολογικό Χώρο Β Τάξης», όπου επιτρέπονταν τα πάντα. Στη
συνέχεια, ο κ. Βενιζέλος το 2002 το χαρακτηρίζει ξανά «Α Τάξης».

Επί της ουσίας, λοιπόν, επειδή και οι δύο κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ
και Ν∆ έχετε την ίδια στρατηγική πρώτα απ’ όλα δεν έχετε κάνει
κάτι διαφορετικό, ο ένας συνεχίζει τον άλλον, στο γενικό σχε-
διασµό για το τι θα γίνει µε τη ναυπηγοεπισκευαστική βιοµηχανία,
το Σκαραµαγκά, τη Ζώνη κ.λπ. βλέπουµε όχι απλά µια υποτίµηση
του θέµατος της Κυνοσούρας, αλλά συστηµατικά οδηγείτε στα
αζήτητα για να «αξιοποιήσετε» και να «προστατεύσετε» τον
χώρο.

Το λέω έτσι πολύ απλά, γιατί εκεί πηγαίνει η ιστορία. Και πάει
εκεί η ιστορία από τη στιγµή που δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν τις ανά-
γκες της περιοχής. Υπάρχουν συγκεκριµένες προτάσεις. Πρώτα
απ’ όλα, πού είναι µετά από επτά χρόνια η επίδειξη κάποιας ευ-

αισθησίας; Πού ήταν η ευαισθησία για τον καθαρισµό της πε-
ριοχής και µέσα στη θάλασσα και έξω από αυτήν όλα αυτά τα
χρόνια;

Εµείς δεν είµαστε αντίθετοι µε την αξιοποίηση των πολιτιστι-
κών µας ευρηµάτων. Αντίθετα, παλεύουµε γι’ αυτά γιατί είµαστε
κάτοικοι των περιοχών. Και είµαστε υποχρεωµένοι γι’ αυτό και
νιώθουµε ότι αυτό πρέπει να κληροδοτηθεί στα παιδιά µας και
στις επόµενες γενιές.

Όχι απλά δεν υπήρξε µια τέτοια ευαισθησία, να αξιοποιηθεί ο
χώρος του Τύµβου, να γίνει ένα µνηµείο αντάξιο –αν θέλετε- της
ιστορίας του, αλλά ο συγκεκριµένος χώρος δεν έχει καµµία
σχέση µε τον αρχαιολογικό χώρο. Είναι τουλάχιστον ένα-δύο χι-
λιόµετρα πιο µακριά. Γι’ αυτό επανερχόµεθα και θέλω να απα-
ντήσετε στη δευτερολογία σας στα συγκεκριµένα αιτήµατα, µε
τα οποία συµφωνούµε, των σωµατείων της Ζώνης, της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης, της Οµοσπονδίας Μετάλλων και µια σειρά άλλων
φορέων. Και Βουλευτές από όλα τα κόµµατα ήταν παρόντες. Και
συµφωνούµε όλοι.

Να απαντήσετε, λοιπόν, στο εξής: Θα ανακληθεί αυτή η συ-
γκεκριµένη απόφαση; Αν θέλετε, νοµοθετικά να οριστικοποιηθεί
πλέον η λύση και αµέσως µετά να προχωρήσει η χωροθέτηση
της «ζώνης» και να παρθούν τέτοια µέτρα ώστε να υπάρχει δου-
λειά, ασφάλεια για τους εργαζόµενους και µέτρα στήριξης για
τους ανέργους.

Εκτός απ’ αυτό, θα πρέπει να σταµατήσει και η εγκατάλειψη
του Τύµβου, να γίνει µια πραγµατική αξιοποίηση, να τελειώσουµε
µε τους σκουπιδότοπους και στη στεριά και στη θάλασσα. Θα
πρέπει να υλοποιηθούν, αν θέλετε, και οι προηγούµενες αποφά-
σεις του ΟΛΠ. Είχε υποσχεθεί πλωτή δεξαµενή που θα εξασφά-
λιζε και µια ασφάλεια στη δουλειά τους. Μετά ακούσαµε ότι
κοστίζουν πολύ περισσότερο όλα τα άλλα που συµβαίνουν γύρω.

Επίσης, προτείνουµε να παρθούν µέτρα για τον καθορισµό
όλης της περιοχής του όρµου Αµπελακίου της Κυνόσουρας και
της εσωτερικής και της εξωτερικής πλευράς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και επιτέλους, θα υπάρξουν κάποια µέτρα που θα εξασφαλί-

ζουν, αν θέλετε, υποδοµή και προοπτική για τη ζωή της Ζώνης
και της Ναυπηγοεπισκευαστικής Βιοµηχανίας;

Όταν επισκεφθήκαµε τον Υπουργό Εργασίας, δεσµεύθηκε ότι
θα µας απαντούσε το ίδιο απόγευµα για κάποιο ραντεβού µεταξύ
Υπουργείου Εργασίας και Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, δηλαδή µε την κυρία Κατσέλη, το Νο-
µάρχη Πειραιά και τους φορείς για να δούµε τι µέτρα πρέπει να
παρθούν για τη Ζώνη, για να δοθεί δουλειά και να υπάρξει και
µια ασφάλεια σ’ αυτούς τους εργαζόµενους. Ακόµα περιµένουµε
το ραντεβού!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε Αντιπρόεδρος της Βουλής): Θα
ήθελα, λοιπόν, να µας απαντήσετε στα συγκεκριµένα ερωτήµατα,
γιατί το θέµα είναι πάρα πολύ σοβαρό και κάθε µέρα υπάρχουν
κινητοποιήσεις, οι οποίες δεν µπορούν να σταµατήσουν. Εάν
κοπεί το κοµµάτι αυτό, τελειώνει η Ζώνη, την κλείνετε. Βγείτε και
πείτε το καθαρά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γερουλάνος.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Αναρωτιέµαι γιατί δεν µου κάνει εντύπωση το γεγονός ότι
η πρόταση του ΚΚΕ είναι µαξιµαλιστική.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε Αντιπρόεδρος της Βουλής): Πρόταση
των εργαζοµένων είναι!

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): …είναι απολύτως µαξιµαλιστική, υποσχόµενη τα πάντα
σε όλους.

Και δεν καταλαβαίνω τι ακριβώς προτείνετε. Εσείς προτείνετε
να συνεχιστούν οι εργασίες χωρίς άδεια, όταν γνωρίζετε ότι µια
Ζώνη «άλφα» -για τον οποιοδήποτε λόγο έχει χαρακτηριστεί
«άλφα» και υπάρχουν συγκεκριµένες διαδικασίες – µε τις οποίες
χαρακτηρίζεται έτσι- σηµαίνει ότι κινδυνεύουν ορισµένες αρχαι-
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ότητες στην περιοχή.
Η πρότασή σας, λοιπόν, παρά το γεγονός ότι ακούγεται πάρα

πολύ καλή, δεν λαµβάνει υπ’ όψιν όλες τις παραµέτρους µέσα
στις οποίες έπρεπε να κινηθούµε. Και αυτό είναι το πιο σηµαντικό
αυτή τη στιγµή.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε Αντιπρόεδρος της Βουλής): Μετά
από τόσα χρόνια το θυµηθήκατε! Πάρτε µέτρα!

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Σε πολλά µέρη της χώρας –και δεν είναι µόνο η Σαλαµίνα-
έχουµε µονίµως ένα δίληµµα, το οποίο είναι ανάπτυξη ή προ-
στασία της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς. Αυτό συµβαίνει και σ’
αυτήν την περιοχή.

Ανάλογα, λοιπόν, µε το ρόλο του καθενός µας στην κοινωνία,
ανάλογα µε τα συµφέροντά µας πολύ συχνά, ανάλογα µε τις
απόψεις µας πάνω στο θέµα, παίρνουµε την άλφα ή τη βήτα θέση
πάνω στο ζήτηµα. Και πολύ συχνά η απόφαση την οποία παίρ-
νουµε έχει πολύ σκληρά αποτελέσµατα και για τη ζωή και για το
βιος συµπολιτών µας. Αυτό είναι µια πραγµατικότητα και δεν
είναι πάντα η κατάσταση τέτοια που να µπορεί να πει κανείς όλα
σε όλους. Κάποια στιγµή πρέπει να κάνουµε επιλογές. Και οι επι-
λογές είναι ένα τίµηµα το οποίο πληρώνουµε για το προνόµιο να
ζούµε σε µια χώρα µε µεγάλη και ισχυρή παράδοση.

Όµως, είναι ένα τίµηµα το οποίο δεν πρέπει να πληρώνει κα-
νείς µε αργές και γραφειοκρατικές διαδικασίες που αφήνουν τον
κόσµο για πολλά χρόνια στο σκοτάδι, χωρίς να γνωρίζουµε αν
µπορούµε να κάνουµε τη δουλειά µας, αν µπορούµε να εκµε-
ταλλευθούµε το οικόπεδό µας, αν µπορούµε να χτίσουµε κάτι
καινούργιο.

Και πάρα πολύ συχνά, αυτό το προνόµιο µπορεί να οδηγήσει
σε πολύ θετικά αποτελέσµατα, αν κάνουµε κάθε δυνατή προ-
σπάθεια να πετύχουµε και τα δύο, δηλαδή και την ανάπτυξη και
την προστασία της κληρονοµιάς. Και από την δική µου πείρα του-
λάχιστον, πολύ συχνά αυτό αποτελεί ένα ψευτοδίληµµα. Μάλι-
στα, πολλές φορές συµβαίνει το αντίθετο. Μπορούµε να
πετύχουµε την ανάπτυξη προστατεύοντας την κληρονοµιά µας
και αυτό είναι κάτι που προσπαθούµε να κάνουµε, φθάνει να το
κάνουµε µε διάθεση για συνεργασία, µε νηφαλιότητα, συλλογικά
και µε βαθύ σεβασµό του ενός στις απόψεις και τις θέσεις του
άλλου.

Οι λύσεις για να βρεθούν και για να γίνουν αποδεκτές οφεί-
λουν να αναζητηθούν συλλογικά και να συζητηθούν από κοινού
µε όλους τους άµεσα εµπλεκοµένους, κάτι που προσπαθούµε να
κάνουµε τώρα. Πάνω απ’ όλα, αυτές οι λύσεις πρέπει να βρί-
σκονται γρήγορα. Και θέλω να σηµειώσω ότι αυτό κάναµε αυτήν
τη φορά.

∆εν είναι τυχαίο ότι η απόφασή µας να συνεχιστούν οι εργα-
σίες στην περιοχή πάρθηκε γρήγορα και χωρίς τις κωλυσιεργίες
του παρελθόντος σε πολύ µεγάλο βαθµό, διότι στην ενοποίηση
των Υπουργείων Πολιτισµού και Τουρισµού προσπαθούµε να
βλέπουµε θετικά και το ρόλο µας και να προστατεύουµε την κλη-
ρονοµιά, αλλά και τη συµβολή µας στην ανάπτυξη της χώρας.

Αυτό είναι η ουσία του πράγµατος αυτήν τη στιγµή και αυτό
που µπορούµε να προσφέρουµε είναι να φέρουµε τον κόσµο
µαζί, να παίρνουµε γρήγορα αποφάσεις, έτσι ώστε ο εργαζόµε-
νος στην προκειµένη περίπτωση να µην αισθάνεται την ανασφά-
λεια που περιγράψατε.

Όµως, θα κλείσω λέγοντας ότι µε κανένα τρόπο αυτό το οποίο
έχω πει δεν σηµαίνει ότι δεν θα ξανασταµατήσουµε οποιαδήποτε
δράση η οποία θέτει σε κίνδυνο τα πράγµατα τα οποία έχουµε
ταχθεί να προστατεύουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε µε την υπ’ αριθµόν 158/30-11-2009 πέµπτη επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Ζ Αντιπροέδρου της Βουλής
και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθα-
νασίου Λεβέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε την ανάγκη δηµιουργίας Νοσοκοµείου στην
Ανατολική Αττική κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Στην ανατολική Αττική µε µόνιµο πληθυσµό που ξεπερνά τις

πεντακόσιες χιλιάδες η νοσοκοµειακή κάλυψη είναι εντελώς ανύ-
παρκτη, ενώ τα υπάρχοντα κέντρα υγείας λειτουργούν µε ανε-
παρκή στελέχωση και εξοπλισµό και δεν καλύπτουν όλες τις
περιοχές. Το Ασκληπιείο Βούλας, που τυπικά είναι χωροθετηµένο
στα όρια της ανατολικής Αττικής, καλύπτει υγειονοµικά µόνο
τους κατοίκους των νοτίων προαστίων.

Για να καλυφθούν οι βασικές νοσοκοµειακές ανάγκες της ανα-
τολικής Αττικής, απαιτείται η λειτουργία δύο σύγχρονων νοσο-
κοµείων, ενός στην περιοχή του Μενιδίου και του άλλου στην
ευρύτερη περιοχή των Μεσογείων. Η δηµιουργία του τελευταίου
γίνεται ακόµα επιτακτικότερη µετά τη λειτουργία του αεροδρο-
µίου των Σπάτων και τη συνακόλουθη πληθυσµιακή έκρηξη της
περιοχής.

Για το γεγονός αυτό η Νοµαρχία Ανατολικής Αττικής το 2007
κατέθεσε πρόταση ίδρυσης Νοσοκοµείου τετρακοσίων σαράντα
κλινών µε σύµπραξη, όµως, δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα –Σ∆ΙΤ-
γεγονός που θα αυξήσει κατακόρυφα το κόστος ανέγερσης και
λειτουργίας του νοσοκοµείου που θα αποβεί εις βάρος του δη-
µόσιου συµφέροντος.

Επειδή η δηµιουργία και λειτουργία ενός νοσοκοµείου απαιτεί
µε τις κρατούσες ελληνικές συνθήκες µια εικοσαετία τουλάχι-
στον, ερωτάται η κυρία Υπουργός:

1. Είναι στους σχεδιασµούς της Κυβέρνησης η σύγχρονη νο-
σοκοµειακή κάλυψη της ανατολικής Αττικής; Πώς θα εκδηλω-
θούν οι σχετικές πρωτοβουλίες και ποιο το χρονοδιάγραµµα;

2. Παίρνοντας υπ’ όψιν ότι ο θεσµός του Σ∆ΙΤ αυξάνει κατα-
κόρυφα το κόστος ανέγερσης και λειτουργίας των νοσοκοµείων,
προτίθεστε η δηµιουργία του νοσοκοµείου στην ανατολική Ατ-
τική να χρηµατοδοτηθεί µε κρατικούς µόνο πόρους;»

Θα απαντήσει η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα εξ αρχής να τονίσω στον αγαπητό συ-
νάδελφο ότι για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η υγεία είναι µεγάλη
προτεραιότητα, όπως επίσης και η ισόρροπη ανάπτυξη των µο-
νάδων υγείας σε όλες τις περιοχές της χώρας µας. Έτσι, ξεκινώ
µε το να πω ότι συµφωνώ µε την ανάγκη που αναδεικνύεται ότι
όντως στην ανατολική Αττική υπάρχει ανάγκη να αναπτυχθεί µια
σύγχρονη αποτελεσµατική νοσοκοµειακή µονάδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Πώς έχουν τα πράγµατα σήµερα; Μέσα από τις διαδικασίες
που έχει ακολουθήσει η προηγούµενη Κυβέρνηση, ήδη από το
2008, είχε ανατεθεί και έχει ολοκληρωθεί µια µελέτη κατασκευής,
εξοπλισµού, συντήρησης, οργάνωσης και λειτουργίας του γενι-
κού νοσοκοµείου στην ανατολική Αττική διακοσίων πενήντα κλι-
νών και κέντρο αποθεραπείας και αποκατάστασης διακοσίων
πενήντα κλινών. Η µελέτη αυτή είχε υποβληθεί στο Υπουργείο
Υγείας, προκειµένου στη συνέχεια να υποβληθεί και να υπαχθεί
στις διατάξεις του ν. 3389/2005, ακριβώς όπως αναφέρεται στο
θεσµό του Σ∆ΙΤ.

Θέλω, λοιπόν, εδώ να είµαι σαφής και να πω ότι και από την πε-
ρίοδο που ήµασταν στην αντιπολίτευση, αλλά και µε πολύ µε-
γάλη σαφήνεια στο κυβερνητικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ εµείς
έχουµε ταχθεί για την αλλαγή του προσανατολισµού του Σ∆ΙΤ,
ώστε να εξασφαλίζεται το κοινωνικό όφελος και το χαµηλότερο
κόστος -γιατί είναι αλήθεια ότι σε πολλές περιπτώσεις υπάρχουν
τα φαινόµενα που και εσείς αναφέρατε- και φυσικά να µη λει-
τουργεί αυτός ο θεσµός ως άλλοθι για τη µείωση των δηµοσίων
επενδύσεων. Γι’ αυτό και πρόκειται να υπάρξει αλλαγή του θε-
σµού αυτού και όσον αφορά τις αρχές και όσον αφορά την εφαρ-
µογή και είναι, βέβαια, κάτι που το βλέπουµε σε συνεργασία και
µε το Υπουργείο Οικονοµίας και µε το Υπουργείο Υποδοµών, που
πλέον έχει συγκεντρώσει όλες τις αρµοδιότητες που αφορούν
τον κατασκευαστικό κλάδο του δηµοσίου, όπως είναι η ∆ΕΠΑ-
ΝΟΜ.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, αγαπητέ συνάδελφε, θέλω να είµαι
κατηγορηµατική ότι δεν νοείται Σ∆ΙΤ που να αφορά τη λειτουρ-
γία των νοσοκοµείων και την παροχή υπηρεσιών υγείας. Τα Σ∆ΙΤ
µέσα από ένα νέο πλαίσιο, όπως θα εξελιχθούν, πρέπει να πε-
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ριορίζονται µόνο στις περιπτώσεις εκείνες που είναι πραγµατικά
κοινωνικά επωφελές για περιορισµένα έργα και όχι –επαναλαµ-
βάνω- για τη λειτουργία των νοσοκοµείων και την παροχή υπη-
ρεσιών υγείας.

Ήδη είµαστε σε συνεργασία µε τους συναδέλφους στο Υπουρ-
γείο Υποδοµών, προκειµένου να δούµε συνολικά αυτόν το σχε-
διασµό σε ποιο βαθµό θα αξιοποιηθεί ένας τέτοιος θεσµός µε
αυτή τη νέα προσέγγιση και προσανατολισµό για την κατασκευή
των νοσοκοµείων.

Αυτό που µπορώ να πω σε αυτήν τη φάση όσον αφορά την
προοπτική της κατασκευής του νοσοκοµείου στην ανατολική Ατ-
τική, είναι ότι συµφωνώ µαζί σας ότι πρέπει να είναι µια από τις
προτεραιότητες στο συνολικό επανασχεδιασµό που κάνουµε και
την επαναξιολόγηση του προγραµµατισµού µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κυρία Υπουργέ, συµφωνούµε ότι χρειάζεται να

γίνει νοσοκοµείο, τουλάχιστον ένα νοσοκοµείο γιατί η περιοχή
έχει µία αλµατώδη οικιστική ανάπτυξη. Μάλιστα, στους σχεδια-
σµούς της προηγούµενης κυβέρνησης µιλούσαν για δύο εκα-
τοµµύρια πληθυσµό στην ευρύτερη περιοχή των Μεσογείων.
Ένα νοσοκοµείο δεν φτάνει. Θα πρέπει κανονικά να προσανατο-
λιστούµε µε προοπτική, ένα στην ευρύτερη περιοχή του Μενι-
δίου και ένα στα Μεσόγεια.

Το άλλο είναι ότι ο πληθυσµός αυτήν τη στιγµή που είναι εξα-
κόσιες χιλιάδες περίπου διπλασιάζεται και τριπλασιάζεται τα Σαβ-
βατοκύριακα και τα καλοκαίρια. Εποµένως, οι ανάγκες είναι
επιτακτικές. Από το Λαύριο µέχρι το Κρατικό Αθηνών δεν υπάρ-
χει νοσοκοµειακή κάλυψη και από τον Ωρωπό µέχρι κάτω στη
Γλυφάδα. Εποµένως είναι επιτακτική ανάγκη.

Μιλάτε για Σ∆ΙΤ. ∆εν ξέρω πώς ακριβώς σκέφτεστε να λει-
τουργήσει. Έρχεται το Χάρβαρντ, έρχεται το Κέµπριτζ και σας
λένε ότι η λειτουργία των Σ∆ΙΤ, όπου λειτούργησαν, είχαν σαν
αποτέλεσµα την κατακόρυφη αύξηση του κόστους κατασκευής
και λειτουργίας. Στα Σ∆ΙΤ αυτός που θα βάλει τα χρήµατά του, θα
τα βάλει για να κερδίσει από κάπου. Από πού; Από τη λειτουργία
προφανώς των νοσοκοµείων. Και λέτε ότι δεν θα µπει το Σ∆ΙΤ
µέσα στη λειτουργία των νοσοκοµείων, αλλά θα πάρει κάποιες
υπηρεσίες κατά πάσα πιθανότητα, δεν ξέρω ποιες θα είναι αυτές.

Το πρώτο είναι ότι θα πρέπει να γίνει το νοσοκοµείο. Αυτό έχει
χρονίσει πάρα πολύ, θα έπρεπε να είχε γίνει από χρόνια, θα
έπρεπε να είχε γίνει από την προηγούµενη περίοδο του ΠΑΣΟΚ,
που εάν θέλετε ερχόταν και ο πακτωλός από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Τότε έπρεπε να κάνουµε υποδοµές και για νοσοκοµεία
και για αποχετεύσεις και πήγαν αλλού τα χρήµατα.

Η Νέα ∆ηµοκρατία ολιγώρησε επίσης. Και πρέπει να ξέρετε
ότι στην Ελλάδα, δυστυχώς και να ξεκινήσετε αύριο το πρωί, το
λιγότερο θέλετε δέκα χρόνια, κανονικά είκοσι χρόνια για να γίνει
κάτι. Το Νοσοκοµείο του Χαϊδαρίου έφτασε σχεδόν τριάντα χρό-
νια για να φτιαχτεί. Σκεφτείτε από τώρα µέχρι τότε τι θα γίνει,
πώς θα αντιµετωπιστεί το πρόβληµα. Μην ξεχνάµε δε και κάτι
άλλο, ότι το κόστος κατασκευής ενός νοσοκοµείου από τα θε-
µέλιά του µέχρι τον πλήρη του εξοπλισµό είναι όσο το ετήσιο κό-
στος λειτουργίας του.

Εποµένως, πρέπει να δούµε ότι δεν είναι εκεί το µεγάλο κό-
στος και πρέπει να δούµε και πού θα γίνει. Πρέπει αυτό το νο-
σοκοµείο που θα γίνει στην ευρύτερη περιοχή των Μεσογείων
να είναι σε κεντρική θέση. Να µην είναι έκκεντρο, να µη χρειάζε-
ται να ταξιδεύουν ολόκληρες δεκάδες χιλιόµετρα. Λένε παρα-
δείγµατος χάριν να γίνει εκεί που ήταν το παλιό Νταού Πεντέλης.
Εκεί όµως η Λεωφόρος Μαραθώνος που υπάρχει τώρα πήζει τις
περισσότερες ώρες της ηµέρας και ειδικά τα Σαββατοκύριακα
είναι αδύνατον να κυκλοφορήσεις. Πώς θα συνωστίζονται τόσες
εκατοντάδες, χιλιάδες άνθρωποι εκεί πέρα και για να πάνε στις
δουλειές τους προς διάφορες κατευθύνσεις και να πάνε και στο
νοσοκοµείο; Αυτό πρέπει να εξυπηρετεί άµεσα, γρήγορα, όχι
µόνο τους ασθενείς, αλλά και τους συγγενείς και όλους αυτούς

που θα πηγαινοέρχονται. Γιατί ένα νοσοκοµείο είναι µια λει-
τουργική µονάδα που καλύπτει πάρα πολλές ανάγκες και οπωσ-
δήποτε, τουλάχιστον µερικές δεκάδες χιλιάδες άνθρωποι θα
πηγαινοέρχονται κάθε µέρα.

Εποµένως, όλα αυτά θα πρέπει να ληφθούν υπ’ όψιν. Και βέ-
βαια όλα αυτά πρέπει να γίνουν γρήγορα γιατί ο καιρός περνάει
και οι ανάγκες µεγαλώνουν και αυτό το πληρώνουν και µε την
υγεία και πολλές φορές και µε τη ζωή τους οι άνθρωποι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η Υπουργός Υγείας κ. Ξενογιαννακοπούλου.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι στο χώρο της υγείας τα µέτωπα και οι ανά-

γκες είναι τροµακτικές και οφείλουµε βέβαια να τα ιεραρχούµε.
Καταλαβαίνετε ότι σε αυτό το πρώτο διάστηµα που έχουµε ανα-
λάβει τη διακυβέρνηση, η πρώτη µας υποχρέωση ήταν να ενι-
σχύσουµε άµεσα τα νοσοκοµεία, κυρίως µε προσωπικό, µε
νοσηλευτικό προσωπικό, µε ιατρικό προσωπικό –θα έχουµε τη
διάταξη στη συνέχεια στο νοµοσχέδιο που συζητάµε- και φυσικά
τις µονάδες εντατικής θεραπείας. Από εκεί και πέρα η ανάπτυξη
των νοσοκοµειακών µονάδων, είναι και αυτή µια πολύ µεγάλη
προτεραιότητα.

Σας απήντησα µε πάρα πολύ µεγάλη ειλικρίνεια ότι συµµερί-
ζοµαι απόλυτα αυτήν την ανάγκη που θέσατε.

Πραγµατικά η ανατολική Αττική είναι µια περιοχή που συνε-
χώς αναπτύσσεται πληθυσµιακά, οι ανάγκες συνεχώς αυξάνο-
νται και οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε αυτήν την ανάγκη.

Άρα, λοιπόν, στο συνολικό επανασχεδιασµό που γίνεται και
στην επανεξέταση των θεµάτων της ανάπτυξης των νοσοκοµει-
ακών µονάδων θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι το θέµα της ανα-
τολικής Αττικής θα µπει στο τραπέζι και µε όλον τον
προβληµατισµό που και εσείς τοποθετήσατε σήµερα στη συζή-
τηση, δηλαδή, και όσον αφορά τη χωροθέτηση αλλά και όσον
αφορά τον καλύτερο τρόπο και τον ταχύτερο για να λειτουργή-
σει µια τέτοια µονάδα.

Ήµουν επίσης σαφής όσον αφορά στα Σ∆ΙΤ. Ο θεσµός όπως
λειτουργεί σήµερα δεν είναι ένας θεσµός που υποστηρίζουµε.
Ίσα-ίσα –και αυτό είναι ένα θέµα βέβαια που αφορά και τους συ-
ναδέλφους στα Υπουργεία Υποδοµών και Οικονοµίας- χρειάζεται
µια αναθεώρηση του θεσµού. Και σίγουρα –κι εκεί θέλω να είµαι
κατηγορηµατική- τα Σ∆ΙΤ δεν χωρούν στην υγεία και να έχουν
ως αντάλλαγµα είτε τη λειτουργία του νοσοκοµείου είτε την πα-
ροχή υπηρεσιών υγείας. Ήµασταν κατηγορηµατικοί πριν τις
εκλογές και παραµένουµε σ’ αυτήν τη θέση µε σαφήνεια. Τα Σ∆ΙΤ
πρέπει να πηγαίνουν πραγµατικά εκεί που είναι επωφελές και
εκεί που δεν θα έχουν οποιοδήποτε τέτοιο κόστος όσον αφορά
το κοινωνικό σύνολο.

Άρα, λοιπόν, σε συνεργασία και µε το Υπουργείο Υποδοµών
εµείς σ’ αυτήν την αναθεώρηση που θα γίνει για τα Σ∆ΙΤ θέλουµε
πραγµατικά να εξασφαλίσουµε πως θα αναπτυχθούν οι νοσοκο-
µειακές µονάδες µε τον καλύτερο και ταχύτερο τρόπο.

Σε αυτόν τον σχεδιασµό άλλη µια φορά να επαναλάβω ότι το
θέµα της ανατολικής Αττικής θα είναι στο τραπέζι σαν µια από τις
προτεραιότητες. Φυσικά είµαστε ανοιχτοί να συζητήσουµε και µε
τους συναδέλφους Βουλευτές απ’ όλα τα κόµµατα που προέρ-
χονται από την περιφέρεια Αττικής και µε την αυτοδιοίκηση.

Είναι προτεραιότητα και δέσµευσή µας να συζητήσουµε και
όλα τα περαιτέρω που αφορούν το πώς θα µπορέσουµε γρήγορα
µια τέτοια προτεραιότητα να τη βάλουµε στη δροµολόγηση της
υλοποίησης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Η µε αριθµό 151/30-11-2009 πρώτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. ∆ηµητρίου Κουσελά προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την έγκαιρη καταβολή ενιαίας ενίσχυ-
σης στους παραγωγούς του Νοµού Μεσσηνίας κ.λπ., δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η µε αριθµό 154/30-11-2009 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση πρώ-
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του κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αργύριου
Ντινόπουλου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης
για την κατασκευή του Πάρκου του Ελληνικού κ.λπ., δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού, και διαγράφε-
ται.

Η πρώτη µε αριθµό 146/30-11-2009 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς την Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την εφαρµογή του προε-
δρικού διατάγµατος για την απαγόρευση αλιείας στη θαλάσσια
περιοχή όρµου Βατίκων του Λακωνικού Κόλπου κ.λπ., δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

∆εύτερη είναι η µε αριθµό 157/30-11-2009 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου της Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ευ-
γενίας Τσουµάνη-Σπέντζα προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη µεταφορά
της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας των Φύλων στο Υπουργείο ∆ι-
καιοσύνης κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Τσουµάνη-Σπέντζα σε περίληψη
έχει ως εξής:

«Σύµφωνα µε το πρόσφατο Π.∆. 189/5-11-2009, η Γενική Γραµ-
µατεία Ισότητας των Φύλων µεταφέρεται από το Υπουργείο Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης στο
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµά-
των.

Η εθνική πολιτική των τελευταίων ετών έδωσε έµφαση στην οι-
κονοµική και αναπτυξιακή διάσταση της ισότητας, µε βάση τις
δεσµεύσεις της στρατηγικής της Λισαβόνας. Μέσω του ΕΣΠΑ
2007-2013, σε όλα τα επιχειρησιακά προγράµµατα και ιδίως στον
ειδικό άξονα του Ε.Π. «∆ιοικητική Μεταρρύθµιση», δεσµεύτηκαν
σηµαντικοί πόροι για την ενδυνάµωση των πολιτικών ισότητας σε
όλο το εύρος της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης.

Ερωτάται συνεπώς ο κύριος Υπουργός:
1. Αν και µε ποιον τρόπο θα υπηρετήσει την αναπτυξιακή και οι-

κονοµική διάσταση της ισότητας των φύλων ή αν αντιθέτως θα
περιοριστεί µόνο στον τοµέα της δικαιοσύνης και των ανθρωπί-
νων δικαιωµάτων.

2. Ποια µέτρα λαµβάνει για τη δηµιουργία δοµών υποστήριξης
ευπαθών οµάδων γυναικών στους δήµους καθώς και για τη συµ-
µετοχή των γυναικών στα κέντρα λήψης οικονοµικών και πολιτι-
κών αποφάσεων βάσει του ανωτέρω Ε.Π. προκειµένου να µην
απολεσθούν και οι σχετικές χρηµατοδοτήσεις.»

Στην ερώτηση της κ. Σπέντζα θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ.
Απόστολος Κατσιφάρας.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ πολύ.

Η πολιτική εποπτεία της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας των
δύο φύλων στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης ∆ιαφάνειας και Ανθρω-
πίνων ∆ικαιωµάτων, θα αναβαθµίσει και θα ενισχύσει το πεδίο
παρέµβασης των πολιτικών ισότητας και ταυτόχρονα θα επε-
κτείνει τις δράσεις σε όλα τα γεωγραφικά διαµερίσµατα της
χώρας µας, ακριβώς για να καλύψει ανάγκες της σύγχρονης επο-
χής που µέχρι τώρα παραµένουν υπαρκτές µεν, αλλά κενές πα-
ρεµβάσεως δε.

Η Γενική Γραµµατεία Ισότητας των δύο φύλων εξακολουθεί να
έχει την ευθύνη διαχείρισης του «Άξονα Προτεραιότητας 3: εν-
δυνάµωση των πολιτικών ισότητας» σε όλο το εύρος της δηµό-
σιας διοίκησης, του Επιχειρησιακού Προγράµµατος ∆ιοικητική
Μεταρρύθµιση του ΕΣΠΑ.

Κατά συνέπεια, η αναπτυξιακή και οικονοµική διάσταση της
ισότητας -ένας βασικός πυλώνας της Συνθήκης της Λισαβόνας-
που έχει ως κύριο στόχο την άρση των ανισοτήτων, ακριβώς για
να δώσει ίσες ευκαιρίες παρέµβασης και να προστατεύσει µε-
γάλη µερίδα του πληθυσµού από τον κοινωνικό αποκλεισµό, που
είναι ένα φαινόµενο που υπονοµεύει τη δηµοκρατία και διατα-
ράσσει τη συνοχή της κοινωνίας, παραµένει στις πολιτικές προ-
τεραιότητες.

Στο πλαίσιο του Επιχειρησιακού Προγράµµατος ∆ιοικητική Με-
ταρρύθµιση προβλέπονται και έχουν σχεδιαστεί –και εδώ ακρι-

βώς είναι η µεγάλη τοµή- να υπάρχει µία εθνική πολιτική, ένα
εθνικό δίκτυο προστασίας, αλλά µε δοµές που έχουν διάρκεια
και µε δοµές που έχουν στόχους και πολιτικές και κυρίως θα
αφορά τους ξενώνες φιλοξενίας κακοποιηµένων γυναικών και
ταυτόχρονα συµβουλευτικά κέντρα σε όλα τα µεγάλα περιφε-
ρειακά, γεωγραφικά διαµερίσµατα. Κι αυτό για να µπορεί η χώρα
µας σε µία εποχή µεγάλων κοινωνικών εξελίξεων, να έχει δοµές,
το κράτος να είναι παρόν, η πολιτεία να είναι παρούσα και να
µπορεί να αντιµετωπίζει σύγχρονα προβλήµατα και ταυτόχρονα
να επεκταθεί και να καλύψει κοινωνικές οµάδες κυρίως στην πε-
ριφέρεια, που είναι σήµερα εκτός του πολιτικού πεδίου παρέµ-
βασης.

Ταυτόχρονα, αγαπητή συνάδελφε, εµείς θα διευρύνουµε τις
πολιτικές µας σε όλο το πεδίο ανάδειξης και παρέµβασης της
γυναικείας δραστηριότητας στην πολιτική, στην οικονοµία, στους
θεσµούς, στην αυτοδιοίκηση. Έτσι ακριβώς για να φέρουµε ένα
δυναµικό κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας στο προσκήνιο, εκεί
που πραγµατικά παίρνονται αποφάσεις ακριβώς για να ενισχύ-
σουµε την ίδια τη δηµοκρατία µας και τους θεσµούς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Σπέντζα.
ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κατ’ αρχάς θέλω να σας ευχηθώ καλή επι-

τυχία στο έργο σας και ιδιαίτερα στην πολιτική ισότητας των
φύλων παρ’ ότι επιµένω και εύχοµαι κάποια στιγµή να αναθεω-
ρηθεί αυτή η απόφαση και να επιστρέψει η Γενική Γραµµατεία
στο πρώτο τη τάξει Υπουργείο, το Υπουργείο Εσωτερικών ή µε
οποιονδήποτε άλλον τρόπο κρίνετε, να αναβαθµιστεί.

Όπως γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, το θέµα της πολιτικής ισό-
τητας των φύλων είναι ένα θέµα πολυδιάστατο και µε οριζόντιο
χαρακτήρα.

Σύµφωνα µε τη σύγχρονη ευρωπαϊκή προσέγγιση, τη στρατη-
γική της Λισαβόνας, το χάρτη πορείας για την ισότητα των φύλων
και το Ευρωπαϊκό Σύµφωνο για την ισότητα οι ίσες ευκαιρίες κα-
θίστανται ζήτηµα πρωτίστως οικονοµικό και αποτελούν µια κινη-
τήριαδύναµητηςανάπτυξηςκαιέναστοιχείοανταγωνιστικότητας της
οικονοµίας.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι οι γυναίκες αποτελούν ένα πλού-
σιο ανθρώπινο δυναµικό το οποίο όµως έχει ακόµα προβλήµατα
οικονοµικής και κοινωνικής ένταξης, γι’ αυτό η Ευρωπαϊκή
Ένωση στηρίζει µε χρηµατοδοτήσεις την ένταξη των πολιτικών
ισότητας σε όλους τους τοµείς, δηλαδή, στην ανάπτυξη, στην
επιχειρηµατικότητα, στην απασχόληση, στη συµµετοχή των γυ-
ναικών στα κέντρα λήψης αποφάσεων και µέσα στις επιχειρή-
σεις.

Αντ’ αυτού εκτιµώ ότι η πολιτική αυτή στο πλαίσιο του κατά τα
λοιπά σοβαρότατου Υπουργείου ∆ικαιοσύνης δηµιουργεί έναν
περιορισµό, µία περιθωριοποίηση του θέµατος και έναν εγκλω-
βισµό των πολιτικών µόνο στα ζητήµατα τα θεσµικά και της δι-
καιοσύνης καθώς και των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, θέµατα τα
οποία βεβαίως, κύριε Υπουργέ, είναι πολύ σοβαρά, ωστόσο αυτά
έχουν κατά κάποιο τρόπο λυθεί µε τις παρεµβάσεις και τις διε-
θνείς συµβάσεις του ΟΗΕ και µε αποφάσεις επίσης σε διεθνές
επίπεδο που υπογραµµίζουν ότι τα δικαιώµατα των γυναικών
είναι ανθρώπινα δικαιώµατα.

Σηµειωτέον ότι το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης είναι από τα τελευ-
ταία τη τάξει Υπουργεία, κατά συνέπεια δεν ξέρω τι δυνατότη-
τες παρέµβασης µπορεί να έχει σε άλλους τοµείς που απαιτείται.
Θα σηµειώσω ότι σε καµµία χώρα της Ευρώπης δεν υπάγεται η
πολιτική αυτή στα αντίστοιχα Υπουργεία.

Εποµένως θα ήθελα να σας ρωτήσω εάν η πολιτική αυτή πρό-
κειται να περιοριστεί µόνο στα ανθρώπινα δικαιώµατα ή στους
θεσµούς διότι όσα αναφέρατε µπορεί να είναι µία πολύ ωραία
θεωρητική και πολιτική βάση, ωστόσο µέσα από ένα τέτοιο
Υπουργείο είναι δύσκολο να υπηρετηθούν.

Επίσης θα σας ρωτήσω αν γνωρίζετε ότι όλο το γυναικείο κί-
νηµα, όλες οι γυναικείες οργανώσεις, ακόµα και ιστορικές ορ-
γανώσεις του δικού σας χώρου, της δικής σας παράταξης όπως
είναι η Ένωση Γυναικών Ελλάδος, η ΕΓΕ, δηµόσια έχουν τοπο-
θετηθεί αντίθετα.
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Είναι προς τιµή σας το ότι αναφέρατε πως υπάρχει προετοι-
µασία από την προηγούµενη κυβέρνηση και των πόρων αλλά και
του θεσµικού πλαισίου για την υλοποίηση όλων αυτών των έργων
σε όλη την περιφέρεια. Θα περιµένουµε και χαίροµαι ιδιαίτερα
που βάζετε µπροστά την υλοποίησή τους.

Θα ήθελα να αναφέρω και το εξής ως προς το θέµα του ΕΣΠΑ:
Κύριε Υπουργέ, έχετε υπ’ όψιν σας ότι για να υλοποιηθούν συγ-
χρηµατοδοτούµενα προγράµµατα πέραν των ειδικών υπηρεσιών
απαιτούνται παράλληλα και εξειδικευµένες οικονοµικές υπηρε-
σίες; Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης ουδέ-
ποτε υλοποίησε συγχρηµατοδοτούµενα προγράµµατα. Με ποιες
γνώσεις και µε ποιο προσωπικό θα µπορέσει να υλοποιήσει αυτά
τα έργα όταν ξέρετε ότι στο τέλος του 2010 θα αρχίσει η εφαρ-
µογή του κανόνα ν+3; Αυτό θα οδηγήσει σε απώλεια πόρων,
πράγµα που βεβαίως δεν ευχόµαστε. Η αξιοποίηση των πόρων
άλλωστε δεν είναι αυτοσκοπός, κύριε Υπουργέ, αλλά σκοπός και
στόχος είναι η υποστήριξη και η βελτίωση της θέσης των γυναι-
κών στην ελληνική κοινωνία και η Κυβέρνηση σ’ αυτό το σηµείο
θα κριθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Κατσιφάρας.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Τα πολιτικά ζητήµατα δεν λύνονται από την κατάταξη των
Υπουργείων αλλά λύνονται από τις πολιτικές προτεραιότητες που
θέτει η κάθε µία κυβέρνηση, που θέτουν οι θεσµοί. Εδώ ακριβώς
είναι που κάνουµε τη µεγάλη τοµή ως ΠΑΣΟΚ. Βάζουµε πολύ
ψηλά στην ατζέντα των προτεραιοτήτων τα θέµατα διαφάνειας,
ισότητας και προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Αυτή
είναι η νέα µεγάλη τοµή που έκανε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι εθνική πολιτική έχεις όταν
ασκείς ενεργές πολιτικές, όχι όταν διασφαλίζεις µόνο ένα πρό-
γραµµα. Εµείς δεν είπαµε ποτέ ότι δεν διασφαλίσατε το πρό-
γραµµα. Πολιτικές δεν είχατε ως προηγούµενη κυβέρνηση, αλλά
απλά το πρόγραµµα. Το πρόγραµµα έχει τη δική του σηµασία,
αλλά επί της ουσίας δεν είχε διασφαλιστεί σε κανένα θεσµικό
επίπεδο ή µε νέες και ενεργές δοµές και δυναµικές που να έφερ-
ναν αποτέλεσµα και να κάλυπταν το µεγάλο κενό στον τοµέα της
ισότητας.

Θέλω επίσης να πω ότι για µας η ίση µεταχείριση και η προ-
στασία των δικαιωµάτων όλων όσοι διαβιούν στην ελληνική επι-
κράτεια συνιστά συνταγµατική επιταγή του κράτους.

Επίσης, και η άρση των ανισοτήτων. Μεταξύ των δύο φύλων
αποτελεί υποχρέωση της πολιτείας. Αυτές είναι οι βασικές µας
αρχές. Αυτή είναι η πυξίδα µας, πάνω στην οποία θα διαµορφώ-
σουµε το πλαίσιο πολιτικής, γιατί γνωρίζουµε απόλυτα ότι οι πο-
λιτικές παρέµβασης πρέπει να κινηθούν σε οριζόντιο επίπεδο και
σε όλη τη χώρα και ακριβώς το θεσµικό δίκτυο, που θα διαµορ-
φώσουµε, θα είναι γεωγραφικά σε όλη τη χώρα, θα καλύπτει και
άλλες κατηγορίες γυναικών που σήµερα είναι πίσω από την κουρ-
τίνα, όπως είναι οι µετανάστριες, οι αγρότισσες, oι γυναικείες
οµάδες µειονοτήτων, οι ανήλικες, τα παραβατικά παιδιά, έτσι
ακριβώς, αν θέλουµε να έχουµε µία ολοκληρωµένη πολιτική που
να αγγίζει όλες τις κατηγορίες των πολιτών που έχουν ανάγκη,
αλλά και βοήθειας. Έτσι, θα µπορούµε ως χώρα να ξεφύγουµε
από την εβδοµηκοστή έκτη θέση που βρισκόµαστε το τελευταίο
διάστηµα στα θέµατα της ισότητας και αυτό δεν µας τιµά σαν
χώρα.

Το µεγάλο στοίχηµα για µας είναι να αξιοποιήσουµε τους πό-
ρους που έχουµε ήδη δεσµεύσει. ∆εύτερον, να ξεκινήσει η υλο-
ποίηση του προγράµµατος, γιατί δεν έχει ξεκινήσει από το 2007,
και τρίτον, να φτιάξουµε δοµές ισχυρές, αποτελεσµατικές και
πάνω σε αυτό το σηµείο εµείς θα αξιοποιήσουµε ό,τι θετικό αφή-
σατε, αλλά θα αλλάξουµε ό,τι πραγµατικά σήµερα είναι γράµµα
κενό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.

Τρίτη είναι η µε αριθµό 160/30-11-2009 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τους Υπουργούς
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Οικονοµικών, σχετικά
µε την αντιµετώπιση της υποχρηµατοδότησης του Οργανισµού
Ασφαλίσεως Ελευθέρων Επαγγελµατιών (ΟΑΕΕ), την ιατροφαρ-
µακευτική κάλυψη των ασφαλισµένων του κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραθανασόπουλου έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε τα στοιχεία του προϋπολογισµού, η κρατική επι-

χορήγηση στον Οργανισµό Ελευθέρων Επαγγελµατιών (ΟΑΕΕ)
για το 2009, διαµορφώθηκε στο 1,5 εκατοµµύριο ευρώ, ενώ για
το 2010 η πρόβλεψη είναι 600.000 .000 ευρώ.

Από τα στοιχεία που δίνει η ∆ιοίκησης του ΟΑΕΕ, µεγάλο
µέρος των ασφαλισµένων αδυνατεί να πληρώσει τις εισφορές
του, λόγω των οικονοµικών δυσκολιών. Ενδεικτικά, σε σύνολο εν-
νιακοσίων χιλιάδων ασφαλισµένων, οικονοµικά τακτοποιηµένοι,
είναι µόλις τριακόσιες σαράντα πέντε χιλιάδες. Για το 2009 οι
ασφαλισµένοι που δεν πλήρωσαν τις εισφορές τους, ανέρχονται
σε εκατόν ενενήντα δύο χιλιάδες.

Με την οικονοµική κρίση που βρίσκεται σε εξέλιξη, ο αριθµός
των ασφαλισµένων που δεν µπορούν να ανταποκριθούν αναµέ-
νεται να αυξηθεί και συγχρόνως προβλέπεται µεγάλη µείωση της
κρατικής χρηµατοδότησης.

Με δεδοµένο ότι δεν υπάρχει καµµία προοπτική αύξησης των
εσόδων του ΟΑΕΕ από τις εισφορές των ασφαλισµένων,

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, αν σκοπεύει η Κυβέρνηση:
1.Να ενισχύσει την κρατική επιχορήγηση του ΟΑΕΕ, ώστε ο

Οργανισµός να ανταποκριθεί στις ανάγκες των ασφαλισµένων.
2.Να διασφαλίσει την ιατροφαρµακευτική κάλυψη όλων των

ασφαλισµένων, για όσο διάστηµα διαρκεί η οικονοµική κρίση».
Στην ερώτηση του κ. Καραθανασόπουλου θα απαντήσει ο Υφυ-

πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, πράγµατι το 2009 ο ΟΑΕΕ χρειάστηκε 1,5 δι-

σεκατοµµύριο ευρώ επιχορήγηση από τον κρατικό προϋπολογι-
σµό, προκειµένου να καλύψει τις ανάγκες του, δηλαδή να
καταβάλει τις συντάξεις µέχρι το τέλος του χρόνου αυτού. Χρει-
άστηκε 800.000.000 ευρώ επιπλέον εκείνων που είχαν προϋπο-
λογιστεί για το 2009, έτσι ώστε να αντιµετωπίσει το πρόβληµα
ρευστότητας που είχε δηµιουργηθεί. Για το 2010 η πρόβλεψη
δεν είναι 600.000.000 ευρώ, είναι συνολικά 1, 1 δισεκατοµµύριο
ευρώ, στα οποία περιλαµβάνεται και η κρατική χρηµατοδότηση,
στα πλαίσια της διµερούς χρηµατοδότησης που ισχύει για το συ-
γκεκριµένο ταµείο.

Το έλλειµµα αυτό έχει δηµιουργηθεί για τους λόγους που ανα-
φέρατε, αλλά κυρίως λόγω της µεγάλης αύξησης της εισφορο-
διαφυγής που είχαµε, όχι µόνο τον τελευταίο χρόνο, αλλά και τα
προηγούµενα χρόνια. ∆εν είναι σηµερινό φαινόµενο αυτή η ει-
σφοροδιαφυγή. Το µέγεθός της ίσως είναι µεγαλύτερο.

Και τα προηγούµενα χρόνια, όµως, ήταν µεγάλη η εισφορο-
διαφυγή. Ειδικά µετά την 1/1/2007, που ενοποιήθηκαν τα ταµεία
ΤΕΒΕ, ΤΣΑ και το Ταµείο Εµπόρων, µε τον τρόπο που ενοποιή-
θηκαν, αντιµετώπισαν µεγαλύτερο πρόβληµα σε σχέση µε την εί-
σπραξη των εισφορών.

Επίσης, αυτό το έλλειµµα οφείλεται στη µεγάλη αύξηση των
δαπανών υγείας, κυρίως της φαρµακευτικής περίθαλψης. Ενδει-
κτικά, θέλω να αναφέρω ότι από το 2005 µέχρι το 2009 είχαµε µία
αύξηση της τάξης του 103%, δηλαδή διπλασιάστηκε η δαπάνη
για φαρµακευτική περίθαλψη. Και διπλασιάστηκε λόγω των πο-
λιτικών που ακολουθήθηκαν εκείνη την περίοδο.

Για εµάς είναι προτεραιότητα να αντιµετωπίσουµε αυτά τα
προβλήµατα. ∆εν µπορούµε να απευθυνόµαστε κάθε µήνα στο
Υπουργείο Οικονοµικών και στον κρατικό προϋπολογισµό για επι-
πλέον χρήµατα, ώστε να καλύψουµε τις ανάγκες των ταµείων.
Πρέπει να ελεγχθεί η εισφοροδιαφυγή, πρέπει να περιοριστεί η
σπατάλη στους κλάδους υγείας των ταµείων.

Είναι σαφές ότι η προσπάθεια που κάνουµε, τουλάχιστον ως
προς την εισφοροδιαφυγή, σε µία δύσκολη περίοδο, δεν περι-
µένουµε να έχει θεαµατικά αποτελέσµατα. Ωστόσο, δεν µπορεί

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 3 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 885



να χρησιµοποιείται ως άλλοθι το πρόβληµα που υπάρχει, η οικο-
νοµική κρίση, και να µην πληρώνουν όλο και περισσότεροι τις
υποχρεώσεις τους.

Το πρόβληµα της εισφοροδιαφυγής στα ταµεία πρέπει να ξέ-
ρουµε ότι –και το είπα και πριν για τον ΟΑΕ, αλλά συνολικά στα
ταµεία- γιγαντώθηκε από τότε που άρχισαν να γίνονται οι χαρι-
στικές ρυθµίσεις από την προηγούµενη κυβέρνηση και δηµιουρ-
γήθηκε η αντίληψη ότι αυτός που δεν πληρώνει, επιβραβεύεται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Καραθανασόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Χαίροµαι που επιβεβαιώνει ο κύριος Υφυπουργός ότι για να

καλυφθούν οι ανάγκες του ΟΑΕ το 2009 δόθηκε περίπου 1,5 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ.

Με βάση τα δικά µας, όµως, στοιχεία, κύριε Υπουργέ, αυτά
που προβλέπει ο κρατικός προϋπολογισµός για το 2010 –µακάρι
να είναι διαφορετικά και να ισχύουν αυτά που λέτε- είναι περί-
που 600.000.000, ποσό το οποίο, απ’ ό,τι καταλαβαίνετε κι εσείς,
δεν θα µπορέσει να καλύψει ούτε καν το 50% των αναγκών που
θα υπάρχουν. Και, βεβαίως, το 2010 αναµένεται περαιτέρω επι-
δείνωση των οικονοµικών στοιχείων των ταµείων, η οποία επιδεί-
νωση θα φέρει ραγδαία αύξηση των δαπανών για
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, και θα προκαλέσει αυξανόµενη
αδυναµία των ασφαλισµένων να πληρώσουν τις εισφορές τους.

∆ιότι, κύριε Υπουργέ, η υπόθεση της εισφοροδιαφυγής για το
Ταµείο των Αυτοαπασχολούµενων, για τον ΟΑΕ, είναι κυρίως ζή-
τηµα αδυναµίας -στη συντριπτική πλειοψηφία, δεν λέµε για
όλους- στο να ανταποκριθούν στις αυξηµένες εισφορές οι οποίες
υπάρχουν. Μάλιστα, σε συνθήκες κρίσης αυτή η αδυναµία διευ-
ρύνεται.

Με βάση τα ίδια τα στοιχεία του ΟΑΕ, το 2007 αδυνατούσε να
πληρώσει τις εισφορές το 20% των ασφαλισµένων. Το ποσοστό
αυτό, το 2008 αυξήθηκε στο 25%. Και για φέτος το ποσοστό
αυτό, µε βάση τα ίδια τα στοιχεία του ∆Σ του ΟΑΕ, τις εκτιµήσεις
τις οποίες κάνει, αναµένεται να προσεγγίσει το 35%. Και επειδή
και το 2010 θα είναι δύσκολο, µε αυτή την εξέλιξη των πραγµά-
των το νούµερο αυτό θα µεγαλώσει. Και µιλάµε για ένα σηµα-
ντικό τµήµα των αυτασφαλισµένων, οι οποίοι δεν έχουν
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.

Από αυτή, λοιπόν, την άποψη είναι φανερό ότι η πολιτική, η
οποία υπήρξε –αναφέρθηκα σε ορισµένα παραδείγµατα- όπως
η ενοποίηση των ταµείων µε τον τρόπο ο οποίος έγινε, δηµιούρ-
γησε ακόµα µεγαλύτερα προβλήµατα. Επίσης, η άρνηση των κυ-
βερνήσεων διαχρονικά να χρηµατοδοτήσουν επαρκώς το ταµείο,
οδήγησε στα συντριπτικά ελλείµµατα. Και βεβαίως, η πολιτική, η
οποία καταλαβαίνουµε ότι είναι η επιλογή, είναι τα βάρη από τα
ασφαλιστικά και τα οικονοµικά αδιέξοδα του Ταµείου να φορτώ-
νονται στους ασφαλισµένους.

Ήδη το ∆Σ του ΟΑΕ προχώρησε σε αυξήσεις 6% στις εισφο-
ρές για τον κλάδο σύνταξης και 20% για τον κλάδο Υγείας το
2009, όταν ο πληθωρισµός ήταν 1%, όταν η πτώση του τζίρου, µε
βάση τα επίσηµα στοιχεία, είναι 15%.

Ταυτόχρονα, στα σχέδια των κυβερνήσεων, ενδεχοµένως και
της δικής σας, είναι να επιβληθούν δεκατέσσερις εισφορές, αντί
για δώδεκα που πληρώνουν το χρόνο οι αυτοαπασχολούµενοι,
κάτι που σηµαίνει ότι από µόνο του είναι µία αύξηση 16,7%, ενώ
προετοιµάζεται η εξοµοίωση παλαιών και νέων ασφαλισµένων
στις συντάξεις, κάτι που σηµαίνει µείωση των συντάξεων που χο-
ρηγούνται σήµερα για πάνω από το 40%.

Απ’ αυτήν την άποψη, λοιπόν, είναι φανερό ότι εµείς πάµε σε
άλλη λογική. Ποια είναι η λογική, κατά τη γνώµη µας; Σήµερα,
για να ξεπεραστούν τα φαινόµενα της κρίσης που αντιµετωπί-
ζουν κύρια τους αυτοαπασχολούµενους και τις µικρές επιχειρή-
σεις, χρειάζεται µείωση των εισφορών κατά 10% για όσο
διάστηµα διαρκεί η κρίση, δωρεάν ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη για τους αυτοαπασχολουµένους και τους µικρούς ΕΒΕ,
που αδυνατούν να πληρώσουν τις εισφορές τους και άµεση κρα-
τική χρηµατοδότηση, ικανή να βγάλει το Ταµείο από τη σηµερινή
αδιέξοδη κατάσταση.

Βεβαίως, δεν θα λύσει το πρόβληµα του Ταµείου. Εµείς λέµε
ότι τα προβλήµατα του ΟΑΕΕ µπορούν να λυθούν µόνο µε συ-
ντριπτική αλλαγή και ανατροπή των αντιασφαλιστικών νόµων,
όπως είναι η κατάργηση του πδ 258/2005 και όλων των προη-
γούµενων αντιασφαλιστικών νόµων, που πάνω σε αυτούς βασί-
στηκε. Χρειάζεται κοινωνική ασφάλιση, δηµόσια και καθολική, µε
κρατική επιχορήγηση των 2/3 των αναγκών από το κράτος και
του 1/3 από τους ασφαλισµένους, δωρεάν ιατροφαρµακευτική
και νοσοκοµειακή περιθάλψη για όλους τους ασφαλισµένους,
αλλά και για τους αυτοαπασχολούµενους και κατάργηση της ει-
σφοράς υγείας. Είναι ορισµένες από τις βασικές προτάσεις, οι
οποίες είναι γνωστές σε εσάς. Τις έχουµε καταθέσει και είναι
στόχοι πάλης ουσιαστικά, γιατί η Κυβέρνηση, κατά τη γνώµη µας,
δεν πρόκειται να στραφεί προς αυτήν την κατεύθυνση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κουτρουµάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να πω ότι δεν είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης να

αυξηθούν οι εισφορές από τους δώδεκα στους δεκατέσσερις
µήνες. ∆εν είπαµε ποτέ κάτι τέτοιο. Πέρα από τις ετήσιες ανα-
προσαρµογές που γίνονται, εµείς δεν συζητάµε σενάριο αύξη-
σης των ασφαλιστικών εισφορών για τον ΟΑΕΕ.

∆εν καταλαβαίνω πραγµατικά την προσέγγισή σας, σε ό,τι
αφορά τις υποχρεώσεις των επαγγελµατιών και των επιχειρή-
σεων. ∆ηλαδή, τι θέλατε, να πούµε ότι, επειδή υπάρχει κρίση, το
30% ή το 35% ή το 40% δεν θα πρέπει να πληρώνει;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είπα κάτι τέτοιο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Υπάρχουν επιχειρήσεις –και το συµ-
µεριζόµαστε αυτό- που αδυνατούν πράγµατι να ανταποκριθούν
στις υποχρεώσεις τους, όχι µόνο στις ατοµικές, δηλαδή για την
ασφάλιση των ίδιων των επαγγελµατιών, αλλά και στην ασφά-
λιση των εργαζοµένων.

Από εκεί και µετά, είναι γνωστό ότι πολλές από τις επιχειρήσεις
επικαλούνται την κρίση, για να µην καταβάλουν εισφορές. Εµείς
δεν θα παραιτηθούµε της προσπάθειας να εισπράξουµε τις ει-
σφορές και δεν θα µεταφέρουµε το βάρος στον κρατικό προϋ-
πολογισµό, γιατί ο κρατικός προϋπολογισµός έχει συγκεκριµένες
δυνατότητες και δεν είναι κάτι που έρχεται από άλλον πλανήτη.
Είναι δικά µας λεφτά, χρήµατα που προέρχονται από τον ελλη-
νικό λαό.

Σε ό,τι αφορά την υγειονοµική περίθαλψη που είπατε, θα
ήθελα να πω ότι µε βάση το καθεστώς που ισχύει σήµερα καλύ-
πτεται κάθε επαγγελµατίας, εφόσον καταβάλλει τις εισφορές του
βεβαίως, και για ένα χρόνο µετά. Εάν έχει υποβάλει αίτηση για
συνταξιοδότηση που έχει διακόψει την επαγγελµατική του δρα-
στηριότητα, επίσης καλύπτεται µέχρι που να πάρει τη σύνταξή
του.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι κανένας δεν θα χάσει ούτε τη
σύνταξη ούτε την περίθαλψή του και το επόµενο διάστηµα.
Όπως τα καταφέραµε το 2009 και δώσαµε τα χρήµατα που χρει-
άστηκαν ο ΟΑΕΕ και το ΙΚΑ, για να µπορέσουν να ανταποκριθούν
στις υποχρεώσεις τους, θα το κάνουµε και το 2010 και τα επό-
µενα χρόνια.

Ωστόσο, πρέπει να συµφωνήσουµε όλοι ότι κανένα ταµείο δεν
µπορεί να έχει βιώσιµη προοπτική µε εισφοροδιαφυγή της τάξης
του 25% ή του 35%, που έχουµε στο συγκεκριµένο Ταµείο. Ο
ΟΑΕΕ είναι ένα Ταµείο που έχει από τα υψηλότερα όρια συντα-
ξιοδότησης και δεν υπάρχουν περιθώρια να αυξηθεί κανένα όριο.
Είναι ένα από τα ταµεία στο οποίο πληρώνουν υψηλές εισφορές
οι ασφαλισµένοι. Από εκεί και πέρα, δεν είναι δυνατόν να µετα-
φέρουµε τα βάρη στους συνεπείς, επειδή κάποιοι είναι ασυνε-
πείς. Πρέπει να συµφωνήσουµε ότι όλοι είναι ίσοι απέναντι στο
νόµο. Πρέπει να υπάρχουν σταθεροί κανόνες στη χρηµατοδό-
τηση του συστήµατος, κανόνες που αφορούν πρώτα το κράτος,
βεβαίως, και από εκεί και µετά και τις ίδιες τις επιχειρήσεις.

Εµείς, επειδή βλέπουµε αυτά τα προβλήµατα, γι’ αυτό ακρι-
βώς ξεκινήσαµε και προτεραιότητά µας ήταν να ενεργοποιή-
σουµε µηχανισµούς ελέγχου που ήταν σε πλήρη αδράνεια, να
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µπορέσουµε να εισπράξουµε τις εισφορές και ανοίξαµε και το
διάλογο για το ασφαλιστικό, όπου τους καλέσαµε όλους να συµ-
µετέχουν και να συνεισφέρουν, έτσι ώστε να δούµε τα µεγάλα
προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί στο ασφαλιστικό, έναν
τοµέα που αφορά την ποιότητα ζωής όλων των πολιτών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα έξι µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί καθηγητές από το 1ο Γυµνάσιο Κιλκίς.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

Η πέµπτη µε αριθµό 159/30-11-2009 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς την Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης
των ελαιοπαραγωγών κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
της ερωτωµένης Υπουργού.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 156/30-11-2009 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε το παράνοµο εµπόριο αλλοδαπών πλανόδιων
µικροπωλητών κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πολατίδη έχει ως εξής:
«Μάστιγα για τη χειµαζόµενη ελληνική οικονοµία έχουν κατα-

ντήσει πλέον οι αλλοδαποί πλανόδιοι πωλητές και η ανεξέλεγκτη
δράσις αυτού του είδους του παραεµπορίου. Είναι γνωστό ότι
σε πολυσύχναστα σηµεία των περισσοτέρων ελληνικών πόλεων
µεγάλος αριθµός αλλοδαπών περιφέρεται πουλώντας σε ευτε-
λείς τιµές διάφορα προϊόντα αµφιβόλου ποιότητος και προϊόντα
αποµιµήσεως -τα λεγόµενα «µαϊµού»- επιφέροντας ανυπολόγι-
στη ζηµία στο υγιές εµπόριο και στον υγιή ελεύθερο ανταγωνι-
σµό.

Είναι χαρακτηριστικό ότι οι συγκεκριµένοι αλλοδαποί δεν τη-
ρούν καµµία από τις διατάξεις του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων.
∆εν κατέχουν άδειες πωλήσεως των εµπορευµάτων τους, δεν
παρουσιάζουν τιµολόγια αγοράς, δεν εκδίδουν σχετικές αποδεί-
ξεις πωλήσεως ούτε τηρούν τα προβλεπόµενα βιβλία εσόδων-
εξόδων. Είναι ακόµη πιο χαρακτηριστικό ότι το παράνοµο αυτό
εµπόριο διεξάγεται ακόµη και έξω από την είσοδο του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών στην πλατεία Συντάγµατος και κάτω από το
αδιάφορο βλέµµα των αρµοδίων οργάνων. Προφανώς µε άνω-
θεν εντολές. Σε αντίστοιχες δε περιπτώσεις που οι παράνοµοι
διακινητές είναι Έλληνες, η αυστηρότητα του κράτους εξαντλεί-
ται.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1) Γιατί δεν λειτουργούν οι απαραίτητοι ελεγκτικοί και νοµικοί

µηχανισµοί του κράτους, έτσι ώστε να εξαλειφθεί το ανωτέρω
καταστροφικό για την εθνική µας οικονοµία φαινόµενο;

2) Γιατί οι αλλοδαποί χαίρουν ασυλίας, ενώ ο νόµος εφαρµό-
ζεται επιλεκτικά µόνον σε Έλληνες που ασκούν αντίστοιχη δρα-
στηριότητα;»

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Μπόλαρης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να πω ότι η ερώτηση µπορεί να απαντηθεί από συ-

ναρµόδια Υπουργεία διότι και το Υπουργείο Οικονοµικών και το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και το Υπουργείο Οικονοµίας
έχουν συναρµοδιότητα. Τα ζητήµατα που θίγονται είναι ευρύ-
τερα.

Θα πρέπει, λοιπόν, να σας πω ότι από πλευράς Κυβέρνησης,
ιδιαίτερα από το Υπουργείο Οικονοµίας, γίνεται αυτή τη στιγµή
µία παρέµβαση, η οποία έχει στόχευση πρώτιστα την ανάταξη
της αγοράς. Χρειάζεται οξυγόνωση η αγορά, χρειάζεται στήριξη
η µικροµεσαία επιχείρηση και αυτά δεν γίνονται µε διακηρύξεις,
αλλά µε εφαρµοσµένες πολιτικές. Το Υπουργείο ετοιµάζει και
έχει καταθέσει ήδη στη Βουλή το πρώτο νοµοσχέδιο που αφορά

στη ρευστότητα στην αγορά, που αφορά στη στήριξη των υπερ-
χρεωµένων νοικοκυριών, που αφορά στην αναδιάταξη του προ-
γράµµατος ΤΕΜΠΜΕ, που αφορά στην απλούστευση της
διαδικασίας αδειοδότησης, λειτουργίας, ίδρυσης µικροµεσαίων
επιχειρήσεων.

Όµως, αυτά τα µέτρα χρειάζονται ταυτόχρονα προστασία του
καταναλωτή. Συνεπώς, χρειάζονται συντονισµένους ελέγχους
στην αγορά. Για τη λειτουργία αυτών των ελέγχων οι οποίοι πρέ-
πει να προστατεύσουν τον καταναλωτή, πρέπει να στηρίξουν το
δηµοσιονοµικό ζήτηµα, το οποίο θέτετε, αν και από µία πλευρά
πρέπει να στηρίξουν το ασφαλιστικό σύστηµα, γιατί και το ασφα-
λιστικό πλήττεται µε την εισφοροδιαφυγή.

Το Υπουργείο, λοιπόν, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας συγκροτεί συνεργεία, τα οποία σε επίπεδο πρωτεύ-
ουσας, Αθηνών-Πειραιώς γίνονται µε ευθύνη του Υπουργείου και
συνεργάζονται µε τις δηµοτικές αστυνοµίες. Στην υπόλοιπη χώρα
αντίστοιχα συνεργεία, τα οποία ελέγχουν το πλανόδιο εµπόριο,
το µη στεγαζόµενο εµπόριο, συγκροτούνται από τις περιφέρειες
και εκεί, υπάρχει πάλι συνεργασία.

Άρα η αρχική διαπίστωση που κάνετε ακούγεται σωστή, όµως
στο τέλος είναι µονοµερής, γιατί σε καµµία περίπτωση δεν γίνε-
ται διακριτική παρέµβαση από πλευράς των συνεργείων, των ελε-
γκτών και της Αστυνοµίας, η οποία στρέφεται δήθεν κατά των
Ελλήνων και είναι χαριστική για τους αλλοδαπούς πλανόδιους.
∆εν υπάρχει τέτοια λογική. Θα µου πείτε ότι «στην αγορά όµως
διαπιστώνουµε πως είναι εµφανές αυτό, στην οδό Ερµού και
στους πέριξ δρόµους, ότι υπάρχει µία τέτοια κίνηση». Σαφώς και
δεν υπάρχει καµµία άνωθεν εντολή για την κάλυψη αυτών των
πλανοδίων εµπόρων. Το αντίθετο ισχύει.

Θα πρέπει όµως να σας επισηµάνω το εξής: ότι βλέπουµε το
φαινόµενο, αλλά πρέπει να χτυπήσουµε τη ρίζα. Και η ρίζα είναι
ότι αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι κυκλοφορούν, είναι τα εργαλεία,
είναι το µακρύ χέρι ή αν θέλετε, είναι η πρόσοψη ενός συστήµα-
τος, ενός κυκλώµατος από πίσω, το οποίο διακινεί εµπορεύµατα,
εκµεταλλεύεται ανθρώπους, αδικεί το κράτος και στο φοροει-
σπρακτικό και στην εισφοροδιαφυγή.

Θα επανέλθω στη συνέχεια.
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Πολατίδης.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά κάνατε µία

ανάλυση περί των προβληµάτων γενικώς των µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων, εκτός από την τελευταία αποστροφή της απαντή-
σεώς σας, όπου πράγµατι αναφέρεστε σ’ αυτά που έχω ρωτήσει.
Υπάρχουν συγκεκριµένες καταγγελίες: Εµπορικός Σύλλογος
Αθηνών, ο οποίος λέει ότι οι κεντρικοί δρόµοι και οι πλατείες της
Αθήνας έχουν πληµµυρίσει από παράνοµους υπαίθριους πωλη-
τές και ο Πρόεδρος κ. Καρέλλας έχει κάνει συγκεκριµένες προ-
τάσεις ούτως ώστε αυτοί οι άνθρωποι, εάν έχει την πρόθεση η
Κυβέρνηση, να πάνε σε κάποιους χώρους µε ταµειακές µηχανές
και να µην χάνεται ΦΠΑ. Τίποτα δεν γίνεται από την πλευρά της
Κυβερνήσεως!

Το Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθηνών για το υπαίθριο εµπόριο
που έγινε, υποτίθεται, για να πάρουν έσοδα οι Οργανισµοί Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης λέει ότι έχει καταλήξει λόγω του παρεµπο-
ρίου, οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης να µην έχουν έσοδα
και να πλήττεται το υγιές και νόµιµο εµπόριο.

Στην Κατερίνη έγινε σύσκεψη φορέων µε αίτηµα τους εξονυ-
χιστικούς ελέγχους στα κινέζικα καταστήµατα.

Η σηµερινή «ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ» γράφει: «Οι λαθροµετανάστες
πληγή της αγοράς». Και µάλιστα εδώ είναι µια φωτογραφία όπου
έχουν απλωµένα προϊόντα έξω από τη είσοδο του Υπουργείου
Οικονοµικών και χαίροµαι που είναι εδώ κι ο παριστάµενος Υφυ-
πουργός Οικονοµικών, ο οποίος προκειµένου να µπει µέσα στην
είσοδο του Υπουργείου του, όπως βέβαια κι η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, περνάει µέσα από παρανοµίες, στις οποίες κλείνει τα
µάτια. ∆εν έχετε ούτε τη στοιχειώδη ευαισθησία, τουλάχιστον
έξω από την είσοδο του Υπουργείου Οικονοµικών να εφαρµό-
σετε το νόµο.

Τα µόνιµα «υποζύγια» της Ελλάδος, οι Έλληνες φορολογού-
µενοι, αν τολµήσουν να έχουν την ίδια συµπεριφορά, που έχουν
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οι αγαπηµένοι σας λαθροµετανάστες, θα οδηγηθούν πάραυτα –
και καλώς κάνετε- στη φυλακή. Γιατί δύο µέτρα και δύο σταθµά;
Πώς µπορεί να ανταγωνιστεί µία επιχείρηση, η οποία πληρώνει
φόρους, η οποία πρέπει να έχει τιµολόγια, η οποία πληρώνει ενοί-
κια, το παρεµπόριο το οποίο δεν κάνει τίποτα απ’ αυτά; ∆εν ξέρω
αν υπάρχουν άνωθεν εντολές, αλλά εκ των πραγµάτων φαίνεται
ότι τόσο η Αστυνοµία, όσο και η ιδιωτική Αστυνοµία δεν κάνει το
παραµικρό ούτως ώστε να εφαρµόσει τους νόµους. Αυτή είναι η
ουσία της ερωτήσεως και σ’ αυτά θα πρέπει να απαντήσετε, όχι
σε γενικόλογες διακηρύξεις.

Εδώ πέρα έχουµε µια συγκεκριµένη κατάσταση. Οι Έλληνες
έµποροι και γενικότερα οι Έλληνες πολίτες έχουν γίνει στον τόπο
τους, χάρη στις πολιτικές σας, πολίτες β’ κατηγορίας. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα, την οποία κάνετε ότι δεν βλέπετε. Όταν ο Έλ-
ληνας έµπορος δεν εκδίδει αποδείξεις, πηγαίνει ένα συνεργείο
µικτό απέξω, ζητάει από τον πελάτη του να δείξει αποδείξεις και
όταν δεν έχει την απαραίτητη απόδειξη, µπαίνουν πρόστιµα και
ακολουθούν άλλες διαδικασίες για τον Έλληνα έµπορο. Γιατί δεν
ακολουθείτε τα ίδια και για τους αλλοδαπούς;

Το θέµα όµως είναι ότι το παρεµπόριο είναι η τροφή όλου του
συστήµατος του εµπορίου ανθρώπων και της λαθροµετανα-
στεύσεως. Αυτό είναι που δεν θέλετε να χτυπήσετε, γιατί τελικά
η προτεραιότητά σας είναι να διατηρήσετε τη λαθροµετανά-
στευση και να µετατρέψετε την Ελλάδα σε πολυεθνική χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Πολατίδης καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύµατα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε τρία λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Άκουσα τους τόνους ρατσισµού και
ξενοφοβίας, οι οποίοι εκπέµφθηκαν από την απάντηση,…

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Εναντίον των Ελλήνων έχετε ρατσισµό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε!
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): …µία απάντηση η οποία χαρακτηρί-
ζει αυτόν ο οποίος τοποθετείται, ο οποίος δεν άκουσε τη
διάσταση που έχει το ζήτηµα.

Επικεντρώνει στους παράνοµους πλανόδιους εµπόρους τους
οποίους κυνηγά η ∆ηµοτική Αστυνοµία και τα συνεργεία, τα

οποία έχει συγκροτήσει το Υπουργείο. Και προσποιείται ότι δεν
ακούει το µείζον ζήτηµα, που τέθηκε από την αρχική τοποθέτηση,
το ζήτηµα το οποίο λέει ότι υπάρχει από πίσω κύκλωµα, το οποίο
κινεί λαθρεµπορικά τα εµπορεύµατα, κύκλωµα το οποίο εκµε-
ταλλεύεται αυτούς τους άτυχους, οι οποίοι δεν έχουν «πού την
κεφαλήν κλίναι» και τους οποίους δεν τους βλέπετε ως ανθρώ-
πους αλλά ως εχθρούς. Και προσποιείστε ότι δεν ακούσατε πως
σας είπα ότι σαφέστατα αυτό το κύκλωµα ζηµιώνει την αγορά,
ζηµιώνει το νόµιµο εµπόριο, ζηµιώνει τα έσοδα του κράτους, ζη-
µιώνει τα έσοδα του ασφαλιστικού συστήµατος.

Θα πρέπει, όµως, αφού ανοίξατε το ζήτηµα, να σας πω ότι η
Κυβέρνηση έχει παρέµβει µε συγκεκριµένες ενέργειες, για να
µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε το τεράστιο ζήτηµα, το οποίο
υπάρχει και εξακολουθεί να εντείνεται, ιδιαίτερα και λόγω της
διεθνούς οικονοµικής κρίσης, της ανεξέλεγκτης εισόδου λαθρο-
µεταναστών και του στοιβάγµατος σε αποθήκες ανθρώπων στη
Μυτιλήνη, τις οποίες, µε παρέµβασή της η Κυβέρνηση, τις έχει
αντιµετωπίσει.

Υπάρχει, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σαφέστατα το
ζήτηµα της αντιµετώπισης µε νόµιµες διαδικασίες, µε σύγχρο-
νες διαδικασίες, µε ευρωπαϊκές διαδικασίες, του θέµατος της λα-
θροµετανάστευσης, δηλαδή ανθρώπων, οι οποίοι αναζητώντας
καλύτερη τύχη, αναζητώντας ένα καλύτερο αύριο γιαυτούς και
για τα παιδιά τους, έρχονται στην Ελλάδα ή κινούνται µέσω της
Ελλάδας για τις ευρωπαϊκές χώρες. Αυτό, όµως, είναι άλλο ζή-
τηµα και άλλο είναι το ζήτηµα το οποίο θέσατε ατυχέστατα µε
την ερώτησή σας, η οποία λέει πως υπάρχει ευνοϊκή µεταχείριση
σε κάποιους, σε βάρος της αγοράς. Είναι απολύτως λάθος η το-
ποθέτησή σας και νοµίζω ότι έχει απαντηθεί επακριβώς µε στοι-
χεία που αφορούν και τη συγκρότηση των κλιµακίων στην Αθήνα,
στην ευρύτερη περιφέρεια της πρωτεύουσας και το συντονισµό
που υπάρχει µε τη ∆ηµοτική Αστυνοµία κατά τόπους. Και είναι
πολιτική βούληση της Κυβέρνησης η ένταση αυτή των ελέγχων,
η ένταση αυτή εποπτείας της αγοράς να συνεχιστεί, να αυξηθεί
όχι µονόπλευρα, όχι µόνο στην κατεύθυνση αυτών των παρανό-
µως εµπορευοµένων πλανοδίων, που κινούνται στους δρόµους
της Αθήνας, αλλά και σε όλα τα επίπεδα και για τους «ηµετέ-
ρους» και για τους αλλοδαπούς. Και γι’ αυτούς οι οποίοι νοµί-
µως διακινούν και εµπορεύονται, αλλά παραβιάζουν τη
νοµοθεσία, αλλά και για τους υπόλοιπους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Μπόλαρη.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Έκτακτη οικονο-
µική ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης, έκτακτη εισφορά κοινω-
νικής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων και της µεγάλης
ακίνητης περιουσίας και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε επί της αρχής στη χθεσινή συνε-
δρίαση. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου ως µία ενότητα.

Η διαδικασία έχει ως εξής: Θα µιλήσουν οι εισηγητές και οι ει-
δικοί αγορητές για οκτώ λεπτά και µετά οι εγγεγραµµένοι στον
κατάλογο Βουλευτές, επίσης για οκτώ λεπτά. Η εγγραφή των
οµιλητών στον κατάλογο γίνεται από την έναρξη της συζήτησης
έως το τέλος της οµιλίας του τέταρτου οµιλητή. Εγγραφές που
γίνονται µετά το τέλος της οµιλίας του τέταρτου οµιλητή και ως
το τέλος των πρωτολογιών, θεωρούνται ως προτασσόµενες δευ-
τερολογίες και ο χρόνος οµιλίας είναι τέσσερα λεπτά.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Χρήστος Αηδό-
νης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι µε τις προ-

βλέψεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου περίπου δυόµισι εκα-
τοµµύρια νοικοκυριά θα λάβουν την πρόσθετη οικονοµική
ενίσχυση.

Είναι, λοιπόν, µία σαφέστατη επιλογή της Κυβέρνησης η ενί-
σχυση να µην καταβληθεί και να µην επιβαρύνει τα χαµηλά και
µεσαία εισοδήµατα µέσω του κρατικού προϋπολογισµού, αλλά
να καλυφθεί εξ ολοκλήρου από επιχειρήσεις και άτοµα, που βρί-
σκονται σήµερα σε πλεονεκτική θέση. Η ενίσχυση, λοιπόν, θα κα-
λυφθεί από την έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης, όπου
περίπου τετρακόσιες πιο κερδοφόρες επιχειρήσεις και περίπου
εβδοµήντα χιλιάδες ιδιοκτήτες θα καλύψουν αυτό το κόστος.

Το µέτρο αυτό της οικονοµικής ενίσχυσης είναι ένα έκτακτο
µέτρο. Στόχος της Κυβέρνησης είναι, µεσοπρόθεσµα να υπάρξει
ένα σταθερό δίχτυ κοινωνικής προστασίας, ένα κοινωνικό κρά-
τος που θα χρηµατοδοτείται απρόσκοπτα µέσα από µόνιµους µη-
χανισµούς αναδιανοµής, µέσα από ένα δίκαιο φορολογικό
πλαίσιο, όπως επίσης και από την αναδιάταξη δαπανών υπέρ των
κοινωνικών και αναπτυξιακών δραστηριοτήτων.

Ειδικότερα, το παρόν νοµοσχέδιο στο άρθρο 1 αναφέρει ότι
θα υπάρξει καταβολή έκτακτης οικονοµικής ενίσχυσης, η οποία
θα καταβληθεί σε δύο ισόποσες δόσεις, η πρώτη 31/12/2009 και
η δεύτερη 30/6/2010.

Με αυτή την ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης στηρίζονται
κατά προτεραιότητα οι οικογένειες µε παιδιά, οι ευαίσθητες κοι-
νωνικές οµάδες µε χαµηλά εισοδήµατα.

Ειδικότερα, στην πρώτη κατηγορία δικαιούχων περιλαµβάνο-
νται περίπου τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες ελληνικές οικογέ-
νειες, στις οποίες θα διατεθούν περίπου 350.000.000 ευρώ. Το
ύψος αυτής της ενίσχυσης ανέρχεται από 700 έως 1.300 ευρώ
και καθορίζεται ανάλογα µε τον αριθµό των δικαιούχων που βα-
ρύνουν φορολογικά το δικαιούχο. Για την εφαρµογή αυτής της
ρύθµισης στο ετήσιο συνολικό οικογενειακό εισόδηµα δεν περι-
λαµβάνονται οι παροχές κοινωνικού ή προνοιακού χαρακτήρα.

Πρόκειται, συνεπώς, για ένα νοµοσχέδιο που αφορά τον
αριθµό των οικογενειών µε συνολικό οικογενειακό εισόδηµα, που
όµως κατά κύριο λόγο προέρχεται από µισθούς, από αγροτικά ει-
σοδήµατα και οικογένειες µε πολύ χαµηλά εισοδήµατα.

Επειδή υπήρξε µία διένεξη χθες και στην Αίθουσα, αλλά και
στην Επιτροπή, σε σχέση µε το ποιος τελικά είναι ο αριθµός, οι
δικαιούχοι είναι δυόµισι εκατοµµύρια. Όµως, είναι αλήθεια ότι ο
αριθµός είναι πολύ µεγαλύτερος, γιατί πρέπει να θυµόµαστε ότι
αφορά τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες οικογένειες, οι οποίες
έχουν παιδιά.

Όταν, λοιπόν, η ΓΣΕΕ βάζει το ζήτηµα και µιλάει για έναν
αριθµό –σε σχέση µε τα πραγµατικά µεγέθη- που ακουµπά περί-
που τρία εκατοµµύρια, αυτή είναι η πραγµατικότητα, γιατί αν

πολλαπλασιάσουµε τις οικογένειες, δεν τις πολλαπλασιάζουµε
επί ένα, αλλά τις πολλαπλασιάζουµε επί κάποιον αριθµό παιδιών
που ουσιαστικά ανταποκρίνεται στον αριθµό που θέτει αυτή η
οργάνωση.

Σε σχέση, λοιπόν, µε τη δεύτερη κατηγορία, το συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου αφορά τις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες. Ο αριθ-
µός των δικαιούχων είναι περίπου δύο εκατοµµύρια, στους οποί-
ους θα διατεθούν περί τα 700.000.000 ευρώ.

Το ύψος της ενίσχυσης είναι από 300 έως 400 ευρώ και προ-
ορίζεται για την ενίσχυση του οικογενειακού εισοδήµατος ευπα-
θών κοινωνικών οµάδων, όπως οι συνταξιούχοι µε χαµηλό
εισόδηµα, τα άτοµα µε αναπηρίες, οι νεφροπαθείς ή µεταµο-
σχευµένοι, τα απροστάτευτα τέκνα, οι ανασφάλιστοι, οι άνεργοι,
οι επιδοτούµενοι από τον ΟΑΕ∆, το Γραφείο Ευρέσεως Ναυτι-
κής Εργασίας.

Συγκεκριµένα, δίνονται 300 ευρώ στους συνταξιούχους του
ΟΓΑ και σε όσους χορηγείται το ΕΚΑΣ, 400 ευρώ στους συντα-
ξιούχους των ασφαλιστικών φορέων κύριας ασφάλισης, εφόσον
δεν δικαιούνται το ΕΚΑΣ.

Υπολογίζεται µε αυτόν τον τρόπο –και εδώ απαντάµε στους
αριθµούς- ότι θα ενισχυθούν περίπου οκτακόσιες δέκα χιλιάδες
συνταξιούχοι του ΟΓΑ, τριακόσιες ογδόντα χιλιάδες συνταξιού-
χοι που δικαιούνται το ΕΚΑΣ και περίπου εκατόν εβδοµήντα χι-
λιάδες χαµηλοσυνταξιούχοι µε σύνταξη γήρατος, χηρείας, αν δεν
λαµβάνουν το ΕΚΑΣ και έχουν εισοδήµατα κάτω από τα προβλε-
πόµενα όρια για τη χορήγησή του.

Ακόµη, δίνονται 400 ευρώ στην κατηγορία των ατόµων ειδικών
αναγκών, που λαµβάνουν προνοιακά επιδόµατα, στους νεφρο-
παθείς, στους µεταµοσχευµένους καρδιάς, ήπατος κ.λπ. που
λαµβάνουν το διατροφικό επίδοµα και όσους λαµβάνουν την ενί-
σχυση απροστάτευτων παιδιών, στους κατόχους βιβλιαρίων ανα-
σφάλιστων, στους αλλοδαπούς ανασφάλιστους και οικονοµικά
αδύνατους που δικαιούνται δωρεάν ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη. Σε αυτή την κατηγορία µιλάµε περίπου για έναν αριθµό
διακοσίων είκοσι τριών χιλιάδων ατόµων.

Επίσης, 400 ευρώ δίνονται στους ανέργους που κατά την 31η

∆εκεµβρίου 2009 ήταν µακροχρόνια άνεργοι του ΟΑΕ∆, επιδο-
τούνται λόγω ανεργίας, είναι άνεργοι και δικαιούνται για το 2009
το ειδικό βοήθηµα του ν. 1836, είναι άνεργοι του Γραφείου Ναυ-
τικής Εργασίας. Αυτή η κατηγορία των δικαιούχων ανέρχεται πε-
ρίπου σε τετρακόσιες χιλιάδες.

Επίσης, πρέπει να επισηµάνουµε ότι αυτή η ενίσχυση είναι
αφορολόγητη, δεν υπόκειται σε κρατήσεις, δεν κατάσχεται, δεν
συµψηφίζεται µε βεβαιωµένα χρέη προς το δηµόσιο, δεν υπολο-
γίζεται στα εισοδηµατικά όρια για την καταβολή του ΕΚΑΣ και
δεν συνυπολογίζεται για την καταβολή οποιασδήποτε άλλης πα-
ροχής κοινωνικού ή προνοιακού χαρακτήρα.

Επίσης, πρέπει να σηµειώσουµε ότι, αν και εφόσον υπάρχει δι-
καιούχος που ανήκει σε περισσότερες κατηγορίες, αυτός λαµ-
βάνει από µία και µόνο πηγή τη συγκεκριµένη εισφορά.

Στο άρθρο 2, το νοµοσχέδιο καθορίζει την εισφορά κοινωνι-
κής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων. Η εισφορά αυτή αφορά
περίπου τετρακόσιες επιχειρήσεις µε συνολικό καθαρό εισόδηµα
55.000.000 ευρώ, δηλαδή το 0,2% του συνόλου των επιχειρή-
σεων και υπολογίζεται ως εξής: Για το συνολικό καθαρό εισό-
δηµα ή καθαρά κέρδη από 5.000.000 έως 10.000.000 ευρώ ο
συντελεστής είναι 5%, από 10.000.000 έως 25.000.000 ευρώ πάει
στο 7% και από 25.000.000 και πάνω ανεβαίνει στο 10%.

Για τις επιχειρήσεις που δηµοσίευσαν οικονοµικές καταστά-
σεις, σύµφωνα µε τα διεθνή λογιστικά πρότυπα, η έκτακτη ει-
σφορά θα επιβάλλεται στα καθαρά τους κέρδη. Σε περίπτωση,
λοιπόν, καταβολής του συνόλου της έκτακτης εισφοράς χορη-
γείται έκπτωση του 3%.

Τέλος, ορίζεται ότι τα συνολικά καθαρά κέρδη επί των οποίων
υπολογίζεται η έκτακτη εισφορά δεν µπορεί να υπερβαίνουν το
διπλάσιο του µέσου όρου των συνολικών καθαρών κερδών του
οικονοµικού έτους 2007 και 2008. Και αυτό καταλαβαίνετε ότι γί-
νεται για να αποφύγουµε έκτροπα και υπερβολές.

Επιβάλλεται η έκτακτη εισφορά στη µεγάλη ακίνητη περιου-
σία και η αύξηση του ΕΤΑΚ των νοµικών προσώπων µη κερδο-
σκοπικού χαρακτήρα. Η εισφορά αυτή κοινωνικής ευθύνης στη
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µεγάλη ακίνητη περιουσία φυσικών προσώπων είναι εφάπαξ και
αφορά µόνο ένα µικρό αριθµό ιδιοκτητών, περίπου 70.000 σε σύ-
νολο 4.500.000 ιδιοκτητών. ∆ηλαδή επιβαρύνεται το 1,5% περί-
που των ιδιοκτητών της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Επίσης, χαρακτηρίζεται από µεγάλη προοδευτικότητα και άρα,
επιβαρύνει συγκριτικά τις πολύ µεγάλες ακίνητες περιουσίες. Συ-
γκεκριµένα, αυτή η προοδευτικότητα αφορά για αξία από
400.000 έως 600.000 ένα συντελεστή 0,1% και καταλήγει από
3.000.000 και πάνω στο 0,9%. Υπάρχει µία προοδευτικότητα, λοι-
πόν, η οποία γίνεται για λόγους απόδοσης δικαιοσύνης. Επίσης,
τροποποιείται µε την παράγραφο β και τις διατάξεις του άρθρου
11 µε τον υπολογισµό του ΕΤΑΚ των νοµικών προσώπων µη κερ-
δοσκοπικού χαρακτήρα. Υπάγονται στο εξής στο συντελεστή
0,3% έναντι του 0,1%.

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ τουλάχιστον δύο λεπτά. Θα µπο-
ρέσω να τα έχω;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι, υπάρχει πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μη διακόπτετε,

κύριε Τζέκη.
Συνεχίστε παρακαλώ, κύριε Αηδόνη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Θα προσπαθήσω να είµαι, συνοπτικός.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Να εξαντλήσετε αυτό που λέει ο Κανονι-

σµός. Γιατί δεν συµφωνήσαµε να πάει σε µία ενότητα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, συνεχίζω και ο

Πρόεδρος θα µε διακόψει, όταν αυτός κρίνει.
Στο άρθρο 4 υπάρχουν µια σειρά από διατάξεις µέσα από τις

οποίες αναστέλλεται µέχρι τις 30 Απριλίου του 2010 η διάταξη
του ν. 3575/09 που προέβλεπε φορολόγηση των κερδών από λα-
χεία και τυχερά παιχνίδια.

Εδώ, θα θέλαµε να επισηµάνουµε το εξής: Ήταν πρωτόγνωρο,
πραγµατικά, από την προηγούµενη κυβέρνηση, που πήγε και φο-
ρολόγησε ακόµα και το 1 ευρώ κέρδος από αυτούς οι οποίοι
συµµετέχουν στο τυχερό παιχνίδι, µε αποτέλεσµα ότι αυτή η ρύθ-
µιση ουσιαστικά εξασφάλιζε το ακριβώς αντίθετο. Όλοι αυτοί οι
οποίοι συµµετέχουν στη διαδικασία των τυχερών παιχνιδιών, εκ
των πραγµάτων έχουν και άλλες διόδους –το καταλαβαίνετε
όλοι- και εκείνο το οποίο θα έκαναν είναι ότι θα στρέφονταν στον
παράνοµο τζόγο, µε αποτέλεσµα ότι θα υπήρχε απώλεια εσόδων
και όχι κέρδη στο δηµόσιο.

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να υιοθετήσουµε συστήµατα, τα οποία
ουσιαστικά βοηθάνε τα έσοδα. Και είναι πάρα πολύ απλό. Είναι
αυτό το οποίο ειπώθηκε και στην Επιτροπή, να υπάρξει ένα πλα-
φόν στο ποσό το οποίο φορολογείται, όπως επίσης, να υπάρξει
και αύξηση φορολόγησης στα πολύ µεγάλα κέρδη.

Επίσης, στην επόµενη διάταξη υπάρχει η εξαίρεση από την
έκτακτη εισφορά στα επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής και είναι
µια διάταξη, η οποία είχε διαλύσει πραγµατικά το θαλάσσιο του-
ρισµό. Είναι, λοιπόν, µια διάταξη η οποία κινείται σε πολύ σωστή
κατεύθυνση, γιατί δίνει διέξοδο και εφόσον προσδιορίζει ποιος
είναι επαγγελµατίας, ουσιαστικά λύνει αυτό το πάρα πολύ µε-
γάλο ζήτηµα.

Παρατείνεται επίσης έως 31 Ιανουαρίου του 2011 ο χρόνος
παραγραφής των βεβαιωµένων στις εφορίες και τελωνεία χρεών
προς το δηµόσιο και τρίτους, που παραγράφονταν µέχρι το 2009
και το 2010 και επίσης, παρατείνονται οι προθεσµίες σχετικά µε
την περαίωση των εκκρεµών υποθέσεων φόρου µεγάλης ακίνη-
της περιουσίας, διασφαλίζονται δηλαδή µε αυτόν τον τρόπο τα
συµφέροντα του δηµοσίου.

Στο άρθρο 5 υπάρχει η πρόβλεψη για τη δωρεάν παραχώρηση
κατοικίας από τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας σε συνδικα-
λιστές θύµατα βίας και αποδεικνύει η Κυβέρνηση µε αυτήν τη
ρύθµιση ότι υπάρχει ευαισθησία και ότι πρέπει, έστω και µεµο-
νωµένα, να νοµοθετούµε για να απαντάµε σε όλα αυτά τα προ-
βλήµατα εξειδικευµένης βίας, τα οποία συναντάµε και ουσιαστικά
σηµατοδοτούν µία πολιτική κατεύθυνση.

Επίσης, υπάρχει η ρύθµιση η οποία προβλέπει τα θέµατα των
γιατρών στο άρθρο 6, όπου επανακαθορίζεται το ανώτατο όριο
µηνιαίων αποδοχών και πρόσθετων αµοιβών των γιατρών. ∆ίνε-
ται, δηλαδή, η δυνατότητα σε περιπτώσεις εκτάκτων αναγκών να

χρησιµοποιείται ιατρικό προσωπικό και να συνιστώνται ακόµη χί-
λιες θέσεις ειδικευµένων γιατρών του ΕΣΥ για άµεση στελέχωση
στα νοσοκοµεία.

Ουσιαστικά, µ’ αυτήν τη διάταξη, πέρα από το γεγονός ότι δί-
νεται η δυνατότητα να χρησιµοποιήσουµε ιατρικό προσωπικό, δί-
νεται και η δυνατότητα να λειτουργήσουν και τα νοσοκοµεία µας.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το γεγονός αυτό, κυρία Υπουργέ, είναι πάρα πολύ σηµαντικό,
γιατί επιτέλους λύνεται ένα θέµα, διότι είναι αλήθεια ότι τα νο-
σοκοµεία έχουν «βαρέσει διάλυση» σε όλη τη χώρα. Επιτέλους,
λοιπόν, πρέπει να υπάρξουν πολιτικές οι οποίες θα αναβαθµί-
σουν και θα δώσουν τη δυνατότητα στους ανθρώπους, οι οποίοι
έχουν µεγάλο πρόβληµα σε σχέση µε την παροχή υγείας, να µπο-
ρούν πραγµατικά να πάνε στα δηµόσια νοσοκοµεία και να βρουν
απαντήσεις και λύσεις για τα θέµατά τους.

Κλείνοντας, λοιπόν, θα ήθελα να πω ότι είναι ένα νοµοσχέδιο
το οποίο απαντάει σε µία συγκεκριµένη εποχή για το ότι η πολι-
τική είναι εδώ, ότι η πολιτική µπορεί πραγµατικά να σταθεί δίπλα
στις ανάγκες και στις απαιτήσεις των ανθρώπων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε
πολύ.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, αλλά θα
ήθελα το λόγο επί του Κανονισµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Τζέκη,
έχετε το λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έθεσα ένα θέµα στο Προ-
εδρείο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ,
όµως, να είστε σύντοµος. Σας το είπα και πριν.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Περιµένετε, κύριε Πρόεδρε! Έχετε λίγη
υποµονή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, σας ακούµε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι εδώ παραβιά-

ζεται ο Κανονισµός. Ειπώθηκε ότι ανακοινώθηκε στο Σώµα προ-
χθές…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν ειπώθηκε τί-
ποτα, κύριε Τζέκη. Έχω µπροστά µου τα Πρακτικά της Βουλής…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν µπορείτε να µε διακόψετε, κύριε Πρό-
εδρε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχω µπροστά µου
τα Πρακτικά. Εγώ ο ίδιος ανακοίνωσα αυτό που είπατε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν µπορείτε να µε διακόψετε. Θα έχετε
την υποµονή να µε ακούσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε το λόγο.
Καθίστε κάτω! ∆εν ισχύει αυτό που λέτε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα έχετε την υποµονή να µε ακούσετε,
κύριε Πρόεδρε. Αυτή τη φασιστική τακτική να την αφήσετε έξω!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε το λόγο.
Σας απαγορεύεται αυτό που είπατε εκ του Κανονισµού!

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αφήστε έξω αυτή τη φασιστική νοοτρο-
πία!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είστε απαράδεκτος!
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Πρέπει να ακούσετε το Βουλευτή…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας άκουσα και

έχετε άδικο. Υπάρχουν τα Πρακτικά, πάρτε τα να τα µελετήσετε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ...που θέτει ένα ζήτηµα! Βάλτε το θέµα

στην Ολοµέλεια για το αν θα µου δώσετε το λόγο ή όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το άρθρο 103 πα-

ράγραφος 3 είναι η απάντηση σ’ αυτό που είπατε! Και τα Πρα-
κτικά της Βουλής!

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Έχω ρωτήσει και τους συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας και τους συναδέλφους του ΛΑΟΣ και δεν ει-
πώθηκε ότι θα γίνει συζήτηση επί των άρθρων σε µία ενότητα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ,
κύριε Τζέκη! Θα σας αφαιρέσω το λόγο.

Ειπώθηκε και είναι εδώ γραµµένο, κύριε Τζέκη!
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν ειπώθηκε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο συ-
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νάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τζίµας.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Η Νέα ∆ηµοκρατία δείχνει µία υπεύθυνη στάση απέναντι στο

πρώτο νοµοσχέδιο το οποίο φέρνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ∆εί-
χνει µια υπεύθυνη στάση την οποία, δυστυχώς, εµείς δεν συνα-
ντήσαµε στα χρόνια που το ΠΑΣΟΚ βρισκόταν στα έδρανα της
Αντιπολίτευσης. Είναι µία τακτική που ακολουθούσε το κόµµα
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, το «όχι σε όλα», σε αποφάσεις
και πρωτοβουλίες της κυβέρνησής µας που αφορούσαν τότε µε-
γάλες κοινωνικές οµάδες.

Αυτό, λοιπόν, το νοµοσχέδιο είναι ένα νοµοσχέδιο δύο ταχυ-
τήτων. Με τη µία ταχύτητα, µε το ένα χέρι, δίνει ψίχουλα σε µία
οµάδα συµπολιτών µας και µε το άλλο παίρνει ψίχουλα από άλλη
οµάδα συµπολιτών µας.

Και γίνοµαι σαφής. ∆εν είναι δυνατόν να ακούγονται επί δύο
µέρες στην Αίθουσα αυτή ότι η Νέα ∆ηµοκρατία από το 2004
µέχρι το 2009 χάρισε δεκάδες δισεκατοµµύρια στις ελληνικές
επιχειρήσεις µε χαριστικές αποφάσεις στη Βουλή και να έρχεται
τώρα η νέα Κυβέρνηση και να επιβάλει έκτακτη εισφορά στις επι-
χειρήσεις ύψους µόνο 1.000.000.000 ευρώ.

Εάν, λοιπόν, η κυβέρνησή µας χάρισε, όπως ακούστηκε στην
Αίθουσα αυτή, πάνω από 5.000.000.000 στις επιχειρήσεις, γιατί
δεν επιβάλλετε, κύριε Υπουργέ, έκτακτη εισφορά 5.000.000.000
και να τα µοιράσετε στα φτωχά λαϊκά στρώµατα;

Άρα, λοιπόν ή δεν ισχύει ο ισχυρισµός σας ή ψεύδεστε ενώπιον
της Ελληνικής Βουλής ή ακολουθείτε κι εσείς µία τακτική χαρί-
σµατος χρηµάτων στις ελληνικές επιχειρήσεις.

∆εύτερον, εµείς συµφωνούµε στο άρθρο 1 ως έχει, αν και εδώ
φαίνεται η ασυνέπεια του ΠΑΣΟΚ σε σχέση µ’ αυτά που υπο-
σχέθηκε προεκλογικά. ∆ηλαδή, προεκλογικά είπατε ότι το κατώ-
τερο επίδοµα θα είναι 500 ευρώ και δίνετε 300 ευρώ.

Προεκλογικά είπατε ότι 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ θα είναι συ-
νολικά το πακέτο κοινωνικής αλληλεγγύης και δίνετε µόνο
1.000.000.000, χωρίς να υπολογίζετε την καταβολή του επιδό-
µατος θέρµανσης. Η κυβέρνησή µας πέρυσι τέτοια εποχή είχε
δώσει µέχρι 200 ευρώ επίδοµα θέρµανσης στους Έλληνες πολί-
τες. Σήµερα, λοιπόν, σε πάνω από ενάµισι εκατοµµύριο Έλληνες
πολίτες δίνετε 300 ευρώ, χωρίς επίδοµα θέρµανσης. Αυτό, λοι-
πόν, είναι µια αδικία και δεν είναι κάτι το επαναστατικό, όπως
ακούστηκε από πάρα πολλούς συναδέλφους σ’ αυτήν την Αί-
θουσα. Θα δώσετε, λοιπόν, το επίδοµα θέρµανσης στους κατοί-
κους της ελληνικής υπαίθρου; ∆εν πήραµε µια σαφή απάντηση.

Όσον αφορά το άρθρο 3, θεωρούµε άδικο το µέτρο να φορο-
λογείται η ακίνητη περιουσία µέχρι 400.000 ευρώ. Η πρότασή
µας που διατυπώθηκε και στην Επιτροπή είναι για 600.000 ευρώ
και πάνω. ∆εν είναι δυνατόν στον Έλληνα πολίτη που µε οικονο-
µίες, µε δάνεια, µε στερήσεις αγόρασε ένα σπίτι, κυρίως στο Λε-
κανοπέδιο Αττικής και στη Θεσσαλονίκη όπου έχουµε µεγάλες
αντικειµενικές αξίες, να έρχεται το κράτος, έτσι αβασάνιστα, και
να βάζει το χέρι στην τσέπη του.

∆ιαφωνούµε µε το άρθρο 4 που αναφέρεται στα σκάφη ανα-
ψυχής. Εµείς θέλουµε να δηλώσουµε µε τον πλέον κατηγορη-
µατικό τρόπο και στο κεφάλαιο αυτό ότι είχαµε επιβάλει έκτακτη
φορολογία σε όλους τους ιδιοκτήτες σκαφών από ένα ποσό και
πάνω. ∆ηλαδή, δεν είναι δυνατόν σ’ έναν που αγοράζει σκάφος
αξίας 500.000 ευρώ, εσείς σήµερα να µην του επιβάλλετε φόρο
και να καταργείται η δική µας διάταξη!

Λέµε «ναι» στο άρθρο 5 που αναφέρεται στην αποκατάσταση
–και είναι πολύ σωστό αυτό- µε την αγορά κατοικίας στα θύµατα
βίας, όταν πρόκειται για συνδικαλιστές.

Θα αναφερθώ στο άρθρο 6 που αφορά θέµατα γιατρών του
ΕΣΥ. Είναι σωστή η αύξηση του πλαφόν, κυρία Υπουργέ, στα
6.500 ευρώ. Όµως, εδώ γεννάται ένα ζήτηµα και πρέπει να το-
ποθετηθείτε. Η αύξηση του πλαφόν σηµαίνει επιπλέον δαπάνες
για το 2010.

Όµως, εάν πάµε στον προϋπολογισµό του 2010 και στον κω-
δικό των εφηµεριών και των υπερωριών, δεν έχετε προβλέψει
αυτήν την αύξηση. Είναι µειωµένο το κονδύλιο των υπερωριών
και των εφηµεριών στους γιατρούς του ΕΣΥ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Μειωµένο είναι;
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Μειωµένο είναι! Ναι, βέβαια! Στον προ-

ϋπολογισµό του 2010!
Εδώ, λοιπόν, χρειάζεται µια διευκρίνιση. Θα µου πείτε ότι προ-

σλαµβάνετε χίλιους γιατρούς του ΕΣΥ. Ναι, αλλά ώσπου να δη-
µιουργηθεί η δαπάνη µε τις διαδικασίες προσλήψεων καταβολής
µισθών στους γιατρούς του ΕΣΥ, δεν πρόκειται να φτάσουµε στο
τέλος του 2010. Εποµένως, πρέπει να δώσετε µια εξήγηση γιατί
ο κωδικός των εφηµεριών και των υπερωριών είναι µειωµένος σε
σχέση µε το 2009.

Πρέπει να εκφράσω και την ικανοποίησή µου, κύριε Υπουργέ,
για την κατ’ αρχήν αποδοχή της τροπολογίας που σας υποβά-
λαµε και εγώ και ο Εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Αηδόνης, η οποία
αφορά την καταβολή του επιδόµατος παραµεθορίων περιοχών
στους δηµοσίους υπαλλήλους της ∆ράµας, µε τη δέσµευσή σας
ότι, αφού το εξετάσετε οικονοµικά, θα το εντάξετε σε µια και-
νούρια νοµοθετική ρύθµιση.

Πρέπει να σας πω ότι αυτή η αδικία που αφορά τους δηµοσί-
ους υπαλλήλους του Νοµού ∆ράµας πρέπει επιτέλους να απο-
κατασταθεί. ∆εν είναι δυνατόν να το παίρνουν οι Σερραίοι, να το
παίρνουν οι Ξανθιώτες, να το παίρνει όλη η Βόρεια Ελλάδα και να
εξαιρείται η ∆ράµα, το Νευροκόπι, το Παρανέστι!

Τέλος, θα ήθελα να σας κάνω δύο προτάσεις, κύριε Υπουργέ
και νοµίζω ότι µε την ευελιξία που σας διακρίνει θα µπορέσετε να
τις συµπεριλάβετε σε κάποιο από τα άρθρα του νοµοσχεδίου
σας.

Εµείς, πέρυσι, τέτοια εποχή, αναγνωρίζοντας τη µεγάλη οικο-
νοµική κρίση και τα οικονοµικά προβλήµατα των ανέργων, είχαµε
δώσει διπλό δώρο Χριστουγέννων στους ανέργους. ∆ώστε, λοι-
πόν, κι εσείς διπλό δώρο σε όλους τους ανέργους Χριστουγέν-
νων, ανεξάρτητα από το επίδοµα που παίρνουν, διότι εµείς το
2009 είχαµε δώσει και έκτακτη οικονοµική ενίσχυση από 500
ευρώ έως 800 ευρώ και διπλό δώρο Χριστουγέννων σε όλους
τους ανέργους της χώρας. Ο άνεργος είναι στη χειρότερη οικο-
νοµική κατάσταση από οποιονδήποτε άλλο Έλληνα πολίτη. Και
εδώ η πολιτεία πρέπει να βρεθεί αρωγός.

∆εύτερον, πάρτε τη γενναία απόφαση να δώσετε το επίδοµα
θέρµανσης µε τις τρεις κατηγορίες –πρώτη, δεύτερη, τρίτη ζώνη-
από 100 έως 200 ευρώ. Κυβερνήσατε είκοσι χρόνια µέχρι το 2004
και δώσατε µόνο µία φορά το επίδοµα θέρµανσης. Εµείς το κα-
ταβάλαµε πέρυσι, το 2009, και νοµίζω πως δεν είναι δυνατόν να
κατηγορείτε τόσα χρόνια την προηγούµενη κυβέρνηση για µη
καταβολή του επιδόµατος θέρµανσης και τώρα που είστε Κυ-
βέρνηση να µην το ικανοποιείτε!

Τελειώνοντας, λοιπόν, θέλω να ολοκληρώσω, λέγοντας ότι η
Νέα ∆ηµοκρατία είναι σύµφωνη µε την καταβολή του επιδόµατος
κοινωνικής αλληλεγγύης. Παρόλο που είναι µικρό, εµείς πιστεύ-
ουµε πως έστω και 1 ευρώ να δίνεις στον άνθρωπο που έχει ανά-
γκη είναι πολύ σηµαντικό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Τζίµα.
Η Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ντόρα Μπακογιάννη

ζήτησε άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-

ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, πενήντα µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί δάσκαλοι από την Ελληνογαλ-
λική Σχολή Άγιος Παύλος (St Paul) Πατησίων.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

Ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Άγγελος Τζέκης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καθόλη τη
διάρκεια του νοµοσχεδίου, τόσο στην επιτροπή, όσο και στην
Ολοµέλεια το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας απέδειξε ξεκάθαρα
ότι η Κυβέρνηση µε το παρόν νοµοσχέδιο προσπαθεί να εµφανί-
σει ότι η πολιτική της έχει στοιχεία φιλεργατικά, ότι είναι κοινω-
νικά ευαίσθητη και ζητάει τη στήριξη απ’ όλες τις πτέρυγες, για
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να δοθούν αυτά τα φιλοδωρήµατα, τα επιδόµατα ελεηµοσύνης,
όπως εµείς εξακολουθούµε να τα λέµε, προς τις κοινωνικά ευ-
παθείς οµάδες, τους συµπολίτες µας.

Αποδείξαµε, βέβαια, ότι υπάρχουν συγκεκριµένα αίτια που πα-
ράγουν και αναπαράγουν αυτή τη φτώχεια, που κάθε χρόνο, βέ-
βαια, περιλαµβάνει και µεγαλύτερο αριθµό συµπολιτών µας.

Άλλωστε, τα τελευταία στοιχεία για την ανεργία είναι αποκα-
λυπτικά. Πάνω από επτακόσιες δεκαπέντε χιλιάδες είναι οι άνερ-
γοι. Αποκαλύψαµε ότι παράγεται πλούτος σε αυτή τη χώρα,
δηλαδή στα δέκα χρόνια αποδείξαµε, µε στοιχεία που καταθέ-
σαµε στη Βουλή, ότι παρήχθη ένας εθνικά κοινωνικός πλούτος
2,5 τρισεκατοµµυρίων ευρώ, τον οποίο παρήγαγε ο εργαζόµε-
νος λαός. Γι’ αυτό θεωρούµε ότι είναι ντροπή να υπάρχει όριο
φτώχειας µέσα σε µία χώρα που παράγει ένα τέτοιο τεράστιο
πλούτο.

Θεωρούµε ότι µπορεί µε αυτόν τον πλούτο να υπάρξει όριο
αξιοπρεπούς διαβίωσης, µε µια µόνη διαφορά: ότι µε αυτόν τον
τεράστιο πλούτο, που διαχρονικά οι κυβερνήσεις της Νέας ∆η-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ µέσα από διάφορους µηχανισµούς και
πολιτικές τον διοχετεύουν συνεχώς προς τους µεγάλους επιχει-
ρηµατικούς οµίλους, µπορεί να υπάρξει πολιτική που να διοχε-
τευτεί προς την πλευρά του εργαζόµενου λαού, µε καλύτερους
µισθούς, µε καλύτερες συντάξεις, µε καλύτερες εργασιακές σχέ-
σεις και, βέβαια, µε καλύτερη υπηρεσία στην παιδεία, στην υγεία,
στην πρόνοια, αλλά και για το περιβάλλον.

Έτσι, µέσα σε αυτήν την ταξική κοινωνία πραγµατικά θα πα-
ράγεται και θα αναπαράγεται το σοβαρό ζήτηµα της φτώχειας,
που δεν µπορεί να καλυφθεί µε αυτά τα επιδόµατα. Αποκλείο-
νται, βέβαια, όπως λέει και το άρθρο 1, πολλά κοινωνικά στρώ-
µατα που είναι βυθισµένα στη φτώχεια, όπως οι οικογένειες
χωρίς παιδί, οι συνταξιούχοι που δεν παίρνουν το ΕΚΑΣ, οι ερ-
γαζόµενοι µε τις ελαστικές σχέσεις εργασίας, οι εργαζόµενοι των
«STAGE», οι εργαζόµενοι µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου και
ορισµένου έργου, µερικής απασχόλησης, δηλαδή εργαζόµενοι
µε 400 και 500 ευρώ. Αυτούς τους θεωρείτε, φαίνεται, πλούσι-
ους, όπως πλούσιες θεωρείτε και τις οικογένειες των αυτοαπα-
σχολούµενων, των επαγγελµατιών, που παρακολουθούµε όλοι
σε καθηµερινή βάση να βάζουν το ένα λουκέτο πίσω από το
άλλο.

Επίσης, µε το άρθρο 1 αναφέρεται ότι δεν φορολογείται αυτό
το επίδοµα. Μα, είναι επιχείρηµα αυτό να ακούγεται σε αυτήν την
Αίθουσα; Τι να φορολογήσεις από τα 300-400 ευρώ, δηλαδή από
τα 0,45 µέχρι 0,63 λεπτά του ευρώ και το 1 ευρώ την ηµέρα που
δίνετε; Και βέβαια, µε τους αποκλεισµούς αυτούς βάζετε τη δι-
χόνοια ανάµεσα σε εκείνους που το παίρνουν και σε εκείνους
που αποκλείονται.

Με το άρθρο 2, παρατηρούµε ότι όσο µεγαλύτερα είναι τα
κέρδη των επιχειρήσεων, τόσο µεγαλύτερη είναι και η έκπτωση
που γίνεται. Και σας ανέφερα ένα συγκεκριµένο παράδειγµα.
Επιχείρηση που έχει 30.000.000 κέρδη, θα πληρώσει 1.988.500
ευρώ. Με τη διαβάθµιση που γίνεται –ενώ άλλα λέγατε ότι θα φο-
ρολογηθούν βαθµιαία, αλλά συνολικά- εδώ βλέπουµε ότι στην
ουσία ένας που έχει 30.000.000 κέρδη θα φορολογηθεί µε 7,3%.

Επίσης, µε την παράγραφο 4, στα καθαρά κέρδη µπαίνει ένα
πλαφόν. ∆εν µπορεί, λέει, να υπερβαίνει το µέσο όρο από τα
κέρδη των οικονοµικών ετών 2007,2008. ∆ηλαδή, παίρνουµε το
µέσο όρο. Εάν έχει υψηλά κέρδη το 2008, παίρνουµε και το 2007
που έχει µικρότερο ποσοστό κέρδους. Έτσι κατεβαίνει προς τα
κάτω η δυνατότητα να πάρει περισσότερα από το δηµόσιο.

;Oσον αφορά την έκτακτη εισφορά µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας, είναι µόνο στα φυσικά πρόσωπα και στα νοµικά πρόσωπα
µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα στα οποία συµπεριλαµβάνονται
και αυτά, θρησκευτικού χαρακτήρα και αυτό είναι θετικό. Τι δεν
συµπεριλαµβάνεται, όµως, που είναι ουσιαστικό; ∆εν συµπερι-
λαµβάνονται τα νοµικά πρόσωπα κερδοσκοπικού χαρακτήρα, µε-
γάλων επιχειρηµατικών οµίλων, παράκτιων εταιρειών, γνωστές
off-shore εταιρείες, που έχουν υπό την κατοχή τους µεγάλη ακί-
νητη περιουσία. Και αυτό το κάνετε, ενώ στο προσχέδιο µιλού-
σατε για κοινωνική συνεισφορά της µεγάλης ακίνητης
περιουσίας, µε αύξηση του συντελεστή ΕΤΑΚ, δηλαδή τους συ-
µπεριλαµβάνατε όλους. Και εδώ κάνετε διαχωρισµό και λέτε:

Έκτακτη εισφορά µεγάλης ακίνητης περιουσίας φυσικών προ-
σώπων και νοµικών προσώπων µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα.

Καταλαβαίνουµε, λοιπόν, ότι αυτός ο διαχωρισµός δεν είναι
τυχαίος. Είναι για να ευνοηθούν και πάλι µεγάλοι επιχειρηµατικοί
όµιλοι. Εξάλλου, ενώ η αξία ήταν µε 8‰, επί Νέας ∆ηµοκρατίας
µε το ν. 3634/2008 έγινε 6‰ και εσείς το κρατάτε. Ό,τι δηλαδή
αποφασίζει ο ένας και το καταγγέλλει ο άλλος, όταν έρχεται
αυτός στη διακυβέρνηση της χώρας, όχι µόνο δεν το αλλάζει,
αλλά το πάει ακόµη παρακάτω, όπως παραδείγµατος χάριν µε
τους ξενοδοχειακούς οµίλους που έχουν µεγάλη ακίνητη περι-
ουσία. Τι θα πληρώσουν; Με 0,33‰. Άρα, δηλαδή η πολιτική σας
ευνοεί συγκεκριµένα συµφέροντα.

Εξάλλου, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είχε καταθέσει
στο νόµο που συζητείτο, ότι πρέπει να υπάρχει αφορολόγητο
στα 300.000 ευρώ για γονικές παροχές, κληρονοµιές, συντελε-
στές µε προοδευτικό χαρακτήρα και απαλλαγή φόρου της πρώ-
της κατοικίας διακόσια τετραγωνικά και είκοσι πέντε τετραγωνικά
για κάθε παιδί, έτσι για να ευνοηθούν και τα χαµηλά και µεσαία
εισοδήµατα.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 4, που είναι στο δεύτερο µέρος. Εί-
χαµε πει, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι δεν ήταν µόνο το
πρώτο µέρος που είχε µία ευνοϊκή πολιτική προς τις µεγάλες επι-
χειρήσεις, για να χαρακτηριστούν ότι έχουν και αυτές κοινωνική
ευαισθησία, γιατί όλα τα άλλα χρόνια µε τις µεγάλες φοροαπαλ-
λαγές, κέρδισαν εκατοντάδες δισεκατοµµύρια ευρώ. Έτσι, λοι-
πόν, τι παρατηρούµε; Στην ουσία µε την παράταση, στην
παράταση, πάει για απαλλαγή η φορολόγηση των κερδών από
τα λαχεία, τα τηλεοπτικά έπαθλα κ.λπ.. Παρατηρούµε ότι καταρ-
γείται η έκτακτη εισφορά στα επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής,
όπως παρατείνεται και η είσπραξη για τα πλοία αναψυχής. Ό,τι
είναι για να ενισχυθεί ο µεγαλοεπιχειρηµατίας που έχει τη δυνα-
τότητα να έχει το πλοίο αναψυχής, εκεί βλέπουµε ότι είστε πολύ
γαλαντόµοι.

Απαλλαγή φόρου εισοδήµατος από τα κέρδη πωλήσεων µε-
τοχών εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο Αθηνών, αλλά και στα αλ-
λοδαπά Χρηµατιστήρια. Μα, τι γίνεται; Εδώ γίνεται ένας χορός
δισεκατοµµυρίων µέσω του Χρηµατιστηρίου και εσείς λέτε ότι
θα τους απαλλάξετε, γιατί η παράταση είναι στην ουσία απαλ-
λαγή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ µερικά λεπτά ακόµη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Πόσα λεπτά θέλετε;
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Άλλα τέσσερα µε πέντε λεπτά, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είναι πάρα πολλά,

κύριε συνάδελφε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Να πάρω και όλο το χρόνο της δευτερο-

λογίας µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Με το νέο Κανονι-

σµό, σας το είπα και πριν, δεν µπορείτε να πάρετε το χρόνο σας.
Έχετε δύο λεπτά.

Ευχαριστώ.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Παρατείνονται προθεσµίες υποθέσεων

φόρου µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Παράταση µέχρι
31/12/2011 του χρόνου παραγραφής βεβαιωµένων χρεών προς
το δηµόσιο. Ήταν 31.000.000.000 ευρώ και µάλιστα προχθές
γράφτηκε στον Τύπο –και θέλουµε να µας τα φέρετε αυτά τα
στοιχεία- ότι διαγράφτηκαν από ∆ΟΥ των Αθηνών 5,5 δισεκα-
τοµµύρια από µεγάλη επιχείρηση. Ποια είναι; Ποιον ευνοήσατε
µέσω της Εφορίας που τα παραγράψατε; Και ύστερα µιλάτε εδώ
για δηµόσιο χρέος και για δηµόσιο έλλειµµα!

Όσον αφορά τώρα στο άρθρο 5, επαναλαµβάνω, ότι πρόκειται,
όπως λέει και η Εισηγητική Έκθεση, για την Κούνεβα. Ξέρετε
όµως, ότι είναι τροµοκρατική εργοδοσία, δηλαδή τροµοκρατεί
τους εργαζόµενους.

Στη Θεσσαλονίκη είχαµε και πάλι µία τροµοκρατική ενέργεια
σε µία συνδικαλίστρια καθαριστριών, που δουλεύει σε συγκεκρι-
µένη πολυεθνική εταιρεία. Το βιτριόλι ή το χηµικό δεν έπεσε στο
πρόσωπο, έπεσε στο αυτοκίνητο και είναι προειδοποίηση. Αυτό
σηµαίνει ότι όχι µόνο δεν υπάρχει η προστασία των εργαζοµέ-
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νων, αλλά υπάρχει εργοδοτική τροµοκρατία, για να µην διεκδι-
κήσουν αυτά τα κεκτηµένα που οφείλουν να διεκδικούν οι εργα-
ζόµενοι.

Βέβαια, εµείς βάζουµε ζητήµατα υγιεινής και ασφάλειας. Εκα-
τόν πενήντα είναι οι νεκροί κάθε χρόνο από τα εργοδοτικά εγκλή-
µατα, εκατοντάδες οι σακατεµένοι εργαζόµενοι. Γι’ αυτούς δεν
υπάρχει καµµία πρόνοια και καµµία ασφάλεια. Γι’ αυτό λέµε ότι
είναι µία κίνηση εντυπωσιασµού, θετική µεν, όταν λείπουν όλα τα
άλλα.

Όσον αφορά στο άρθρο 16, µε την παράγραφο 1 και 2 προ-
βλέπει την αύξηση του πλαφόν των συνολικών αποδοχών των µο-
νίµων γιατρών, τακτικές αποδοχές και εφηµερίες.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Με την αύξηση αυτή συνδέονται οι αυξήσεις των επικουρικών

των γιατρών και οι συµβάσεις έργου. Τα κονδύλια γι’ αυτούς προ-
έρχονται από τα νοσήλια που πληρώνουν τα ασφαλιστικά ταµεία
και τα εισιτήρια, που πληρώνει ο εργαζόµενος λαός. Μάλιστα,
κάναµε έναν συνδυασµό και λέµε, πώς είναι δυνατόν από τον
κρατικό προϋπολογισµό να δίνονται µισθοί λιγότερο από ό,τι δό-
θηκαν πέρυσι, οι εφηµερίες να προβλέπονται µειωµένες κατά
3,7%, δηλαδή είναι ένα ζήτηµα το πώς θα λειτουργήσουν τα νο-
σοκοµεία και ιδίως της επαρχίας.

Εξάλλου είπαµε ότι όσον αφορά αυτό που βάζετε για τις χί-
λιες θέσεις γιατρών, η συλλογική σύµβαση προβλέπει δύο χιλιά-
δες γιατρούς. Οι ανάγκες απ’ ό,τι λένε τα συνδικαλιστικά τους
όργανα προβλέπουν τεσσερισήµισι χιλιάδες ότι είναι οι ελλεί-
ψεις, βάλτε και τον νοσοκοµειακό γιατρό, τότε είναι δικαιολογη-
µένη η αγωνιστική διάθεση που δείχνουν οι γιατροί και το
νοσηλευτικό προσωπικό, για να διεκδικήσουν και αυτά που τα
χρωστάτε µέσω των εφηµεριών. Αλλά εµείς λέµε ότι πρέπει να
δοθούν τα 1700 ευρώ ως κατώτερος µισθός στον ειδικευόµενο
γιατρό και από εκεί να κλιµακώνεται. Και αν χρειάζεται εφηµε-
ρία, να πληρώνεται µε το καθεστώς των υπερωριών. Έτσι µπο-
ρείς να συµπληρώσεις όλα τα κενά, για να λειτουργούν επί της
ουσίας τα νοσοκοµεία, για να µπορείς να αντιµετωπίζεις το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Κύριε Τζέκη, έχετε
ξεπεράσει και τα τέσσερα λεπτά!

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κλείνω µε αυτό. Ότι δηλαδή µπορείς να
αντιµετωπίσεις έκτακτες ανάγκες, επιδηµίες, και βέβαια όχι µε
αυτόν τον ρυθµό που πάτε εσείς. ∆εν µπορούµε, δηλαδή, να δώ-
σουµε θετική ψήφο σ’ ένα άρθρο, στο οποίο κατ’ επίφαση λέτε
ότι ικανοποιεί τα αιτήµατα του ιατρικού κινήµατος, ενώ είναι άλλα
αυτά που είπα. Εκείνο που κάνετε είναι να ενισχύετε συνεχώς
τους ιδιωτικούς οµίλους, οι οποίοι έχουν και τεράστια κέρδη. Η
υγεία είναι κοινωνικό εµπόρευµα, δεν µπορεί να αγοράζεται, δεν
µπορεί να πουλιέται!

Ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ο Πρόεδρος του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Θέλω να εκφράσω κι εγώ τη συµπάθειά
µου στην καθαρίστρια, τη συνδικαλίστρια γι’ αυτό που έγινε στο
αυτοκίνητό της. Βέβαια, όταν µιλάµε για κρίση στην οικονοµία
και µία καθαρίστρια έχει ένα αυτοκίνητο αρκετά ακριβό, νοµίζω
ότι δεν υπάρχει τόση κρίση στα φτωχότερα στρώµατα! Νοµίζω
ότι βιτριόλι στο αυτοκίνητο δεν δικαιολογεί τριάρι! Μία γκαρσο-
νιέρα ίσως!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γνωστό ότι το νοµοσχέδιο που συζητάµε είναι η επικοι-

νωνιακή «ναυαρχίδα» του ΠΑΣΟΚ, είναι –ας µου επιτραπεί ο

όρος- ένας «φερετζές» της δήθεν φιλολαϊκότητάς του παρ’ ότι
άλλα υποσχέθηκε προεκλογικά και άλλα κάνει. Και εξηγούµαι.
υποσχεθήκατε προεκλογικά –το θυµούνται όλοι- 500 ευρώ ελά-
χιστο επίδοµα και δίνετε 300. Υποσχεθήκατε προεκλογικά συνο-
λικά 1.600.000.000 και δίνετε 60% λιγότερα, δηλαδή
αποδεικνύετε ότι δεν θέλετε να στεναχωρήσετε και να ζορίσετε
τα µεγάλα συµφέροντα.

Φυσικά δεν µας λέτε ποιος θα πάρει το άνω όριο αυτού του
επιδόµατος, τα 1.300 ευρώ, γιατί αυτό είναι το «ζουµί», ποιος θα
πάρει τα 1.300 ευρώ. Τα 300 ευρώ τα παίρνουν πολλοί και τι κά-
νουν µ’ αυτά τα 300 ευρώ, µ’ αυτό το µυθώδες ποσό των 300
ευρώ; Απλώς καλύπτουν τα «φουσκωµένα» τέλη κυκλοφορίας
που τους στείλατε. Αυτά είναι λοιπόν τα «απόνερα» της απόσυρ-
σης! Είστε περιβαλλοντικά πολύ ευαίσθητοι και αποσύρατε την
απόσυρση και ξαφνικά «φουσκώνετε» τα τέλη κυκλοφορίας!
Ακούµε ότι για ένα σαραβαλάκι δεκαέξι ετών και µικρού κυβι-
σµού µάλιστα θα πληρώνει κάποιος 302 ευρώ. Ό,τι παίρνει λοι-
πόν από το περίφηµο επίδοµά σας πηγαίνει στα «φουσκωµένα»
τέλη κυκλοφορίας που καθιερώσατε.

Τα 1.300 ευρώ όµως ποιος τα παίρνει; Πόσοι τα παίρνουν, για
να ανακουφιστούν φυσικά προσωρινά, αλλά πόσοι τα παίρνουν;
Εκεί είναι το «ζουµί». Επειδή είδα ότι έχετε ακρίβεια στα νούµερα,
θα ήταν χρήσιµο να ξέραµε πόσοι θα πάρουν αυτά τα 1.300
ευρώ.

Από τη συζήτηση στην Επιτροπή Οικονοµικών και την ακρό-
αση των φορέων που έγινε κατέστη σαφές ότι διάλογο δεν κά-
νατε πριν παρουσιάσετε το νοµοσχέδιο. Το είπε ευθέως και ο
εκπρόσωπος της Ανώτατης Συνοµοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλά-
δας. Εγώ θυµάµαι ότι όταν ήσασταν αντιπολίτευση κάνατε συ-
ντριπτική κριτική στον κ. Αλογοσκούφη και στον κ.
Παπαθανασίου και στην πολιτική ηγεσία γενικώς τότε του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και Οικονοµικών ότι δεν κάνουν διάλογο. Καλά
κάνατε και κάνατε αυτή τη δοµική, τη συντριπτική κριτική για την
έλλειψη διαλόγου, αλλά απ’ ό,τι βλέπω τα ίδια κάνετε κι εσείς.
∆εν είναι λογικό να περιµένει κανείς ότι αν είχατε κάνει διάλογο,
τότε αυτά που λένε οι πολύτεκνοι –και τα έχω εδώ και θα τα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά- θα είχαν ρυθµιστεί; Ήλθε ο εκπρόσωπος
των πολυτέκνων και είπε ότι δεν έγινε διάλογος. Μάλιστα όταν
έκανα την ερώτηση: «Συνεννοηθήκατε µε το Υπουργείο, είχατε
κάποια επαφή πριν την κατάθεση του νοµοσχεδίου», το είπε ευ-
θέως ο άνθρωπος: «∆εν έγινε συζήτηση». Το αίτηµα των πολυ-
τέκνων να υπάρχει αύξηση και για όσους έχουν επτά και πάνω
παιδιά γιατί να µην ικανοποιηθεί; Πόσοι δηλαδή είναι στην Ελ-
λάδα αυτοί που έχουν επτά παιδιά και πάνω; Πόσο πιο δύσκολη
θα γινόταν η δηµοσιονοµική µας κατάσταση αν δίναµε 100 ευ-
ρουδάκια παραπάνω για κάθε παιδί; Θα έπεφτε κι άλλο έξω η οι-
κονοµία; Θα καταθέσω τις προτάσεις της Ανώτατης
Συνοµοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδας τις οποίες µας µοιράσατε
γραπτώς αφού διάλογο δεν κάνατε πριν καταθέσετε το νοµο-
σχέδιο.

Στο άρθρο 1 γιατί αποκλείονται οι οικογένειες χωρίς παιδί;
Αυτοί δηλαδή οι πάµφτωχοι άνθρωποι δεν έχουν ανάγκη την πε-
νιχρή αυτή ενίσχυση; Η πρόταση των πολυτέκνων να περιληφθεί
στην Οικονοµική και Κοινωνική Επιτροπή ένας εκπρόσωπός τους
είναι τόσο παράλογη; ∆εν είναι λογική η πρότασή τους να είναι
στην Οικονοµική και Κοινωνική Επιτροπή ένας εκπρόσωπος των
πολυτέκνων; Έχει καµµία οικονοµική επιβάρυνση; Όχι. Θα µπο-
ρούσατε να το είχατε κάνει.

Εξυπακούεται ότι στηρίζουµε τις προτάσεις των πολυτέκνων
και το ίδιο ισχύει για την Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων Με Ανα-
πηρία. Φυσικά και θα έπρεπε το ύψος της ενίσχυσης να προ-
σαυξάνεται όταν υπάρχει στην οικογένεια άτοµο µε αναπηρία και
φυσικά έχουν δίκιο –στο άρθρο 1 αναφέροµαι- ότι όλοι οι ασφα-
λισµένοι θα πρέπει να πάρουν το έκτακτο επίδοµα. Τα άτοµα µε
αναπηρία µας µοίρασαν το σχετικό έγγραφο το οποίο επίσης θα
καταθέσω στα Πρακτικά. Αυτές είναι λογικές απόψεις. Φυσικά
και τις στηρίζουµε, όµως έπρεπε να είχε γίνει ο διάλογος για να
έχει ενσωµατωθεί στο νοµοσχέδιό σας.

Το άρθρο 2 αφορά στην εισφορά στα κέρδη των επιχειρήσεων.
∆εν κάνετε το διαχωρισµό που σας είπε ο κ. Πολατίδης στην επι-
τροπή µεταξύ αυτών των επιχειρήσεων που υφίστανται διεθνή
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ανταγωνισµό και εκείνων που λόγω του αντικειµένου τους δεν
υφίστανται διεθνή ανταγωνισµό. Γιατί δεν κάνετε αυτό το δια-
χωρισµό;

Στο άρθρο 3 βλέπουµε ένα πλαφόν 400.000 ευρώ το οποίο ση-
µαίνει ότι θα πέσει «χαράτσι» σε πολλούς ιδιοκτήτες ακινήτων.
Είµαστε γείτονες, µένουµε στο Χολαργό, κύριε Σαχινίδη. Εγώ
µένω σ’ ένα διαµέρισµα εξήντα τετραγωνικών. Ένα εκατονεικο-
σάρι, ένα διαµέρισµα εκατόν είκοσι τετραγωνικών, όχι σε καµµιά
πολυτελή περιοχή, στο Χολαργό, κάνει 400.000 ευρώ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Λάθος
κάνετε, κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: ∆εν κάνει 400.000 ευρώ; Μέ-
νετε σε µεγαλύτερο;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μένω σε
100 τετραγωνικά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Εγώ µένω σε εξήντα τετρα-
γωνικά στο Χολαργό. Ξέρετε πού µένω και µένουµε και δίπλα.
Είναι τόσο µυθώδης αυτή η περιουσία των 400.000 ευρώ; Είναι
πλουτοκρατία, δηλαδή, όποιος έχει ένα διαµέρισµα αξίας
400.000 ευρώ; Όσοι έχουν ένα διαµέρισµα αξίας 400.000 ευρώ
είναι πλουτοκράτες, βιοµήχανοι, µεγαλοπροµηθευτές του δηµο-
σίου;

Κάντε το πλαφόν 700.000 ευρώ ώστε να µην επιβαρύνονται χι-
λιάδες άνθρωποι, χιλιάδες πολίτες µεσαίου εισοδήµατος.

Όσον αφορά το άρθρο 4, το είπαµε και στην επιτροπή ότι απο-
πνέει προχειρότητα και το καταψηφίζουµε.

Το άρθρο 5 είναι φωτογραφία για την κ. Κούνεβα. Τα είπε ο
κύριος Πρόεδρός µας πιο πριν. Ωραία, γι’ αυτούς που παθαίνουν
εργατικό ατύχηµα γιατί να µην υπάρχει ακριβώς η ρύθµιση που
θεσπίζεται για την κ. Κούνεβα, για τους Έλληνες εργάτες στη
Ναυπηγοεπισκευαστική Ζώνη του Περάµατος; Ο άνθρωπος ο
οποίος δουλεύει –όποτε µπορεί και κάνει µεροκάµατα- και έχει
πάρει δάνειο και χρωστάει το σπίτι του και παθαίνει ένα ατύχηµα,
πώς θα πληρώσει τη δόση; Γιατί δεν καθορίζετε την ίδια ρύθµιση
που κάνατε για την κ. Κούνεβα, στον Έλληνα εργάτη, ο οποίος
παθαίνει εργατικό ατύχηµα; Κατέθεσε σχετική τροπολογία ο κ.
Πολατίδης και φυσικά τη συνυπογράψαµε. Καθιερώστε το, ρυθ-
µίστε το, κάντε αυτή τη ρύθµιση. ∆εν είναι πια και τόσο περίεργη
ή τόσο δαπανηρή!

Συµφωνούµε και για τη ρύθµιση για τους γιατρούς του ΕΣΥ. Οι
γιατροί µιλάνε για χιλιάδες κενές θέσεις στα δηµόσια νοσοκο-
µεία. Εµείς διερωτόµαστε µήπως πρέπει να γίνουν επιτέλους οι
προσλήψεις που χρειάζονται στην υγεία, κάτι που και τους υπάρ-
χοντες γιατρούς θα ξεκουράσει, αλλά και τα ποσά για τις εφη-
µερίες θα µειώσει.

Κοιτάξτε, το νοµοσχέδιο και τα επιµέρους άρθρα αποπνέουν
φυσικά λαϊκισµό αλλά και τη δυσάρεστη αίσθηση της ελεηµοσύ-
νης προς ένα δυναµικό κοµµάτι του ελληνικού λαού, το οποίο θα
έπρεπε να είναι ενταγµένο στην παραγωγή και τώρα περιµένει
µε το χέρι τεντωµένο να πάρει τα περίφηµα 300 ευρώ. Αυτό το
κοµµάτι του ελληνικού λαού θα έπρεπε να είναι µπροστάρης
στην ανάπτυξη και όχι να αντιµετωπίζεται ως ένας θλιβερός επαί-
της.

Το νοµοσχέδιό σας µοιάζει σαν ένα πρωτοχρονιάτικο πυροτέ-
χνηµα και όταν θα καταβληθεί και η δεύτερη δόση του, κανείς
δεν θα έχει τίποτα πια να περιµένει.

Μια χώρα µε τεράστιες δυνατότητες ανάπτυξης, µε έναν πολύ
σηµαντικό ορυκτό πλούτο, µε µια πολύ σηµαντική γεωστρατη-
γική θέση και µε ένα λαό µε αστείρευτες δυνάµεις, καταντά πε-
ρίγελος του κάθε Αλµούνια, του κάθε Τρισέ, του κάθε Ρεντ και το
ένα τέταρτο του πληθυσµού του, δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες,
περιµένει µπροστά στις τηλεοράσεις αν θα πάρει βοήθηµα 300
ευρώ ή 400 ευρώ.

Αυτή την κατάντια δεν την αξίζουµε. Ας στοιχηθεί επιτέλους
και η Νέα ∆ηµοκρατία µαζί µας στη µάχη για µια φιλολαϊκή, κοι-
νωνικά δίκαιη και αναπτυξιακή πολιτική, γιατί µε το ΠΑΣΟΚ η Ελ-
λάδα βυθίζεται κάθε µέρα όλο και πιο βαθιά.

Η επόµενη στάση είναι η εκλογή του Προέδρου της ∆ηµοκρα-
τίας. Στοιχηθείτε µαζί µας να πάµε για εκλογές, να κουνήσουµε
το σύστηµα ΠΑΣΟΚ, να ταρακουνήσουµε την καθεστωτική νοο-
τροπία. Στοιχηθείτε µαζί µας, ακολουθήστε τη θέση του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού.
Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης καταθέτει για τα

Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ

πολύ, κύριε συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Γι-

κόνογλου ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ, σε αντικατά-

σταση του κ. Μουλόπουλου, κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης, για
οκτώ λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Ολοµέλεια συζητά το πρώτο νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης

και είναι ένα νοµοσχέδιο που η Κυβέρνηση επικοινωνιακά το προ-
βάλλει ως τη «ναυαρχίδα» της πολιτικής αναδιανοµής, που χα-
ρακτηρίζει τη νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Λυπάµαι αλλά οι
αριθµοί αποδεικνύουν ότι τα πράγµατα δεν είναι έτσι.

Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προεκλογικά
το περίφηµο επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης είχατε υποσχεθεί
ότι θα είναι 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Αµέσως µετά τις εκλογές, το αναπροσαρµόσατε στο 1,6. Τε-
λικά υπό την πίεση της δηµοσιονοµικής στενότητας µίκρυνε
ακόµη παραπάνω και είναι 1.000.000.000, άρα είναι ένα δειλό
ανεπαρκές βήµα αναδιανοµής. Το βασικότερό του όµως µειονέ-
κτηµα είναι ότι είναι εφάπαξ, µία και έξω, λες και οι ανισότητες,
η ακραία φτώχεια, η ανέχεια, οι εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι,
οι οποίοι δεν έχουν στον κόσµο µοίρα και δεν έχουν ούτε σύ-
νταξη ούτε εισόδηµα ούτε κοινωνική ασφάλιση, θα εξαφανιστούν
ως δια µαγείας στο τέλος του 2010. Λέτε «ναι», αλλά φορολο-
γούµε τα κέρδη των µεγάλων επιχειρήσεων. Ε, και εκεί -µε συγ-
χωρείτε- «έσταξε η ουρά του γαϊδάρου»! ∆εν θα υποτιµήσουµε
το µέτρο αυτό, αλλά το 1.000.000.000 εισφορά στα κέρδη, κύριε
Υφυπουργέ και κύριοι συνάδελφοι, είναι πεντέµισι φορές λιγό-
τερα απ’ όσα αυτές οι µεγάλες επιχειρήσεις κέρδισαν µόνο από
τη µείωση των φορολογικών συντελεστών τα προηγούµενα πέντε
χρόνια µε την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και αν υπάρχει
κάτι που αποδεικνύει ότι δεν είναι σπουδαία σοσιαλιστικό αυτό το
νοµοσχέδιο, είναι η ευκολία, µε την οποία, όχι απλώς το επικρό-
τησε, αλλά και το χαιρέτησε ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Ελλη-
νικών Βιοµηχανιών, κ. ∆ασκαλόπουλος ο οποίος «βγήκε» και στα
κεραµίδια από την πρώτη στιγµή και είπε: «Βεβαίως να δώ-
σουµε», γιατί ξέρει ο άνθρωπος ότι δίνει ένα πολύ µικρό µέρος
από αυτά που µάζεψαν µε τα υπερκέρδη της προηγούµενης πε-
ριόδου και µε τις φοροαπαλλαγές. Ούτε σοσιαλιστής είναι, ούτε
πολύ κιµπάρης είναι ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Ελληνικών Βιο-
µηχανιών.

Ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κατά τη συζήτηση
του νοµοσχεδίου στη ∆ιαρκή Επιτροπή, είπε τα εξής: Εµείς θέ-
λουµε µία γενναιότερη και µόνιµη πολιτική αναδιανοµής, που να
παίρνει από τους έχοντες και κατέχοντες και να δίνει στη φτώ-
χεια, να δίνει στην ανέχεια, να µειώνει το δείκτη των ανισοτήτων.
Γιατί; ∆ιότι εδώ στην Ελλάδα δεν έχουµε ένα εφάπαξ πρόβληµα,
το οποίο λύσαµε µε µία εφάπαξ ρύθµιση, έχουµε το µεγαλύτερο
δείκτη ανισοτήτων κύριοι συνάδελφοι, εµείς, η Εσθονία και η
Πορτογαλία, στην Ευρώπη των είκοσι επτά. Έχουµε το µεγαλύ-
τερο δείκτη ανισοτήτων. Είµαστε η µόνη χώρα, µαζί µε την Ουγ-
γαρία, που δεν έχει οποιαδήποτε καθιέρωση του ελάχιστου
εγγυηµένου εισοδήµατος.

Το λεγόµενο κοινωνικό κράτος, ο λεγόµενος κοινωνικός µι-
σθός που έλεγε ο Ανδρέας Παπανδρέου, είναι υποβαθµισµένο
και είµαστε στον πάτο της Ευρωζώνης µαζί µε την Πορτογαλία
και µε τις λιγότερες δηµόσιες δαπάνες για παιδεία, για δηµόσιες
δαπάνες, για υγεία. Το ασφαλιστικό µας έχει αναλογιστικό έλ-
λειµµα, αν το προβάλλει κανείς στο µέλλον, αλλά δίνουµε τις χα-
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µηλότερες συντάξεις. Εποµένως, προτείναµε και είπαµε -καθα-
ρές κουβέντες- ότι είµαστε διατεθειµένοι να υπερψηφίσουµε
ακόµα και αυτό το δειλό µέτρο, αρκεί η κυβερνητική Πλειοψηφία
να κάνει ένα βήµα τολµηρότερο. Πρώτον, να δεσµευτεί ότι αυτή
η πολιτική αναδιανοµής δεν θα είναι µιας χρήσης, αλλά θα εντα-
χθεί ως µόνιµη πάγια πολιτική µε τροποποίηση των φορολογικών
συντελεστών για τα κέρδη των µεγάλων επιχειρήσεων, µε αντί-
στοιχη αλλαγή του φορολογικού συστήµατος. Το αρνήθηκε η
Πλειοψηφία. ∆εύτερον, ας το κάνουµε λίγο γενναιότερο αυτό,
γιατί 150 ευρώ που θα πάρουν οι περισσότεροι ως πρώτη δόση
µε το επίδοµα αυτό, είναι λιγότερο από 1 ευρώ την ηµέρα. Ας µη
φορολογήσουµε τα υπερκέρδη µε 5% από 5.000.000 και πάνω
και κλιµακωτά 5, 7, 10 όπως προτείνει το νοµοσχέδιο, αλλά ας
είναι η φορολόγηση 10% επί των κερδών για όλες τις κερδοφό-
ρες επιχειρήσεις, µεταξύ των τριακοσίων πιο κερδοφόρων επι-
χειρήσεων, από 5.000.000 και πάνω.

Έτσι, θα είχαµε έσοδα υψηλότερα τουλάχιστον κατά 50% και
εποµένως θα µπορούσαµε να έχουµε 50% υψηλότερο επίδοµα
κοινωνικής αλληλεγγύης.

Με αυτό τον τρόπο θα µπορούσαµε να έχουµε και διεύρυνση
των δικαιούχων προς κατηγορίες που σήµερα δεν καλύπτονται,
εκατοντάδες χιλιάδες εργαζόµενοι, µισθωτοί, ανασφάλιστοι που
δουλεύουν µε µπλοκάκι –έχω υπ’ όψιν µου ότι τέτοιες προτάσεις
έγιναν και µέσα στο Υπουργικό Συµβούλιο και δεν υιοθετήθηκαν-
και να είναι γενναιότερο το επίδοµα.

Λέει η φιλολογία, η προπαγάνδα η υποστηρικτική της κυβερ-
νητικής πρωτοβουλίας: Από 300 µέχρι 1.300 ευρώ επίδοµα.

Ας είµαστε ειλικρινείς και σοβαροί! Ελάχιστοι θα πάρουν 1.300
ευρώ το χρόνο. Αυτοί που έχουν χαµηλό εισόδηµα και έξι παιδιά
και πάνω. Πόσοι είναι αυτοί; Πάρα πολύ λίγοι. Ζήτησα τον αριθµό
από τον αρµόδιο Υπουργό στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέ-
σεων. ∆εν µου δόθηκε ποτέ, γιατί θα φαινόταν ότι είναι πάρα
πολύ λίγοι.

Οι περισσότεροι θα πάρουν 300 και 400 ευρώ το χρόνο. Πολύ
λίγα για να «ζεσταθεί» η φτώχεια τους, πολύ λίγα για να «ζεστα-
θεί» η αγορά.

Χρειαζόµαστε µία µονιµότερη και γενναιότερη πολιτική ανα-
διανοµής. Αν η κυβερνητική πλειοψηφία επιµείνει µέχρι τέλους
και στην Ολοµέλεια να αρνείται αυτές τις δύο προτάσεις που κά-
ναµε, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς θα υιοθετήσει τη στάση «παρών» στο σύνολο του
νοµοσχεδίου και θα υπερψηφίσει εκείνες τις επιµέρους διατά-
ξεις του, τις οποίες θεωρούµε θετικές.

Μία τελευταία κουβέντα. Σε λίγες µέρες θα ψηφίσουµε στην
Ολοµέλεια της Βουλής τον προϋπολογισµό. Κι εκεί πάλι θα γίνει
συζήτηση περί αναδιανοµής. Έχουµε, όµως, ένα µεγάλο έλ-
λειµµα και σε αυτή τη συζήτηση. Όσοι είδαν προσεκτικά τις χθε-
σινές δηλώσεις στις Βρυξέλλες, µετά το ECOFIN και το
EUROGROUP, διαπίστωσαν δύο πράγµατα:

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω σε δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτον, ο προϋπολογισµός που ακόµη η Ολοµέλεια της Ελ-

ληνικής Βουλής δεν έχει συζητήσει, «βρίσκεται» ήδη στον αέρα
καθώς ο κ. Αλµούνια µας προϊδέασε για συµπληρωµατικό προϋ-
πολογισµό εντός του 2010.

∆εύτερη παρατήρηση. Όσοι ανακουφίστηκαν από τις χθεσι-
νές δηλώσεις στις Βρυξέλλες, λυπάµαι να τους πω ότι αυτές οι
δηλώσεις δεν ήταν δωρεάν. ∆υστυχώς, συνοδεύονται από δε-
σµεύσεις που ανέλαβε η Ελληνική Κυβέρνηση.

Έρχονται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σκληρά µέτρα και για
την εισοδηµατική πολιτική και για το φορολογικό και για το ασφα-
λιστικό και για τους κοινωνικά ασθενέστερους, όχι για τους έχο-
ντες και κατέχοντες, όχι για τους αέναους φοροδιαφεύγοντες,
µέτρα που µακάρι να διαψευστώ, αλλά θα µοιάζουν πιο πολύ µε
το πρόγραµµα το προεκλογικό της Νέας ∆ηµοκρατίας, παρά µε
το προεκλογικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

το συνάδελφο, κ. Παπαδηµούλη ∆ηµήτριο από το ΣΥΡΙΖΑ.
Υπενθυµίζω στο Σώµα, γιατί υπάρχουν πολλοί νέοι αξιότιµοι

συνάδελφοι, ότι ο κάθε αγορεύων οµιλητής από το Βήµα απευ-
θύνεται στο Σώµα, στους συναδέλφους δηλαδή, και στο Προε-
δρείο. Όχι στον Υπουργό, τον Υφυπουργό. Εάν, δε,
παρευρίσκεται Υφυπουργός, αποκαλείται «Υπουργός», αν ανα-
φερθεί κάποιος προσωπικά σε αυτόν.

Αυτά για την τάξη, γιατί όλα έχουν τη σηµασία τους. Εσείς τα
τηρήσατε, κύριε Παπαδηµούλη.

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαν-
νακοπούλου έχει το λόγο.

Πόσο χρόνο θα χρειαστείτε, κυρία Υπουργέ;
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ένα οκτάλεπτο νοµίζω ότι είναι αρ-
κετό, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Με µία ευελιξία από την πλευρά σας,
να παρακαλέσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Βεβαίως.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λαµ-
βάνω το λόγο για το άρθρο 6 του σχεδίου νόµου που συζητάµε
σήµερα. Αισθάνοµαι πραγµατικά ότι µε αυτό το άρθρο στο τόσο
σηµαντικό πρώτο σχέδιο νόµου που έχει φέρει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ για το επίδοµα αλληλεγγύης, που είναι ένα πρώτο δείγµα
γραφής για την αναδιανοµή και την κοινωνική αλληλεγγύη, δί-
νουµε ταυτόχρονα κι ένα πρώτο σηµαντικό δείγµα γραφής όσον
αφορά την υγεία, όσον αφορά τη στήριξη του Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας, όσον αφορά την επίλυση προβληµάτων που τα-
λανίζουν πάρα πολλά χρόνια τα ζητήµατα των γιατρών και των
δηµοσίων νοσοκοµείων.

Και το λέω αυτό, διότι ήδη από τις Προγραµµατικές ∆ηλώσεις
ο Πρωθυπουργός ήταν σαφής και κατηγορηµατικός. Η υγεία, το
κοινωνικό κράτος είναι στην καρδιά, όχι απλώς των προτεραιο-
τήτων µας, αλλά των άµεσων δεσµεύσεών µας.

Η κατάσταση στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και στα δηµόσια νο-
σοκοµεία είναι κυριολεκτικά δραµατική. Το ζείτε ο καθένας και η
καθεµιά από εσάς στην περιφέρειά σας. Ζείτε τα αδιέξοδα στα
οποία οδηγήθηκαν µε συγκεκριµένες επιλογές τα τελευταία χρό-
νια, επιλογές υποχρηµατοδότησης, υποστελέχωσης, επιλογές οι
οποίες έχουν φέρει κυριολεκτικά στο «κόκκινο» τα χρέη των νο-
σοκοµείων που ξεπερνούν τα 6.700.000.000 ευρώ, χρέη τα οποία
προσπαθούµε από κοινού µε το Υπουργείο Οικονοµικών να µπο-
ρέσουµε να αντιµετωπίσουµε αποτελεσµατικά µέχρι το τέλος του
χρόνου, για να εξυγιάνουµε το χώρο του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας. Στο «κόκκινο» βρίσκονται και οι Μονάδες Εντατικής Θε-
ραπείας και ιδιαίτερα σε µία περίοδο που ενώνουµε τις δυνάµεις
µας, για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε αποτελεσµατικά τα
προβλήµατα από την πανδηµία της νέας γρίπης.

Σ’ αυτήν την εκρηκτική κυριολεκτικά κατάσταση, ένα από τα
µεγαλύτερα προβλήµατα, τα οποία λειτουργούν πολλαπλασια-
στικά, ήταν το αδιέξοδο που είχε δηµιουργηθεί µε τις ρυθµίσεις
της προηγούµενης κυβέρνησης, όσον αφορά τη λειτουργία των
εφηµεριών των γιατρών του Ε.Σ.Υ. Εκεί υπήρχε ένα διπλό πρό-
βληµα. Αφ’ ενός δεν προχώρησαν οι περίφηµες προσλήψεις, για
τις οποίες τόσος πολύς λόγος είχε γίνει και είχαν υπάρξει δε-
σµεύσεις, και αφ’ ετέρου υπήρχε νοµικό πρόβληµα, για να µπο-
ρέσουν ουσιαστικά να καλυφθούν αυτές οι εφηµερίες, ενώ
βέβαια δεν υπήρχε –και αυτό ήταν και πηγή του προβλήµατος-
και η πολιτική βούληση να υπάρξει επίλυση του προβλήµατος και
η οικονοµική δέσµευση ότι θα υπάρξει πληρωµή αυτών των εφη-
µεριών. Το αποτέλεσµα ήταν να µη λειτουργούν οι εφηµερίες.
Ιδιαίτερα τα περιφερειακά νοσοκοµεία είναι σε πλήρες αδιέξοδο.
Βλέπουµε ότι οι άνθρωποι κάνουν ό,τι µπορούν, µε πατριωτισµό
κυριολεκτικά οι γιατροί και οι νοσηλευτές του ΕΣΥ, αλλά τα προ-
βλήµατα είναι πάρα πολύ σοβαρά.

Κληθήκαµε, λοιπόν, ήδη από τις πρώτες σαράντα πέντε ηµέ-
ρες, να αντιµετωπίσουµε ριζικά και να λύσουµε αυτόν το γόρδιο
δεσµό. Και αυτό κάνουµε. Η διάταξη που συζητάµε σήµερα του
άρθρου 6 κάνει ακριβώς αυτά τα πράγµατα.

Πρώτα απ’ όλα, έρχεται και αποσυνδέει από το παλιό µισθο-
λόγιο των δικαστικών το πλαφόν των αποδοχών και των πρό-
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σθετων αµοιβών του ιατρικού προσωπικού του ΕΣΥ. Σπάει το τα-
µπού µε γενναιότητα, πρέπει να πω και να ευχαριστήσω το οικο-
νοµικό επιτελείο και τους συναδέλφους Υπουργούς Οικονοµικών,
οι οποίοι έσκυψαν σ’ ένα τόσο δύσκολο οικονοµικό περιβάλλον
και µπορέσαµε να βρούµε λύση σ’ αυτό το θέµα. Συνδέει, λοι-
πόν, το περίφηµο αυτό πλαφόν µε το νέο µισθολόγιο των δικα-
στικών και κάνει µία σηµαντικότατη αύξηση µέσα σ’ αυτό το
πλαίσιο των οικονοµικών και δηµοσιονοµικών δυσκολιών. Για να
µιλάµε συγκεκριµένα και µε νούµερα, εκεί που το πλαφόν σή-
µερα ήταν 5.150 ευρώ, αυτήν τη στιγµή γίνεται 6.500 ευρώ. Αυτό
είναι µία σαφέστατη αύξηση 1.350 ευρώ σ’ αυτό το δύσκολο πε-
ριβάλλον, που δείχνει ακριβώς ότι, όταν λέµε ότι η υγεία είναι
προτεραιότητα και όταν θέλουµε να στηρίξουµε τη λειτουργία
των νοσοκοµείων και τους γιατρούς του ΕΣΥ, το κάνουµε πράξη.

Επιπρόσθετα, επειδή ήδη στην τρέχουσα χρονιά υπήρξαν
πάρα πολλά προβλήµατα -αναγκάζονταν οι γιατροί είτε να µην
πληρώνονται είτε τους καλούσαν να επιστρέφουν πίσω αποζη-
µιώσεις- µπαίνει και η διάταξη της παραγράφου 2, που λέει ότι
αυτή η νέα διάταξη για το πλαφόν ισχύει αναδροµικά από
1/1/2009.

Ταυτόχρονα –και εδώ θέλω να σταθώ λίγο περισσότερο- όσον
αφορά το θέµα των προσλήψεων και επειδή και ο εισηγητής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος το έθεσε, θέλω να πω ότι όχι µόνο κα-
λύπτουµε την ειληµµένη υποχρέωση, την οποία επιβεβαιώσαµε
στην ΟΙΕΝΓΕ για τις δύο χιλιάδες προσλήψεις, αλλά πάµε πε-
ραιτέρω. Στην ουσία, µε αυτές τις χίλιες εδώ προσλήψεις, που
είναι πέραν των οργανικών θέσεων, πάµε για προσλήψεις δύο χι-
λιάδων ενενήντα τριών νέων γιατρών, µονίµων γιατρών του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας.

Και επειδή θέλω να είµαι πολύ σαφής, λέµε τα εξής. Αυτήν τη
στιγµή προχωρά η πρόσληψη διακοσίων πενήντα ειδικευόµενων
γιατρών στο σύστηµα υγείας. Προχωρούν, όσον αφορά τις ορ-
γανικές θέσεις που ήδη υπήρχαν προς κάλυψη, εξακόσιες έξι
προκηρύξεις στα νοσοκοµεία, τριάντα πέντε θέσεις στο ΕΚΑΒ,
εκατόν πενήντα δύο θέσεις στα Κέντρα Υγείας.

Αυτό άφηνε εννιακόσιες επτά θέσεις ακόµα για να φτάσουµε
στο όριο των δύο χιλιάδων, τις οποίες υπερκαλύπτουµε µε αυτήν
την πρόβλεψη για χίλιες νέες θέσεις πέραν των οργανικών θέ-
σεων.

Άρα, λοιπόν, µε έναν σωστό προγραµµατισµό που υποχρεού-
µαστε πλέον να κάνουµε στα νοσοκοµεία –γιατί δεν υπήρχε σω-
στός προγραµµατισµός- µε τις νέες προσλήψεις, οι οποίες θα
τρέξουν πάρα πολύ γρήγορα, µε τη δυνατότητα να καλυφθούν οι
αποζηµιώσεις των γιατρών για τις εφηµερίες µέχρι του πλαφόν
των 6.500 ευρώ, βάζουµε πραγµατικά σε µία νέα λογική και βάση
το σύστηµα των εφηµεριών, πρώτα από όλα για να µπορούν να
λειτουργήσουν αποτελεσµατικά τα νοσοκοµεία µας, αλλά και να
µπορούν και οι γιατροί να πληρωθούν τα δεδουλευµένα. Κι εδώ
θέλω πραγµατικά –και θα το τονίσω αυτό- να σηµειώσω ότι
έχουµε τη στενότατη συνεργασία µε τον Υπουργό Οικονοµικών
Γιώργο Παπακωνσταντίνου και µε όλο το οικονοµικό επιτελείο,
γιατί πραγµατικά µπορούµε, σ’ αυτή την τόσο δύσκολη οικονο-
µικά συγκυρία, να φέρνουµε µία τέτοια διάταξη, να την υποστη-
ρίζουµε. Και δείχνει ακριβώς ότι για µας, όταν λέµε ότι
στηρίζουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και την υγεία, µπορούµε
να το κάνουµε πράξη, ακόµα και σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία.

Θα ήθελα, επίσης, να αναφέρω δύο θέµατα ακόµη και να
κλείσω µε αυτά, κύριε Πρόεδρε. Η διάταξη της παραγράφου 3
που αφορά τις έκτακτες ανάγκες, έρχεται να καλύψει µία πραγ-
µατική ανάγκη. ∆ηλαδή, όταν δυστυχώς στη χώρα µας συµβαί-
νουν διάφορες καταστροφές, έχουµε την ανάγκη να
επιστρατευθεί το προσωπικό του ΕΣΥ, δεν υπήρχε η δυνατότητα
να υπάρχει υπερωριακή κάλυψη του ιατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού, που µε αυτοθυσία πολλές φορές προσφέρει για να
αντιµετωπισθούν οι ανάγκες αυτές. Σ’ αυτήν την περίοδο που δί-
νουµε τη µάχη για τη δηµόσια υγεία, που το προσωπικού του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας έχει πάρει στην πλάτη του το πρό-
γραµµα των εµβολιασµών και νυχθηµερόν πραγµατικά στα νο-
σοκοµεία, στα Κέντρα Υγείας προσπαθεί να αντιµετωπίσει όλες
αυτές τις ανάγκες. Πρέπει να σας πω ότι µέχρι χθες ο αριθµός
των εµβολιασθέντων έχει φθάσει στις εκατόν πενήντα πέντε χι-

λιάδες. Αυτό δείχνει πραγµατικά τη συµµετοχή πια του κόσµου,
άρα και των αναγκών, να µπορέσει να ανταποκριθεί το ιατρικό
και νοσηλευτικό προσωπικό του ΕΣΥ. Υπήρχε η ανάγκη να υπάρ-
χει πρόβλεψη υπερωριακής κάλυψης και φυσικά να µην προ-
σµετράται στις συνολικές αποδοχές που αφορά το πλαφόν. Αυτό
επιτυγχάνουµε µε αυτή τη ρύθµιση. Και αυτό θα είναι και µία ρύθ-
µιση για το µέλλον, για οποιαδήποτε τέτοια ανάγκη προκύψει.

Να κλείσω δε, λέγοντας ότι όπως ήδη έχουµε πει επανειληµ-
µένα, στα δεδουλευµένα ως προς τις εφηµερίες του 2009 και
αναδροµικά, θα ισχύσει το πλαφόν. Φυσικά και οι πληρωµές προ-
χωρούν. Ήδη, µε συνυπογραφή και του Υπουργού Οικονοµικών
και από το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, έχει
προχωρήσει η πληρωµή για τις εφηµερίες του Σεπτεµβρίου και
Οκτωβρίου. Ήταν από τα πρώτα µέτρα που πήραµε µόλις ανα-
λάβαµε την Κυβέρνηση. Έχει προχωρήσει του Νοεµβρίου και
βρίσκεται σε τελική φάση και για το ∆εκέµβριο.

Άρα, λοιπόν, µε αυτή τη διάταξη, που σας ζητώ να την στηρί-
ξετε, γιατί πραγµατικά στηρίζει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, χωρίς
να επιλύουµε τα δοµικά προβλήµατα, δίνουµε µία «ανάσα» στο
σύστηµα, για να µπορούµε να προχωρήσουµε στις βαθύτερες
αναγκαίες θεσµικές αλλαγές για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και
συνολικά για την υγεία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
κι εµείς, κυρία Υπουργέ, ιδιαιτέρως.

Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου, έχει
το λόγο, για οκτώ λεπτά, από του Βήµατος της Βουλής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως γνωρίζετε, αυτή είναι η
πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ.
Είναι µία νοµοθετική πρωτοβουλία, που δίνει ένα πολύ ξεκάθαρο
στίγµα πολιτικής. Προεκλογικά, µιλούσαµε για κοινωνική δικαιο-
σύνη. Η κοινωνική δικαιοσύνη δεν είναι λόγια. Η κοινωνική δικαι-
οσύνη είναι πράξη. Και την κάνει κάποιος πράξη µε
συγκεκριµένες νοµοθετικές πρωτοβουλίες, πρωτοβουλίες που
στηρίζουν τµήµατα του πληθυσµού, που έχουν το µεγαλύτερο
πρόβληµα.

Προεκλογικά µιλούσαµε για την αναδιανοµή. Η αναδιανοµή
δεν είναι λόγια. Η αναδιανοµή στηρίζεται µε συγκεκριµένες πρω-
τοβουλίες της Κυβέρνησης.

Και προεκλογικά µιλούσαµε για ανάταξη της οικονοµίας, στή-
ριξη της ζήτησης σε µια δύσκολη περίοδο. Και αυτό δεν είναι
λόγια µεταφράζεται σε συγκεκριµένες πρωτοβουλίες.

Αυτές τις ηµέρες, συζητάµε τη µεγαλύτερη παρέµβαση αυτού
του είδους, που έχει γίνει στη χώρα µας, η οποία αγγίζει 2,5 εκα-
τοµµύρια συµπολίτες µας, µία παρέµβαση συνολικού κόστους 1
δισ. ευρώ. Μία παρέµβαση, η οποία συµπυκνώνει αυτές τις τρεις
αρχές, της κοινωνικής δικαιοσύνης, της αναδιανοµής και της
ανάταξης της οικονοµίας. Μία παρέµβαση στοχευµένη –επιλέ-
ξαµε συνειδητά να στηρίξουµε οικογένειες µε παιδιά και ευπα-
θείς οµάδες- και µία παρέµβαση υπεύθυνη, γιατί δεν µετακυλύει
στον Έλληνα φορολογούµενο, δεν µετακυλύει στο έλλειµµα, δεν
µετακυλύει στο τεράστιο χρέος της χώρας αυτή την ανάγκη στή-
ριξης των πιο αδύναµων συµπολιτών µας.

Και το πόσο σηµαντική είναι αυτή η παρέµβαση, θα µου επι-
τρέψετε να πω ότι φαίνεται ξεκάθαρα από τη χθεσινή απόφαση,
που έλαβε το Συµβούλιο των Υπουργών Οικονοµικών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης στις Βρυξέλλες. Το Συµβούλιο των Υπουργών
Οικονοµικών, χθες, αποφάσισε την υπαγωγή της Ελλάδας στο
άρθρο 104.8 της Συνθήκης του Μάαστριχτ, διότι η Ελλάδα δεν
έλαβε τα µέτρα που έπρεπε να λάβει για τη µείωση του δηµο-
σιονοµικού ελλείµµατος.

Στην απόφαση που πήρε, θα µου επιτρέψετε να σας διαβάσω
µερικές φράσεις και θα το καταθέσω στη συνέχεια στα Πρακτικά
στα αγγλικά γιατί δυστυχώς δεν υπάρχει ακόµη µετάφραση. Θα
διαβάσω στα Ελληνικά. Λέει, λοιπόν, το Συµβούλιο των Υπουρ-
γών Οικονοµικών: «Παρά το γεγονός ότι η επιδείνωση στις µα-
κροοικονοµικές συνθήκες ήταν πιο σοβαρή από αυτή που
ανέµενε αρχικά η ελληνική Κυβέρνηση, τα δηµοσιονοµικά στοι-
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χεία χειροτέρευσαν πολύ περισσότερο από αυτό που θα µπο-
ρούσε κανείς να περιµένει, ως αποτέλεσµα των χειρότερων µα-
κροοικονοµικών συνθηκών και στο µεγαλύτερο βαθµό είναι
αποτέλεσµα των συγκεκριµένων πολιτικών της ελληνικής Κυ-
βέρνησης».

Μετάφραση: ∆εν φταίει η κρίση. Είµαστε εδώ εξαιτίας των πο-
λιτικών της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Έχουµε ένα έλ-
λειµµα 30 δισ. Ευρώ, εξαιτίας των πολιτικών της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Και σε αυτή τη δηµοσιονοµική κατάσταση, η
σηµερινή κατάσταση έρχεται και κάνει αυτή τη µείζονα παρέµ-
βαση. Σε αυτή την εξαιρετικά δύσκολη συγκυρία για τη χώρα
µας, ερχόµαστε και λέµε ότι «ναι» πρέπει να στηριχθούν οι αδύ-
ναµοι», ότι «ναι» πρέπει να στηριχθεί η ζήτηση». Ότι η οικονοµία
πρέπει να αναταχθεί. Και φέρνουµε στη Βουλή αυτό το νοµο-
σχέδιο και το κάνουµε µε τον πιο υπεύθυνο τρόπο.

Η απόφαση αυτή της Ευρωπαϊκής Επιτροπής βάζει µια πολύ
ξεκάθαρη καθοριστική γραµµή ανάµεσα στο παρελθόν και στο
µέλλον. Χθες, στις Βρυξέλλες, κρίθηκε το παρελθόν της χώρας
µας, κρίθηκαν και αποδοκιµάστηκαν πολύ καθαρά οι πολιτικές
της Νέας ∆ηµοκρατίας που µας οδήγησαν µέχρι εδώ. Και αυτό
το διήµερο, καταφέραµε µια πρώτη άρση της δυσπιστίας απέ-
ναντι σε εµάς από τους Ευρωπαίους εταίρους, γιατί βλέπουν
απέναντί τους ως συνοµιλητή µία υπεύθυνη Κυβέρνηση, η οποία
έχει πλήρη επίγνωση της κατάστασης. Η οποία Κυβέρνηση, κι-
νείται ταχύτατα στο να βάλει τα πράγµατα σε έναν σωστό δρόµο,
η οποία δεν απεµπολεί τις προεκλογικές της δεσµεύσεις, δεν
απεµπολεί τις προγραµµατικές της δεσµεύσεις, αλλά προχωρά
µε δύο ταυτόχρονους στόχους: να στηρίξει την ανάταξη της οι-
κονοµίας και τους αδύναµους και ταυτόχρονα να ξεκινήσει µία
εξαιρετικά σηµαντική υπόθεση εθνικής επιβίωσης, µία προσπά-
θεια νοικοκυρέµατος στα δηµόσια οικονοµικά. Το χρωστάµε
στους Έλληνες πολίτες που µας έφεραν εδώ, τους χρωστάµε να
ξέρουν ότι πληρώνουν δίκαιους φόρους και ότι οι φόροι αυτοί
ξοδεύονται µε τον σωστό τρόπο. Πηγαίνουν, για παράδειγµα,
όπως µε αυτό το νοµοσχέδιο, να στηρίξουν τους πραγµατικά
αδύναµους στην κοινωνία µας.

Είµαστε µία παράταξη η οποία πάντα, σ’ όλη την ιστορία της
απέδειξε έµπρακτα ότι ποτέ δεν έβαζε οτιδήποτε άλλο πάνω από
το συµφέρον του Έλληνα πολίτη, το συµφέρον των πολλών, το
συµφέρον αυτών που υποφέρουν. Και σήµερα καλούµαστε σ’
αυτή τη συγκυρία να κάνουµε ακριβώς αυτό. Το κάνουµε µε αυτό
το νοµοσχέδιο, το κάνουµε µε τον προϋπολογισµό που καταθέ-
σαµε στις 20 Νοεµβρίου και θα συζητηθεί το ∆εκέµβριο στη
Βουλή. Το κάνουµε µε µία σειρά από άλλες πρωτοβουλίες, που
βοηθούν τους δανειολήπτες, που ανοίγουν δρόµους για την οι-
κονοµία, πρωτοβουλίες που βοηθούν τους νέους να βρουν δου-
λειά.

Αυτή είναι η πολιτική της Κυβέρνησης, αυτή είναι η πολιτική
για την οποία έχουµε εκλεγεί, αυτή είναι η πολιτική την οποία θα
εφαρµόσουµε!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον Υπουργό Οικονοµικών κ. Γεώργιο Παπακωνσταντίνου.

Ο συνάδελφος κ. Παυλόπουλος έχει ζητήσει το λόγο τώρα για
τρία λεπτά λόγω προσωπικού λόγου. Το Σώµα εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το Σώµα ενέκρινε.
Κύριε Παυλόπουλε, έχετε το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και

ευχαριστώ και τους συναδέλφους.
Κύριε Πρόεδρε, µία διευκρίνιση θα κάνω στην αρχή και ύστερα

θα τονίσω τρία συµπεράσµατα πάνω στο νοµοσχέδιο.
Η διευκρίνιση είναι η εξής. Το ξεκαθαρίζουµε από πλευράς

Νέας ∆ηµοκρατίας, για µια ακόµη φορά, απέναντι στις «προ-
σκλήσεις» οι οποίες γίνονται, απέναντι σ’ όλες εκείνες τις «συµ-
βουλές» που µας δίδονται, σε ό,τι αφορά το θέµα της εκλογής
Προέδρου της ∆ηµοκρατίας: Η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν, είναι και
παραµένει Κόµµα αρχών και αξιών, συνεπής σ’ αυτά που λέει. Εί-
παµε εδώ και καιρό ότι εµείς δεν παίζουµε µε τους θεσµούς. Ξε-
καθαρίσαµε, απέναντι στην τότε ανευθυνότητα του ΠΑΣΟΚ που

συνέδεε, αντίθετα µε ό,τι έκανε άλλες φορές, την εκλογή Προέ-
δρου της ∆ηµοκρατίας µε εθνικές εκλογές, ότι τέτοια σύνδεση
σηµαίνει ευθεία παραβίαση του Συντάγµατος. Τώρα µάλιστα, µε
νωπή τη λαϊκή ετυµηγορία, θα ήταν ακόµη περισσότερο έντονη
µια τέτοια παραβίαση. ∆ιευκρινίζουµε, λοιπόν, -και έχει διευκρι-
νιστεί από χθες- και ας µην υπάρξουν άλλες τέτοιες «προσκλή-
σεις» γιατί δεν πρόκειται να βρουν καµµία ανταπόκριση- δεν θα
συνδεθεί από τη Νέα ∆ηµοκρατία η εκλογή Προέδρου της ∆η-
µοκρατίας µε άλλη εκλογική διαδικασία. Τιµούµε το θεσµό και
τον Πρόεδρο κ. Κάρολο Παπούλια. Η Νέα ∆ηµοκρατία θα στηρί-
ξει τον κ. Παπούλια για Πρόεδρο ∆ηµοκρατίας, όπως άλλωστε
είχε δεσµευθεί. Άλλα είχε πει πριν το ΠΑΣΟΚ άλλα κάνει. Αυτό
είναι άλλο θέµα.

Τρεις παρατηρήσεις θα κάνω σχετικά µε το νοµοσχέδιο.
Παρατήρηση πρώτη. Είναι το πρώτο νοµοσχέδιο της Κυβέρ-

νησης. Μας δίνεται η ευκαιρία να δείξουµε κι εδώ τη βασική δια-
φορά που υπάρχει ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ.
Είναι το πρώτο νοµοσχέδιο, κατώτερο των προσδοκιών των ψη-
φοφόρων και της κοινωνίας, κατώτερο των εξαγγελιών του
ΠΑΣΟΚ. Εµείς, επειδή πηγαίνει προς µία σωστή κατεύθυνση και
παρά το γεγονός ότι είναι κατώτερο –το τονίζω- των περιστά-
σεων και των προσδοκιών, το ψηφίζουµε. Σας θυµίζω ότι το ίδιο
κάναµε µεταξύ 2000 και 2004. Ψηφίσαµε τότε όλα τα νοµοσχέ-
δια, εκτελεστικά του Συντάγµατος κατά κύριο λόγο. Το ΠΑΣΟΚ
ως αντιπολίτευση, ήταν µία στείρα άρνηση! Σε όλα όχι! Εµείς
λέµε «ναι» έστω κι έτσι, γιατί αυτό απαιτούν οι περιστάσεις. Αυτό
σηµαίνει υπευθυνότητα. Το µίνιµουµ της συναίνεσης εκεί που
πρέπει, απέναντι στον Ελληνικό Λαό που δοκιµάζεται.

∆εύτερο συµπέρασµα. Ξανά το ΠΑΣΟΚ συνεχίζει να υπερτο-
νίζει εκείνα που κάνει. Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ξέρετε
πολύ καλά –το είπα και πριν- ότι αυτό το νοµοσχέδιο είναι κατώ-
τερο των προσδοκιών του Ελληνικού Λαού και κατώτερο των
εξαγγελιών σας. Και, εν πάση περιπτώσει, επ’ αφορµή αυτού του
νοµοσχεδίου µην προσπαθείτε να µηδενίσετε το τι έκανε η κυ-
βέρνηση Καραµανλή σ’ αντίστοιχες περιπτώσεις. Γιατί πέρυσι τέ-
τοιο καιρό η Νέα ∆ηµοκρατία ως κυβέρνηση, η κυβέρνηση
Καραµανλή είχε δώσει εκτός από την έκτακτη ενίσχυση, εκτός
από το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης και διπλό δώρο στους
ανέργους! Αθροίστε να δείτε ότι είναι πολύ λιγότερα αυτά τα
οποία δίνετε εσείς σήµερα. Και τα βαφτίζετε «κοινωνική πολι-
τική», τα βαφτίζετε «µια πολιτική πρωτόγνωρη». Ε, δεν είναι πρω-
τόγνωρη! Γι’ αυτό σας είπα ότι είναι κατώτερη και των
εξαγγελιών σας -και το ξέρετε από πλευράς αριθµών- αλλά και
κατώτερη των προσδοκιών του Ελληνικού Λαού που σας ψήφισε,
όταν του λέγατε άλλα και κάνετε άλλα. Όχι µόνο δεν είστε συ-
νεπείς, όπως έλεγε χθες ο Πρωθυπουργός, ασυνεπείς είστε ή
πολύ µερικώς συνεπείς. Όµως, εν πάση περιπτώσει, και προς
αυτή την κατεύθυνση εµείς λέµε «ναι», γιατί πρέπει να πούµε
«ναι», ωθώντας σας προς το ορθό.

Και το τρίτο και τελευταίο, που αφορά την οικονοµία γενικό-
τερα. Πήγε ο Υπουργός Οικονοµικών στις Βρυξέλλες και µετά,
όταν γύρισε, είχαµε πανηγυρισµούς διότι -λέει- δεν χρεοκοπή-
σαµε!

Μα, ποιος έθεσε θέµα χρεοκοπίας της ελληνικής οικονοµίας;
Είναι βεβαίως δύσκολα τα πράγµατα. Ουδείς όµως από την
πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µίλησε για χρεοκοπία.

Ξέρετε ποιοι µιλούσαν περί χρεοκοπίας; Αυτό γινόταν προε-
κλογικά από το ΠΑ.ΣΟ.Κ., από τον Αρχηγό του και µάλιστα σε
διεθνή φόρα, από άλλους πρωτοκλασάτους Υπουργούς, οι
οποίοι περιφέρονταν σε αντίστοιχες δύσκολες στιγµές στα κα-
νάλια και έλεγαν «Καµπούλ η Αθήνα και δυστυχώς θα πτωχεύ-
σουµε».

∆εν πτωχεύσαµε ούτε πρόκειται να πτωχεύσουµε, αλλά δεν
βοηθάτε την εθνική οικονοµία, ακόµα και τώρα, όταν ο Πρωθυ-
πουργός λέει ότι η οικονοµία είναι στο «κρεβάτι της εντατικής».

Σας ρωτώ, κύριοι συνάδελφοι. Εµείς ως Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση δεν το είπαµε. Εσείς το λέγατε προεκλογικά, το λέτε
ακόµα και τώρα. Τι περιµένετε από εκεί και πέρα να δηµιουργη-
θεί ως κλίµα για την υπεράσπιση της εθνικής οικονοµίας;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε.
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ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ξέρετε ότι η οικονοµία είναι και
θέµα ψυχολογίας. Όταν τη δυσφηµείτε είτε ως αντιπολίτευση
είτε ως Κυβέρνηση ακόµα και τώρα, ακόµα και στα διεθνή φόρα,
πώς θα µας συµπεριφερθούν οι άλλοι;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ουδέποτε είπαµε ότι η οικονο-
µία τελεί υπό πτώχευση. Και τώρα ακόµα η οικονοµία αντέχει και
θα αντέξει. ∆εν είναι υπό πτώχευση.

Όµως, σας παρακαλώ πολύ, εσείς που τώρα κυβερνάτε –εµείς
θα κάνουµε τη δουλειά µας και το καθήκον µας και θα στηρί-
ζουµε τον τόπο, την κοινωνία, εκεί που πρέπει να στηρίξουµε-
επιτέλους φερθείτε ως Κυβέρνηση µε στοιχειώδη συνέπεια και
στοιχειώδη σοβαρότητα! Μη θυσιάζετε το δηµόσιο συµφέρον
στο βωµό των κοµµατικών σας σκοπιµοτήτων. Είναι δύσκολες οι
συνθήκες. ∆εν αξίζει στον Τόπο τέτοια µοίρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Παπουτσής έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να µου επιτρέψετε να χαιρετίσω τη διευκρίνιση, την

οποία έκανε προηγουµένως ο κ. Παυλόπουλος εκ µέρους της
Νέας ∆ηµοκρατίας, όσον αφορά την εκλογή του Προέδρου της
∆ηµοκρατίας. Προφανώς, αυτό το κορυφαίο θεσµικό θέµα, η
εκλογή του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας, δεν θα αποτελέσει θέµα
έκτακτης γενικής συνέλευσης στην «πολυκατοικία», όπως χθες ο
Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού υπενόησε.

Ωστόσο, πρέπει πράγµατι να σηµειώσω ότι ο κ. Παυλόπουλος
εξεδήλωσε την υψηλή αίσθηση ευθύνης της Νέας ∆ηµοκρατίας,
όσον αφορά την εκτίµηση της κατάστασης σήµερα, αρνούµενος
την πρόταση του κ. Καρατζαφέρη.

Όµως, έκανε ένα ατόπηµα. Αναφέρθηκε στην έλλειψη πολιτι-
κής ευθύνης του ΠΑΣΟΚ την περίοδο που ζητούσαµε εκλογές,
ανταποκρινόµενοι στο αίτηµα ολόκληρου του ελληνικού λαού,
για να αλλάξει πορεία η χώρα, για να αλλάξει πολιτική η χώρα,
γιατί η κυβέρνηση έτσι και αλλιώς είχε καταστεί «κυβέρνηση µει-
οψηφίας» στη συνείδηση του ελληνικού λαού εδώ και αρκετό
καιρό.

Αυτό εξάλλου είναι κάτι το οποίο απεδείχθη. Απεδείχθη στις
εκλογές, απεδείχθη µε τη µεγάλη κοινοβουλευτική Πλειοψηφία,
µε την τεράστια πολιτική εµπιστοσύνη, µε το απόθεµα δύναµης
και εµπιστοσύνης που έδωσε ο ελληνικός λαός στο Γιώργο Πα-
πανδρέου και στην Κυβέρνησή µας.

Ωστόσο, θεωρώ ότι είναι άδικο ο κ. Παυλόπουλος και οι συνά-
δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας να αναφέρονται στο νοµοσχέδιο,
το οποίο συζητούµε σήµερα και να λένε ότι είναι κατώτερο των
περιστάσεων.

Θα έλεγα ότι είναι κατώτερο των προσδοκιών που εµείς -εµείς,
το ΠΑΣΟΚ- είχαµε. Γιατί το ίδιο ακριβώς νοµοσχέδιο µε υψηλό-
τερα στοιχεία, µε υψηλότερα ποσά και νούµερα, συµπεριλαµβα-
νοµένου και του επιδόµατος θέρµανσης, ήταν αυτό που σας
προτείναµε εδώ στη Βουλή των Ελλήνων και το οποίο η Κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αρνήθηκε µόλις τον προηγούµενο
Ιούνιο.

Όµως, σήµερα είναι πράγµατι κατώτερο των προσδοκιών, που
θα θέλαµε εµείς. Γιατί; ∆ιότι οδηγήσατε τη χώρα –ναι, κύριε Παυ-
λόπουλε- στα πρόθυρα της χρεοκοπίας. ∆ιότι την οδηγήσατε
σύµφωνα µε τα στοιχεία, τα οποία εσείς δηµιουργήσατε. ∆ιότι η
πολιτική σας, την οποία σήµερα διαχειρίζεται η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, είναι αποτέλεσµα των δικών σας επιλογών και των δικών
σας παρεµβάσεων στην οικονοµία, στην κοινωνία και στη λει-
τουργία του κράτους.

Επιπλέον, για να τελειώνουµε και µε την ιστορία της αξιοπι-
στίας και της αναξιοπιστίας, η σηµερινή Κυβέρνηση, η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ, ο Πρωθυπουργός, ο Υπουργός Οικονοµικών
Γιώργος Παπακωνσταντίνου, όλοι οι Υπουργοί µας εργάζονται
σε ένα σχέδιο, στο σχέδιο για την ενίσχυση της αξιοπιστίας της
χώρας.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, δυστυχώς για τη χώρα,
εργάστηκε πεντέµισι χρόνια ακριβώς για το αντίθετο, για την
αναξιοπιστία, για τη θέση που µας θέσατε στην Ευρωπαϊκή

Ένωση, στο περιθώριο των ευρωπαϊκών εξελίξεων, το «µαύρο
πρόβατο», όσον αφορά τις οικονοµικές εξελίξεις. Αυτό προσπα-
θούµε να διορθώσουµε και θα το διορθώσουµε, µε µια µεγάλη
διαφορά, την οποία συνήθως ξεχνάτε.

Παραλάβατε την κυβέρνηση το 2004 στον «αυτόµατο πιλότο»
της οικονοµικής ανάπτυξης την οποία είχε δηµιουργήσει η κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και του Κώστα Σηµίτη. Παραλάβαµε την Κυ-
βέρνηση σήµερα, εν µέσω οικονοµικής κρίσης, µε ένα ασύλληπτο
χάος παντού, στην οικονοµία, στη διοίκηση, στους θεσµούς, σε
όλο το κοινωνικό και πολιτικό γίγνεσθαι. Και αυτή είναι η σηµε-
ρινή πραγµατικότητα.

Παρ’ όλα αυτά, εµείς δουλεύουµε µε δύναµη, µε αισιοδοξία
για να κερδίσουµε το στοίχηµα για λογαριασµό της ελληνικής
κοινωνίας και ολόκληρου του ελληνικού λαού. Και θα το πετύ-
χουµε, ξεκινώντας από τα µικρά αλλά χρήσιµα, από τα µικρά
αλλά απαραίτητα, απ’ αυτά τα οποία εσείς λέτε ότι είναι κατώ-
τερα των περιστάσεων, αλλά είναι εξαιρετικά απαραίτητα για τον
εργαζόµενο, για το φτωχό άνθρωπο, ο οποίος είναι αυτός που
πυροδοτεί τη λειτουργία της αγοράς σήµερα, η οποία είναι απα-
ραίτητη, όπως γνωρίζετε, προκειµένου να βγει η χώρα από τα
αδιέξοδα και την κρίση.

Γιατί αν δεν στηρίξουµε µικροµεσαίες επιχειρήσεις, εργαζό-
µενους, εµπορικές επιχειρήσεις, φτωχούς ανθρώπους, εκείνους
οι οποίοι έχουν ανάγκη, δεν πρόκειται η Ελλάδα να βγει από την
κρίση µόνο µε αυστηρή δηµοσιονοµική διαχείριση.

Η δηµοσιονοµική πειθαρχία –το τονίζω για πολλοστή φορά-
χρειάζεται περιεχόµενο, χρειάζεται προσανατολισµό, χρειάζεται
κριτήρια. Και τα δικά µας κριτήρια, το δικό µας περιεχόµενο, η
δική µας προτεραιότητα είναι πάντοτε ο άνθρωπος.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι στους Βουλευτές, κύριε
Παπουτσή. Ο Κανονισµός το επιβάλλει αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Παπουτσή.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Να µην απευθύνεται ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος σε µας, αλλά προς το Προεδρείο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Πρόεδρος του
Κόµµατος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Κα-
ρατζαφέρης έχει ζητήσει το λόγο.

Ορίστε, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Το ροκ θέλει γρήγορους ρυθµούς. Όποιος
µπορεί να το παρακολουθήσει, το χορεύει. ∆ιαφορετικά περιο-
ρίζεται στο ταγκό. Το ταγκό βέβαια θέλει δύο. ∆εν ξέρω, µπορεί
να το χορέψετε, ποιος θα είναι ο παρτενέρ και ποια θα είναι η
παρτενέρ. Αυτό είναι δικό σας θέµα. Όµως, η δική µας θέση πα-
ραµένει πάγια, πλήρως εναρµονισµένη µε τον ελληνικό λαό που
στην πρώτη δηµοσκόπηση, δύο µήνες µετά, λέει ότι το 50%, ο
ένας στους δύο βλέπει ότι το ΠΑΣΟΚ είναι κατώτερο των προσ-
δοκιών του.

Από εκεί και πέρα, αν η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει να κάνει χώρο
στο ΠΑΣΟΚ για να αναπτύξει την πολιτική η οποία είναι δυσµενής
για την εξέλιξη της χώρας, αυτό είναι δικό της θέµα. Εµείς, όµως,
πιστεύουµε ότι όσο ταχύτερα αποδοµήσουµε αυτό το ΠΑΣΟΚ
της «φαντεζί Κυβερνήσεως» χωρίς νόηµα, είναι καλύτερα.

Η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει να ακολουθήσει το δικό της δρόµο, το
δρόµο που ακολουθήθηκε το 1995 µε την εκλογή του κ. Στεφα-
νόπουλου και έφερε στην εξουσία το ΠΑΣΟΚ µια ολόκληρη δε-
καετία. Αν θέλετε να τους χαρίσετε µια νέα δεκαετία, µπράβο
σας! Εµείς θα προσπαθήσουµε από αύριο το πρωί κιόλας να
τους κόψουµε το δρόµο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καρατζαφέρη.
Στο σηµείο αυτό εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών

επί των άρθρων.
Πρώτος είναι ο συνάδελφος κ. ∆ηµήτριος Κρεµαστινός.
Ορίστε, κύριε Κρεµαστινέ, έχετε το λόγο από τους Βήµατος

της Βουλής για οκτώ λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συ-
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νάδελφοι, νοµίζω ότι δεν είναι ιδιαίτερα ευχαριστηµένη και η Κυ-
βέρνηση να καταθέτει το πρώτο της νοµοσχέδιο µε τη λέξη
«έκτακτη». Γιατί το «έκτακτη» σηµαίνει ότι αναγκάζεται να χρη-
σιµοποιήσει ορισµένη γραµµή πλεύσης, ορισµένη πολιτική, για
να αντιµετωπίσει βασικότατα θέµατα, όπως είναι η ενίσχυση των
αδυνάτων, όπως είναι η καταβολή έκτακτης εισφοράς από τους
λεγόµενα οικονοµικά ισχυρούς και να εντάξει µέσα σ’ αυτό και
άλλες διατάξεις για να επιλύσει θέµατα που εκκρεµούσαν τα
προηγούµενα χρόνια.

∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι και η ίδια η Κυβέρνηση θα
ήθελε να δώσει περισσότερη οικονοµική ενίσχυση από όση δίνει.
∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι και η ίδια η Κυβέρνηση επιθυ-
µεί οι οικονοµικά ισχυροί να καταβάλλουν πολύ περισσότερα από
όσα καταβάλλουν. Όµως, όταν την ίδια στιγµή καλείται ή εγκα-
λείται ο Υπουργός Οικονοµίας στις Βρυξέλλες για να ενταχθεί η
Ελλάδα σε ειδική διάταξη του νόµου του Μάαστριχτ, είναι τόσο
εύκολο να µπορέσει κανένας να καλύψει αυτά τα µεγάλα θέµατα;
Μπορεί δηλαδή να δώσει πάρα πολλά ή µπορεί να επιβάλλει τόσο
µεγάλη φορολογία, χωρίς να σκεφτεί ότι είναι δυνατόν να πλήξει
αυτούς που θέλει να βοηθήσει;

∆ιότι αν επιβάλει σε οριακές επιχειρήσεις µεγάλη φορολογία,
οι εργαζόµενοι σ’ αυτές τις επιχειρήσεις θα κληθούν να εισπρά-
ξουν το τελικό αποτέλεσµα. Είναι, δηλαδή, µία ισορροπία πάνω
σ’ ένα σχοινί και, κατά συνέπεια, πιστεύω ότι αυτό είναι µία πο-
ρεία ανάγκης, µία πορεία η οποία δεν µπορεί να γίνει διαφορε-
τικά.

Όµως, µέσα απ’ αυτό το νοµοσχέδιο και µέσα από τις ειδικές
του διατάξεις, θα δει κανένας ότι υπάρχει µία µεγάλη ευαισθη-
σία, διότι οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία, οι γιατροί και οι νοση-
λευτές, ξέρουν ότι τα τελευταία χρόνια δεν µπορούσαν να
λειτουργήσουν τα νοσοκοµεία, επειδή εργάζονταν χωρίς να είναι
δυνατόν να τους καταβάλλονται οι εφηµερίες τους, αυτές οι δε-
δουλευµένες εφηµερίες. Και ουσιαστικά, τα νοσοκοµεία βρίσκο-
νταν σε µία διαρκή «λευκή» απεργία, γιατί δεν µπορούσαν να
καταβληθούν οι εφηµερίες, οι οποίες µε το πρώτο νοµοσχέδιο
καταβάλλονται.

Επίσης, ήταν αίτηµα των ειδικευόµενων, όσο είναι δυνατόν, να
ανοίξουν οι θέσεις για να παίρνουν την ειδικότητά τους και να
µην καταφεύγουν οι άνθρωποι στο εξωτερικό. Και δίνονται µε το
πρώτο νοµοσχέδιο χίλιες θέσεις. Υπάρχει κανένας που να µην
ήθελε να δοθούν δύο χιλιάδες θέσεις; Νοµίζω, κανένας!

Όµως, είναι δυνατόν µε τη σηµερινή συγκυρία να καλύψει κα-
νένας όλα τα κενά στον υπέρτατο βαθµό; Είναι αναµφισβήτητα
µία µεγάλη πρόοδος, όταν καταβάλλονται αποζηµιώσεις γι’ αυ-
τούς που εργάζονται, όχι για τις υπερωρίες τους, αλλά για την
έκτακτη εργασία τους, όπως είναι οι εµβολιασµοί, οι πανδηµίες,
τα φυσικά φαινόµενα, οι σεισµοί, οι καταστροφές, εκτός της υπε-
ραπασχολήσεως, εκτός των ωρών εργασίας. ∆εν είναι αυτά ση-
µεία ευαισθησίας;

Θα είναι, λοιπόν, άδικο σε µία Κυβέρνηση που παραλαµβάνει
τη χώρα σε όχι ευχάριστη οικονοµική κατάσταση –για να µην
προκαλέσω αντιδράσεις, χαρακτηρίζοντας διαφορετικά την οι-
κονοµία- να προβαίνει σ’ ένα δείγµα γραφής στο οποίο αναγκά-
ζεται να προβεί και να υπόσχεται ότι στην τετραετία θα κινηθεί
µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο.

Αντιλαµβάνοµαι την ευαισθησία όλων των Βουλευτών και ει-
δικά των Βουλευτών που συνδέονται τα κόµµατά τους περισσό-
τερο µε κοινωνική ευαισθησία. Έχω, όµως, την εντύπωση ότι η
Κυβέρνηση έκανε αυτό που µπορούσε να κάνει στον υπέρτατο
βαθµό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κρεµαστινό.

Ο κ. Τιµοσίδης, ο σπουδαίος γυναικολόγος γιατρός από την
ωραία Καβάλα και φίλτατος, έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για τα
καλά λόγια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα µε την άδεια και του
Προέδρου να απευθύνω τις ευχαριστίες µου προς τους συµπο-
λίτες της εκλογικής µου περιφέρειας που για δεύτερη φορά µε

εξέλεξαν να εκπροσωπήσω το νοµό µου στη Βουλή των Ελλή-
νων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι περισσεύουν τα
λόγια να επιχειρηµατολογήσει κάποιος για το πού βρίσκεται η οι-
κονοµική κατάσταση της χώρας, για το πού βρίσκεται η οικονο-
µική κατάσταση των ελληνικών νοικοκυριών, των ελληνικών
οικογενειών. Έχει γίνει πολύ µεγάλη συζήτηση και οι υπερασπι-
στές της προηγούµενης διακυβέρνησης που θέλουν να πουν ότι
τα πήγαιναν καλά και ότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα, νοµίζω ότι
δεν µπορούν να πείσουν ούτε και τα δικά τους µέλη, τους δικούς
τους οπαδούς.

Όµως, αυτό που έχει σηµασία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι η πραγµατικότητα, όπως τη βιώνει σήµερα η ελληνική οι-
κογένεια, όπως τη βιώνουν αυτές οι οµάδες του πληθυσµού που
είναι στα όρια της επιβίωσης.

Έτσι, λοιπόν, µία πράξη συνέπειας που να τηρεί τα υπεσχη-
µένα και αυτά για τα οποία δεσµεύθηκε το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά,
αλλά και όλη την προηγούµενη περίοδο ως αξιωµατική αντιπολί-
τευση, είναι λογικό να ξεκινήσει ακριβώς µε την υλοποίηση αυτών
των δεσµεύσεων.

Αυτό το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα στην Εθνική Αντι-
προσωπεία έρχεται ως συνέχεια της πρότασης νόµου που ήδη εί-
χαµε καταθέσει ως ΠΑΣΟΚ και ως αξιωµατική αντιπολίτευση το
2008. Στην ουσία, αυτό το σχέδιο νόµου συνιστά εφαρµογή των
Προγραµµατικών ∆ηλώσεων της Κυβέρνησης για τη στήριξη των
οικογενειών που ανέφερα προηγούµενα µε πολύ χαµηλό εισό-
δηµα, αλλά παράλληλα και των άλλων ευπαθών κοινωνικών οµά-
δων, όπως οικογενειών και κοινωνικών οµάδων που βρίσκονται
στα όρια της επιβίωσης σε ένα περιβάλλον όπου έχουµε ολοένα
αυξανόµενη ανεργία σε πάρα πολύ υψηλά επίπεδα. Τα χρονίζο-
ντα προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας είναι διαρθρωτικού
χαρακτήρα στο µη παρέκει.

Παράλληλα, µε τη δύσκολη δηµοσιονοµική κατάσταση στην
οποία περιήλθε η χώρα µας µε ένα δηµόσιο έλλειµµα που ξε-
περνά το 12,7% -τουλάχιστον επίσηµα, γιατί υπάρχουν και εκτι-
µήσεις για ακόµη περισσότερο από το προβλεπόµενο 6% που
έλεγε η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας- και ένα
δηµόσιο χρέος που τα τελευταία πέντε χρόνια έχει υπερβεί ακρι-
βώς το χρέος που υπήρχε από τη γέννηση του ελληνικού κρά-
τους µε πάνω από 300.000.000.000 ευρώ, δηµιουργούν ένα
ζοφερό κλίµα που δηµιουργεί απαισιοδοξία και ανασφάλεια. Και
βεβαίως πέρα απ’ αυτά τα συναισθήµατα, στην πραγµατικότητα
οδηγεί ανθρώπους και οικογένειες σε απόγνωση.

Μέσα, λοιπόν, σ’ αυτό το κλίµα, µέσα σ’ αυτή την οικονοµική
δυσκολία, το ΠΑΣΟΚ µε την Κυβέρνηση που πρόσφατα εξέλεξε
ο ελληνικός λαός παίρνει την πρωτοβουλία να ενισχύσει πάνω
από δυόµισι εκατοµµύρια και πλέον συµπολιτών µας δίνοντάς
τους µια οικονοµική «ανάσα», µια «ανάσα» για να µπορέσουν να
περάσουν αυτή τη δύσκολη περίοδο του χειµώνα και των εορ-
τών.

Κανείς δεν ισχυρίζεται ότι αυτό είναι που έχουν ανάγκη και
µόνο αυτό. Κανείς δεν µπορεί να µη δεχτεί ότι οι ανάγκες είναι
ακόµα µεγαλύτερες και ότι µ’ αυτή την πρωτοβουλία δίνεται
λύση στο πρόβληµα αυτών των συµπολιτών µας.

Όµως από την άλλη, πρέπει να δεχθούµε ότι είναι µια κίνηση
που πέρα από το συµβολισµό της, έχει και την ουσία της. Και
είναι λάθος πολλών συναδέλφων, οι οποίοι µίλησαν και τις προη-
γούµενες ηµέρες αλλά και σήµερα, να κάνουν αυτή την αναγωγή
στις τριακόσιες εξήντα ηµέρες του χρόνου και να µας πουν ότι
είναι 0,5 ευρώ ή 0,6 ευρώ την ηµέρα. Είναι λάθος, γιατί ακριβώς
δεν είναι µία µόνιµη παροχή για να πει κανείς ότι δίνονται ψί-
χουλα. Είναι µια οικονοµική ενίσχυση που δίνει µια ανάσα στους
συµπολίτες µας. Έτσι πρέπει να το δούµε.

Και πρέπει να πούµε ότι τα 300 έως 1.300 ευρώ που θα δο-
θούν ανάλογα µε την ειδική κατηγορία των συµπολιτών µας απο-
τελούν ουσιαστική βοήθεια σ’ αυτή τη χρονική στιγµή. Νοµίζω,
λοιπόν ότι αυτό έρχεται να δέσει µε όλα όσα υποσχεθήκαµε.
Αυτά δεν θα τα πληρώσει ο προϋπολογισµός του κράτους. ∆εν
θα τα πληρώσουν, δηλαδή, ακόµα και αυτοί που δεν µπορούν να
συνεισφέρουν.

Όµως, για πρώτη φορά γίνεται πράξη η αναδιανοµή που εµείς
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δεσµευθήκαµε, η δίκαιη πολιτική ώστε να πληρώσουν αυτοί που
µπορούν και αυτοί που έχουν, γιατί το 1.000.000.000 ευρώ που
θα διατεθεί γι’ αυτήν ακριβώς την πρωτοβουλία που παίρνει σή-
µερα η Κυβέρνηση και που έρχεται για ψήφιση, θα προέλθει από
την έκτακτη εισφορά από λίγες εκατοντάδες µεγάλων επιχειρή-
σεων -από τα κέρδη αυτών των επιχειρήσεων- και από την έκτα-
κτη φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας. ∆ηλαδή, τα
χρήµατα πια θα πάνε από αυτούς που έχουν σ’ αυτούς που δεν
έχουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µπω λίγο σύντοµα στα
άρθρα και θα αναφερθώ βεβαίως µόνο στα δύο άρθρα που αφο-
ρούν το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, όπως επίσης και την πρωτο-
βουλία που πήρε η Κυβέρνηση µε την προσθήκη αυτού του
άρθρου, όπου άτοµα τα οποία για συνδικαλιστικούς λόγους
έχουν υποστεί βλάβη που ξεπερνά το 67%, να µπορεί να αποδο-
θεί κατοικία από την πολιτεία ως µία έµπρακτη ένδειξη ότι θα
πρέπει αυτά τα φαινόµενα να σταµατήσουν.

Οι πολιτικές για τις οποίες εµείς δεσµευτήκαµε είναι τη
«µαύρη» εργασία και την εργασία που δεν είναι κανονική, ολο-
κληρωµένη εργασία, µε νοµοθετικές πρωτοβουλίες που θα πά-
ρουµε, να την εξαλείψουµε. Το νοµοσχέδιο αυτό τουλάχιστον
έρχεται και ικανοποιεί το κοινό περί δικαίου αίσθηµα, αυτό που
όλοι οι Έλληνες το προηγούµενο χρονικό διάστηµα βιώσαµε µε
την περίπτωση της κ. Κούνεβα, αυτό το τραγικό γεγονός. Νοµίζω
πως αυτό είναι µια άλλη γραφή της σηµερινής διακυβέρνησης.

Να πω για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είχε γίνει πέρυσι µια
ρύθµιση µε το νοµοσχέδιο που είχε φέρει ο κ. Αβραµόπουλος.
Ήταν ένα νοµοσχέδιο καλό στις προθέσεις του, αλλά που δεν
έδινε συγκεκριµένες απαντήσεις και καµµία οικονοµική δέ-
σµευση, έτσι ώστε επί µήνες τώρα τα νοσοκοµεία λειτουργούν
από τον πατριωτισµό και το φιλότιµο των γιατρών και των νοση-
λευτών, οι οποίοι κάνουν εφηµερίες που δεν πληρώνονταν, και
δεν υπήρξε η βούληση να δοθεί λύση. Ε, αυτή τη βούληση την
έχουµε εµείς και είναι µια από τις πρωτοβουλίες της Υπουργού
µας κ. Ξενογιαννακοπούλου, του Υπουργού Οικονοµικών και του
επιτελείου του Υπουργείου Οικονοµίας, οι οποίοι έκαναν πράξη
αυτά που δεσµεύτηκαν. ∆ίνουν άµεση απάντηση. Έτσι, συνά-
δελφοί µας θα µπορούν µε ασφάλεια να παρέχουν τις υπηρεσίες
τους, χωρίς να υπάρχει οικονοµικό πρόβληµα. Βεβαίως, το γε-
γονός ότι αυτό αρχίζει από 1.1.2009 δείχνει ότι είναι µια πράξη
όχι ευκαιριακή, αλλά µια πράξη δικαιοσύνης.

Τέλος, το γεγονός ότι επειδή θα πρέπει να καλυφθούν και
έκτακτες ανάγκες, όπως τώρα µε τη γρίπη, αλλά και οποιεσδή-
ποτε άλλες φυσικές καταστροφές ή άλλες πανδηµίες, θα πρέπει
να υπάρχει ετοιµότητα από τον κρατικό µηχανισµό, επιλύεται µε
τη ρύθµιση που γίνεται, ώστε όσοι προσφέρουν εργασία πέρα
από την υπερωρία τους να µπορούν να αµείβονται. Μια πολιτεία,
για να είναι σωστή, θα πρέπει να έχει και τις σωστές αµοιβές στο
προσωπικό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτιµώ ότι µε αυτό το νοµοσχέ-
διο κάνουµε πράξη όλα όσα δεσµευτήκαµε, ξεκινώντας ακριβώς
από την αναδιανοµή του πλούτου που τόσο πολύ είχαµε τονίσει
στο προηγούµενο χρονικό διάστηµα. Πιστεύω ότι θα υπερψηφι-
στεί και η αποδοχή του από τον ελληνικό λαό θα είναι αυτή που
πρέπει. Έτσι τουλάχιστον φαίνεται µέχρι σήµερα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να κάνω γνωστό στο Σώµα
ότι η συνάδελφος κ. Μάγια Τσόκλη ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο τώρα έχει η συνάδελφος Τσαµπίκα Ιατρίδη, Βουλευ-

τής ∆ωδεκανήσου.
ΤΣΑΜΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ) ΙΑΤΡΙ∆Η: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα κατ’ άρθρον την πρώτη νο-
µοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, ενώ έχουν ήδη περάσει
πενήντα οκτώ ηµέρες από τις εκλογές. Αυτό σίγουρα δηµιουργεί
προβληµατισµό για το πόσο ήταν έτοιµο το ΠΑΣΟΚ να κυβερνή-
σει τη χώρα. Μέχρι τώρα φαίνεται ότι ο πήχυς έχει ήδη κατέβει
και βασικές προεκλογικές δεσµεύσεις σας εγκαταλείπονται. Οι
πρώτες εκατό ηµέρες της µεταρρυθµιστικής σας προσπάθειας
έχουν δραµατικά περιοριστεί σε µόλις σαράντα δύο. Όµως, θα
πρέπει να τονίσω ότι τουλάχιστον για τη Νέα ∆ηµοκρατία η οποι-
αδήποτε προσπάθεια, που έχει στόχο την ενίσχυση των οικονο-
µικά ασθενών τάξεων, πρέπει να στηρίζεται. Στις µεγάλες
οικονοµικές δυσκολίες που αντιµετωπίζουν χιλιάδες συµπολίτες
µας δεν χωρεί λαϊκισµός, δεν χωρούν αντιπολιτευτικές κορώνες.
Και αυτό ως Νέα ∆ηµοκρατία το αποδείξαµε καθ’ όλη τη διάρκεια
της συζήτησης επί της αρχής του νοµοσχεδίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι το νοµο-
σχέδιο κινείται προς τη θετική κατεύθυνση, τουλάχιστον σε ό,τι
αφορά την οικονοµική ενίσχυση των ασθενέστερων τάξεων. Γι’
αυτό και το ψηφίζουµε, παρά τις ενστάσεις που αναφέρθηκαν
κατά τη συζήτηση των δυο προηγούµενων ηµερών.

Θα αναφερθώ σε ορισµένες από τις ενστάσεις αυτές κατ’ άρ-
θρον.

Με το άρθρο 1 προβλέπεται έκτακτο βοήθηµα από 300 έως
1.300 ευρώ, ανάλογα µε το εισόδηµα. Πράγµατι, υπό τις ασφυ-
κτικές οικονοµικές συνθήκες είναι ένα βοήθηµα. Όµως, απέχει
κατά πολύ από τις προεκλογικές σας δεσµεύσεις, όταν µιλού-
σατε για τουλάχιστον 500 ευρώ. Αξίζει, όµως, για το λόγο αυτό
να µηδενίσουµε την προσπάθεια αυτή; Όχι, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. ∆εν ακολουθούµε τη δική σας πρακτική «αντιπολί-
τευση για την αντιπολίτευση» και λέµε «ναι» στο συγκεκριµένο
άρθρο.

Με το άρθρο 2 καθορίζεται έκτακτη εισφορά στις κερδοφόρες
επιχειρήσεις, µε εισόδηµα άνω των 5.000.000 ευρώ.

Βέβαια, στην αρχή µιλούσατε για συνολική εισφορά από τις
επιχειρήσεις 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τελικά, µετά τη συνεν-
νόησή σας µε τον ΣΕΒ, η εισφορά αυτή περιορίζεται στο
1.000.000.000 ευρώ.

Είναι γεγονός ότι θα µπορούσατε να είχατε ενεργήσει διαφο-
ρετικά. Ουσιαστικά η εισφορά αυτή αφορά µόνο σε τετρακόσιες
επιχειρήσεις που αποτελούν το 0,25% των ελληνικών επιχειρή-
σεων, ενώ θα µπορούσατε να προχωρήσετε σε έναν αριθµό
οκτακοσίων ή χιλίων επιχειρήσεων, φτάνοντας σε ένα ποσοστό
0,5% ή 1% ή περισσότερο.

Με το άρθρο 3 επιβάλλετε την έκτακτη εισφορά στην ακίνητη
περιουσία, η οποία ξεπερνά τις 400.000 ευρώ. Σας είπαµε, ανε-
βάστε το όριο στις 600.000 ευρώ. Τελικά επιµείνατε στις 400.000
ευρώ. Και είναι απορίας άξιο κυρίως για τον τρόπο µε τον οποίο
επεξεργαστήκατε το νοµοσχέδιο, ότι µία βδοµάδα πριν έρθει το
σχέδιο νόµου στην επιτροπή της Βουλής ο Υπουργός Οικονοµι-
κών αναφέρθηκε σε έκτακτη εισφορά στα ακίνητα για αντικειµε-
νική αξία 600.000 ευρώ. Και µέσα σε µια εβδοµάδα αλλάζετε
θέση και πηγαίνετε πάλι στις 400.000 ευρώ. Η προχειρότητά της
σε όλο της το µεγαλείο.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 4, µε το οποίο καταργείται η ει-
σφορά στα επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής. Οπωσδήποτε είναι
ένα θετικό µέτρο και αφορά τις τουριστικές περιοχές, όπως είναι
η ∆ωδεκάνησος. Και είναι προφανές ότι λόγω των οικονοµικών
συγκυριών, το µέτρο αυτό ενισχύει τον θαλάσσιο τουρισµό της
χώρας µας.

Πάντως, οφείλω να κάνω εδώ δύο παρατηρήσεις:
Πρώτον, µε τον δικό µας νόµο, η εισφορά αφορούσε σε σκάφη

που η αξία τους ξεκινούσε από τις 500.000 ευρώ και ξεπερνούσε
τα 2.000.000 ευρώ. Μιλάµε δηλαδή, για υπερβολικής αξίας
σκάφη πολλά εκ των οποίων είχαν χαρακτηριστεί επαγγελµατικά
χωρίς να είναι.

∆εύτερον, παρατείνετε την καταβολή της εισφοράς για τα
ιδιωτικά σκάφη αναψυχής για τον Απρίλιο του 2010. Γιατί το κά-
νετε αυτό; Για να στερήσετε από έσοδα του 2009 και να εµφανι-
στεί συγκεκριµένο έλλειµµα στον προϋπολογισµό του 2010;

Όσον αφορά το άρθρο 5, οφείλω να πω ότι αφορά ένα γεγο-
νός που µας συντάραξε όλους και κανείς δεν µπορεί να φέρει
αντίρρηση σε µια τέτοια νοµοθετική πρωτοβουλία.
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Τέλος, µε το άρθρο 6 ρυθµίζοντα ζητήµατα των υπερωριών
των γιατρών του ΕΣΥ και λαµβάνονται µέτρα για επιπλέον απο-
ζηµίωση του ιατρικού, νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού που
απασχολείται στην αντιµετώπιση έκτακτων αναγκών από πανδη-
µίες ή φυσικές καταστροφές.

Επιτρέψτε µου να πω εδώ ότι καλές αυτές οι πρωτοβουλίες
και επειδή αναφέρθηκε η κυρία Υπουργός στα περιφερειακά νο-
σοκοµεία, θα πρέπει να δει η Κυβέρνηση και το θέµα υπογραφής
των νέων οργανισµών των νοσοκοµείων.

Ο νέος οργανισµός των νοσοκοµείων της Ρόδου υπογράφτηκε
από τους Υπουργούς της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά δεν τέθηκε σε
ισχύ λόγω των εκλογών. Είναι στα χέρια σας για να τον υπογρά-
ψετε και να λυθούν σηµαντικά προβλήµατα του νοσοκοµείου, το
οποίο θα µπορέσει έτσι να αντιµετωπίσει αποτελεσµατικά τα φαι-
νόµενα που περιγράφονται στο συγκεκριµένο άρθρο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο αυτό
παρά τις σοβαρές επιφυλάξεις που έχουµε, γιατί είµαστε συνε-
πείς απέναντι στην ελληνική κοινωνία. Αφουγκραζόµαστε τα προ-
βλήµατά της και βάζουµε πάντοτε το κοινωνικό συµφέρον πάνω
από τις µικροκοµµατικές σκοπιµότητες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα συνεχίσουµε µε τα
∆ωδεκάνησα και το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Νικό-
λαος Ζωίδης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Χαίροµαι που διαδέχοµαι στο Βήµα τη
συµπολίτισσά µου, η οποία εξέφρασε ουσιαστικά τη στήριξη του
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στην πρώτη νοµοθε-
τική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απολύτως βέβαιο ότι ο
Πρωθυπουργός της χώρας Γιώργος Παπανδρέου, ολόκληρη η
Κυβέρνηση, οι τριακόσιοι της Βουλής των Ελλήνων, αλλά και η
συντριπτική πλειοψηφία θεσµικών και µη συµπολιτών, θα προτι-
µούσαν να υπάρχει ένα δίκτυ κοινωνικής προστασίας σταθερό,
ένα κοινωνικό κράτος που θα χρηµατοδοτείται απρόσκοπτα µέσα
από µόνιµους µηχανισµούς αναδιανοµής, µέσα από ένα δίκαιο
φορολογικό πλαίσιο και από την αναδιάταξη δαπανών υπέρ κοι-
νωνικών και αναπτυξιακών δραστηριοτήτων, παράλληλα µε την
πραγµατική αύξηση όλων των εισοδηµάτων µέσα από την ανά-
πτυξη της οικονοµίας και τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας.

Αυτή είναι η µεσοπρόθεσµη πολιτική του ΠΑΣΟΚ Αυτά ήταν
όσα είχε εξαγγείλει το ΠΑΣΟΚ και µε τις εξαγγελίες αυτές συ-
γκέντρωσε τη συντριπτική πλειοψηφία της εµπιστοσύνης του ελ-
ληνικού λαού. Η προσγείωση όµως, σε µια σκληρή
πραγµατικότητα, έτσι όπως περιγράφηκε γλαφυρά από τον µόλις
απελθόντα της Αιθούσης Υπουργό Οικονοµίας -και όπως όλοι ξέ-
ρουµε χωρίς να χρειαστεί να επικαλούµαστε οικονοµικά στοιχεία-
ανάγκασαν και εµάς να καταφύγουµε στο σηµερινό νοµοσχέδιο,
το οποίο έχει σηµειολογικά και ουσιαστικά χαρακτηριστικά που
θα µου επιτρέψετε να αναφέρω εν συντοµία.

Το βέβαιο είναι ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό στηρίζονται τα απο-
δεδειγµένα χαµηλά εισοδήµατα, χαµηλά εισοδηµατικά στρώµατα
της χώρας µας. Είναι γνωστό πλέον ότι πάνω από δυόµισι εκα-
τοµµύρια νοικοκυριά θα εισπράξουν εκτάκτως πάνω από
1.000.000.000 ευρώ. Το βέβαιο επίσης, είναι ότι αυτά τα χρή-
µατα, αυτό το 1.000.000.000 που όλοι µας θα προτιµούσαµε να
είναι πάνω από δύο δισεκατοµµύρια ή 1,6 δισεκατοµµύρια όπως
είχε αναφερθεί πριν από λίγες µέρες, θα µεταβούν στην κατα-
νάλωση. ∆εν θα κατατεθούν στις τράπεζες, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι.

Οι άνθρωποι που θα εισπράξουν αυτά τα χρήµατα έχουν άµε-
σες, πιεστικές, καθηµερινές ανάγκες. Αυτός είναι ο λόγος που
διασφαλίζεται η πιθανότητα κάποιοι φορείς ή κάποια ιδρύµατα να
µπλοκάρουν αυτή τη διαδικασία της καταβολής των εκτάκτων
επιδοµάτων. Εποµένως εξυπηρετείται και ο στόχος εν µέρει, της
αναθέρµανσης της πραγµατικής οικονοµίας.

Επίσης, απολύτως βέβαιο είναι ότι δεν επιβαρύνεται περαι-
τέρω το δηµοσιονοµικό έλλειµµα της χώρας µας. Ένα έλλειµµα
που παραδέχτηκαν οι πάντες ότι είναι πλέον εκρηκτικό, αλλά που
δυστυχώς είναι µία υπαρκτή πραγµατικότητα που πρέπει να πα-
λέψουµε πάση δυνάµει. Είναι απολύτως βέβαιο ότι πληρώνουν

οι έχοντες και εισπράττουν οι µη έχοντες. Είναι απολύτως βέβαιο
ότι για πρώτη φορά το κράτος επιχειρεί να βάλει χέρι, κατά το
κοινώς λεγόµενο, σε ιδρύµατα που µέχρι σήµερα αποτελούσαν
ταµπού. ∆εν είναι µόνο ο φόρος µεγάλης ακίνητης περιουσίας,
δεν είναι οι τετρακόσιες µεγάλες επιχειρήσεις. Για πρώτη φορά
αγγίζονται ιδρύµατα, όπως οι τράπεζες, που καλούνται πέραν
της φορολόγησης να επιδείξουν το κοινωνικό τους πρόσωπο. Για
πρώτη φορά αγγίζονται θεσµοί, όπως η Εκκλησία.

Νοµίζω ότι και σηµειολογικά εάν προσεγγίσουµε το θέµα, µπο-
ρούµε όλοι να καταλάβουµε τη µεγάλη σηµασία που έχει το σχέ-
διο νόµου που θα ψηφίσουµε σήµερα, όσον αφορά τη
διαµόρφωση και του ψυχολογικού κλίµατος, της βεβαιότητας
στον πολίτη ότι υπάρχει µία κυβέρνηση που έχει κοινωνικές ευ-
αισθησίες, υπάρχει µία κυβέρνηση που νοιάζεται γι’ αυτούς που
πένονται, γι’ αυτούς που σήµερα υποφέρουν.

Όσον αφορά την κατ’ άρθρο προσέγγιση νοµίζω ότι αναλύ-
θηκε και αναλύθηκε πλήρως από τους προλαλήσαντες.

Όσον αφορά την ειδική εισφορά, αυτά µπορούσε να κάνει η
Κυβέρνηση, αυτά έκανε και το τόλµησε!

Επιτρέψτε µου να προχωρήσω λίγο στα παρακάτω άρθρα. Και
µια και αναφέρθηκε το άρθρο 4, στην παράγραφο 1 ορθώς κύριε
Υπουργέ, ανακαλείτε λίγο την εφαρµογή µιας διάταξης, η οποία
έχει δηµιουργήσει τραγελαφικές καταστάσεις στους χώρους
όπου γίνονται διεργασίες -που εµένα δεν µε βρίσκει σύµφωνο
προσωπικά- στους χώρους όπου παίζεται καθηµερινά τζόγος.
Εκεί γίνονται τραγελαφικά πράγµατα. Πρέπει να το ξαναδείτε και
πρέπει πολύ γρήγορα να ρυθµίσετε τις διαδικασίες αυτής της
λειτουργίας.

Έρχοµαι τώρα στην παράγραφο 2.
Εδώ, κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να σας κάνω κριτική.

Προσωπικά πιστεύω ότι δεν τολµήσατε. Είπε ο συνάδελφος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος ότι στηρίζουν τα µεγάλα σκάφη. Ο
θαλάσσιος τουρισµός είναι µεγάλη πλουτοπαραγωγική πηγή,
κύριε Υπουργέ και για µας τους νησιώτες, η ύπαρξη στις απένα-
ντι ακτές δεκάδων µαρίνων. Προφανώς µε το ν. 3790 που ψηφί-
στηκε και δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ 143/7.8.2009, οι µαρίνες της
ελληνικής περιοχής, δηλαδή οι µαρίνες των νησιών µας καθί-
στανται µη ανταγωνιστικές σε σχέση µε το ό,τι υπάρχει στις απέ-
ναντι ακτές.

Και βεβαίως προσεγγίζεται µόνο το πρόβληµα, όσον αφορά
µόνο τα επαγγελµατικά σκάφη. Προσωπική µου άποψη: πρέπει
άµεσα, ει δυνατόν και τώρα, να προστεθεί µια παράγραφος,
όπου και τα ιδιωτικά σκάφη και υπό ξένη σηµαία, τα οποία είναι
εφοδιασµένα µε το λεγόµενο «ειδικό δελτίο» -δηλαδή παραµέ-
νουν πάνω από σαράντα µέρες στις δικές µας λιµενικές υποδο-
µές- να µην υποστούν….

(Στο σηµείο αυτό, κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Τελειώνω σε µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι: Μηχανοκίνητο σκάφος έντεκα µέ-

τρων, για πάνω από σαράντα µέρες πληρώνει στην Ελλάδα φόρο
3.300 ευρώ, στην Τουρκία 30 ευρώ και στην Κροατία 70 ευρώ.
Μηχανοκίνητο σκάφος δεκαοκτώ µέτρων πληρώνει έκτακτη ει-
σφορά και κατ’ έτος εισφορά, στην Ελλάδα φόρο 14.400 ευρώ,
στην Τουρκία 30 δολάρια και στην Κροατία 72 δολάρια. Όπως
αντιλαµβάνεστε, µε δεδοµένο το ότι στις απέναντι ακτές υπάρ-
χουν υποδοµές τις οποίες ζηλεύουµε, τα σκάφη θα περνούν εν-
δεχοµένως να σφυρίζουν και να πηγαίνουν από τα ελληνικά νησιά
απέναντι να ελλιµενιστούν! Είναι ένα σοβαρό θέµα, γιατί δεν είναι
µόνο τα τέλη ελλιµενισµού ή ο ειδικός φόρος αυτός που προ-
σφέρει στα κρατικά µας έσοδα, είναι και το τι θα ξοδέψουν υψη-
λού επιπέδου οικονοµικά επισκέπτες που διακινούνται µε αυτά
τα σκάφη. Είναι κάτι ιδιαιτέρως σοβαρό. Πέρασε λάθρα η διά-
ταξη από το Τµήµα της Βουλής στην προηγούµενη περίοδο και
πιστεύω ότι πρέπει να το ξαναδούµε.

Όσον αφορά τα θέµατα της υγείας, νοµίζω ότι απολύτως ρε-
αλιστικά προσεγγίζετε ένα µεγάλο πρόβληµα -το ανέλυσαν οι
προλαλήσαντες συνάδελφοι και ο κύριος Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Νοµίζω ότι δίνει µια προσωρινή λύση
σε ένα µείζον θέµα που έχει να κάνει µε τη στελέχωση των νο-
σοκοµείων και σεις, όπως και το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνι-
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κής Αλληλεγγύης, έχετε µακρύ δρόµο µπροστά σας, κύριε
Υπουργέ, και όλοι εµείς, για να φέρουµε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας στο επίπεδο που το σύνολο του ελληνικού λαού προσ-
δοκά και επιθυµεί να έρθει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
το συνάδελφο κ. Ζωίδη.

Ζήτησε το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος Λέγκας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο σχέδιο νόµου της Κυ-

βέρνησης του ΠΑΣΟΚ θα αποτελέσει σε λίγο νόµο του κράτους.
Η συζήτηση που προηγήθηκε, τόσο σε επίπεδο επιτροπής όσο
και εδώ στην Ολοµέλεια, µας επιτρέπει την εξαγωγή κάποιων
πρώτων συµπερασµάτων, για τη διαµόρφωση του κοινοβουλευ-
τικού αλλά και του ευρύτερα πολιτικού πεδίου, συµπερασµάτων
και δεδοµένων τα οποία θα βοηθήσουν στη διαµόρφωση µιας
ασφαλούς προσέγγισης για τις πραγµατικές προθέσεις της Κυ-
βέρνησης, συµπερασµάτων και δεδοµένων τα οποία θα βοηθή-
σουν να καταλάβουµε πόσο αποµακρυνόµαστε από την επίλυση
των πραγµατικά κρίσιµων προβληµάτων που αντιµετωπίζει η
χώρα, συµπερασµάτων τα οποία θα βοηθήσουν τον ελληνικό λαό
να κατανοήσει πόσο και από ποιους παραπλανήθηκε στις πρό-
σφατες εκλογές. Τα περισσότερα από αυτά τέθηκαν κατά τη χθε-
σινή µου οµιλία. Το γεγονός ότι δεν πήραµε ουσιαστικές
απαντήσεις από την κυβερνώσα παράταξη, µε υποχρεώνει να τα
επαναλάβω, αφ’ενός, απαιτώντας να λάβουµε επιτέλους απά-
ντηση και, αφ’ετέρου, µε τον τρόπο αυτό να ενηµερωθεί και κα-
λύτερα ο ελληνικός λαός, τώρα που η προεκλογική στάχτη έχει
καθίσει, τώρα που υπάρχουν ακόµα περιθώρια να αντιµετωπί-
σουµε τα τεράστια προβλήµατα που κινδυνεύουν να τραυµατί-
σουν θανάσιµα το µέλλον.

Ρωτήσαµε, κύριε Υπουργέ -και δεν πήραµε απάντηση- πόσοι
είναι οι πολίτες που θα πάρουν το επίδοµα των 1300 ευρώ -να
µας δώσετε µία αναλυτική κατάσταση και αναλυτικά στοιχεία-
πόσοι οι πολίτες δικαιούχοι που θα πάρουν το επίδοµα των 1000
ευρώ. Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι αυτοί είναι ελάχιστοι σε σχέση
µε το συνολικό αριθµό των δυόµισι εκατοµµυρίων, όπως το πε-
ριγράφετε; Μήπως δεν είναι αλήθεια ότι τα δύο εκατοµµύρια από
τα δυόµισι εκατοµµύρια από τους δικαιούχους θα πάρουν στην
ουσία 150 µε 200 ευρώ το 2009; Ή µήπως δεν είναι αλήθεια ότι
αυτή η ποµπώδης ρύθµιση που φέρνετε εδώ στη Βουλή -και µά-
λιστα της βάζετε και ωραίο περιτύλιγµα- θα στοιχίσει το 2009,
όχι 2,6 δισεκατοµµύρια που λέγατε, µε την πρόταση που µας
φέρνατε παλιά, όχι ένα δισεκατοµµύριο που λέτε σήµερα, αλλά
για το 2009 θα επιβαρυνθεί ο προϋπολογισµός µόνο 500.000.000
ευρώ;

∆εν είναι ευκαταφρόνητα, αλλά αυτή είναι η αλήθεια κι έτσι
πρέπει να κάνουµε τη λογιστική απεικόνιση αυτής της ρύθµισης
για να βγάλουµε και τα κατάλληλα συµπεράσµατα.

Αλλά να πάµε και λίγο παρακάτω. Όσον αφορά στο πλαφόν
των γιατρών πολύ σωστά φέρνετε µία ρύθµιση για να αυξηθεί το
πλαφόν στις αµοιβές των νοσοκοµειακών γιατρών στα 6,5 χιλιά-
δες ευρώ. Υπήρχε ένα πρόβληµα µε τους επιµελητές των νοσο-
κοµείων και ορθώς φέρνετε τη ρύθµιση. Προσέξτε, όµως, τι
κάνετε: Χρεώνετε στο 2009 30.000.000 για την αναδροµική ισχύ
αυτής της ρύθµισης, χρεώνετε άλλα 30.000.000 για την αύξηση
του ωροµισθίου και βλέπουµε το 2010 τις εφηµερίες να µειώνο-
νται στον προϋπολογισµό που φέρατε για συζήτηση εδώ στη
Βουλή.

Εγώ ρωτάω, πώς είναι δυνατόν να αυξάνεται το ωροµίσθιο, να
αυξάνεται το πλαφόν των ιατρών και να έρχεστε εσείς το 2010
και να λέτε ότι µειώνεται η συνολική δαπάνη για τις εφηµερίες.
Πρέπει να µας δώσετε µία εξήγηση. Και µη µας πείτε ότι θα έλ-
θουν οι χίλιοι γιατροί που θα προσληφθούν για να µειώσουν τις
εφηµερίες. Αυτό είναι ψευδές και ψευδεπίγραφο. Το να προ-
σπαθήσει κάποιος να αντιστοιχήσει αυτές τις προσλήψεις στα
κενά των εφηµεριών µάλλον µε θαύµα µπορεί να γίνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα άλλο δεδοµένο είναι ότι το
σχέδιο νόµου γίνεται νόµος του κράτους και µε τη συµφωνία της

Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία τηρώντας στάση ευθύνης αποδει-
κνύει εµπράκτως το πώς αντιλαµβάνεται τη συναίνεση της Νέας
∆ηµοκρατίας, η οποία ούτε τα έδρανα εγκαταλείπει, ούτε κατα-
ψηφίζει για να καταψηφίσει, όπως κάνατε εσείς κατ’ επανάληψη
κατά το παρελθόν, όπως κάνατε εσείς τον περασµένο Ιανουάριο,
όταν εδώ σε αυτήν την Αίθουσα συζητούσαµε ακριβώς το ίδιο
θέµα ή ένα αντίστοιχο θέµα στη λογική της κοινωνικής πλειοδο-
σίας.

Η λογική αυτή απ’ ό,τι φαίνεται –κι εδώ έρχοµαι στο δεύτερο
συµπέρασµα, έρχοµαι στο σήµερα- δεν σας έχει εγκαταλείψει,
δυστυχώς για σας, δυστυχώς για τον τόπο. Γιατί µόνο ως κοινω-
νική πλειοδοσία µπορεί να χαρακτηριστεί η στάση του Προέδρου
σας, ο οποίος ούτε λίγο ούτε πολύ στην παρθενική του και άρα
εξ ορισµού άκρως συµβολική πολιτικά οµιλία του επί του πρώτου
σχεδίου νόµου της Κυβέρνησής σας απέδειξε ότι θέλει να λει-
τουργήσει στη λογική των χαρακωµάτων, στη λογική των διαχω-
ριστικών γραµµών και της διχόνοιας επικαλούµενος επίπλαστα,
σχεδόν υποκριτικά, την ανάγκη συναίνεσης.

Θα συναινέσουµε, κύριε Παπανδρέου, όπως και το κάναµε, όχι
επειδή µας το ζητήσατε αλλά επειδή το έχει ανάγκη η χώρα.
Όµως, αν συνεχίσετε κάτι που όπως όλα δείχνουν είναι και το πι-
θανότερο µε τη νοοτροπία του πολιτικού «πάπα», µε τη νοοτρο-
πία του απόλυτου άρχοντα και του κατόχου της µόνης πολιτικής
αλήθειας, τότε η συναίνεση µε δική σας ευθύνη θα µείνει κενό
γράµµα µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για τον τόπο. Πολύ περισσό-
τερο –και αυτό είναι το τρίτο ασφαλές συµπέρασµα- όταν η κοι-
νωνική πλειοδοσία συνοδεύεται από διγλωσσία. Γιατί πως αλλιώς
θα χαρακτηρίσει κανείς το γεγονός ότι άλλα λέτε στο εσωτερικό
της χώρας; Μιλούσατε για χρεοκοπία, µιλούσατε για εντατική και
τώρα λέτε ότι είµαστε στα πρόθυρα της χρεοκοπίας, στα πρό-
θυρα της εντατικής -έχετε κάνει ένα κλικ πιο πίσω- και βεβαίως
άλλα λέτε όταν βγαίνετε έξω. Και µάλιστα άλλα απαιτείτε από
τους άλλους, φίλους και εχθρούς εκτός των τειχών να λένε για
την οικονοµία µας, όταν εσείς πλειοδοτείτε τους χαρακτηρι-
σµούς.

Μη βάζετε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, βούτυρο στο ψωµί
των κερδοσκόπων. Απέναντί σας δεν έχετε τη Νέα ∆ηµοκρατία,
απέναντι σας έχετε µία παγκόσµια πρωτόγνωρη κρίση και τη δια-
χείρισή της. Για να την ξεπεράσουµε και για να βγούµε κατά το
δυνατόν αλώβητοι, µετατρέποντας την από κρίση σε ευκαιρία,
δεν µπορεί άλλα να λέτε εδώ και άλλα να λέτε στις Βρυξέλλες,
δεν µπορεί άλλα να λέτε και άλλα να κάνετε.

Έρχοµαι και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, στο κρίσιµο κε-
φάλαιο που αφορά την έπαρση που δηλώθηκε εδώ στη Βουλή
για την ορθή ρύθµιση που φέρατε, για το µέγεθός της ορθότη-
τας αυτής της ρύθµισης, που βεβαίως τη χρεώνετε, όπως νοµί-
ζετε, στην πλάτη άλλων.

Γιατί πώς αλλιώς θα χαρακτηρίσει κανείς το γεγονός ότι µε το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο ξεφορτώνετε δαπάνες στο 2009 και
µεταθέτετε έσοδα στο 2010; Είναι ένα νοµοσχέδιο που θεωρεί
το 2009 ως «νεκρό» δηµοσιονοµικό χρόνο µε προφανή βεβαίως
σκοπό να επιβαρύνεται το έλλειµµα του 2009.

∆εν λύνονται έτσι τα προβλήµατα, κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Τα προ-
βλήµατα µ’ αυτές τις µεθόδους απλά «κουκουλώνονται». Μη µου
πείτε ότι και γι’ αυτό φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία. Μην αρχίσουµε
τον ίδιο φαύλο κύκλο. Ας κοιτάξουµε µπροστά, ας κοιτάξουµε
ψηλά, όχι πίσω και χαµηλά. Αυτός είναι ο µόνος σωστός δρόµος,
ο δρόµος που αναδεικνύει τα ανταγωνιστικά µας πλεονεκτήµατα,
ο δρόµος που χαράσσεται µακριά από λαϊκισµούς απέναντι σε
πολιτικές που λόγω έλλειψης ουσίας και αποτελέσµατος εξα-
ντλούν τη δυναµική τους στην εικόνα και την επικοινωνία, γι’ αυτό
και απαιτείται περίσσευµα ευθύνης και βεβαίως πράξεων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον
κύριο συνάδελφο.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης
για µια µικρή παρέµβαση.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα κάνω τρία σχόλια γι’ αυτά που µόλις ακούσαµε. Υπάρχει
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µία εµµονή που θυµίζει τον εγκληµατία που γυρίζει στον τόπο
του εγκλήµατος. Ακούµε συνεχώς από στελέχη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας ότι «φουσκώσαµε» τεχνητά το έλλειµµα του 2009. Έχω
εδώ ένα έγγραφο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής µε ηµεροµηνία
2/7/2009, το οποίο θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής και
έχει να κάνει µε µία αποτίµηση των µέτρων που είχε ανακοινώσει
η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το καλοκαίρι του 2009. Ξε-
κάθαρα από το κείµενο αυτό της Ευρωπαϊκής Επιτροπής προ-
κύπτει –γιατί εστάλη και ενηµερώθηκε η Κυβέρνηση για τις
θέσεις της επιτροπής- ότι µε τα µέτρα αυτά όχι µόνο δεν αντιµε-
τωπίζεται το πρόβληµα, αλλά το έλλειµµα θα ξεφύγει πάνω από
10% του ΑΕΠ σε αντίθεση µε τον επίσηµο στόχο που είχε ανα-
κοινωθεί και που ήταν 5% του ΑΕΠ.

Ένα δεύτερο σχόλιο: Επί πεντέµισι χρόνια ακούγαµε να µας
µιλάνε για το ΕΣΥ. Για πεντέµισι χρόνια το µόνο που γινόταν ήταν
µία επικοινωνιακή πολιτική. Γι’ αυτό το ΕΣΥ έφτασε στο σηµείο
που βρισκόµαστε σήµερα. Γι’ αυτό οι πολίτες περιµένουν µήνες
για να εξυπηρετηθούν. Πενήντα πέντε ηµέρες και η πρώτη µας
πολιτική επιλογή είναι να προσλάβουµε χίλιους γιατρούς. Αυτή
είναι η µεγάλη διαφορά ανάµεσα στις πολιτικές που ακολούθησε
η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και στις πολιτικές που ακο-
λουθεί η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Εδώ φαίνεται ποιες είναι οι
προτεραιότητες που βάζει η κάθε κυβέρνηση. Στις πενήντα πέντε
πρώτες ηµέρες εµείς προσλαµβάνουµε χίλιους γιατρούς. Στα πε-
ντέµισι χρόνια µόνο επικοινωνιακή πολιτική είχαµε.

Νοµίζω, κύριε συνάδελφε, ότι υποτιµάτε τον ελληνικό λαό όταν
λέτε ότι παραπλανήθηκε. Κοιτάξτε λιγάκι τα αποτελέσµατα των
εκλογών και πείτε µου αν αυτό το αποτέλεσµα δείχνει ένα λαό
που παραπλανήθηκε ή ένα λαό που µαζικά εγκατέλειψε το κόµµα
σας και στράφηκε προς οποιαδήποτε άλλη κατεύθυνση γιατί
απογοητεύτηκε απ’ αυτό που έβλεπε για πεντέµισι ολόκληρα
χρόνια.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-

χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεώργιος Μαυρίκος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές, µι-
λώντας από το Βήµα της Βουλής ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Πα-
πακωνσταντίνου υπογράµµισε ότι η ελληνική Κυβέρνηση µετά
από τις χθεσινές συζητήσεις και τις συζητήσεις των τελευταίων
ηµερών στις Βρυξέλλες πήρε ένα σφουγγάρι και έσβησε το χθες
και ανοίγει καινούργιο δρόµο για το αύριο. Την ίδια τακτική είχαν
ακολουθήσει προηγούµενα οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας όταν κι εκείνες µε τη σειρά τους είχαν πάρει το σφουγγάρι
και είχαν σβήσει στην πραγµατικότητα όλες τις πολιτικές των
προηγούµενων κυβερνήσεων και άνοιγαν κι εκείνες ένα και-
νούργιο παράθυρο στο παρόν και στο µέλλον για τους εργαζό-
µενους ξανά αντεργατικό, ξανά σε αντιλαϊκή κατεύθυνση. Αυτό
το δικοµµατικό «πινγκ-πονγκ» στην ουσία επιχειρεί να οδηγήσει
τον ελληνικό λαό στο να διακατέχεται πάντα από µια λήθη σε
σχέση µε τις αντεργατικές και αντιλαϊκές πολιτικές, να µην έχει
στο προσκήνιο, µπροστά στα µάτια του ορατή µε γυµνό οφθαλµό
την πραγµατική αιτία για τα προβλήµατά του σε όλα τα επίπεδα.

Είναι, όµως, παραπάνω από βέβαιο ότι ο λαός µας δεν παίρνει
σφουγγάρι. ∆ιότι οι επτακόσιες δέκα χιλιάδες νέοι άνθρωποι που
είναι υπό απόλυση και πολλοί από αυτούς τώρα, αυτή την ώρα,
είναι έξω από τη Βουλή και διαδηλώνουν, δεν πήραν σφουγγάρι
για τα προβλήµατά τους. Οι εξακόσιες πενήντα χιλιάδες άνεργοι
ξέρουν ότι κανένα σφουγγάρι δεν τους έχει οδηγήσει στη σηµε-
ρινή τους πραγµατικά τραγική κατάσταση και στα βάσανα που
περνούν, αλλά είναι οι πολιτικές όλων των µέχρι σήµερα κυβερ-
νήσεων η αιτία για την οποία βρίσκονται σήµερα σε αυτή τη δύ-
σκολη θέση.

Το 72% των συνταξιούχων, που παίρνει σύνταξη κάτω από 500
ευρώ, δεν δέχεται την πολιτική του σφουγγαριού και την τακτική
της λήθης. Ούτε οι αγρότες ούτε οι κτηνοτρόφοι, που πραγµα-

τικά δυσκολεύονται να επιβιώσουν κάτω από την άγρια εκµετάλ-
λευση των καρτέλ, που οι πολιτικές και των κυβερνήσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας και των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ έχουν δια-
µορφώσει.

Ο κύριος Υπουργός, ο κ. Παπακωνσταντίνου, είπε ακόµα ότι
χθες το ECOFIN έθεσε τη χώρα κάτω από σκληρή επιτήρηση
εξαιτίας των πολιτικών που εφάρµοσε, λέει, η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, για τους λόγους που ο ίδιος ανέφερε.

Εµείς, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, δεν αναγνωρίζουµε
σε κανένα ECOFIN το δικαίωµα να επιβάλει και νέα αντεργατικά
µέτρα στον ελληνικό λαό και στους εργαζόµενους. ∆εν αναγνω-
ρίζουµε σε καµµία Κοµισιόν να απαιτεί και νέες αντεργατικές πο-
λιτικές και στο επίπεδο της κοινωνικής ασφάλισης και στον τοµέα
των εργασιακών σχέσεων και στα ζητήµατα που έχουν να κάνουν
µε τις ιδιωτικοποιήσεις, στα θέµατα που έχουν να κάνουν µε το
πάγωµα των µισθών, αλλά και µε την καινούργια φοροεπιδροµή
που η Κυβέρνηση και µε τον κρατικό προϋπολογισµό επιχειρεί
να βάλει ξανά και ξανά σε εφαρµογή.

Για εµάς η λύση απέναντι σε αυτές τις πολιτικές των Βρυξελ-
λών είναι η ανυπακοή, αυτό που µε σαφήνεια, µε καθαρότητα,
µε επιµονή, αλλά και µε πολιτική επιχειρηµατολογία έχει προ-
βάλλει το ΚΚΕ.

Μέσα από το νοµοσχέδιο, κύριοι Βουλευτές, για εµάς είναι
σαφές ότι πέρα από τους άλλους στόχους, που επιχειρεί η Κυ-
βέρνηση, ένας κεντρικός στόχος της είναι, αξιοποιώντας την κα-
πιταλιστική κρίση σε παγκόσµιο επίπεδο, αλλά και τα
προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας, έτσι όπως οι πολιτικές
µέχρι σήµερα όλων των κυβερνήσεων έχουν διαµορφώσει, να
τροµοκρατήσει τους Έλληνες εργαζόµενους, τη φτωχή αγροτιά,
τους επαγγελµατοβιοτέχνες, τη νεολαία, λέγοντάς τους: Τα προ-
βλήµατα είναι µεγάλα. Η κρίση η οικονοµική είναι µεγάλη. Άρα
ούτε να διεκδικείτε µπορείτε. Απεναντίας, προβάλλετέ µας τα
χέρια για να σας περάσουµε τις αντεργατικές χειροπέδες. Νέα
λιτότητα. Νέα αύξηση των ορίων συνταξιοδότησης. Νέος τρό-
πος υπολογισµού των συντάξεων, άρα µείωση των συντάξεων.
Γενίκευση της µερικής απασχόλησης και του part time.

Για το λόγο αυτόν η Κυβέρνηση αξιοποιεί και τις ηγεσίες του
συνδικαλιστικού κινήµατος, αξιοποιεί τα στηµένα παιχνίδια των
κοινωνικών διαλόγων και λέει: ∆ιάλογος. Ξανά διάλογος. Συζή-
τηση. ∆ιαβούλευση. Ξανά προτάσεις µέσα από το internet. Μέσα
από το internet να διεκδικείτε. Μέσα από το internet να συζητάτε.
Μέσα από το internet να ερωτεύεστε και να παντρεύεστε. Αυτά
µας λέει η Κυβέρνηση.

Εµείς λέµε «όχι». Λέµε «ναι» στη γνώση και στη χρήση της νέας
τεχνολογίας από τα λαϊκά στρώµατα, αλλά πρώτα απ’ όλα λέµε
ότι ο κόσµος πρέπει να βγαίνει στους δρόµους, να διεκδικεί, να
παλεύει και να αγωνίζεται.

Ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι παίρνει πολλά χρήµατα από τους
βιοµήχανους και µάλιστα έβαλε και το συγκεκριµένο τίτλο, που
σηµειώσαµε και χθες. Για εµάς είναι θρασύτητα, είναι πρόκληση
το ότι µπήκε στον τίτλο αυτό το υµνολόγιο για τον ΣΕΒ.

Είναι γνωστό ότι όταν χρειάστηκε, βρέθηκαν 28.000.000.000
εν µια νυκτί για τους τραπεζίτες. Είναι γνωστό ότι και σε περίοδο
κρίσης, το εννιάµηνο το φετινό, του 2009, τα κέρδη των τριακο-
σίων τεσσάρων εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο εταιρειών είναι
5.000.000.000. Τα καθαρά τους κέρδη σε αυτή την περίοδο κρί-
σης, µέσα σε ένα εννιάµηνο, είναι 4,9 δισεκατοµµύρια. Και είναι
πραγµατικά αντίδωρο τα ψίχουλα που δίνουν στην Κυβέρνηση,
προκειµένου να πάρουν και τα εύσηµα του πατριωτισµού που
τους έδωσε ο κύριος Πρωθυπουργός και τα εύσηµα των κοινω-
νικά ευαίσθητων και όλα τα βραβεία που αποκόµισαν από την
προχθεσινή παρουσία του κ. Παπανδρέου εδώ.

Είναι παραπάνω από βέβαιο, για εµάς, ότι ο ελληνικός λαός
ξέρει τι σηµαίνει βιοµήχανοι και εφοπλιστές, ξέρει τι σηµαίνει µο-
νοπώλια και πολυεθνικές και δεν θα αποτελέσει κανένα νοµο-
σχέδιο κολυµπήθρα του Σιλωάµ, που θα δώσει άλλοθι για
πολύχρονες πολιτικές, πολιτικές αντεργατικές που έχουν σω-
ρεύσει βάσανα και αγωνία στην επιβίωση των λαϊκών οικογενειών
και του λαού µας συνολικότερα.

Όµως, παρ’όλα αυτά που προσπαθεί η Κυβέρνηση, εµείς εί-
µαστε αισιόδοξοι ότι δεν θα τα καταφέρει. Σήµερα, εδώ απ’ έξω,
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είναι δεκάδες χιλιάδες παιδιά από τα «STAGE», από τις συµβά-
σεις ορισµένου χρόνου, από τις συµβάσεις έργου, που διεκδι-
κούν και παλεύουν. Άρα, λοιπόν, η αντίληψη που έχει ότι θα
περάσει µέσα από τους διαλόγους και τις διαβουλεύσεις είναι
παραπάνω από βέβαιο ότι θα πέσουν στο κενό.

Ακόµα, νοµίζουµε ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό αποκαλύπτεται
και ο χαρακτήρας της Νέας ∆ηµοκρατίας. Βγαίνει εδώ, χειρο-
κροτεί, στηρίζει, λέει µπράβο. Κάτι ψελλίζει, αλλά πάντως σε
κάθε περίπτωση στηρίζει αναφανδόν. Αυτή θα είναι η αντιπολί-
τευση που θα κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία στην Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Το ένα χέρι νίβει το άλλο και τα δυο την αντεργατική πο-
λιτική. Μία άσφαιρη, απλώς και µόνο λεκτική αντιπολίτευση.

Για εµάς, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, η διέξοδος
για το λαό µας είναι η συµµετοχή στους αγώνες, στις κινητοποι-
ήσεις, η αλλαγή των συσχετισµών και της σηµερινής άσχηµης
κατάστασης που υπάρχει σε κορυφαίες συνδικαλιστικές οργα-
νώσεις. Χρειάζεται η ενίσχυση των ταξικών συνδικάτων, των τα-
ξικών χαρακτηριστικών του κινήµατος σε όλα τα επίπεδα, της
αγροτιάς, των επαγγελµατοβιοτεχνών, των αυτοαπασχολούµε-
νων, αλλά, πρώτα από όλα και κυρίως, της εργατικής τάξης.

Είµαστε παραπάνω από βέβαιοι ότι ο λαός µας αντιλαµβάνεται
ότι πλούτος συσσωρεύεται σε πάρα πολύ µεγάλα ποσοστά,
πλούτος παράγεται. Παράγεται από την εργατική τάξη, από την
υπεραξία της, απ’ αυτήν την υπεραξία που κλέβουν η µεγάλη ερ-
γοδοσία, τα µονοπώλια και οι πολυεθνικές και η διέξοδος πραγ-
µατικά θα βρεθεί στους αγώνες, µε πρώτη µεγάλη απάντηση την
απεργία του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου, του ΠΑΜΕ,
στην οποία εµείς και από αυτό εδώ το Βήµα καλούµε τους ερ-
γαζόµενους, ανεξάρτητα τι κόµµα ψήφισαν, τι Θεό πιστεύουν,
ποια παράταξη και ποια ιδεολογία έχουν, να βγουν όλοι στους
δρόµους, γιατί το δίκιο θα κριθεί στους δρόµους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Λέγκα, ακούσατε τι σας είπε ο Υφυπουργός. Για όλη

αυτήν τη διάλυση που επικρατεί φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία, τα πε-
ντέµισι χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και εσείς πώς απαντάτε;
Εσείς υπερψηφίζετε οµοθυµαδόν το πρώτο µεγάλο, δήθεν, νο-
µοσχέδιο του ΠΑΣΟΚ και ντε και καλά θέλετε να τους κρατήσετε
στην εξουσία, απορρίπτοντας την πρόταση του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού για διενέργεια εκλογών την άνοιξη επ’ αφορµή
της εκλογής Προέδρου της ∆ηµοκρατίας. ∆ηλαδή, για να κατα-
λάβουµε καλά, η Νέα ∆ηµοκρατία έχει µετατραπεί σε µείζονα Συ-
µπολίτευση, όχι Αντιπολίτευση. ∆ιότι, αυτό είναι η πραγµατικότητα.

Κύριε Υφυπουργέ, το βασικό επιχείρηµα που χρησιµοποιή-
σατε, προκειµένου να περάσετε το νοµοσχέδιο αυτό, είναι ότι
προσπαθείτε να στήσετε ένα κράτος πρόνοιας, ένα κράτος κοι-
νωνικής αλληλεγγύης. Ας δούµε, λοιπόν, το εξής. Σήµερα είναι η
παγκόσµια ηµέρα των ατόµων µε ειδικές δεξιότητες, µε ειδικές
ανάγκες. Τι θα µπορούσε να κάνει ένα πραγµατικό κράτος-πρό-
νοιας;

Το πρώτο που θα µπορούσε να κάνει, το οποίο τόσα χρόνια
σας το λέµε, σας το φωνάζουµε και αγρόν αγοράζετε, είναι επι-
τέλους στα ΚΕΠ, κύριε Υφυπουργέ, να βάλετε έναν άνθρωπο που
γνωρίζει τη νοηµατική, για να µπορούν αυτοί οι άνθρωποι να κά-
νουν τις συναλλαγές τους µε το δηµόσιο. Αυτό είναι πραγµατικό
κράτος-πρόνοιας.

Τι άλλο µπορείτε να κάνετε; Να δηµιουργήσετε ξενώνες ούτως
ώστε τα παιδιά αυτά λειτουργώντας εκεί µέσα, να αποκτήσουν
µία αυτόνοµη συµπεριφορά και δράση, να µπορούν να σταθούν
µόνα τους στην κοινωνία. ∆ιότι το µεγάλο ζήτηµα θα προκύψει
όταν φύγουν από τη ζωή οι γονείς αυτών των παιδιών που αντι-
µετωπίζουν ειδικά προβλήµατα, ειδικές ανάγκες ή έχουν ειδικές
δεξιότητες, τέλος πάντων. Αυτό είναι ένα πραγµατικό κράτος
πρόνοιας. ∆εν είναι κράτος πρόνοιας το φύλλο συκής που χρη-
σιµοποιείται το επίδοµα των 300-400 κ.λπ. ευρώ. Για να µην µπερ-
δευόµαστε µε τις έννοιες, άλλο εµβαλωµατικές λύσεις και άλλο

εµβαλωµατικά µέτρα για να είµαι ακριβής και άλλο το στήσιµο
ενός πραγµατικού κράτους-πρόνοιας.

Έρχοµαι τώρα στις πρόνοιες του νοµοσχεδίου. Το δεύτερο µε-
γάλο επιχείρηµά σας, κύριε Υφυπουργέ, είναι ότι εµείς προχω-
ράµε σε αυτό το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης για να
στηρίξουµε την οικογένεια. Και µάλιστα προνοεί το νοµοσχέδιο
κατά ποιον τρόπο δίδεται το επίδοµα σε οικογένειες που έχουν
τέκνα. Ωραιότατα. Για να δούµε τώρα επί αυτού του σηµείου.
Υπάρχουν οικογένειες που το 2009 απέκτησαν ένα παιδί, το 2009
απέκτησαν δεύτερο παιδί, τρίτο παιδί κ.ο.κ. Αυτές τις οικογένειες
που υπέστησαν µία οικογενειακή µεταβολή ως προς τον αριθµό
των τέκνων εντός του 2009, γιατί τις βγάζετε απ’έξω, κύριε Υφυ-
πουργέ; Αφού εσείς λέτε θέλετε να στηρίξετε την οικογένεια µε
τα τέκνα, γιατί τις βγάζετε απ’έξω;

∆εύτερον, σας εστάλη από την Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος ένα υπόµνηµα. ∆εν θα µείνω στο ότι δεν κά-
νατε διάλογο κ.λπ., λίγη σηµασία έχει. Εγώ όµως θα µείνω στο
εξής: Είναι δυνατόν ένας γονέας µε οκτώ, δέκα ή δώδεκα παιδιά
-και απευθύνοµαι στην κοινή λογική όλων, αγαπητοί συνάδελφοι-
να παίρνει 1.300 ευρώ, όσο δηλαδή παίρνει και αυτός µε έξι παι-
διά. Και σας έχουµε πει, κάντε µία κλιµάκωση. Ανάλογα µε τον
αριθµό των τέκνων να υπάρχει και µία κλιµάκωση. Στο έβδοµο
παιδί 100 ευρώ παραπάνω, στο όγδοο παιδί 100 ευρώ παρα-
πάνω. ∆ίδετε που δίδετε ψιχία, αλλά τέλος πάντων εισάγετε και
παραµέτρους κοινωνικής αδικίας υπό αυτήν την έννοια. Και βε-
βαίως, έρχοµαι να σας θίξω το εξής σηµείο: Υπάρχουν και µέτρα
τα οποία µπορείτε να πάρετε, -σας τα επισηµάναµε στο παρελ-
θόν, σας τα επισηµαίνω για πολλοστή φορά τώρα- χωρίς κανένα
κόστος στον κρατικό προϋπολογισµό, χωρίς καµµία απάντηση.
Μπορείτε µε µία υπουργική απόφαση. Κάντε το και θα έχει πολύ
θετική αντανάκλαση στον κόσµο των πολυτέκνων. Κάντε αυτό
που σας είπαµε. Βάλτε εκπρόσωπο της ανώτατης συνοµοσπον-
δίας πολυτέκνων στην ΟΚΕ, την Οικονοµική και Κοινωνική Επι-
τροπή. ∆ιότι είναι αδιανόητο αυτή η επιτροπή να παίρνει
αποφάσεις που αφορούν την οικογένεια, την οικονοµική ζωή εν
γένει και να µην υπάρχει εκπρόσωπος συλλόγου οικογενειών εκεί
µέσα. ∆εν έχει κανένα κόστος, µία υπουργική απόφαση, δική σας
είναι. Κάντε το και θα έχει πολύ θετική αντανάκλαση. Το λέγαµε
και στους προηγούµενους, δεν άκουγαν. Τα επίχειρα των ενερ-
γειών τους ή των αβλεψιών τους τα έλαβαν στις εκλογές. Κάντε
πράγµατα που δεν έχουν κόστος και που µπορούν να δηµιουρ-
γήσουν µία πολύ καλή εικόνα για την Κυβέρνηση. Γιατί εµείς δεν
κάναµε στείρα αντιπολίτευση. Θέλουµε να γίνονται πράγµατα για
την οικογένεια. Άρα, λοιπόν, πώς συνεδριάζει η ΟΚΕ και δεν
υπάρχει εκπρόσωπος της οικογένειας µέσα;

Να σας πω και κάτι άλλο, κύριε Υφυπουργέ. Βάλατε ένα όριο
400.000 ευρώ για την έκτακτη εισφορά. Προσέξτε τώρα, ένας
άγαµος που έχει πάνω από 400.000 ευρώ ακίνητη περιουσία και
ένας πολύτεκνος που έχει τέσσερα παιδιά µε πάνω από 400.000
ευρώ, εξοµοιώνονται; ∆ηλαδή αυτή είναι η κοινωνική δικαιοσύνη
του ΠΑΣΟΚ; Εξοµοιώνει τον άγαµο µε τον πολύτεκνο µε τέσ-
σερα, πέντε και έξι παιδιά στο θέµα της φορολόγησης της έκτα-
κτης εισφοράς των ακινήτων, κύριε Υφυπουργέ.

Εδώ γιατί δεν βάζετε την ίδια κλιµάκωση; ∆ηλαδή όταν ανα-
φερόµαστε σε µια πολύτεκνη οικογένεια, ανάλογα µε τον αριθµό
των τέκνων να αυξάνει και κατά 100.000. Να πάµε στις 500.000,
στις 600.000 κ.ο.κ..

Και τελειώνω κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής. Στις επιχει-
ρήσεις είπατε µέχρι 5.000.000 ευρώ στα καθαρά κέρδη. Από τα
5.000.000 και πάνω πρέπει να πληρώσουν έκτακτη εισφορά. Εγώ
σας ρωτάω: Από τα 5.000.000 και κάτω γιατί; ∆ηλαδή, δεν µπο-
ρούµε να το κάνουµε από το 1.000.000 και πάνω να καταβάλλε-
ται η έκτακτη εισφορά προκειµένου να υπάρξουν επιπρόσθετα
χρήµατα, ούτως ώστε να γίνουν και αυτά που σας λέµε, για τις
οικογένειες, για τους πολυτέκνους; Και εάν θέλετε να δώσετε ως
αντάλλαγµα το αφορολόγητο ή, τέλος πάντων, φορολογικές ελα-
φρύνσεις όσον αφορά τα αποθεµατικά των εταιρειών αυτών.
Γιατί δεν τα κάνετε αυτά τα πράγµατα;

Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, αυτό που εµείς πάντοτε λέµε
είναι το εξής. Κύριε Υφυπουργέ, το επίδοµα αλληλεγγύης είναι
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ένα µέτρο το οποίο παίρνετε προκειµένου να συσκοτίσετε την
κρίση του ελληνικού λαού, διότι θα επακολουθήσει πολύ σύντοµα
µία φοροκαταιγίδα, θα πληρώσει ο έχων και ο µη έχων και προ-
σπαθείτε τώρα µε αυτό το πενιχρό επίδοµα, µε αυτά τα ψιχία, να
ρίξετε στάχτη στα µάτια του ελληνικού λαού. Ο ελληνικός λαός
ξύπνησε και πολύ σύντοµα θα το δείτε εάν και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία υιοθετήσει τις θέσεις του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού και
σας σύρουµε σε εκλογές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε τη συζήτηση µε τον κ. Ελευθέριο Αυγενάκη, Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ορίστε έχετε το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός

ότι η παρούσα δύσκολη οικονοµική συγκυρία, η οποία έχει χτυ-
πήσει και την πόρτα της χώρας µας, επηρεάζει κυρίως τους χα-
µηλόµισθους και τις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες. Στο πλαίσιο
αυτό πρώτοι λάβαµε µέτρα στήριξης των µικροµεσαίων και των
χαµηλόµισθων, χωρίς να επαρκούν, όπως φάνηκε, λόγω της πα-
ρατεταµένης οικονοµικής κρίσης. Εµείς τολµήσαµε να µιλήσουµε
ακόµη και προεκλογικά, µία δύσκολη δηλαδή περίοδο, για την
ανάγκη λήψης συγκεκριµένων, στοχευµένων µέτρων, όσο το συ-
ντοµότερο δυνατόν και φυσικά να παρουσιάσουµε την οικονο-
µική κατάσταση ως έχει, χωρίς καµµία διάθεση να κρύψουµε ή να
ωραιοποιήσουµε τα πράγµατα.

Επιτρέψτε µου όµως πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου να
σηµειώσω το εξής. Προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ διατυµπάνιζε ότι διέ-
θετε ένα σαφές πρόγραµµα και ένα σαφές πλάνο διακυβέρνη-
σης το οποίο θα προωθούσε µε πέντε νοµοσχέδια στις εκατό
πρώτες ηµέρες από την ανάληψη εξουσίας. ∆υστυχώς όµως
αγαπητά στελέχη του ΠΑΣΟΚ, χρειάστηκαν εξήντα ολόκληρες
ηµέρες για να φέρετε ως Κυβέρνηση στη Βουλή το πρώτο σας
νοµοσχέδιο. Εάν συνεχίσετε µε τον ίδιο ρυθµό, τότε, αγαπητοί
συνάδελφοι, υπολογίζω ότι θα χρειαστεί κανέναν χρόνο για να
κάνετε πράξη τα πέντε νοµοσχέδια των εκατό πρώτων ηµερών
για τα οποία δεσµευτήκατε.

Έρχοµαι τώρα στο αντικείµενο της σηµερινής συζήτησης το
οποίο σχετίζεται βεβαίως και µε την κατάσταση της οικονοµίας
µας. Απολύτως σχετικά αναφέρω ότι από τις πρώτες ηµέρες αρ-
κετά κυβερνητικά στελέχη ακόµη και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός
έχουν αφιερωθεί σε έναν αγώνα δρόµου προκειµένου να πα-
ρουσιάσουν µια λανθασµένη, µια παραποιηµένη εικόνα της οι-
κονοµικής πραγµατικότητας, µια µηδενιστική επιχειρηµατολογία.
Με τακτικές και πρακτικές του παρελθόντος προσπαθούν να µας
πείσουν και να πείσουν µέρος του ελληνικού λαού ή τους ίδιους
τους εαυτούς τους ότι παρέλαβαν ένα χάος, µια οικονοµική κα-
ταστροφή. Από την άλλη πλευρά ο κ. Παπακωνσταντίνου, δήλωνε
προχθές, τις προηγούµενες ηµέρες, ότι δεν πρέπει να ανησυ-
χούµε για την πορεία της ελληνικής οικονοµίας και ότι όλα πάνε
καλά. Μάλιστα, έκανε και αρκετές δηλώσεις και παρουσίασε αρ-
κετά στοιχεία.

Ποια είναι λοιπόν, η αλήθεια; Θα µας πείτε; Η αλήθεια είναι ότι
το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να µας πείσει για µια καταστροφική εικόνα
της οικονοµίας καθώς συνειδητοποιεί ότι πρέπει να κάνει τα αντί-
θετα µε αυτά που προεκλογικά, µε περισσή ευκολία υποσχόταν.
Γιατί αναγνωρίζει σήµερα και ενστερνίζεται τις δικές µας θέσεις,
συµφωνεί µε αυτά που λέγαµε, ότι δηλαδή πρέπει να ληφθούν
άµεσα αυστηρά µέτρα και πιθανώς επίπονα µέτρα χωρίς φυσικά
να µηδενίζω τα όποια λάθη έγιναν και από τη δική µας κυβέρ-
νηση.

Ωστόσο αυτή την ώρα Κυβέρνηση της χώρας µας είναι το
ΠΑΣΟΚ και όλους εµάς πρέπει τουλάχιστον να µας ενδιαφέρει -
και µας ενδιαφέρει εµάς, τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας- η πορεία της χώρας και των συµπολιτών µας. Ως εκ τούτου
συµφωνούµε επί της αρχής για τη λήψη πρωτοβουλιών στήριξης
των οικογενειών µε χαµηλά εισοδήµατα, όπως επίσης και των ευ-
παθών κοινωνικών οµάδων. Επιτρέψτε µου να σηµειώσω ότι η

προσπάθεια θα πρέπει να είναι πιο ουσιαστική αλλά και συστη-
µατική, µε σχεδιασµό, τον οποίο εκτιµώ ή τουλάχιστον διαπι-
στώνω µετά λύπης µου ότι δεν έχετε. Με το να δώσουµε ένα
επίδοµα σε χιλιάδες Έλληνες σηµαίνει ταυτόχρονα ότι τους
απαλλάξαµε από τα προβλήµατά τους; Αύριο τι θα κάνουν; Με το
επίδοµα αλληλεγγύης σηµαίνει ότι βελτιώθηκε ξαφνικά ως διά
µαγείας η οικονοµική τους κατάσταση, ότι παύουν να βρίσκονται
σε δεινή οικονοµική θέση; Σε καµµία περίπτωση δεν λέω και δεν
λέµε ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση να µη δοθεί το οικονοµικό επί-
δοµα σε συγκεκριµένες οµάδες πληθυσµού. Βεβαίως να το δώ-
σουµε και να δώσουµε και ακόµη περισσότερα, εάν φυσικά
µπορεί η οικονοµία. ∆εν µπορούµε όµως να χαρακτηρίζουµε
αυτό το πρόχειρο µέτρο, απαραίτητο κατά τα άλλα, αυτή την
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης, που επα-
ναλαµβάνω ότι είναι σηµαντική, ως «πολιτική αναδιανοµής του
εισοδήµατος». Κοντεύουµε να ξεχάσουµε κι αυτά που ξέραµε.

Σήµερα εµείς ως υπεύθυνη Αξιωµατική Αντιπολίτευση στηρί-
ζουµε επί της αρχής τη συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία,
γιατί πιστεύουµε και είµαστε υπέρ του να δοθεί έστω και 1 ευρώ
στους οικονοµικά ασθενέστερους. Και τονίζω τη στήριξη της πα-
ράταξής µας, γιατί εσείς, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ήσα-
σταν πάντοτε απόντες την προηγούµενη περίοδο της
διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, όταν εµείς λαµβάναµε
και προχωρούσαµε σε σηµαντικά µέτρα κοινωνικής στήριξης που
αναγνώρισαν τότε όλοι οι πολίτες. Επιτρέψτε µου στο σηµείο
αυτό να σας υπενθυµίσω ότι σε ανάλογες πρωτοβουλίες της
Νέας ∆ηµοκρατίας, της προηγούµενης κυβέρνησης, στο Ελλη-
νικό Κοινοβούλιο συναντήσαµε την καθολική άρνηση του τότε
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Θυµίζω ότι διπλασιάζαµε τις αγροτικές συντάξεις και το
ΠΑΣΟΚ αποχωρούσε από τη Βουλή. ∆ιπλασιάζαµε το ΕΚΑΣ και
το ΠΑΣΟΚ πάλι αποχωρούσε από τη Βουλή. Καταργήσαµε το
ΛΑΦΚΑ, που εσείς δηµιουργήσατε, και επιστρέψαµε ως οικονο-
µική βοήθεια όλα τα παρακρατηθέντα χρήµατα. ∆ώσαµε το έκτα-
κτο οικονοµικό βοήθηµα από 500 µέχρι 800 ευρώ σε ένα
εκατοµµύριο εννιακόσιες χιλιάδες Έλληνες στις αρχές του τρέ-
χοντος έτους, αλλά το ΠΑΣΟΚ δεν το έκρινε τότε σηµαντικό
µέτρο για να το στηρίξει. ∆ώσαµε στις αρχές του 2009 σε ένα
εκατοµµύριο εξακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες Έλληνες συνταξι-
ούχους έκτακτο βοήθηµα. Καµµία θέση υπεύθυνη από το
ΠΑΣΟΚ! Μειώσαµε το φορολογικό συντελεστή από το 30% στο
25% και αυξάνοντας τη φορολογική κλίµακα δώσαµε τη δυνατό-
τητα σε σχεδόν τρία εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες Έλληνες
το 2009 να µην πληρώσουν ούτε 1 ευρώ φόρο.

Σηµειώστε επίσης ότι ένας µισθωτός µε δύο παιδιά και εισό-
δηµα 15.000 ευρώ το 2004 πλήρωνε 690 ευρώ φόρο και το 2009
πληρώνει 250 ευρώ φόρο, δηλαδή του µειώσαµε την άµεση φο-
ρολογία κατά 64%.

Αυτά τα µέτρα συνιστούν όντως κοινωνική πολιτική. Αντί-
στοιχα, ίσως και περισσότερα, χρειαζόµαστε και σήµερα εξαι-
τίας της παρατεταµένης οικονοµικής κρίσης. ∆εν αποτελεί µέρος
της λύσης το να µοιράζουµε µε έκτακτες εισφορές τον πλούτο
που δηµιουργεί η µερίδα των πιο παραγωγικών δυνάµεων της
χώρας, αλλά αντίθετα το να προσφέρουµε κίνητρα για να δηµι-
ουργήσουµε νέο πλούτο και κυρίως νέες θέσεις εργασίας. ∆εν
υπάρχει ευοίωνο µέλλον µε µία πολιτική επιδοµάτων ή επιδοτή-
σεων χωρίς αναπτυξιακά κίνητρα. ∆εν διορθώνεται η δύσκολη
οικονοµική θέση συγκεκριµένων οµάδων συµπολιτών µας, που
αντιµετωπίζουν οικονοµικά προβλήµατα, µε µία εφάπαξ οικονο-
µική ενίσχυση. Αυτό που χρειαζόµαστε είναι να δηµιουργούµε
ευκαιρίες στους πολλούς κι όχι στους λίγους, ενώ ταυτόχρονα να
ενισχύουµε, µε µια µόνιµου χαρακτήρα σειρά µέτρων, την προ-
στασία σ’ όλο το κοινωνικό κράτος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω πως όλοι σ’ αυτή την Αί-
θουσα αναγνωρίζουµε ότι η κατάσταση είναι κρίσιµη, ειδικά
καθώς βρισκόµαστε σήµερα σε µία κρίσιµη οικονοµική συγκυ-
ρία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µπορούσα να έχω µισό λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχετε ένα λεπτό. Συ-
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νεχίστε.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Πρέπει να προχωρήσουµε µε ουσιαστικές ρυθµίσεις που θα

ενισχύσουν όσους το έχουν περισσότερο ανάγκη. Όµως η ανα-
διανοµή του εισοδήµατος και η κοινωνική αλληλεγγύη προς τους
οικονοµικά ασθενέστερους δεν εκφράζεται µε πολιτικές ευκαι-
ριακού χαρακτήρα. Χρειάζεται καλά σχεδιασµένες πολιτικές και
συγκεκριµένα µέτρα.

Ελπίζω το ΠΑΣΟΚ να µην περιπέσει ξανά στα λάθη των ευκαι-
ριακών πολιτικών µέτρων, να µην προβεί σε κινήσεις εντυπωσια-
σµού, απλά και µόνο για να γίνεται πρόσκαιρα ευχάριστο.

Τέλος, εύχοµαι, αγαπητά στελέχη της Κυβέρνησης, να ξεκινή-
σετε το νοµοθετικό έργο, να επιταχύνετε τη λήψη των υπολοί-
πων νοµοθετικών πρωτοβουλιών, γιατί ο χρόνος τρέχει, οι
ευκαιρίες χάνονται και προπάντων τα προβλήµατα διογκώνονται.

Πολύ φοβάµαι ότι την αδυναµία του ΠΑΣΟΚ να κυβερνήσει και
να λάβει άµεσα µέτρα φοβούµενο τα εσωτερικά σας αντάρτικα
θα την πληρώσουν οι Έλληνες πολίτες.

Πάρτε πρωτοβουλίες! Κάντε τοµές! Έχετε ισχυρή πλειοψηφία
και πρόσφατη εντολή από τον ελληνικό λαό. Αφήστε τα εσωτε-
ρικά σας καυγαδάκια και πράξτε έργο! Αυτό ζητάει ο κόσµος και
αυτό ζητούµε και εµείς ως υπεύθυνη Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος Έξαρχος έχει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είχαµε την ευκαιρία να

πούµε και στη συζήτηση επί της αρχής, το νοµοσχέδιο που συ-
ζητούµε σήµερα αποτελεί το πρώτο –και το τονίζω- δείγµα µιας
σειράς ριζικών αλλαγών και τοµών, στις οποίες προτίθεται να
προχωρήσει η Κυβέρνηση και µάλιστα χωρίς καθυστερήσεις,
προκειµένου να εγγυηθούµε στην πράξη τη στήριξη των οικονο-
µικά ασθενέστερων, τη διασφάλιση της κοινωνικής συνοχής και
την έξοδο της χώρας από την κρίση.

Στόχος του ΠΑΣΟΚ είναι να κάνει πράξη µια πολιτική αναδια-
νοµής του πλούτου, µια πολιτική στήριξης των ευαίσθητων οµά-
δων του πληθυσµού που δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα κάτω
από δύσκολες συνθήκες.

Βεβαίως, ποτέ εµείς δεν ισχυριστήκαµε ότι αυτή την πολιτική
της αναδιανοµής θα την κάνουµε πράξη σε εκατό ηµέρες. Είπαµε
ότι στις εκατό πρώτες ηµέρες θα πάρουµε τις νοµοθετικές πρω-
τοβουλίες, για να ξεκινήσει αυτή η διαδικασία που θα είναι µια
διαδικασία δύσκολη –διότι οι οικονοµικές συνθήκες είναι δύσκο-
λες- θα είναι επίπονη και γνωρίζουµε ότι σε αυτή την κατεύθυνση
κινείται όλη η Κυβέρνηση, γιατί έτσι απαιτεί η ελληνική κοινωνία.

Με το πρώτο, λοιπόν, άρθρο του νοµοσχεδίου προσδιορίζο-
νται οι δικαιούχοι και οι προϋποθέσεις που πρέπει να πληρούν,
για να πάρουν το επίδοµα. Είναι αλήθεια ότι το νοµοσχέδιο δίνει
µια ανάσα σε µια περίοδο πολύ µεγάλων δυσκολιών σε δυόµισι
εκατοµµύρια νοικοκυριά.

Βεβαίως, άκουσα την κριτική από την πλευρά της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, ότι θα µπορούσε να επεκταθεί και σε άλλες οµάδες, ότι
θα µπορούσε να είναι –είπαν κάποιοι συνάδελφοι- και µεγαλύ-
τερο το επίδοµα και αυτό αποτελεί στάση ευθύνης. Έτσι είπαν
κάποιοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Όµως, πολύ εύστοχα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ, κ. Χρήστος Παπουτσής θύµισε ότι η πρόταση νόµου, την
οποία είχαµε καταθέσει στη Βουλή και την οποία απέρριψε η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τότε –και κάνατε κριτική ότι δεν
δίνουµε αυτά που υποσχεθήκαµε- την απέρριψε η Κυβέρνηση,
όταν µας έλεγε ότι το έλλειµµα θα ήταν γύρω στο 5% µε 6%!

Άρα αν θέλατε να έχετε µία στάση ευθύνης, έπρεπε να πείτε:
Κάναµε λάθος τότε που δεν δεχθήκαµε την πρότασή σας ή κά-
ναµε λάθος τότε που δεν σας αντιπροτείναµε να φέρετε το επί-
δοµα και τους δικαιούχους στα σηµερινά επίπεδα –που είναι η
σηµερινή πρόταση του ΠΑΣΟΚ- για να την κάνουµε αποδεκτή.

∆εν κάνατε ούτε το ένα, ούτε το άλλο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι! Άρα, λοιπόν, οφείλετε, αν θέλετε να µιλάτε για στάση ευ-
θύνης, να κάνετε αυτοκριτική και να δεχθείτε και κάτι το οποίο
είναι σωστό και το οποίο ο κοινός νους το δέχεται.

Βεβαίως, η δική µας πρόταση νόµου ήταν µε βάση τα στοιχεία
που εσείς δίνατε και στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή –και σας κατέ-
θεσε το έγγραφο στη Βουλή ο αρµόδιος Υπουργός- όταν µιλού-
σατε για έλλειµµα 5%!

Εµείς, λοιπόν, δείχνουµε ότι είµαστε µια Κυβέρνηση µε υψηλό
αίσθηµα ευθύνης και λέµε και κάτι άλλο. Θα προχωρήσουµε και
στα επόµενα βήµατα που είναι το φορολογικό νοµοσχέδιο, είναι
το νοµοσχέδιο για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά, είναι το νοµο-
σχέδιο για την προώθηση της ανάπτυξης, γιατί σε αυτή τη χώρα
βεβαίως είναι καλή η συζήτηση για τους φόρους, για τα επιδό-
µατα –και µάλιστα και τα έκτακτα, όποτε χρειάζονται- αλλά νο-
µίζω ότι πρέπει να κάνουµε µια σοβαρή συζήτηση και στο
Κοινοβούλιο για τον τρόπο προώθησης της ανάπτυξης της
χώρας, για να αυξήσουµε τον πλούτο, για να έχουµε περισσότε-
ρες ευκαιρίες, να το διανείµουµε πιο σωστά.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 6, µε το οποίο ρυθµίζονται θέµατα
που αφορούν στα όρια των συνολικών αποδοχών των ιατρών του
ΕΣΥ, στην απασχόληση του νοσηλευτικού και ιατρικού προσωπι-
κού στο ΕΣΥ λόγω και της πανδηµίας, αλλά και στη σύσταση των
χιλίων θέσεων ιατρικού προσωπικού, που είναι µια πολύ σωστή
ρύθµιση.

Είναι γνωστό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ύστερα από
την ψήφιση του ν. 3754/2009 δηµιουργήθηκαν τεράστια προ-
βλήµατα σε όλα τα νοσοκοµεία της χώρας, ιδιαίτερα στα περι-
φερειακά νοσοκοµεία λόγω του πλαφόν που έµπαινε στις
εφηµερίες, µε αποτέλεσµα τα νοσοκοµεία της χώρας να υπολει-
τουργούν και να αντιµετωπίζουν πάρα πολύ σοβαρά προβλή-
µατα.

Με την προτεινόµενη ρύθµιση γίνεται προσπάθεια να εκλεί-
ψουν αυτά τα προβλήµατα από τη δυνατότητα που δίνεται να κα-
λυφθούν οι εφηµερίες και µάλιστα να καλυφθούν αναδροµικά
από την 1-1-2009.

Είναι επίσης σωστή η ρύθµιση, κύριε Υπουργέ -και πρέπει να
το πούµε- µε την οποία δίνεται η δυνατότητα, αν χρειαστεί, αν
υπάρξει επιπλέον απασχόληση του νοσηλευτικού και του ιατρι-
κού προσωπικού, να υπάρχει η δυνατότητα οικονοµικής κάλυ-
ψης.

Βεβαίως, η στόχευση να στελεχωθούν οι µονάδες εντατικής
θεραπείας µε τους γιατρούς που θα προσληφθούν είναι σωστή.
Και είναι ευτυχής η συγκυρία που παρευρίσκεστε σε αυτήν τη
συζήτηση, διότι στη Λάρισα το πρόβληµα µε τις ελλείψεις στις
µονάδες εντατικής θεραπείας είναι πάρα πολύ µεγάλο. Υποχρε-
ώνονται να µετακινούνται ασθενείς στη Θεσσαλονίκη και στη
Λαµία -και το ξέρετε- και σε όλες τις πόλεις της Ελλάδας.

Προσέξτε. Είναι σωστή η ρύθµιση, αλλά πρέπει να υπάρξει και
µια άλλη πρωτοβουλία της Κυβέρνησης. Στο πανεπιστηµιακό νο-
σοκοµείο υπάρχουν δέκα κρεβάτια έτοιµα, τα οποία δεν µπορούν
να λειτουργήσουν, γιατί δεν υπάρχει νοσηλευτικό προσωπικό,
όταν την ίδια στιγµή στο ίδιο νοσοκοµείο ξέρουµε ότι υπάρχουν
τριάντα αποσπάσεις νοσηλευτικού προσωπικού σε άλλες κατευ-
θύνσεις και σε διοικητικές θέσεις.

Θα έλεγα άµεσα, τώρα, χθες, η Κυβέρνηση και η αρµόδια
Υπουργός, που γνωρίζω ότι λειτουργεί και µε µεθοδικότητα και
µε ευαισθησία, να ζητήσει να αρθούν αυτές οι αποσπάσεις, να
επιστρέψουν στις θέσεις τους και µάλιστα θα έλεγα, επειδή
ασχολήθηκα µε το θέµα, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχουν δώδεκα
νοσηλεύτριες µέσα στο πανεπιστηµιακό που έχουν εκπαιδευτεί
να δουλέψουν σε µονάδες εντατικής και τώρα είναι σε άλλες θέ-
σεις.

Άρα, λοιπόν, αν επιστρέψουν αµέσως δώδεκα από τις τριάντα
αποσπαµένες ή αποσπασµένους, µπορεί αύριο το πρωί να λει-
τουργήσουν τέσσερα επιπλέον κρεβάτια. Το θεωρώ µείζονος ση-
µασίας, κατ’ επείγουσας σηµασίας και θα παρακαλέσω αυτό να
γίνει άµεσα, διότι θα δώσει µια ανάσα σε µια περιοχή και σε µια
περιφέρεια που δέχεται µια έντονη πίεση.

Βεβαίως, υπάρχει και το ζήτηµα το οποίο σας έχει τεθεί υπ’
όψιν -και είµαι βέβαιος ότι τις επόµενες µέρες θα αντιµετωπιστεί,
παρά τις οικονοµικές δυσκολίες που υπάρχουν- µε τις αµοιβές
του νοσηλευτικού προσωπικού στο πανεπιστηµιακό νοσοκοµείο
που έχουν κάνει υπερωρίες και εδώ και µήνες πρέπει να πληρω-
θούν. Νοµίζω ότι µε αυτές τις κινήσεις µπορεί να δοθεί µια ανάσα
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και στο σύστηµα υγείας. Είναι κάτι που το χρωστούµε.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Βασίλη Έξαρχο.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού κ. Αθανάσιος Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, µετά από δυο µήνες διακυβέρνησης του

ΠΑΣΟΚ έρχεται το πρώτο νοµοσχέδιο προς ψήφιση. Στις 4 Οκτω-
βρίου είχαµε τις εκλογές και είµαστε πλέον στις 2 ∆εκεµβρίου
που θα ψηφιστεί το πρώτο νοµοσχέδιο. Και µόνο αυτό το γεγο-
νός και αυτό το µακρύ χρονικό διάστηµα δείχνει ότι αυτό το
οποίο έλεγε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ότι έχει πέντε έτοιµα νο-
µοσχέδια, προφανώς δεν ισχύει, διότι αν µη τι άλλο, αυτή τη
στιγµή θα έπρεπε να είχαν συζητηθεί σε όλες τις επιτροπές αυτά
τα πέντε νοµοσχέδια και να είχε ψηφιστεί µέρος αυτών. Πάντως
όχι να είµαστε στη σηµερινή κατάσταση.

Κύριε Υπουργέ, όταν το καλοκαίρι φέρατε σχέδιο νόµου για
επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης είχατε τελείως διαφορετικά
ποσά. Και εδώ γεννάται το ερώτηµα: όταν έφερνε το ΠΑΣΟΚ
αυτό το σχέδιο νόµου το καλοκαίρι, το έφερνε µε την ασφάλεια
ότι ήταν Αξιωµατική Αντιπολίτευση ή άλλαξαν τόσο δραµατικά
τα οικονοµικά δεδοµένα που δεν µπορείτε να υποστηρίξετε
αυτές τις παροχές;

Και γιατί το λέω αυτό, κύριε Υπουργέ; Το λέω διότι πολλές
φορές κόµµα της Αντιπολίτευσης –και ειδικά κατά την άποψή µου
κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που είναι να έρθει στην
εξουσία- δεν πρέπει να συµπεριφέρεται µ’ αυτόν τον τρόπο.
Όταν φέρνει ένα νοµοσχέδιο, θα πρέπει να έχει εξετάσει κατά
πόσο ισχύει. Και στην απίθανη περίπτωση που αυτό το νοµοσχέ-
διο που είχατε προτείνει το καλοκαίρι, κύριε Υπουργέ, είχε ψη-
φιστεί από τη Νέα ∆ηµοκρατία και θα ήταν ένα δικό σας
νοµοσχέδιο, πώς θα το υλοποιούσατε σήµερα που φέρνετε ένα
νοµοσχέδιο που δεν έχει καµµία σχέση µ’ αυτό που είχατε προ-
τείνει το καλοκαίρι;

Αυτό το λέω λόγω συνέπειας που πρέπει να υπάρχει στα έργα
σας και στις προτάσεις που έχετε κάνει. Και δεν είναι µακρύ το
χρονικό διάστηµα. Και αν δεν ήσασταν σίγουροι για τα οικονο-
µικά της χώρας, να µην καταθέτατε νοµοσχέδιο ως Αντιπολί-
τευση. Και επιµένω στο γεγονός ότι όταν κάνατε την κατάθεση,
γνωρίζατε ότι είστε οιονεί Κυβέρνηση. Γνωρίζατε ότι είχατε κερ-
δίσει τις Ευρωεκλογές και ήταν θέµα χρόνου να έρθετε στην
εξουσία. Άρα θα έπρεπε να είστε πιο προσεκτικοί.

Θα πει κάποιος, δεν είναι καλό να δίνονται χρήµατα σε ευπα-
θείς κοινωνικές οµάδες; Προφανώς και είναι καλό. ∆εν νοµίζω
ότι θα διαφωνήσει κάποιος ως προς αυτήν την κατεύθυνση. Το
θέµα είναι, όµως, ποια είναι η στόχευση που θέλετε να δώσετε
στην οικονοµία. Εάν µείνουµε µόνο στο επίπεδο των επιδοµάτων,
δεν κάνουµε τίποτα. Το να παίρνουµε απλώς κάποια χρήµατα για
να τα δίνουµε αργότερα, να δανειζόµαστε χρήµατα για να κά-
νουµε κοινωνική πολιτική, αυτό είναι ένας φαύλος κύκλος που
δεν οδηγεί πουθενά.

Ακούω πολλές φορές να γίνεται κουβέντα για ανακατανοµή
του πλούτου. Προφανώς, βέβαια, δεν νοµίζω ότι µ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο θεωρείτε ότι γίνεται ανακατανοµή του πλούτου. Όµως,
στην ουσία και στη βάση αυτής της προσέγγισης, κύριε Υπουργέ,
θέλω να πω ότι για να γίνει ανακατανοµή του πλούτου, θα πρέ-
πει πρώτα να αυξηθεί αυτός ο πλούτος. Εάν αυτή τη στιγµή, µε
τις υπάρχουσες συνθήκες, κάνουµε ανακατανοµή του πλούτου,
θα έχουµε δώδεκα εκατοµµύρια φτωχούς ανθρώπους! Αυτή είναι
η πραγµατικότητα.

Πρέπει, λοιπόν, να έχετε ως προτεραιότητα –όπως έχετε πει
ότι έχετε τέτοια προτεραιότητα, αλλά περιµένουµε και εµείς να
δούµε τις αντίστοιχες προτάσεις σε νοµοθετικό επίπεδο- το πώς
θα δοθούν αυτές οι «ενέσεις» στην ελληνική οικονοµία, ώστε να
αυξηθεί ο πλούτος και βέβαια µ’ αυτήν την αύξηση του πλούτου,
να µπορέσουµε να µιλήσουµε και για µια αναδιανοµή.

Υπ’ αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, θεωρούµε ότι οι επιδοµα-
τικές πολιτικές είναι στάχτη στα µάτια κάποιων ευπαθών οµάδων
που πολύ γρήγορα θα βρεθούν σε δύσκολη θέση. Καλό είναι βέ-

βαια να ακολουθούνται, αλλά δεν µπορούµε να µείνουµε εκεί.
∆εν µπορούµε τα διαρθρωτικά προβλήµατα της ελληνικής οικο-
νοµίας να τα λύνουµε µε «ενέσεις» επιδοµάτων. Βέβαια, είχε
ακουστεί ότι θα ήταν 1.300 ευρώ και τώρα βλέπουµε ότι προς
αυτήν την κατεύθυνση το µέγιστο µέρος είναι στα 300 ευρώ, µε
500 ευρώ. Βέβαια, υπάρχουν και κάποιες κοινωνικές οµάδες που
παίρνουν και τα παραπάνω εισοδήµατα.

Θα ήθελα να κάνω µια ειδική αναφορά στο άρθρο 5 που προ-
φανώς υπάρχει λόγω της περίπτωσης που έχει συγκλονίσει το
πανελλήνιο. Και αναφέροµαι στην κ. Κούνεβα που γι’ αυτό το
λόγο φέρνετε και αυτό το άρθρο προς ψήφιση.

Θεωρώ, κύριε Υπουργέ, ότι δεν πρέπει το νοµοθετικό µας έργο
να είναι αποσπασµατικό. Αυτή τη στιγµή φέρνετε µια διατύπωση
που, κατά την άποψή µου, θα δηµιουργήσει µελλοντικά προβλή-
µατα. Νοµοτεχνικά θεωρώ ότι είναι λανθασµένη. Λέτε ότι αυτό
θα ισχύει για όσους έχουν αναπηρία κατά ποσοστό τουλάχιστον
67%, η οποία προκλήθηκε από εγκληµατική επίθεση λόγω της
συνδικαλιστικής τους δράσης. Ποιος είναι αρµόδιος να το κρίνει
αυτό; Θα είναι µια δικαστική απόφαση, καταδίκη κάποιου; Θα
είναι µια επιτροπή; Ποιος είναι αυτός που θα κρίνει ότι είναι
εγκληµατική επίθεση λόγω της συνδικαλιστικής δράσης;

Θεωρώ ότι έχουµε µια ευρεία τοποθέτηση και µπορεί να γίνει
κατάχρηση, κύριε Υπουργέ. Θεωρώ ότι µ’ αυτό τον τρόπο θα
µπορούν να ενταχθούν σ’ αυτό πάρα πολλές πράξεις που δεν θα
έχουν καµµία σχέση µ’ αυτό το πνεύµα που θέλετε να φέρετε.

Εµείς φέραµε µια τροπολογία σύµφωνα µε την οποία για λό-
γους ισότητας, εάν εµµείνετε τέλος πάντων σ’ αυτή τη διατύ-
πωση, θα πρέπει παράλληλα µε τη συνδικαλιστική δράση να
έχετε και το εργατικό ατύχηµα, διότι δεν µπορώ να καταλάβω για
ποιο λόγο πρέπει να πριµοδοτείται παραπάνω κάποιος που λόγω
της συνδικαλιστικής του δράσης έχει πέσει θύµα και δεν πρέπει
να πριµοδοτείται αντίστοιχα και κάποιος που είναι θύµα εργατι-
κού ατυχήµατος.

Απ’ όσο ξέρω, δεν κάνετε δεκτή τροπολογία που είναι εκπρό-
θεσµη, αλλά σε κάθε περίπτωση παρακαλώ εξετάστε την, διότι
αυτή τη στιγµή στα εργατικά ατυχήµατα οι άνθρωποι περιµένουν
να εκδικαστούν αποζηµιώσεις δύο και τρία χρόνια και έχουµε
ακρωτηριασµούς, έχουµε βαριές βλάβες και δεν υπάρχει καµµία
µέριµνα της πολιτείας.

Ειδικά για τη συγκεκριµένη περίπτωση, αντιλαµβάνοµαι το σκε-
πτικό, κύριε Υπουργέ, αλλά επιµένω ότι δεν µπορούν να γίνονται
αποσπασµατικές ρυθµίσεις. Αυτή τη στιγµή έχετε µία ρύθµιση,
της οποίας αργότερα θα γίνεται συνεχής επίκληση. Και αν στη
συνέχεια στη συγκεκριµένη περίπτωση που συζητάµε, στην πε-
ρίπτωση της κ. Κούνεβα -γιατί εκκρεµεί αυτή τη στιγµή ένας δι-
καστικός αγώνας- αποδειχθεί ότι δεν ήταν θέµα θύµατος
συνδικαλιστικής δράσης, θα πάρετε πίσω αυτή τη ρύθµιση για
τη συγκεκριµένη γυναίκα;

Θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν µπορούµε να νοµοθε-
τούµε µε βάση ένα συγκεκριµένο περιστατικό. Ναι, να υπάρχει το
κράτος της κοινωνικής πρόνοιας, να υπάρχει η κοινωνική ευαι-
σθησία, αλλά το να εντάσσουµε µία ευρύτερη νοµοθετική ρύθ-
µιση µόνο και µόνο από ένα συµβάν, αποτελεί µία κακή πρακτική
που θα δηµιουργήσει πολλά προβλήµατα.

Είναι ευχάριστο το γεγονός ότι περιορίσατε τις οµάδες που εί-
χατε βάλει στο άρθρο, γιατί είχατε περιλάβει συλλήβδην όλους
τους µετανάστες που βρίσκονται στην ελληνική επικράτεια,
όλους όσους έχουν υποβάλει αίτηση πολιτικού πρόσφυγα. Αυτή
ήταν η αρχική διατύπωση που είχατε κάνει. Όποιος µπαίνει στην
Ελλάδα, το πρώτο που κάνει είναι να καταθέτει και µία αίτηση
πολιτικού πρόσφυγα. Τώρα το έχετε περιορίσει.

Εγώ πάλι θεωρώ ότι δεν µπορεί ο Έλληνας φορολογούµενος
να πιέζεται σε µια κοινωνική παροχή, σε ανθρώπους που έχουν
έρθει εδώ µε µη νόµιµες διαδικασίες. Ωστόσο, τέλος πάντων, έχει
περιοριστεί το µέτρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Και οπωσδήποτε πρέπει να κάνω µία θετική αναφορά στο

άρθρο 6, γιατί είναι πραγµατικά σηµαντικές αυτές οι χίλιες θέ-
σεις των ιατρών. Και αν ερµήνευσα σωστά την κυρία Υπουργό
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Υγείας, προωθείτε και το θέµα των διακοσίων πενήντα ειδικευο-
µένων που ήδη έχει καθυστερήσει και περιµένουν να µπουν στις
θέσεις τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι δύο µαθητές και µα-
θήτριες και πέντε συνοδοί δάσκαλοι από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Πάτρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Πα-
ρασκευής 4 ∆εκεµβρίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 164/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη ∆ριβελέγκα
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά
µε τον οδικό άξονα Θεσσαλονίκης- Κασανδρείας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 145/11/25-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Ζώη προς τον Πρωθυ-
πουργό, σχετικά µε την ολοκλήρωση του έργου εκτροπής του
Αχελώου κ.λπ..

(Θα απαντήσει η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής)

3. Η µε αριθµό 166/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς τις Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τη χρησιµοποίηση ΠΕΤ-ΚΟΚ για καύση από διάφορα
εργοστάσια στη Λάρισα, αλλά και στην υπόλοιπη Ελλάδα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 162/12/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την ετοιµότητα των Ελληνικών Αρχών για την αντιµε-
τώπιση τυχόν επανάληψης επεισοδίων κατά την 6η ∆εκεµβρίου
κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 163/13/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους συµβασιούχους του δηµο-
σίου κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 165/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασίλειου Κεγκέ-
ρογλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή των αγροτικών ενισχύσεων και αποζη-
µιώσεων στους αγρότες του Νοµού Ηρακλείου κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 178/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τις δηλώσεις της Υπουργού για την ολοκλήρωση των
έργων εκτροπής του Αχελώου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 167/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανα-
σόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τις ελλείψεις προσωπικού στις Μονάδες Παίδων
και Νεογνών στα Νοσοκοµεία της Πάτρας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 173/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανάσιου Πλεύρη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την προστασία
των καταστηµαταρχών της περιοχής της Πλατείας Οµονοίας και
Κάνιγγος κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 175/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων
των ροδακινοπαραγωγών Πέλλας και Ηµαθίας κ.λπ..

Επισηµαίνω ότι στις επίκαιρες ερωτήσεις του πρώτου κύκλου
περιλαµβάνονται και τρεις επίκαιρες ερωτήσεις προς τον Πρω-
θυπουργό, εκ των οποίων ο Πρωθυπουργός θα απαντήσει στην
επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη και στην επίκαιρη ερώτηση
του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα.

Στην επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Χρήστου Ζώη θα απαντήσει η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

Συνεχίζουµε τη συζήτηση.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-

λάδας κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-

δας προεκλογικά προέβλεπε, αλλά και προειδοποιούσε δηµόσια
τον ελληνικό λαό ότι το ΠΑΣΟΚ ερχόµενο στην εξουσία θα χρη-
σιµοποιούσε τη γνωστή τακτική -την πεπατηµένη, αν θέλετε- της
χρησιµοποίησης επιχειρηµάτων, όπως «παραλάβαµε άδεια τα-
µεία», «παραλάβαµε καµµένη γη», ούτως ώστε να εκφοβίσει, να
τροµοκρατήσει, θα έλεγα, τον ελληνικό λαό για να περάσει µέτρα
αντιλαϊκά σαν µονόδροµο.

Μετεκλογικά, θα έλεγα ότι πριν αλέκτωρα φωνήσαι, τρις…,
απεδείχθη πόσο το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας είχε δίκιο.
Και τι δεν ακούσαµε! Ακούσαµε για δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό,
για κατάσταση εκτάκτου ανάγκης στην οικονοµία, για οικονοµία
στην εντατική, ακόµη και για κίνδυνο πτώχευσης της χώρας µας.
Σήµερα, η όλη συζήτηση και από τον Υπουργό Οικονοµίας, αλλά
και από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ σε αυτό
αποσκοπούσε. Ο κ. Παπουτσής είπε ότι παραλάβαµε τη χώρα
στα πρόθυρα της χρεοκοπίας.

Γιατί αλήθεια χρησιµοποιούν όλα αυτά τα επιχειρήµατα η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, αν θέλετε;
Γιατί µε αυτόν τον τρόπο εξυπηρετούνται πολλαπλοί στόχοι.

Ο πρώτος, κύριοι συνάδελφοι, είναι αυτός που είπα: Να πει-
σθούν τα λαϊκά στρώµατα ότι τα µέτρα είναι αντιλαϊκά, αλλά µια
κυβέρνηση και µάλιστα σοσιαλιστική είναι µονόδροµος για να
σώσει την οικονοµία της χώρας από την χρεοκοπία και την κα-
ταστροφή.

Ο δεύτερος είναι, φέρνοντας τέτοια νοµοσχέδια σαν το σηµε-
ρινό, δηλαδή µε ελεηµοσύνη, µε ψίχουλα, µε µερικά λεπτά την
ηµέρα σε καθέναν από τους πτωχούς, τα 2,5 εκατοµµύρια Έλ-
ληνες, να πει, ότι σε τέτοια δύσκολη δηµοσιονοµική κατάσταση,
πόσο γενναία είναι η Κυβέρνηση που παίρνει τέτοιες αποφάσεις.

Ο τρίτος είναι να απενοχοποιήσει, αν θέλετε, τις εγκληµατικές
πολιτικές όλων των κυβερνήσεων που πέρασαν –και του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας ∆ηµοκρατίας- που άφησαν να αυγατίζονται τα
πλούτη του µεγάλου κεφαλαίου, µέσα από την τεράστια εισφο-
ροδιαφυγή, µέσα από την τεράστια νόµιµη και παράνοµη φορο-
διαφυγή.

Να κάνω εδώ µια παρένθεση και να πω ότι ο κ. Παυλόπουλος
έχει επιλεκτική µνήµη, όταν λέει ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, ως κόµµα
ευθύνης ψηφίζει και νοµοσχέδια του ΠΑΣΟΚ, ενώ το ΠΑΣΟΚ
πάντα έλεγε «όχι». ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία χεράκι-χεράκι κα-
τέβασαν το συντελεστή φορολόγησης του µεγάλου κεφαλαίου
από το 40% στο 25%. ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία χεράκι-χεράκι
ψήφισαν τη Συνθήκη της Λισαβόνας και γενικά ό,τι τους επέβαλε
το µεγάλο κεφάλαιο, ό,τι τους επέβαλε η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ενώ, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, συµβαίνουν όλα αυτά, µια τε-
ράστια επιχείρηση –αν θέλετε- εξαπάτησης του λαού λαµβάνει
χώρα. Άλλα διακηρύσσονται στα λόγια, άλλα τους δείχνει η
πράξη.

Παραδείγµατα: Για την παιδεία, ποιος δεν θυµάται το ένα επι-
πλέον δισεκατοµµύριο που διακηρύχθηκε σε όλους τους τόνους
και δηµόσια; Ευφράνθηκε πραγµατικά η καρδιά του λαϊκού αν-
θρώπου. Ένα δισεκατοµµύριο ευρώ επιπλέον για την παιδεία.

Σας καλώ, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ -και µάλιστα ένα συ-
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νάδελφο που χθες µε στόµφο έλεγε «ποια άλλη Κυβέρνηση µε
τέτοιες άσχηµες συνθήκες της οικονοµίας δίνει ένα δισεκατοµ-
µύριο ευρώ επιπλέον;»- να στραφείτε στο σχέδιο προϋπολογι-
σµού. Οι δαπάνες για την παιδεία το 2009 ήταν 3,58%, 3,58%
είναι οι δαπάνες για το 2010. Οι δαπάνες για την παιδεία το 2010
είναι 8,7 δισεκατοµµύρια ευρώ. Οι δαπάνες για την παιδεία το
2009 είναι 8,6 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Για την υγεία ακούµε συνέχεια αριθµούς. Η κυρία Υπουργός
µιλά για τρεις χιλιάδες νοσηλευτικό προσωπικό και επιπλέον των
χιλίων περίπου που κάθε χρόνο φεύγουν, τέσσερις χιλιάδες.
Ακούµε για δύο χιλιάδες γιατρούς.

Έµπλεος ο κύριος Υφυπουργός από ενθουσιασµό µας έλεγε
«Ποια άλλη Κυβέρνηση σε πενήντα πέντε µέρες προσέλαβε χίλι-
ους γιατρούς;» Κύριε Υφυπουργέ, ο κ. Αβραµόπουλος, σχεδόν
επί καθηµερινής βάσης, όταν ερχόταν στη Βουλή προσελάµβανε
και γιατρούς και νοσηλευτές. Με το σχέδιο που έγινε νόµος το
2009 έπρεπε αυτή τη στιγµή να υπάρχουν δύο χιλιάδες επιπλέον
γιατροί και το 2010 2,5 χιλιάδες γιατροί.

Στα λόγια είστε καλοί. Στην πράξη, όµως, τι συµβαίνει αυτή τη
στιγµή; Απολύονται από τα νοσοκοµεία όσοι συµβασιούχοι λήγει
η σύµβασή τους. ∆ιακηρύσσει η κυρία Υπουργός ότι µε ταχύτα-
τες διαδικασίες θα λειτουργήσει τα κρεβάτια στις Μονάδες Εντα-
τικής Θεραπείας τα οποία µε καθοριστικές ευθύνες και των δύο
κοµµάτων, είναι κλειστά, αλλά στην ουσία αυτή τη στιγµή είµαστε
µείον σε προσωπικό, όπως σας είπα, γιατί απολύονται οι συµβα-
σιούχοι.

Να τρέξουµε πάλι να κοιτάξουµε τον προϋπολογισµό. Πόσα,
αλήθεια, κονδύλια είναι γραµµένα για τις νέες προσλήψεις στον
τοµέα της υγείας; ∆εν αρκούν, κύριοι συνάδελφοι, τα 27.000.000
ευρώ για να προσληφθούν τέσσερις χιλιάδες νοσηλευτικό προ-
σωπικό και δύο χιλιάδες γιατροί. Πού θα βρεθούν, λοιπόν, κύριε
Υφυπουργέ; Πού είναι γραµµένα; Σε ποιον κωδικό του προϋπο-
λογισµού, επιτέλους είναι γραµµένα τα πάνω από 100.000.000
που χρειάζονται για τέσσερις χιλιάδες νοσηλευτικό προσωπικό
και για δύο χιλιάδες γιατρούς; Λόγια, λόγια, λόγια!

Εµείς ξέρουµε ότι είναι καθοριστικές οι ευθύνες και των δύο
µεγάλων κοµµάτων. Για το άρθρο 6 τού υπό συζήτηση νοµοσχε-
δίου λέµε ότι το ερώτηµα που πρέπει να απαντήσει η Κυβέρνηση
είναι το εξής: Γιατί αλήθεια χρειάζεται πλαφόν; Μήπως, στο πίσω
µέρος του µυαλού τους έχουν να µην πληρώνονται, να υπάρξει
απλήρωτη δουλειά στους γιατρούς; Γιατί δεν έρχεται ένα άρθρο
που να λέει ότι οι γιατροί θα πληρώνονται και το τελευταίο λεπτό
που θα δουλεύουν; Είναι εκείνοι υπεύθυνοι εάν στα Κέντρα
Υγείας ή στα επαρχιακά νοσοκοµεία δουλεύουν αυτή τη στιγµή
ένας ή δύο γιατροί και είναι υποχρεωµένοι να καλύπτουν τις ανά-
γκες του νοσοκοµείου;

Στην παράγραφο 3, κύριοι συνάδελφοι, θα σας κάνω τις εξής
επισηµάνσεις. Μιλάει ότι µπορεί σε έκτακτες ανάγκες –προσέξτε,
λέει, µπορεί- να παίρνεται κάποια αποζηµίωση. Προβλέπει δη-
λαδή τη δυνατότητα και όχι την υποχρέωση. Και εδώ, πράγµατι,
µπαίνει το ερώτηµα: Πρέπει ο γιατρός, το νοσηλευτικό προσω-
πικό, ο υγειονοµικός που δουλεύει υπερωριακά, να πληρώνεται
υπερωριακά, όπως όλοι οι δηµόσιοι υπάλληλοι ή όχι;

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, λέµε όχι στην απλήρωτη εργασία.
Λέµε ότι οι γιατροί πρέπει να δουλεύουν εξάωρο, να έχουν µό-
νιµο πρωινό σταθερό ωράριο, να έχουν πενθήµερο, τριάντα ώρες
δηλαδή δουλειά την εβδοµάδα και µία εφηµερία. Και αυτό µα-
κριά από τις ντιρεκτίβες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι οποίες ου-
σιαστικά µιλούν περίπου για τον ίδιο χρόνο, αλλά µιλούν για
διευθέτηση χρόνου σε βάθος χρόνου, που ουσιαστικά κατα-
στρατηγούν το ωράριο σε βάρος των εργαζοµένων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την Πέµπτη 10 ∆εκεµβρίου,

ηµέρα νοµοθετικού έργου, µετά την ολοκλήρωση της συζήτησης
των επίκαιρων ερωτήσεων, θα διεξαχθεί συζήτηση επί της Ετή-
σιας Έκθεσης του 2008 για τον Απόδηµο Ελληνισµό. Υπήρξε και
οµόφωνη απόφαση της ∆ιάσκεψης των Προέδρων.

Συµφωνεί το Σώµα µε την παραπάνω πρόταση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το Σώµα συµ-
φώνησε οµοφώνως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι είκοσι εννέα (29) Βουλευτές της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Μέτρα διευκόλυνσης της
εξυγίανσης των υπερχρεωµένων, λόγω της οικονοµικής κρίσης,
επιχειρήσεων».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Τώρα, κύριε Σκουλάκη, αφού θέσαµε σε αναµονή τους ψηφο-

φόρους του Νοµού Χανίων, µπορούν να σας ακούσουν για οκτώ
λεπτά. Είναι εδώ, όµως, και ο έτερος συνάδελφός σας από τα
Χανιά, οπότε θα έχετε και ακροατήριο.

Ορίστε, κύριε Σκουλάκη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνά-

δελφοι, χαίροµαι κατ’ αρχάς που σήµερα τοποθετούµαι γι’ αυτό
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο µετά την, για πολλοστή φορά, επα-
νεκλογή µου από το λαό των Χανίων, τον οποίο για άλλη µια
φορά ευχαριστώ. Είναι ένα νοµοσχέδιο που πραγµατικά µε εκ-
φράζει πολιτικά, ιδεολογικά, κοινωνικά και γι’ αυτό χαίροµαι
πολύ.

Άκουσα τους συναδέλφους των άλλων κοµµάτων, τους λίγους
συναδέλφους που τοποθετήθηκαν. Έχω, κύριοι συνάδελφοι –
είστε δύο µόνο της Νέας ∆ηµοκρατίας- τον κατάλογο των εγγε-
γραµµένων οµιλητών. Γραφτήκανε εξήντα επτά επί της αρχής,
οι πενήντα τέσσερις ήταν του ΠΑΣΟΚ, οι εννιά της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, οι τρεις του ΛΑΟΣ και ένας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος. Στα άρθρα γράφτηκαν οκτώ από το ΠΑΣΟΚ,
τέσσερις από τη Νέα ∆ηµοκρατία, δύο από το ΛΑΟΣ, δύο από το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος και κανείς από το ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό
λέει πολλά. Λέει, κύριοι συνάδελφοι, πάρα πολλά.

∆εν σας ενδιαφέρει δηλαδή εσάς, το σύνολο των συναδέλφων
της Νέας ∆ηµοκρατίας, η κατάσταση των δυόµισι εκατοµµυρίων
ανθρώπων που στενάζουν, που υποφέρουν, που είναι κάτω από
τα όρια της φτώχειας; ∆εν θα θέλατε να πείτε κάτι; Φοβάστε να
ακούσετε την αλήθεια, να οµολογήσετε την πραγµατικότητα;
Απευθύνοµαι σε εσάς της Νέας ∆ηµοκρατίας, γιατί τα κόµµατα
της αριστεράς απ’ ό,τι είδα, στάχτη στα µάτια, ψίχουλα, δειλό
βήµα.

Ο, µόλις κατελθών του Βήµατος, διπλά αγαπητός συνάδελφος
και γιατρός και Βουλευτής της Κέρκυρας, µας εξίσωσε µε τη Νέα
∆ηµοκρατία στο χώρο της υγείας. ∆εν επιτρέπεται αυτό το
πράγµα. Και τώρα ακόµα; Τώρα; ∆εν βλέπετε; Μας παρέδωσαν
µια χώρα κατεστραµµένη, ένα υγειονοµικό σύστηµα διαλυµένο.
Έξι δισεκατοµµύρια επτακόσια εκατοµµύρια ευρώ είναι τα χρέη.
Τα ρυθµίζει η Κυβέρνηση. Είχε κάνει εµβολιαστικό σχέδιο, λέει,
για όλη την Ελλάδα και είχαν αφήσει έξω τους γιατρούς. Ευτυ-
χώς που πρόλαβε η Κυβέρνηση και έκανε αυτό το σχέδιο για να
µην εκτεθούµε ως χώρα. Ανακοίνωσε µέτρα για τα φάρµακα και
επίκεινται. Έφερε το άρθρο 6 σήµερα, το οποίο είναι σηµαντικό.

Θα ήθελα να µην ξεχάσω να απευθυνθώ στους συναδέλφους
µου γιατρούς όλης της Ελλάδας, οι οποίοι κάνουν στάση εργα-
σίας, επίσχεση εργασίας, απεργιακές κινητοποιήσεις. Μα, τούτη
την ώρα, που η Κυβέρνηση των πενήντα ηµερών φέρνει αυτό το
σχέδιο νόµου, αυτό το άρθρο και ρυθµίζει εκκρεµότητες, οι
οποίες αν δεν ρυθµίζονταν, δεν µπορούσε να εφαρµοστεί το πε-
ριβόητο νοµοσχέδιο Αβραµόπουλου; ∆εν µπορούσαν να εφηµε-
ρεύσουν οι γιατροί και ιδιαίτερα της επαρχίας.

Και κάνω έκκληση στους συναδέλφους µου και φίλους µου για-
τρούς του Νοσοκοµείου Χανίων να το δουν ψύχραιµα, να διαβά-
σουν καλά το άρθρο, να δουν ότι όλες οι εκκρεµότητες
ρυθµίζονται. Από 1/1/2009 θα µπορούν να πληρωθούν αναδρο-
µικά όλες τις εφηµερίες, διότι το πλαφόν από 5.100 ευρώ πηγαί-
νει στις 6.500 ευρώ.

Άρα, δεν θα υπάρχει γιατρός που να µην καλύπτεται για τις
εφηµερίες τις οποίες θα κάνει.

Εγκρίνει το Υπουργείο Οικονοµικών και Υγείας, όπως πολύ
σωστά το επικαλέστηκε ο Υφυπουργός προηγουµένως, την πρό-
σληψη χιλίων νέων γιατρών. Είναι πολύ σηµαντικό αυτό.

Προβλέπει σε έκτακτες ανάγκες, ειδικά όπως η πανδηµία, να
αποζηµιώνονται οι γιατροί έξτρα, έξω από το πλαφόν, έξω από
τις εφηµερίες. Τους κάνω έκκληση, ειλικρινά. Παίρνουµε µηνύ-
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µατα και είναι δυσάρεστο τούτη την ώρα που το υγειονοµικό σύ-
στηµα δοκιµάζεται, τα νοσοκοµεία δοκιµάζονται λόγω της παν-
δηµίας της γρίπης, οι συνάδελφοί µου γιατροί να απεργούν, να
κάνουν στάσεις εργασίας, επίσχεση εργασίας, χωρίς να έχουν
σκύψει πάνω στην ουσία της διάταξης, η οποία ψηφίζεται σή-
µερα. Και µπράβο στην Κυβέρνηση που φέρνει αυτές τις διατά-
ξεις.

Παρασύρθηκα από το συνάδελφο, επειδή, πράγµατι, µας
έβαλε στο ίδιο καζάνι µε τη Νέα ∆ηµοκρατία.

∆εν είµαστε, κύριε συνάδελφε, το ίδιο. Επιµένετε να κάνετε το
ίδιο λάθος. Ε, δεν είµαστε το ίδιο.

Εµείς είµαστε την ηµέρα –να την- κι εκείνοι ήταν τη νύχτα.
Έχετε δίκιο πως κάθε τόσο ανακοίνωνε ο κ. Αβραµόπουλος προ-
σλήψεις από εδώ αλλά δεν έκανε καµµία. Σαράντα τρεις χιλιά-
δες έχει ανακοινώσει, τις έχω λογαριάσει. Μας έλεγε ότι από τις
προµήθειες θα κερδίσει το κράτος 500.000.000 ευρώ. Τα πίστευε
και ο κ. Γιαννόπουλος. Και είδατε που οδήγησαν τα νοσοκοµεία,
στα 6,7 δισεκατοµµύρια ευρώ χρέος, ασύλληπτα ποσά. Και τώρα
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ προσπαθεί και θα τα ρυθµίσει αυτά τα
χρέη, για να ξεκινήσουν τα νοσοκοµεία από µηδενική βάση, να
δούµε τι θα κάνουµε µε τις προµήθειες και µε όλα αυτά τα οποία
µας κληροδότησαν.

Να έλθω στο επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης. Μακάρι να
µπορούσαµε, κύριοι συνάδελφοι, να ψηφίζαµε περισσότερα. Κι
εµείς δεν είµαστε ευχαριστηµένοι από τα µεγέθη. Όµως, όταν ο
Υπουργός Οικονοµικών είχε πει κάπου 1,6 δισεκατοµµύρια για
το επίδοµα αλληλεγγύης, η κυβέρνηση µάς έλεγε –και δεν το εί-
πατε αυτό- ότι το έλλειµµα είναι 3,5%. Ήταν 3,5% τον Ιανουάριο
του 2009, όπως έλεγε. Βεβαίως είχε δίκιο τότε ο Υπουργός των
Οικονοµικών. Και έπρεπε να φύγει ο κ. ∆ούκας από την κυβέρ-
νηση, να βγει έξω από την κυβέρνηση, να αρχίσει να µιλάει για
6% έλλειµµα, για 7% έλλειµµα, για 8% έλλειµµα και να έλθει ο κ.
Προβόπουλος µετά τις εκλογές να πει για το 12,7% έλλειµµα.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Τι κάνουµε, κύριοι συνάδελφοι; Απλά είναι τα πράγµατα. Είναι
το σχέδιο νόµου το οποίο πραγµατικά δίνει το στίγµα µας. Αυτό
είναι το στίγµα µας: κοινωνική δικαιοσύνη, αναδιανοµή και ανά-
ταξη της οικονοµίας. Αυτό κάνουµε. Στηρίζουµε οικονοµικά τους
ασθενέστερους και προσπαθούµε να γίνει µία επανεκκίνηση της
οικονοµίας.

Με βάση τις προβλέψεις του νοµοσχεδίου 2,5 εκατοµµύρια νοι-
κοκυριά θα λάβουν πρόσθετη οικονοµική ενίσχυση έκτακτης ανά-
γκης, γιατί υπάρχουν τεράστια προβλήµατα. Τα νοικοκυριά έχουν
γονατίσει. Τα ξέρουµε αυτά. Κάτι πρέπει να κάνουµε και αυτό
που κάνει η Κυβέρνηση είναι το δυνατό, το εφικτό. Μακάρι να
µπορούσε να κάνει κάτι παραπάνω! ∆υόµιση εκατοµµύρια, λοι-
πόν, νοικοκυριά θα λάβουν αυτήν την πρόσθετη έκτακτη οικονο-
µική ενίσχυση, δεν θα επιβαρυνθούν τα χαµηλά και µεσαία
εισοδήµατα µέσω του κρατικού προϋπολογισµού, αλλά θα κα-
λυφθεί εξ ολοκλήρου από επιχειρήσεις και άτοµα που βρίσκο-
νται σε πλεονεκτική οικονοµική θέση µέσα σε αυτές τις δύσκολες
οικονοµικές συνθήκες. Η ενίσχυση θα καλυφθεί από την έκτακτη
εισφορά κοινωνικής ευθύνης που θα επιβληθεί στις περίπου τρια-
κόσιες πιο κερδοφόρες επιχειρήσεις και τράπεζες της χώρας, οι
οποίες τα τελευταία χρόνια ευνοήθηκαν από τη µείωση των φο-
ρολογικών τους συντελεστών και άρα και της φοροδοτικής τους
υποχρέωσης, καθώς και από τους εβδοµήντα χιλιάδες κατόχους
µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Αυτό είναι όλο και όλο.

Αυτή η έκτακτη οικονοµική ενίσχυση που θα δοθεί σε δύο ισό-
ποσες δόσεις θα είναι αφορολόγητη, δεν υπόκειται σε κρατή-
σεις, δεν κατάσχεται, δεν συµψηφίζεται µε ήδη βεβαιωµένα χρέη.
Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Ήθελα να τονίσω, -µιας που παρακολούθησα έξω- την ανοιχτή
συνεδρίαση του Υπουργικού Συµβουλίου. Αυτό είναι µεγάλη κα-
τάκτηση…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μα, κύριε Σκουλάκη…
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Γιατί ξαφνιάζεστε; Υπάρχει ανοι-

κτή συνεδρίαση του Υπουργικού Συµβουλίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε διάλογο,

κύριοι συνάδελφοι!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Και αυτά τα οποία λέγονται είναι

προς άµεση γνώση, είναι η πληροφόρηση του ελληνικού λαού.
Ήθελα, λοιπόν, να πω ότι αυτό το σχέδιο νόµου αναρτήθηκε

στο site και ήταν από τις 3 έως τις 8 Νοεµβρίου στη διάθεση του
καθενός. Γι’ αυτό κατατέθηκαν ηλεκτρονικά οκτακόσια ογδόντα
έξι σχόλια και απόψεις επί του σχεδίου, πολλές εκ των οποίων
έγιναν δεκτές.

Αλλάζουν τα πράγµατα, αγαπητοί συνάδελφοι. Είναι σηµαντικά
πράγµατα αυτά, είναι κοσµογονικές αλλαγές. Και θα δείτε πόσες
άλλες έρχονται.

Τελειώνω, αγαπητοί συνάδελφοι, και θα ήθελα να σας πω κάτι:
Ο κόσµος µας παρακολουθεί, ο κόσµος κρίνει και ιδιαίτερα τα
κόµµατα της Αριστεράς.

Σταµατήστε αυτό το «όλοι είναι ίδιοι». Μας βάζετε στο ίδιο
τσουβάλι µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. Ο λαός µίλησε στις τελευταίες
εκλογές, έδωσε σαφή εντολή στο ΠΑΣΟΚ να κυβερνήσει, να
εφαρµόσει την πολιτική του. Αυτή την εντολή υλοποιούµε, αυτή
την πολιτική ασκούµε και αυτό το πρώτο νοµοσχέδιο είναι το νο-
µοσχέδιο που δίνει πραγµατικά το στίγµα: κοινωνική δικαιοσύνη,
αναδιανοµή εισοδήµατος και ανάταξη της οικονοµίας. Θα δείτε
στα επόµενα νοµοσχέδια πώς σιγά-σιγά όλα θα µπουν στο δρόµο
τους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε.
Ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεώργιος Κασαπίδης,

που εκλέγεται στο Νοµό Κοζάνης, ζητά ολιγοήµερη άδεια απου-
σίας του στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο κ. Απόστολος Νάνος, Βουλευτής του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Πάντως, κύριε συνάδελφε Σκουλάκη,

καλό θα ήταν η απάτη του διαλόγου της ΓΣΕΕ µε τον Υπουργό
Εργασίας να ήταν δηµόσια από τις τηλεοράσεις, αντί του Υπουρ-
γικού Συµβουλίου που λέτε εσείς σήµερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα παρακαλούσα
πάρα πολύ να µην απευθύνεστε στους συναδέλφους, να απευ-
θύνεστε στο Προεδρείο, για να µην αρχίσουν µετά οι συζητήσεις
επί προσωπικού.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, συµπληρώνονται οι
δύο πρώτοι µήνες της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ µε τον Πρωθυ-
πουργό να µιλά από το Βήµα της Βουλής σε ένα ρεσιτάλ αν-
θρωπιάς και σοσιαλιστικής επανεκκίνησης του τόπου,
µοιράζοντας ένα ολόκληρο δισεκατοµµύριο ευρώ σε δυόµισι
εκατοµµύρια φτωχούς Έλληνες. Στην ουσία, σε ένα πραγµατικό
ρεσιτάλ υποκρισίας -και αφού προηγουµένως έχει λάβει την
έγκριση από τους πλουτοκράτες, αλλά και από τα συνδικαλιστικά
στελέχη του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας που χρόνια τώρα
πρωτοστατούν και συνυπογράφουν για αυξήσεις κοροϊδίας 0,70
λεπτά, 0,85 και τώρα ξανά πάλι την ελάχιστη αυτή αύξηση που
θέλει να δώσει η Κυβέρνηση- ο κ. Παπανδρέου µίλησε για συ-
νευθύνη, ενώ πρόκειται για συνενοχή όλων των προηγούµενων
κυβερνήσεων στη συνέχιση της πολιτικής της λιτότητας, του
φτωχοκοµείου, που γεννά µόνο φτώχεια και τίποτε άλλο. Μοιρά-
ζει φτώχεια και φόβο ο κύριος Πρωθυπουργός.

Κύριοι συνάδελφοι, προσπαθείτε µέσα στο πολιτικό σας πλαί-
σιο της συνευθύνης, µε περίσσεια υποκρισία, να καταστήσετε
συνένοχους τους εργαζόµενους, τα λαϊκά στρώµατα. Φέτος οι
φτωχοί είναι δυόµισι εκατοµµύρια, του χρόνου πόσοι θα είναι κύ-
ριοι συνάδελφοι; Φέτος η ελπίδα για τους φτωχούς κοστίζει ένα
δισεκατοµµύριο, όσο ακριβώς το φετινό επίδοµα αλληλεγγύης,
µαζί µε την αγορά του κοινωνικού προφίλ, της διασφάλισης της
κοινωνικής συναίνεσης, αλλά και της αέναης κερδοφορίας των
κεφαλαιοκρατών, µέσω της έκτακτης οικονοµικής εισφοράς των
850.000.000 ευρώ που θα εισπράξετε από τις κερδοφόρες επι-
χειρήσεις.

Του χρόνου ποιο θα είναι το αντίτιµο της ελπίδας; Του χρόνου
πόσοι θα είναι οι δικαιούχοι στο επίδοµα της αλληλεγγύης; Τρία,
τρεισήµισι εκατοµµύρια, όταν διαρκώς κάθε µήνα αυξάνονται οι
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απολυµένοι και όταν διαρκώς υπάρχει αυτή η πολιτική της φτώ-
χειας; Πώς αντιµετωπίζετε τη φτώχεια όταν γνωρίζετε τις αιτίες
που την γεννούν, όταν γνωρίζετε ότι για τη σηµερινή οικονοµική
κατάσταση δεν είναι υπεύθυνοι οι εργαζόµενοι, οι αγρότες, οι
αυτοαπασχολούµενοι, οι συνταξιούχοι, τα λαϊκά στρώµατα;

Τη συνευθύνη αναζητήστε την στη διαχείριση της ίδιας της πο-
λιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που διαχρονικά εφαρµόζεται
και σε περιόδους που δεν υπήρχε η καπιταλιστική κρίση. ∆είτε τη
συνευθύνη µέσω των αριθµών που τα λένε όλα. Αρκεί µόνο να
θυµηθείτε στο πρόσφατο παρελθόν ότι µέσα στο διάστηµα 2000-
2008 οι τριακόσιοι του Χρηµατιστηρίου παρουσίασαν σωρευτικά
καθαρά κέρδη άνω των 100.000.000.000 ευρώ. Αν, δε, φορολο-
γούνταν µε 45% επί των κερδών τους, όπως προτείνει το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, και όχι µόνο 25% που το πήγε η Νέα
∆ηµοκρατία µαζί µε το ΠΑΣΟΚ, τότε θα είχαν καταβάλει πολλα-
πλάσιους φόρους, τους οποίους βέβαια ουδέποτε πλήρωσαν.

Επίσης µόνο µέσα στο πρώτο εξάµηνο του 2009 τα κέρδη των
εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο ανήλθαν στα 5,5 δισ. ευρώ, δη-
λαδή η έκτακτη εισφορά που επέβαλε η Κυβέρνηση είναι µόλις
το 1/3 του ποσού των 2,5 δισ. που θα έπρεπε να καταβάλουν οι
πλουτοκράτες για το πρώτο και µόνο εξάµηνο του έτους, αν φο-
ρολογούνταν βέβαια µε το συντελεστή 45% επί των κερδών τους
που λέµε εµείς σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα.

Προσπαθείτε να κρύψετε τις συµφωνίες για τα νέα κέρδη των
κεφαλαιοκρατών, όπως για παράδειγµα τις ενισχύσεις για επεν-
δύσεις του κεφαλαίου, τις φοροαπαλλαγές, τις µηδενικές αυξή-
σεις στους εργαζόµενους, την κατάργηση των εργασιακών
σχέσεων, τα «STAGE» στους ιδιώτες, την κατάργηση των εισφο-
ρών, το χάρισµα των χρεών στα ασφαλιστικά ταµεία. Προσπα-
θείτε να κρύψετε ότι χρήµα υπάρχει, ότι δεν εξανεµίζεται, δεν
χάνεται, δεν καταστρέφεται. Είναι το χρήµα που µοιράζετε στους
λίγους µέσα από την ιδιοποίηση του κοινωνικού πλούτου.

Ξεσκονίστε επιτέλους τα λεξικά γιατί το φτωχοκοµείο δεν πρό-
κειται να γίνει ποτέ κοινωνική ευαισθησία. Η προσβολή δεν πρό-
κειται να γίνει προσφορά. Η ελεηµοσύνη δεν πρόκειται ποτέ να
γίνει πρόνοια. Η πολιτική του φιλοδωρήµατος δεν πρόκειται ποτέ
να γίνει αναδιανοµή. Η ιησουϊτική φιλανθρωπία δεν πρόκειται
ποτέ να γίνει σοσιαλισµός. Πρέπει τώρα να σταµατήσει η πλειο-
δοσία ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για το ποιος
από τους δυο έδινε «ψίχουλα» στους εργαζόµενους και «καρβέ-
λια» στους κεφαλαιοκράτες. Ελπίδα είναι να έχει σταθερή δου-
λειά ο εργάτης µε αξιοπρεπείς αµοιβές. Ελπίδα είναι οι
ικανοποιητικές τιµές στα αγροτικά προϊόντα για τους αγρότες.
Ελπίδα είναι η γνώση µέσα από ένα δηµόσιο σχολείο για τους
νέους χωρίς εργασιακή αβεβαιότητα για το µέλλον τους.

Τελειώνοντας θέλω να υπενθυµίσω ότι στη συνευθύνη προ-
σθέσατε και τη λέξη «πατριωτισµός». Ο κύριος Πρωθυπουργός
εδώ µέσα το έκανε. Μιλήσατε για τον πατριωτισµό όσων κερδί-
ζουν. Και όσοι δεν κερδίζουν ποιοι είναι; Οι δυόµισι εκατοµµύρια
εξαθλιωµένοι δεν είναι πατριώτες κατά τη γνώµη σας εφόσον
είναι βέβαιο ότι δεν θα κερδίσουν από το επίδοµα αλληλεγγύης;
Άρα ποτέ δεν θα µπουν στη δική σας παραχαραγµένη λίστα των
πατριωτών της ιστορίας, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. Τον πα-
τριωτισµό σας τον είδαµε εξάλλου στη συνεδρίαση των µελών
του Ελληνοαµερικανικού Επιµελητηρίου µετά τις προτροπές
τους για γρήγορη εφαρµογή των καπιταλιστικών αναδιαρθρώ-
σεων και τη θορυβώδη, βέβαια, σιωπή σας απέναντι στις υπο-
δείξεις του Αµερικανού πρέσβη.

Σε λίγο κλείνετε δύο µήνες ηλεκτρονικής διακυβέρνησης της
χώρας. Εµείς, κύριε Πρωθυπουργέ, κύριοι της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ, χειροκροτητές της ιταµής σελίδας της ιστορίας που ήδη
γράφετε είναι βέβαιο ότι δεν θα γίνουµε και το ξέρετε. Το βέβαιο
είναι ότι επιδιώκετε η µνήµη να λειτουργεί υπέρ της λήθης και
της καταδίκης των κορυφαίων λαϊκών αγώνων. Το γνήσιο περιε-
χόµενο όµως του πατριωτισµού ταυτίζεται µε την οργάνωση και
την πάλη των εργαζοµένων κατά του ευρωµονόδροµου, του
ΝΑΤΟ, των ιµπεριαλιστικών δυνάµεων κατοχής, των στρατιωτι-
κών επεµβάσεων στη Γιουγκοσλαβία, στο Ιράκ, στο Αφγανιστάν,
στρατιωτικές επεµβάσεις που πληρώνει αδρά ο ελληνικός λαός,
για να πληρώσουν βέβαια την κρίση τα µονοπώλια και για να
ανοίξει ο δρόµος της εγκαθίδρυσης της λαϊκής εξουσίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Το ΚΚΕ καλεί το λαό να δείξει εµπιστοσύνη στη δύναµή του
και να διεκδικήσει τα σύγχρονα δικαιώµατά του γιατί η µόνη, η
πραγµατική διέξοδος για την εργατική τάξη και τους συµµάχους
της είναι η ανατροπή αυτής της αντιλαϊκής πολιτικής για να πάψει
αυτή η πολιτική που γεννά διαρκώς τη φτώχεια στους πολλούς,
για να πάψουν να ιδιοποιούν τον κόπο τους οι λίγοι στο πλαίσιο
µιας άλλης οικονοµίας και λαϊκής εξουσίας.

Θα ήθελα επίσης να αναφερθώ σε κάποια συγκεκριµένα
άρθρα -αναφέρθηκε και ο κ. Τζέκης- σχετικά µε την αλλαγή του
προσχεδίου µε το σχέδιο νόµου στο άρθρο 3. Θα πρέπει να το
τονίσετε αυτό εδώ πέρα µε την εξαίρεση του κερδοσκοπικού χα-
ρακτήρα των νοµικών προσώπων. Άλλο ήταν στο προσχέδιο,
άλλο είναι στο νοµοσχέδιο τώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσον αφορά το άρθρο 6, τα χρέη των νοσοκοµείων. Κατ’
αρχάς, τα χρέη δεν είναι σηµερινά. Ούτε της τελευταίας πεντα-
ετίας. ∆εν έχουµε αυταπάτες. Τα χρέη είναι διαχρονικά. Τα δη-
µιούργησαν οι πολιτικές των κυβερνήσεων όλα αυτά τα χρόνια
που ιδιωτικοποιούν και εµπορευµατοποιούν την Υγεία.

Κατ’ αρχάς, η πρόταση που ακούστηκε εδώ µέσα για ανά-
κληση αποσπασµένων νοσηλευτών στο Πανεπιστηµιακό της Λά-
ρισας, είναι στη λογική του επιδόµατος της φτώχειας. Και αντί
να προσληφθεί νέο προσωπικό και να µη µένουν κρεβάτια στις
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας ανεκµετάλλευτα, ζητούν να ανα-
κληθούν οι αποσπασµένοι σε άλλες Υπηρεσίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε την τοποθέτησή σας.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Οι γιατροί, µια και ειπώθηκε εδώ, δεν επιθυµούν τις εφηµερίες.

Και βέβαια, οι παρεχόµενες υπηρεσίες δεν πρέπει να είναι µέσα
από τις εφηµερίες. Ζητούν 1.700 ευρώ βασικό µισθό, µία εφηµε-
ρία την εβδοµάδα και βέβαια την αποζηµίωσή τους µε την πολι-
τική των υπερωριών.

Για να γίνει αυτό, χρειάζεται να γίνουν άµεσα τεσσερισήµισι
έως πέντε χιλιάδες προσλήψεις γιατρών.

Όσον αφορά το φάρµακο -προσχέδιο το οποίο ήρθε- και τη
νέα λίστα που θέλουν να δώσουν: Στην ουσία οι εργαζόµενοι θα
πληρώνουν µέσα από τα ασφαλιστικά τους ταµεία τις νέες αυ-
ξήσεις στο φάρµακο και τα ταµεία θα βουλιάζουν διαρκώς και
στον κλάδο της Υγείας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: …και οι µόνοι οι οποίοι θα κερδίζουν
είναι οι φαρµακοβιοµήχανοι και κανένας άλλος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Χανίων του ΠΑΣΟΚ κ. Ευτύχιος ∆α-

µιανάκης.
Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναφέροµαι πρώτα σε όσους

εκ των Βουλευτών της Μείζονος Αντιπολίτευσης τοποθετήθηκαν
κατά τη συζήτηση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. Συµπέρανα
ότι πραγµατικά δεν έχουν αντιληφθεί το µέγεθος των προβλη-
µάτων που συσσώρευσαν σε ό,τι αφορά το κύρος και τη διεθνή
αξιοπιστία της χώρας. ∆εν το κατάλαβαν. Και νοµίζω ότι οι απο-
φάσεις του Eurogroup/Ecofin το καταδεικνύουν περίτρανα.

Επίσης, νοµίζω ότι δεν κατάλαβαν σε ποια ακριβώς κατάσταση
βρίσκεται σήµερα η οικονοµία της χώρας, οικονοµία της χώρας
την οποία η Νέα ∆ηµοκρατία, ως κυβέρνηση, διαχειρίστηκε. ∆εν
τη διαχειρίστηκε το ΠΑΣΟΚ.

Και βεβαίως είναι, νοµίζω, µείζον θέµα κάποτε να αναλαµβά-
νονται οι ευθύνες εκείνων που κυβερνούν.

Βρισκόµαστε σήµερα µε ένα τριπλό έλλειµµα αναξιοπιστίας
της χώρας. Τα στατιστικά στοιχεία, δυστυχώς, δεν ήταν τα στα-
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τιστικά στοιχεία τα οποία προέκυπταν µε βάση τους αριθµούς.
Κι εδώ υπάρχουν ευθύνες. Και υπάρχουν ευθύνες και για τους
συντάκτες, αλλά και για τους ηθικούς αυτουργούς, για εκείνους
δηλαδή οι οποίοι τα συνέταξαν.

Το δεύτερο θέµα αφορά αυτά καθ’ εαυτά τα στοιχεία του προ-
ϋπολογισµού. Είναι δυνατόν το Γενάρη του 2008 να µιλάει ο κ.
∆ούκας για ένα έλλειµµα της τάξης του 3,5%, στη συνέχεια να
έχουµε ένα έλλειµµα της τάξης του 5%, στη συνέχεια να πηγαί-
νουµε –µε το σύµφωνο σταθερότητας- στο 6,5% και τελικά να
φτάνουµε στο σηµείο να λέµε ότι ήταν 12,7% το δηµοσιονοµικό
έλλειµµα της χώρας;

Νοµίζω, λοιπόν, ότι όλα αυτά τα στοιχεία, αλλά και οι δεσµεύ-
σεις που αναλάµβανε κάθε φορά να υλοποιήσει, έναντι των Ορ-
γάνων της Ένωσης, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο
εκάστοτε Υπουργός Οικονοµικών, τις οποίες τελικά και δεν υλο-
ποιούσαν, δείχνουν αναξιοπιστία. Και αυτή την αναξιοπιστία οφεί-
λουµε κάποια στιγµή ως χώρα να την αντιµετωπίσουµε. ∆ιότι
νοµίζω ότι αυτό είναι το µεγαλύτερο εµπόδιο στο να µπορέσει η
χώρα να ανατάξει την οικονοµία της, αλλά και στο να αποκατα-
στήσουµε τις σχέσεις µας µε τα αρµόδια Όργανα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. ∆υστυχώς, όσο κι αν δεν θέλουµε να το
πιστέψουµε, έχουµε ανάγκη και από αυτούς και από τις διεθνείς
αγορές. ∆ιότι, δυστυχώς, η χώρα µας δανείζεται. Είτε µας αρέ-
σει είτε όχι, αυτή είναι η αλήθεια.

Κύριοι συνάδελφοι, δεν απολογούµαστε σε κανέναν -αναφέ-
ροµαι στους συναδέλφους της Μείζονος Αντιπολίτευσης- και κυ-
ρίως δεν µπορούµε να απολογηθούµε σε εσάς. ∆ιότι πολλές
φορές ένιωσα, κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου αυτές τις δύο
ηµέρες, ότι έπρεπε να απολογηθώ κιόλας. Και νοµίζω κι όλοι µας.

Εµείς προεκλογικά προτάξαµε το «πρώτα ο πολίτης» ως βα-
σικό µας µήνυµα και ως διαχρονική µας δέσµευση προς τους πο-
λίτες στους οποίους και µόνο θα απολογούµαστε συνεχώς. Και
αυτοί, στους οποίους θα απολογούµεθα συνεχώς, θα είναι οι πο-
λίτες αυτού του τόπου που µας τίµησαν µε την ψήφο τους. Εµείς,
από την πλευρά µας, θα τους τιµούµε διαχρονικά µε την υλοποί-
ηση των προγραµµατικών µας δεσµεύσεων. Και σήµερα, ακρι-
βώς, κάνουµε αυτό το πρώτο βήµα.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητείται σή-
µερα στην Εθνική µας Αντιπροσωπεία το πρώτο νοµοσχέδιο της
νέας Κυβέρνησης του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος,
της νέας Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου. Ακούστηκε από
πολλές πλευρές ότι φθάσαµε στις πενήντα δύο ηµέρες, για να
ψηφιστεί ένα νοµοσχέδιο.

Κύριοι συνάδελφοι, θα σας έλεγα να δείτε πώς νοµοθετούν και
οι κυβερνήσεις των άλλων κρατών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆εν
είναι κατ’ ανάγκην η Βουλή ένα όργανο που πρέπει να νοµοθετεί
για να νοµοθετεί. Εµείς αυτό το οποίο είπαµε –και αυτό είναι το
πρώτο µας νοµοσχέδιο- το κάνουµε πράξη. Θα ακολουθήσουν
και άλλα, γιατί πιστεύουµε ότι απαιτούνται οι αναγκαίες και άµε-
σες διαρθρωτικές παρεµβάσεις. Βεβαίως, και θα ακολουθήσουν
και άλλες πολλές. Μην αγωνιάτε. Θα ακολουθήσουν παρεµβά-
σεις για όλα και για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά και για την ενί-
σχυση των επιχειρήσεων και για τους ανέργους και σιγά-σιγά θα
ξεδιπλώνουµε τις πτυχές των πολιτικών µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε όλοι µας την εξό-
χως δύσκολη δηµοσιονοµική κατάσταση, στην οποία έχει πε-
ριέλθει η χώρα µας. Νοµίζω ότι δεν δικαιούται κανείς από εµάς
αυτήν την πραγµατικότητα να την αγνοεί. Είναι ζήτηµα εθνικής
ευθύνης.

Το τεράστιο δηµοσιονοµικό έλλειµµα που ανέρχεται στο ύψος
του 12,7% του ΑΕΠ και το υπέρογκο δηµόσιο χρέος των
300.000.000.000 ευρώ είναι βόµβες µεγατόνων στα θεµέλια της
ελληνικής οικονοµίας και κατ’ επέκταση στα θεµέλια της ελληνι-
κής κοινωνίας και της προόδου του τόπου. Γι’ αυτό και δεν συγ-
χωρείται, αγαπητοί µου συνάδελφοι, κανένας εφησυχασµός. Γι’
αυτό και το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο δεν επιβαρύνει τον ελλειµ-
µατικό Κρατικό Προϋπολογισµό. Βεβαίως, δεν επιβαρύνει ούτε
το δηµόσιο έλλειµµα, ούτε τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα των
φορολογουµένων πολιτών.

Συνεπείς µε τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις, κάναµε το
πρώτο βήµα κοινωνικής αναδιανοµής. Γιατί, τι άλλο είναι, εκτός

από αναδιανοµή, όταν µεταφέρεις πόρους από µία κατηγορία
πολιτών σε µία άλλη κατηγορία πολιτών; Αυτό είναι η αναδια-
νοµή.

Κλείνει εκεί η αναδιανεµητική πολιτική της Κυβέρνησής µας;
Ασφαλώς και δεν κλείνει, γιατί έχει δεσµευθεί η Κυβέρνηση ότι
θα ακολουθήσει και φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο πλέον θα
επαναποκαταστήσει όλες αυτές τις αδικίες που προέκυπταν και
τα υποζύγια πάντα αυτών των αδικιών ήταν οι µισθωτοί και οι συ-
νταξιούχοι.

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς έχουµε µία άλλη αντίληψη για τη
διαχείριση των οικονοµικών της χώρας και µία άλλη αντίληψη για
τον τρόπο ρύθµισης των φορολογικών ζητηµάτων για τη χώρα.
Θα φέρω ένα παράδειγµα. Μειώσατε το φόρο γονικών παροχών
στο 1%, µειώθηκε και ο φόρος δωρεών στο 1% και δεν µπήκε κα-
νένα κριτήριο για το ποιος είναι ο παρέχων και ποιος ο δωρητής.
∆ηλαδή, µετέφερα εγώ το σπίτι µου, τα εκατόν είκοσι µέτρα, στο
παιδί µου µε 1% και την ίδια ώρα περιουσίες δισεκατοµµυρίων µε
1% µεταβιβάζονταν στη νέα γενιά. Ήταν αυτό µέτρο; Ήταν αυτό
κοινωνική δικαιοσύνη; Τα έσοδα που έχασε το δηµόσιο τα υπο-
λογίσαµε ποτέ; Αυτά είναι, αγαπητοί συνάδελφοι, τα µεγάλα ζη-
τήµατα.

Σε ό,τι αφορά το θέµα των ρυθµίσεων του νοµοσχεδίου για
την υγεία, θα ήθελα να πω ότι η υγεία είναι ο µεγάλος ασθενής
της χώρας. ∆εν λειτουργούν τα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας
και δυστυχώς την ίδια ώρα καταγράφουν κερδοφορίες τα ιδιω-
τικά κέντρα. ∆ιαβάστε τους ισολογισµούς. Καταγράφουν όλα µε-
γάλες κερδοφορίες, γιατί απαξιώθηκε το σύστηµα. Επειδή δεν
µπορούσατε να το κλείσετε, το αφήσατε να λειτουργεί, αλλά
απαξιούµενο.

Και γι’ αυτό η Κυβέρνηση σήµερα προχωρεί σε αναγκαίες πα-
ρεµβάσεις γιατί βασικό µας µέληµα, βασική µας προτεραιότητα
είναι µεταξύ άλλων και το ΕΣΥ. Ένα εθνικό σύστηµα υγείας, όπου
ο κάθε πολίτης θα µπορεί να έχει ελεύθερη πρόσβαση.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Σερρών του ΛΑΟΣ κ. Ηλίας Πολατί-
δης για οκτώ λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα µε το παρόν νοµοσχέδιο είναι ότι κανείς, όπως νοµίζω,

δεν διαφωνεί ως προς τους θεωρητικούς στόχους τους οποίους
θέτει. Υπάρχει όµως κάθετη διαφωνία στο αν οι συγκεκριµένες
διατάξεις πράγµατι µπορούν να εξυπηρετήσουν αυτούς τους
στόχους.

Θα ξεκινήσω από το άρθρο 1 στο οποίο υπήρχε µία παρέµ-
βαση η οποία δείχνει και την προχειρότητα για την περίπτωση
εε. Εκεί µάλιστα υπάρχει µέσα και στην αιτιολογική έκθεση ένας
ακριβής προσδιορισµός των 2.517.500. Στην περίπτωση εε, στην
επιτροπή µας είχε πει ο κύριος Υφυπουργός ότι αυτό -η περί-
πτωση εε είναι για τους αλλοδαπούς- αφορά χίλια πεντακόσια
άτοµα. Τώρα, δεν ξέρω πόσοι είναι, πόσοι θα σας πουν οι υπη-
ρεσίες σας. Εκτίµηση πάλι από το Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους για το πόσοι είναι αυτοί οι αλλοδαποί, οι οποίοι το
δικαιούνται, δεν έχετε. Το γενικό σύνολο αυξάνεται. Άρα, σηµαί-
νει ότι αυτά τα χρήµατα από κάπου δεν έχουν προϋπολογισθεί
και από κάπου θα πρέπει να τα βάλετε. Αυτό είναι ένα γενικότερο
θέµα της προχειρότητας το οποίο έκανε η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας και την κατηγορούσαµε και εµείς και εσείς, αλλά
βλέπουµε ότι τα πράγµατα δεν έχουν βελτιωθεί. Υπάρχει όµως
και ένα γενικότερο θέµα µε τους αλλοδαπούς. Μας λέτε όλα τα
κόµµατα, πλην του ΛΑΟΣ, ότι οι αλλοδαποί έχουν έλθει στην Ελ-
λάδα διότι εδώ βρίσκουν εργασία, διότι εδώ οι Έλληνες είναι τε-
µπέληδες, δεν θέλουν να δουλέψουν, δεν κάνουν κάποιες
δουλειές και έτσι γι’ αυτό υπάρχει ανάγκη να έλθουν εδώ οι λα-
θροµετανάστες, οι µετανάστες, οτιδήποτε.

Ε, δεν έρχονται εδώ για να εισπράξουν επιδόµατα κοινωνικής
αλληλεγγύης, εκτός αν θέλετε να δηµιουργήσετε εσείς µια τέ-
τοια τάξη αλλοδαπών οι οποίοι θα έρχονται στην Ελλάδα απο-
κλειστικώς και µόνο για να ζουν εις βάρος του ελληνικού
κοινωνικού κράτους. Αυτό όµως πρέπει να το πείτε ξεκάθαρα
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στον ελληνικό λαό ότι η πίτα των επιχειρήσεων και των εσόδων
των εκτάκτων εισφορών παραµένει σταθερή και ο αριθµός των
δικαιούχων µεγαλώνει και συνεχώς θα µεγαλώνει και στο µέλ-
λον.

Στο θέµα είδαµε ότι δεν δίνετε στους πολυτέκνους τίποτε,
έστω και αυτό το απλό το οποίο ζητούν, δηλαδή όταν είναι δύο
τα άτοµα της οικογένειας, να αντιµετωπίζονται σαν ένα επιπλέον
άτοµο, εφόσον είναι πολύτεκνοι, από τρίτεκνοι και πάνω. Ούτε
και αυτό το ψίχουλο το δίνετε. Αντιθέτως, στους αλλοδαπούς
βρίσκετε να δώσετε.

Στο άρθρο 2, σας είπα και στην επιτροπή, ότι η λογική σας,
την οποία αντιγράφετε από τη Νέα ∆ηµοκρατία, είναι λάθος. Όχι
σε όλους γενικές εισφορές. Πρέπει να ξεχωρίσετε –και νοµίζω
αυτό είναι θέµα και φορολογικό και θα πρέπει να το δείτε στη
φορολογική µεταρρύθµιση την οποία προτίθεστε να κάνετε- και
πρέπει να υπάρχει διαφορετική µεταχείριση των επιχειρήσεων,
αναλόγως µε το αντικείµενό τους. Άλλο πράγµα το να πάει 45%
ή 50% ή 60% η φορολογία ενός πολυεθνικού σούπερ µάρκετ, το
οποίο έρχεται και δραστηριοποιείται στην Ελλάδα και άλλο να
πάει αντιστοίχως η φορολογία σε µια επιχείρηση η οποία υφί-
σταται τον ανταγωνισµό και λόγω του ανταγωνισµού των φορο-
λογικών συντελεστών ο οποίος υπάρχει στην Ευρώπη, θα έχει
µεγάλο πρόβληµα.

Στο άρθρο 3 εκφράσαµε την αντίθεση µας στη φορολογία. Και
την είχαµε εκφράσει -διότι εµείς είµαστε συνεπείς και όταν την
έφερε η Νέα ∆ηµοκρατία- την αντίθεσή µας στη φορολόγηση
ακίνητης περιουσίας, η οποία δεν φέρει έσοδα.

Για πολλούς και διαφόρους λόγους υπάρχει περιουσία η οποία
δεν φέρει έσοδα. Η φορολογία της είναι ένα µέτρο το οποίο, αυ-
τούς οι οποίοι δεν έχουν την οικονοµική δυνατότητα να την πλη-
ρώσουν, τους οδηγεί να αναγκαστούν να πουλήσουν την
περιουσία τους σε κάποιους οι οποίοι έχουν την οικονοµική δυ-
νατότητα.

Έρχοµαι στο άρθρο 5. Αυτό το άρθρο, κύριε Πρόεδρε και
κύριε Υφυπουργέ, είναι ο εξευτελισµός της Βουλής. Είναι εδώ
και ο τέως Πρόεδρος, τον οποίο σέβοµαι. Είναι ο εξευτελισµός
της Βουλής και θα εξηγήσω γιατί.

Κατ’ αρχάς έχει µια σειρά από τεράστια προβλήµατα. Σας τα
ανέφερε ο κ. Πλεύρης. Από τη νοµική πλευρά νοµίζω ότι έχει ξε-
τινάξει το συγκεκριµένο άρθρο. Ποιος είναι αυτός ο οποίος θα
αναγνωρίζει αν η επίθεση έγινε λόγω της συνδικαλιστικής ιδιό-
τητας ή όχι;

Στη συγκεκριµένη περίπτωση µια και µιλάµε για την Κούνεβα,
δικαστική απόφαση δεν υπάρχει και απ’ όσο ξέρω δεν υπάρχει
ούτε κατηγορούµενος. Ακόµα δεν ξέρουµε ποιος κατηγορείται
γι’ αυτήν την επίθεση. Τι ακριβώς δηλαδή πάει να κάνει το συ-
γκεκριµένο άρθρο;

Και είχαµε και ένα πολύ περίεργο περιστατικό. Έπεσε λέει στο
αυτοκίνητο µιας συνδικαλίστριας, πάλι στην καθαριότητα, καυ-
στικό υγρό, κάτι που παραπέµπει στην επίθεση προς την Κού-
νεβα. ∆εν σας κάνει πολύ µεγάλη εντύπωση ότι έγινε τώρα που
έρχεται το νοµοσχέδιο; Τόσο µεγάλη σύµπτωση; ∆ηλαδή, αυτός
που ήθελε να κάνει κακό πάλι σε µια συνδικαλίστρια της καθα-
ριότητας επέλεξε τώρα που συζητείται το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο και το άρθρο; Εµείς τουλάχιστον του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού και εγώ προσωπικώς αναφέραµε στη Βουλή ότι
αυτή είναι µια ιστορία που έχει πολλά ερωτηµατικά.

Είπε, λοιπόν, και το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας ότι θα ελέγ-
ξει τη νοµιµότητα των επιχειρήσεων που δουλεύει η συγκεκρι-
µένη. Συγγνώµη, το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας µόνο όταν
γίνει κάποια επίθεση σε συνδικαλίστρια ελέγχει τη νοµιµότητα
των επιχειρήσεων ή πάντα; Άλλος κατεξευτελισµός του κράτους,
αλλά να µην το πω.

Για το θέµα της Κούνεβα. Έγινε η επίθεση το ∆εκέµβριο του
2008 και καταδικάστηκε από όλους. Η ΕΛΜΕ ακόµα και στη
Λήµνο κατέβασε παιδάκια του δηµοτικού να κάνουν, υπέρ της κ.
Κούνεβα διαδήλωση. Τώρα ποιον ακριβώς σκοπό είχε στη Λήµνο
η διαδήλωση υπέρ της κ. Κούνεβα; Έγιναν και κάποια σπασίµατα
βιτρινών εδώ στην Αθήνα κ.λπ.. Στις 14 Απριλίου την επισκέφθη-
καν οι Υπουργοί Βουλγαρίας και Ελλάδας. Η κ. Πετραλιά ήταν
τότε. Έγινε συναυλία αλληλεγγύης για την κ. Κούνεβα. Πάλι µία

πρακτική, η οποία δεν είναι συνήθης.
Το καλοκαίρι η κ. Πετραλιά δήλωσε ότι θα της παραχωρηθεί η

οικία. Η κ. Κούνεβα δήλωσε, όπως λένε οι δηµοσιογραφικές πλη-
ροφορίες, ότι δεν θέλει την οικία εκεί που της την έδιναν, δηλαδή
σε µια εργατική πολυκατοικία. ∆ήλωσε ότι θέλει να επιλέξει η συ-
γκεκριµένη το διαµέρισµα που θα πάει. Βέβαια εδώ τίθεται ένα
θέµα γιατί δεν της αγοράστηκε διαµέρισµα στη Βουλγαρία. Εφό-
σον έχει τόσο σοβαρό πρόβληµα υγείας, από εδώ και πέρα δεν
πρόκειται να δουλέψει. ∆εν φαντάζοµαι κανείς να πιστεύει ότι θα
ξαναγυρίσει να κάνει την καθαρίστρια.

Στις 8 Νοεµβρίου λοιπόν ο νέος Υπουργός παραδίδει την κα-
τοικία. Και εδώ έχω δηµοσίευµα προοδευτικότατης ιστοσελίδας,
ανήκουσας σε προοδευτικό δηµοσιογραφικό όµιλο, που λέει ότι
ο ΟΕΕΚ και η ΓΣΕΕ ειδοποίησαν τον κ. Λοβέρδο ότι υπάρχει πρό-
βληµα µε τη διεκπεραίωση της παραχώρησης της κατοικίας και
ότι γι’ αυτό θα προχωρήσει σε νοµοθετική ρύθµιση. Και φέρνετε
αυτήν τη νοµοθετική ρύθµιση εσείς.

∆ηλαδή, λήφθηκε µια απόφαση από την κ. Πετραλιά. ∆εν ξέρω
πώς ελήφθη. Προχώρησε αυτή η απόφαση και τελικά παραχωρεί
ο κ. Λοβέρδος στις 8 Νοεµβρίου το διαµέρισµα 280.000 ευρώ –
θα αναφερθώ παρακάτω- και έρχεται τώρα εκ των υστέρων η
Βουλή µε αυτό το άρθρο που είναι και νοµικώς προβληµατικό να
δικαιολογήσει τι ακριβώς; Τι ακριβώς θέλετε να δικαιολογήσετε;
Και φυσικά στις 12 Νοεµβρίου υπάρχει η επικήρυξη του
1.000.000 ευρώ. Βέβαια για τους δολοφόνους των αστυνοµικών
ούτε 1.000 ευρώ δεν είδαµε επικήρυξη. Μιλάω για το Νεκτάριο
Σάββα. Για το συγκεκριµένο φυσικά δεν υπήρξε ούτε από τη Νέα
∆ηµοκρατία ούτε από το ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κάναµε λοιπόν εµείς ως κόµµα µία τροπολογία στην οποία
θέλω να τοποθετηθείτε. Βέβαια, τα υπόλοιπα κόµµατα έκαναν ότι
δεν βλέπουν. Η Νέα ∆ηµοκρατία, το ΚΚΕ και ο ΣΥΡΙΖΑ έκαναν
ότι δεν βλέπουν τη συγκεκριµένη τροπολογία και δεν αναφέρ-
θηκαν. Λέµε λοιπόν εµείς: Στους δικαιούχους του Οργανισµού
Εργατικής Κατοικίας µε αναπηρία 67% που προκλήθηκε από
εγκληµατική επίθεση λόγω της συνδικαλιστικής τους δράσης –
και προστίθεται- ή λόγω εργατικού ατυχήµατος. Μα τέλος πά-
ντων είναι β κατηγορίας οι Έλληνες οι οποίοι παθαίνουν εργατικό
ατύχηµα; Φυσικά στην κ. Κούνεβα συνέβη κάτι τραγικό το οποίο
κανείς δεν θέλει να συµβαίνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ, το αναλύσατε επί µακρόν.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Μιλάω για την τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ναι, αλλά έχετε κλεί-

σει ήδη εννέα λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα είναι ότι εδώ ο καθένας κρίνεται. Σ’ αυτή την τροπο-

λογία έχει ο καθένας το δικαίωµα να αποδείξει αν τα κροκοδεί-
λια δάκρυα υπέρ των εργατικών δικαιωµάτων ισχύουν ή δεν
ισχύουν. Οι Έλληνες –είναι η γνώµη όλων των κοµµάτων υπο-
θέτω- έχουν γίνει πολίτες β κατηγορίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν έχετε άλλο χρόνο,
κύριε συνάδελφε. Παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Έχουν, λοιπόν, γίνει πολίτες β’ κατηγο-
ρίας και θέλω να ρωτήσω πόσοι από τους Βουλευτές του Ελλη-
νικού Κοινοβουλίου έχουν σπίτι αξίας 280.000 ευρώ!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-

κρατίας συνάδελφος κ. Νικόλαος Καντερές ζητεί ολιγοήµερη
άδεια απουσίας του στο εξωτερικό από Σάββατο 12 ∆εκεµβρίου
έως Τρίτη 15 ∆εκεµβρίου του 2009.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Η Βουλευτής Κορινθίας του ΠΑΣΟΚ κ. Αικατερίνη Φαρµάκη

έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις δύο τελευ-
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ταίες µέρες στη συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου οµο-
λογώ ότι εξεπλάγην δυσάρεστα. ∆εν θα περίµενα βέβαια µία κα-
θολική συναίνεση και αποδοχή από τους συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας, θα περίµενα όµως µία αυτοκριτική και σίγουρα λι-
γότερο υψηλούς τόνους.

Από τους συναδέλφους, δε, των υπολοίπων κοµµάτων θα
έλεγα ότι θα πρέπει να σταµατήσει αυτή η ρητορική του «όλοι
ίδιοι είµαστε, ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία». Ας περιµένουν λίγο
ακόµα, διότι για να συγκρίνουµε δεν είναι µόνο το παρόν, αλλά
είναι και το παρελθόν. Και είναι αποκαλυπτικά τα στοιχεία, αν
ανατρέξει κανείς και δει όλο το προηγούµενο διάστηµα στα νο-
µοσχέδια που είχαν κατατεθεί στο αρµόδιο Υπουργείο πόσα απ’
αυτά αφορούσαν το µεγάλο κεφάλαιο, τα χρηµατοπιστωτικά
ιδρύµατα και πόσα αφορούσαν κοινωνικές δράσεις. Η συντρι-
πτική πλειοψηφία, λοιπόν, των σχεδίων νόµων που κατέθεσε η
Νέα ∆ηµοκρατία ως κυβέρνηση -είναι σαράντα οκτώ- αφορούν
τις επενδύσεις, τα χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα και εν γένει το
µεγάλο κεφάλαιο και µόλις δέκα είχαν κοινωνικό χαρακτήρα.

Στον αντίποδα το ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση κατέ-
θεσε τρεις φορές πρόταση νόµου για την καταβολή επιδόµατος
θέρµανσης, κατέθεσε σχέδιο νόµου για τη ρύθµιση των χρεών
υπερχρεωµένων καταναλωτών, για τη λήψη έκτακτων µέτρων ενί-
σχυσης στους εισοδηµατικά ασθενέστερους και σχέδιο νόµου
για την ανασυγκρότηση των πυρόπληκτων περιοχών. Συνεπώς
οι κρίσεις περί µετεκλογικής αναξιοπιστίας του ΠΑΣΟΚ και η ρη-
τορική του «όλοι ίδιοι είµαστε» διαψεύδονται από την ίδια την
κοινοβουλευτική πραγµατικότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι
αποφασισµένη να ασκήσει µε απόλυτη προτεραιότητα κοινωνική
πολιτική και να είναι πιστή στις δεσµεύσεις της για όλο και λιγό-
τερες ανισότητες. ∆εν είµαστε όλοι ίδιοι. Σ’ αυτήν την κατεύ-
θυνση στοχεύουµε µ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Σ’ αυτήν την
κατεύθυνση συνεχώς θα εργαζόµαστε.

Οι πολιτικές µας προτεραιότητες είναι διακριτές και καταγρά-
φονται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.
∆υόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες µας που ανήκουν σε χαµηλές
εισοδηµατικά οµάδες θα µοιραστούν 1.000.000.000 ευρώ. Ειδι-
κότερα µισθωτοί και αγρότες µε ετήσιο συνολικό οικογενειακό
εισόδηµα µέχρι 15.000 ευρώ και µε ατοµικό εισόδηµα µέχρι 9.000
ευρώ λαµβάνουν αναλογικά από 700 ευρώ σε οικονοµική ενί-
σχυση, όπως και συνταξιούχοι του ΟΓΑ, µακροχρόνια άνεργοι,
ευπαθείς κοινωνικά οµάδες που εµπίπτουν στα εισοδηµατικά
όρια του ΕΚΑΣ.

Στο άρθρο 2 η Κυβέρνηση καθορίζει µε κριτήρια δίκαια και
αναλογικά την έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης στις τρια-
κόσιες περίπου επιχειρήσεις µε κέρδη πάνω από 5.000.000 ευρώ.

∆εν επιδιώκουµε σίγουρα να πλήξουµε την επιχειρηµατικό-
τητα. Όµως, πρέπει να γίνει σαφές ότι σε µία κοινωνία δικαίου
πρέπει όλοι να συνεισφέρουν ανάλογα µε τα κέρδη τους. Προς
τι, λοιπόν, ο αντιπολιτευτικός οίστρος ορισµένων συναδέλφων;
Σε ποιο ακριβώς σηµείο της πολιτικής µας έγκειται η οµοιότητά
µας µε τη Νέα ∆ηµοκρατία;

Στο άρθρο 3 η Κυβέρνηση προσπαθεί επιτέλους να εστιάσει
στις µεγάλες ιδιοκτησίες συγκεκριµένων φυσικών και νοµικών
προσώπων που έχουν βρει τον τρόπο και ξεφεύγουν από τη φο-
ρολογία που τους αναλογεί.

Είναι γνωστό σε όλους µας ότι οι εξωχώριες εταιρείες αποτε-
λούν χρόνια τώρα τον ∆ούρειο Ίππο της φοροδιαφυγής στη
χώρα µας. Σήµερα, τρεις χιλιάδες εξακόσιες ογδόντα τέσσερις
off shore εταιρείες έχουν στην κατοχή τους µια τεράστια ακίνητη
περιουσία σε πολύ ακριβές περιοχές της χώρας, στα βόρεια προ-
άστια, στα παράλια της Αττικής, σε ακριβά θερινά και χειµερινά
θέρετρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε πολύ καλά ότι µόνο µε
1.000 ευρώ µπορεί ο καθένας να αγοράσει και να εκµεταλλευτεί
ένα ακίνητο µεγάλης αγοραστικής αξίας κατά κατάχρηση των
φορολογικών διατάξεων. Επιτέλους, υπάρχει µια Κυβέρνηση που
βάζει µπλόκο σ’ αυτές τις συναλλαγές.

Στο άρθρο 4, η Κυβέρνηση µε γενναίο τρόπο επιβάλλει φόρο
στη µεγάλη ακίνητη περιουσία της Εκκλησίας, αλλά και κάθε
γνωστού δόγµατος, µε ποσοστό 3‰ από 1‰ που ίσχυε µέχρι

σήµερα.
Είναι γεγονός ότι το ζήτηµα της φορολόγησης της εκκλησια-

στικής περιουσίας είναι ακανθώδες. Εντούτοις, είναι πολιτικά επι-
βεβληµένο και µάλιστα σ’ αυτούς τους δύσκολους
δηµοσιονοµικά καιρούς να αντιµετωπιστεί και σίγουρα να µην
υπολογίσουµε το πολιτικό κόστος. ∆εν µπορεί η Εκκλησία να
απόσχει από τη µεγάλη προσπάθεια που χρειάζεται σήµερα η
χώρα µας, προκειµένου να ορθοποδήσει.

Πάµε τώρα στο άρθρο 5, το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό.
Ειπώθηκε από πολλούς συναδέλφους και είναι καθοριστικό, γιατί
επιτέλους κόβει το γόρδιο δεσµό που χρόνια τώρα κρατούσε τα
νοσοκοµεία µας σε µία κατάσταση αναταραχής, σε µία κατά-
σταση που στερούσε από την ελληνική περιφέρεια τις ανάγκες
που είχε.

Θέλω εδώ να αναφερθώ στο Νοσοκοµείο Κορίνθου, που βρί-
σκεται σ’ ένα κοµβικό σηµείο, που δέχεται συνεχώς βαριά περι-
στατικά, γιατί έχουµε το δρόµο Κορίνθου-Πατρών, που δυστυχώς
δεν είναι ο δρόµος µε τις τεχνικές προδιαγραφές που θα έπρεπε
να έχει και που συνεχώς έχουµε τροχαία ατυχήµατα και µάλιστα
πάρα πολύ βαριά.

Το τελευταίο διάστηµα η εντατική του νοµού µας ήταν κλει-
στή. Σαφέστατα, µε αυτό το νοµοσχέδιο, µε αυτές τις πρωτο-
βουλίες της Κυβέρνησης τίθεται τέλος σε αυτό και δίνεται µία
ανάσα στο νοσοκοµείο µας, για να µπορέσει επιτέλους να λει-
τουργήσει.

∆εν είναι πρόθεσή µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως
βλέπετε, οι εντυπωσιασµοί. Είναι πρόθεσή µας η ουσία στην πο-
λιτική. Είναι πρόθεσή µας να βελτιώνουµε συνεχώς την καθηµε-
ρινότητα των πολιτών.

Η Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στοχεύει στο να
εµπεδωθεί στη συλλογική συνείδηση µια νέα κοινωνική πολιτική.
Εµείς θέλουµε στην οικονοµική «γρίπη» που απειλεί σήµερα
όλους τους πολίτες να απαντήσουµε µε «εµβόλιο» την υπευθυ-
νότητα και την αλληλεγγύη από όλους τους κοινωνικούς εταί-
ρους και από την ίδια την πολιτεία στους ασθενέστερους πολίτες
της χώρας µας.

Θέλω να πιστεύω ότι µόνο έτσι µπορούµε να γίνουµε µία σύγ-
χρονη και προοδευτική χώρα, µία χώρα που σέβεται τους πολί-
τες της.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία
συνάδελφε.

Ο κ. Αθανάσιος Γιαννόπουλος, Βουλευτής Φθιώτιδας της Νέας
∆ηµοκρατίας έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνά-
δελφοι, είµαι υποχρεωµένος να απαντήσω στον απόντα συνά-
δελφο και εκλεκτό φίλο κ. Μανώλη Σκουλάκη, ο οποίος βέβαια
έκανε κριτική γιατί δεν είχαµε εγγραφεί πολλοί Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας να µιλήσουµε ούτε χθες επί της αρχής ούτε
και σήµερα.

Θα ήθελα, λοιπόν, να απαντήσω ότι δεν παίζει ρόλο ο αριθµός
των οµιλητών, όσο η πρόθεση την οποία έδειξε και η θέση που
έχει η Νέα ∆ηµοκρατία στο να ψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο µε
την κριτική την οποία έχουµε κάνει.

Και βέβαια, ο κ. Σκουλάκης έκανε µια µεγάλη αναφορά, λέγο-
ντας ότι το Υπουργικό Συµβούλιο που συνεδριάζει τώρα µε ανοι-
κτές τις πόρτες είναι µεγάλη κατάκτηση της δηµοκρατίας. Θα
πρέπει να ξέρει ο κ. Σκουλάκης ότι το Υπουργικό Συµβούλιο δεν
έχει καµµία οµοιότητα µε ένα δηµοτικό συµβούλιο. Αυτό αποτε-
λεί ένα πρόβληµα της εσωτερικής δηµοκρατίας που αισθάνεται
το ΠΑΣΟΚ και βεβαίως, πολύ γρήγορα θα καταλάβει από τους
ίδιους τους Υπουργούς του τα προβλήµατα που έχουν δηµιουρ-
γηθεί, συσσωρευµένα προβλήµατα, τη στιγµή που ακόµη δεν
έχουν ολοκληρώσει ούτε την επιλογή των γενικών γραµµατέων
ούτε και των ειδικών…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, οµι-
λούµε επί των άρθρων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι δικαίωµά µου να µι-
λήσω…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, δεν είναι δικαίωµά
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σας. Είστε έµπειρος κοινοβουλευτικός και παρακαλώ…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι δικαί-

ωµά µου να µιλήσω, διότι έκανε συγκεκριµένη πρόκληση ο απών
κ. Σκουλάκης. Και έκανε µάλιστα πρόκληση σε εµένα συγκεκρι-
µένα, λέγοντας ότι εγώ είχα υιοθετήσει την άποψη ότι θα είχε
κέρδος 500.000.000 ευρώ το Υπουργείο Υγείας από την ΕΠΥ.
Αυτό είναι ανακριβέστατο και έχω δηλώσει ότι παραµύθιαζαν τον
Πρωθυπουργό λέγοντας ότι θα έχουν 500.000.000 ευρώ. Βε-
βαίως, ο κ. Σκουλάκης δεν έχει αναδροµική µνήµη. Και εφόσον τί-
θεται το θέµα εκεί, ας αποφασίσει η Αριστοτέλους να καταργήσει
την ΕΠΥ.

Είναι πανθοµολογούµενο βέβαια, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι το
ΠΑΣΟΚ µετά από εξήντα µέρες µας έφερε ένα νοµοσχέδιο. Και,
βέβαια, παρακολούθησα τον Υπουργό Οικονοµίας, ο οποίος µας
είπε «ξεκάθαρο πολιτικό µήνυµα, αναδιανοµή του πλούτου». Μου
θυµίζει ο Υπουργός Οικονοµίας έναν ταχυδακτυλουργό. Πώς βρί-
σκει το 1.000.000.000 για να το µοιράσει, τη στιγµή που κλαίγο-
ντας έξω και µέσα είπε ότι δεν υπάρχουν χρήµατα. Τέλος
πάντων, είναι µια δική σας υπόθεση και µπορείτε κάλλιστα να την
αντιµετωπίσετε.

Στο άρθρο 4, για το φόρο της ακίνητης περιουσίας έγινε ένα
µεγάλο θέµα για να φορολογηθεί η περιουσία της Εκκλησίας. Ξέ-
ρετε πολύ καλά τα περιουσιακά στοιχεία της Εκκλησίας και ξέ-
ρετε πολύ καλά την πρόθεση η οποία υπάρχει εκ µέρους της
Εκκλησίας για να δεχθεί αυτήν τη φορολόγηση. Αλλά θα πρέπει
να γνωρίζετε και το µεγάλο κοινωνικό έργο το οποίο εκτελεί και
επιτελεί η Εκκλησία, τη στιγµή που καλύπτει ένα µεγάλο προνοι-
ακό έργο που θα έπρεπε η πολιτεία να σκύψει πάνω σε αυτό το
µεγάλο και κορυφαίο θέµα.

∆είτε το Μητροπολίτη Ευστάθιο στη Σπάρτη τι µεγάλο προ-
νοιακό έργο έχει κάνει, δείτε το προνοιακό έργο το οποίο έχει
κάνει στην Αλεξανδρούπολη και στη Θεσσαλονίκη ο Μακαριότα-
τος, ο Παναγιότατος Άνθιµος και τόσοι άλλοι ιεράρχες παντού.
Άρα, λοιπόν, µη χρησιµοποιείτε την Εκκλησία τη στιγµή που και
ο Μακαριστός Ανδρέας Παπανδρέου τα είχε βρει µε το Μακαρι-
στό Σεραφείµ κάποτε. Ασχοληθείτε λιγάκι και µε την πολιτική
ιστορία, γιατί θα σας κάνει καλό, όσον αφορά τις επιλογές τις
οποίες έχετε προγραµµατίσει.

Ας πάµε τώρα στο άρθρο 6. Το άρθρο 6, είναι πράγµατι µια
απόφαση πολύ καλή, γιατί ρυθµίζει µια εκκρεµότητα την οποία η
κυβέρνηση µας δεν είχε ολοκληρώσει τη στιγµή που θα έπρεπε
να την έχει ολοκληρώσει, όταν έκανε το ν.3754.

Εκεί όµως θα πρέπει να ξέρετε –σχολιάστηκε από εµάς- ότι
δεν έχετε εγγράψει στον προϋπολογισµό το κονδύλι. Βέβαια τα
χρήµατα αυτά θα τα καλύψει η Αριστοτέλους από το φόρο κα-
πνού. Από εκεί θα βρει την πηγή.

Επίσης, θα πρέπει να αποδώσετε στο Υπουργείο Υγείας, κύριε
Υπουργέ, και τα χρήµατα που κάνετε παρακράτηση από τον ει-
δικό λογαριασµό, από το ΕΛΑΠΙ, που ανήκουν στο Υπουργείο
Υγείας. Εκεί, βέβαια, δεν σας έχει ενοχλήσει κανείς, διότι δεν ξέ-
ρουµε τι υπάρχει ακριβώς στο Υπουργείο.

Είναι χρήµατα τα οποία ανήκουν στο Υπουργείο Υγείας, για να
µπορέσει το Υπουργείο Υγείας να κάνει αυτό το έργο το οποίο
χρειάζεται.

Και επειδή βλέπω ότι και εσείς, κύριε Υφυπουργέ, δεν το γνω-
ρίζετε το θέµα, ρωτήστε τους συµβούλους σας να δείτε ακριβώς
τον ειδικό λογαριασµό που προέρχεται από πόρους των εξωτε-
ρικών ιατρείων των νοσοκοµείων και αυτά να τα αποδώσετε, για
να µπορέσουν, πραγµατικά, τα νοσοκοµεία να στηριχθούν.

Όσον αφορά τους χίλιους γιατρούς, δεν πρόκειται να διορι-
στούν χίλιοι γιατροί. Είναι πολύ δύσκολο, γιατί ακόµα τα συµ-
βούλια κρίσεων των γιατρών δεν έχουν συγκροτηθεί, δεν
λειτουργούν και, άρα, το 2010 δεν πρόκειται να αντιµετωπίσετε
δηµοσιονοµική δαπάνη για τους γιατρούς, ει µη µόνον για κά-
ποιους λίγους γιατρούς που θα διορίσετε. Αυτό το λέω για να
γνωρίζετε ακριβώς πώς θα ολοκληρωθεί η διαδικασία των διορι-
σµών.

Και όσον αφορά την παράγραφο 3 του άρθρου 6 που εµένα µε
βρίσκει απόλυτα σύµφωνο, αυτή έχει ένα νοµοτεχνικό έλλειµµα
και θα πρέπει σε δεύτερο βαθµό να κληθείτε ενδεχοµένως να το
καλύψετε, όταν στο Ελεγκτικό Συνέδριο κάποιοι πάρεδροι βρουν

κώλυµα το ν. 3754 που µιλάει συγκεκριµένα για πενήντα έξι και
σαράντα έξι ώρες εργασίας, διότι ναι µεν δίνετε τη δυνατότητα
της οικονοµικής ρύθµισης –και πολύ σωστά τη δίνετε- αλλά ο νο-
µοθέτης του ν. 3754, σύµφωνα µε την οδηγία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, έβαζε ακριβώς και την εργασία, την κούραση, τον κά-
µατο που θα είχε ο γιατρός ώστε να µην µπορεί την επόµενη
µέρα να είναι αποδοτικός στην εργασία του και παράλληλα
ασφαλής ως προς τις παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικό το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό το λέω γιατί µπορεί ενδεχοµένως κάποιος θερµοκέφα-
λος πάρεδρος σε κάποια επαρχία να δηµιουργήσει πρόβληµα και
πάλι στους γιατρούς, προφασιζόµενος το ν. 3754 και ότι αυτό το
θέµα δεν είναι εναρµονισµένο ακριβώς.

Πολύ καλά κάνετε. Προχωρήστε. ∆ώστε τη δυνατότητα στις
Υπουργούς κάτω στην Αριστοτέλους να προχωρήσουν άµεσα
στην πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού, για να ανοίξουν
άµεσα οι µονάδες εντατικής θεραπείας. ∆εν είναι εύκολο, είναι
πολύ δύσκολο. Βεβαίως, θα πρέπει να ξέρετε –το είπα και το λέω
και τώρα- ότι βρισκόµαστε σε µια εποχή, σε µία περίοδο πολύ
δύσκολη και τα κρούσµατα είναι τραγικά. Έχουµε θανάτους από
τη γρίπη Η1Ν1 και οι θάνατοι οι οποίοι θα προκύψουν στην πε-
ρίπτωση που δεν βρεθεί κρεβάτι εντατικής θεραπείας, καταλα-
βαίνετε ότι θα πρέπει να απολογηθείτε γι’ αυτό. Και δεν εννοώ
µόνο την Υπουργό Υγείας, αλλά και τους Υπουργούς Οικονοµι-
κών που δεν µπόρεσαν να δώσουν αυτά τα απαιτούµενα κονδύ-
λια ή δεν έκαναν τις απαιτούµενες συµβάσεις µε το «Ερρίκος
Ντυνάν» και τις άλλες κλινικές ως εναλλακτική λύση, προκειµέ-
νου να έχουµε την απόλυτη κατάκτηση της υγείας των ανθρώ-
πων που θα νοσήσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ας τα προσέξετε αυτά. Και «µπράβο» στην πρωτοβουλία που
είχατε να φέρετε αυτό το νοµοσχέδιο, έστω και αργά. Κάλλιο
αργά, παρά ποτέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε συ-
νάδελφε.

Ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη Β Πε-
ριφέρεια Αθηνών, έχει το λόγο για επτά λεπτά.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω µε τα τρία πρώτα

άρθρα του νοµοσχεδίου, µε τα οποία ρυθµίζονται τα της χορή-
γησης του επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης και καθορίζο-
νται, επίσης, οι υπόχρεοι της έκτακτης εισφοράς.

Και απαντώντας στον κ. Γιαννόπουλο, θα έλεγα ότι τα χρήµατα
τα βρίσκουµε παίρνοντάς τα από τους λίγους –και έχουµε πει
ποιοι είναι οι υπόχρεοι και το ξέρετε, τετρακόσιες κερδοφόρες
επιχειρήσεις και εβδοµήντα χιλιάδες κάτοχοι ακινήτων ορισµέ-
νης αξίας και πάνω- και δίνοντάς τα στους πολλούς που έχουν
ανάγκη. Είναι περίπου 1.000.000.000 ευρώ και εντάσσεται το
µέτρο στο πλαίσιο της πολιτικής αναδιανοµής.

∆εν κατανοώ πώς ένα µέτρο δηµοσιονοµικά ουδέτερο, ένα
µέτρο το οποίο είναι µεγάλης κοινωνικής εµβέλειας στις οικονο-
µικές συνθήκες κρίσης που ζούµε, µία παρέµβαση που θα ανα-
κουφίσει φτωχές οικογένειες και ευπαθείς κοινωνικές οµάδες,
εξακολουθεί να αντιµετωπίζετε µε µια µεµψίµοιρη κριτική.

Όσον αφορά την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, άκουσα και σή-
µερα την κριτική σας, που µας είπε ούτε λίγο ούτε πολύ ότι αθε-
τούµε τις υποσχέσεις µας και ότι είµαστε και ασυνεπείς. Έτσι
είπε ο κ. Παυλόπουλος. Είπε ότι αθετούµε υποσχέσεις, διότι είναι
µικρότερο αυτό το ποσό που δίνουµε, απ’ αυτό που είχαµε προ-
τείνει ως πρόταση νόµου.

Μα ασφαλώς κάνουµε κάτι τέτοιο, αφού η οικονοµική κατά-
σταση είναι τέτοια, τα ελλείµµατα είναι διπλάσια από εκείνα τα
οποία ισχυριζόταν η κυβέρνηση πως είναι. Είναι επόµενο, λοιπόν,
να προσαρµόζεται και το επίδοµα. Ζητάει και τα ρέστα η Νέα ∆η-
µοκρατία; ∆εν καταλαβαίνω. Λίγη αυτογνωσία δεν βλάπτει!

Όµως, και η αντιπολίτευση της Αριστεράς µιλάει συνέχεια για
«φιλοδώρηµα».

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ...(δεν ακούστηκε)
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Είστε «γαλαντόµοι εκ του ασφα-
λούς», κύριε Τζέκη!

Σας άκουσα και σήµερα να µιλάτε συνεχώς για «φιλοδώρηµα».
∆εν νοµίζω, λοιπόν, ότι αποτελεί «φιλοδώρηµα» 1.000.000.000
ευρώ που, επαναλαµβάνω, πηγαίνουν σε ευπαθείς οµάδες -πε-
ρίπου σε δυόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες µας θα ωφεληθούν-
και σε οικογένειες οι οποίες έχουν πρόβληµα επιβίωσης. Μην πα-
ριστάνουµε ανέξοδα τους κουβαρντάδες. Οι αντοχές της οικο-
νοµίας είναι γνωστές.

Μα θα µου πείτε, αυτό µόνο είναι που κάνετε; Τα συζητήσαµε
και επί της αρχής αυτά τα πράγµατα. Όταν µας ρωτήσατε εάν
αυτή είναι η κοινωνική πολιτική της Κυβέρνησης, σας είπαµε
«όχι». Πρόκειται για ένα έκτακτο µέτρο, στις έκτακτες ανάγκες
που ζούµε.

Γενικότερα το θέµα µιας πολιτικής ενίσχυσης της κοινωνικής
συνοχής και της κοινωνικής δικαιοσύνης είναι ένα ευρύτερο ζή-
τηµα και αντιµετωπίζεται µε τη συνολική πολιτική της Κυβέρνη-
σης. Έχουµε δώσει δείγµατα και στον πρώτο προϋπολογισµό
που καταθέσαµε και προβλέπεται παραδείγµατος χάριν να ενι-
σχυθούν οι υπηρεσίες και να γίνουν πραγµατικά δωρεάν υπηρε-
σίες, παιδείας και υγείας καθώς και ενός δίκαιου φορολογικού
συστήµατος, για το οποίο έχει ξεκινήσει ο διάλογος.

Οι πρωτοβουλίες που παίρνουµε εξυπηρετούν ένα τριπλό
στόχο. Την ανάταξη της οικονοµίας και τη δηµοσιονοµική εξυ-
γίανση, την κοινωνική δικαιοσύνη και την ανάπτυξη. Γι’ αυτό ου-
σιαστικά ανακατανέµουµε πόρους εις όφελος αναπτυξιακών
δραστηριοτήτων, κάτι που είδατε στο αυξηµένο Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων. Θέλουµε όλα αυτά να γίνουν σε συνθήκες
ενίσχυσης της κοινωνικής συνοχής. Γι’ αυτό και ανακατανέµουµε
πόρους, παίρνουµε από τους έχοντες, τους λίγους και δίνουµε
στους µη έχοντες, στους πολλούς. Ανακατανέµουµε πόρους
υπέρ της κοινωνικής αλληλεγγύης. Αυτό είναι το σχέδιό µας.

Και εγώ εξακολουθώ να επιµένω ότι το βάρος πρέπει να δοθεί
στην ανάπτυξη, διότι ούτε οικονοµική εξυγίανση θα µπορέσει να
επιτύχει η χώρα –είδαµε τι έγινε προσφάτως- ούτε θα πάρει
µπρος η οικονοµία, εάν δεν πάµε γρήγορα σε θετικούς ρυθµούς
ανάπτυξης. ∆εν αντέχει η Ελλάδα την ύφεση. Τα παραγωγικά και
αναπτυξιακά ελλείµµατα που κληροδότησε η Νέα ∆ηµοκρατία
είναι µεγάλα. Εάν, λοιπόν, δεν καλυφθούν αυτά, δεν µπορούν να
καλυφθούν ούτε τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα. Και επαναλαµ-
βάνω ότι αυτό πρέπει να το καταλάβουν και οι γραφειοκράτες
των Βρυξελλών, οι οποίοι επιµένουν να ακολουθούν κανόνες
τους οποίους θέτουν στον κόσµο, σε παγκόσµιο επίπεδο, αυτοί
οι οποίοι είναι υπεύθυνοι για την κρίση. Και τώρα ζητάνε να πλη-
ρώσουν την κρίση τα αδύναµα πλατειά λαϊκά στρώµατα.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, κινείται µ’ ένα σχέδιο, το οποίο είναι και
σύµφωνο µε τις ανάγκες της κοινωνίας, αλλά και συνεπές µε τις
υποσχέσεις που έχει δώσει στον ελληνικό λαό.

Στα τρία λεπτά που µου αποµένουν, θα µιλήσω για το άρθρο
6, για το οποίο και πήρα, κυρίως, το λόγο.

Με το άρθρο 6, λύνετε ένα καυτό ζήτηµα. Υπήρχε ένα αδιέ-
ξοδο, κάτι που είχαµε προβλέψει, δυστυχώς, εδώ. Και αυτό πρέ-
πει να γίνει µάθηµα και σ’ εµάς, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
που τώρα ξεκινάµε ως Κυβέρνηση. ∆εν µας ακούγατε. Και εµείς
τώρα ως Κυβέρνηση πρέπει να µάθουµε να ακούµε τη Βουλή.

Λέγαµε ότι όπως ήταν ο νόµος, που εισηγηθήκατε, δεν θα δού-
λευε το σύστηµα των εφηµεριών. Και πράγµατι, δηµιουργήθη-
καν αδιέξοδα. Υπήρχε νοµικό κώλυµα εφαρµογής και αδυναµία
πληρωµής των υπαρκτών εφηµεριών, ενώ επίσης δεν προχώρη-
σαν και στις απαραίτητες προσλήψεις. ∆ιότι είχαµε πει ότι το σύ-
στηµα, όπως το προέβλεπε ο νόµος µετά τη συλλογική σύµβαση
που είχε υπογραφεί µεταξύ ΟΕΝΓΕ και Υπουργείου, δεν θα µπο-
ρέσει να δουλέψει και δεν δούλεψε. Οδήγησε σε αδιέξοδο.

Τώρα, µε τη διάταξη του άρθρου 6 δίνεται πραγµατικά µία
λύση. Θεσµοθετείται το πλαφόν για τις εφηµερίες. Ανεβαίνει το
πλαφόν από τα 5.149 ευρώ –γιατί συνδέεται µε το νέο µισθολό-
γιο των δικαστικών- στα 6.500 ευρώ και έτσι µπορεί να καλύψει
µισθό και τον απαραίτητο αριθµό εφηµεριών. Αυτό είναι ένα ση-
µαντικό ζήτηµα. Και είναι σηµαντικό ζήτηµα, γιατί τα νοσοκοµεία
είχαν φθάσει στο κόκκινο και µάλιστα σε µια εποχή που αντιµε-
τωπίζουµε τον κίνδυνο της πανδηµίας της γρίπης, που επιβάλλει

τα νοσοκοµεία να είναι σε υψηλό επίπεδο επιφυλακής.
Άκουσα προηγουµένως τον αγαπητό συνάδελφο κ. Γιαννό-

πουλο να λέει ότι είναι δύσκολο να ανοίξουν οι ΜΕΘ. Εγώ δεν το
κατάλαβα ποτέ και το είχα πει χίλιες φορές. Οι ΜΕΘ είχαν προ-
γραµµατιστεί και είχαν σχεδόν προχωρήσει εδώ και µια δεκαετία,
από την εποχή που ήµουν εγώ Υπουργός. ∆εν κατάλαβα πώς σε
πεντέµισι χρόνια Νέας ∆ηµοκρατίας εκατόν πενήντα ΜΕΘ δεν
µπόρεσαν να λειτουργήσουν.

Πρέπει, λοιπόν, πρώτον, να λειτουργήσουν οι ΜΕΘ, γιατί βρι-
σκόµαστε σε πανδηµία και, δεύτερον -για να πω και τα σύκα σύκα
και τη σκάφη σκάφη- χρειάζεται, κύριε Υπουργέ, να τελειώνει η
εκκρεµότητα µε τις διοικήσεις των νοσοκοµείων. Άκουσα ότι θα
γίνει προκήρυξη στο διαδίκτυο. Αξιολόγηση και επιλογή. Να γίνει.
Όµως, δεν είναι δυνατόν την ώρα που το Ε.Σ.Υ. είναι σε επιφυ-
λακή και που έχει τόσα προβλήµατα να υπάρχει εκκρεµότητα µε
τις νέες διοικήσεις. Πρέπει να τελειώνουµε το ταχύτερο.

Μαζί µε αυτό να πω πως είναι θετικό πως η Κυβέρνηση φέτος
στον προϋπολογισµό έδωσε προτεραιότητα στην υγεία. Όµως,
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, ιδιαίτερα, µε την πολιτική της τελευ-
ταίας πενταετίας έχει συσσωρευµένα τόσα προβλήµατα που
χρειάζονται γενναίες και γρήγορες αποφάσεις. Για να µπορέ-
σουµε, πραγµατικά, να έχουµε τις υψηλού επιπέδου υπηρεσίες
υγείας που απαιτεί δικαιολογηµένα η κοινωνία, αλλά και είναι
χρέος µας να παράσχουµε στον ελληνικό λαό.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ο κ. Σπυρίδων Μοσχόπουλος, Βουλευτής Κεφαλληνίας του

ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διεθνής οικονοµική

κρίση, αλλά κυρίως οι πολιτικές που ακολούθησε η προηγούµενη
κυβέρνηση διαµόρφωσε ένα ιδιαίτερα δυσµενές τοπίο, µε τερά-
στιες οικονοµικές δυσκολίες, µε δηµοσιονοµικό έλλειµµα 12,7%
του ΑΕΠ, µε υπέρογκο δηµόσιο χρέος, µε πτώση της ανταγωνι-
στικότητας, µε αύξηση της ανεργίας. Μέσα σε αυτό το περιβάλ-
λον δηµιουργήθηκαν τεράστιες οικονοµικές ανισότητες, που
καλούµαστε σήµερα να εξετάσουµε, να αξιολογήσουµε και να
διορθώσουµε.

Το νοµοσχέδιο και τα άρθρα που συζητάµε σήµερα είναι προς
την κατεύθυνση αυτή. Ταυτόχρονα δε δίνουν τη δυνατότητα και
τις ανάσες στην αγορά. Αναδιανέµουν τον πλούτο, πληρώνουν
δηλαδή οι έχοντες και εισπράττουν οι µη έχοντες. Και αυτό, γιατί
ενισχύει όλες εκείνες τις κατηγορίες πολιτών που βρίσκονται στα
όρια της επιβίωσης και αυτό προσδιορίζεται µε σαφήνεια στο
άρθρο 1 του κεφαλαίου 1 του νοµοσχεδίου.

Το βοήθηµα αυτό κυµαίνεται από τα λίγα –έστω- 300 έως 1.300
ευρώ και ενισχύει το οικογενειακό εισόδηµα των αγροτών, των µι-
σθωτών και όλων των ευπαθών οµάδων, όπως οι συνταξιούχοι,
τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, οι νεφροπαθείς, οι ανασφάλιστοι,
οι άνεργοι, οι επιδοτούµενοι και άλλοι, όπως αναλυτικά αναφέ-
ρονται στο συγκεκριµένο άρθρο.

Επιβάλλει, επίσης, έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης στα
µεγάλα κέρδη, ανάλογα µε τη φοροδοτική τους ικανότητα και
αυτό επιβάλλεται σε καθαρό εισόδηµα που υπερβαίνει τα
5.000.000 ευρώ. Επιβάλλεται δε µε κλιµακωτό συντελεστή, όπως
προσδιορίζεται και προβλέπει το συγκεκριµένο άρθρο 2.

Με το άρθρο 3, ορίζεται η έκτακτη εισφορά στη µεγάλη ακί-
νητη περιουσία. Προσδιορίζεται πολύ σωστά ανά κλιµάκιο φο-
ρολογητέας αξίας, µε προοδευτικό πάλι συντελεστή και
επιβάλλεται κατά την εκκαθάριση του ενιαίου τέλους ακινήτων
το οικονοµικό έτος 2009.

Αυξάνεται ο συντελεστής του ενιαίου τέλους ακινήτων και
εκτείνεται το πεδίο εφαρµογής του προκείµενου συντελεστή και
στα νοµικά πρόσωπα µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, έτσι ώστε
να συµβάλλουν και αυτά στα δηµόσια έσοδα.

Στο δεύτερο µέρος µε το άρθρο 4, αναστέλλεται η έναρξη
ισχύος επιβολής φόρου µε συντελεστή 10% στα κέρδη των λα-
χείων. Και αυτό, γιατί οι ρυθµίσεις του ν.3775/2009 πλήττουν
κατά τρόπο δυσανάλογο, άρα και άδικο, τα ανακυκλούµενα
κέρδη.
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Επίσης, προτείνει την εξαίρεση των επαγγελµατικών σκαφών
αναψυχής από την έκτακτη εισφορά του ν.3790/2009, προκειµέ-
νου να µην πληγεί ο χώρος του θαλάσσιου τουρισµού, ένας
χώρος που έχει ανάγκη ο τόπος και η εθνική µας οικονοµία.

Είµαι από νησιώτικη περιοχή, όπως γνωρίζετε, από την Κε-
φαλλονιά και την Ιθάκη και γνωρίζω πολύ καλά την τόνωση της
τοπικής οικονοµίας που δηµιουργεί ο θαλάσσιος τουρισµός.
Αυτή η ρύθµιση θα επιφέρει πολλαπλά κέρδη στην εθνική µας
οικονοµία.

Έρχοµαι στο άρθρο 6, που ρυθµίζει θέµατα για τη στήριξη του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ένα σύστηµα που σχεδιάστηκε και
εφαρµόστηκε από το ΠΑΣΟΚ. Ένα σύστηµα που σήµερα νοσεί
και θα πρέπει µε αυτά και άλλα µέτρα, τα οποία θα πρέπει να πά-
ρουµε, να το γιατρέψουµε.

Εδώ, κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, θα αναφέρω
τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι περιφερειακές µονάδες
υγείας. Για παράδειγµα αναφέρω το Κέντρο Υγείας Ιθάκης που
απεγνωσµένα για δύο χρόνια τώρα ψάχνει για παιδίατρο, µε δε-
δοµένο ότι το νησί δεν έχει ούτε καν ιδιώτη παιδίατρο και έχει
πάνω από τετρακόσια πενήντα παιδιά. Έχουν γίνει δύο προκη-
ρύξεις και τώρα υπογράφηκε από την αρµόδια Υπουργό επανα-
προκήρυξη, αλλά πιστεύω πως θα είναι και αυτή άγονη.

Θα πρέπει να δοθούν ιδιαίτερα κίνητρα για τέτοιες περιοχές
και προφανώς δεν είναι µόνο η Ιθάκη. Θυµίζω ότι η ελληνική
Βουλή πριν από χρόνια για νησιά κάτω των τριών χιλιάδων εκατό
κατοίκων θεσµοθέτησε ιδιαίτερες φορολογικές απαλλαγές. Το
ίδιο θα πρέπει να γίνει και για τους γιατρούς που θα θελήσουν να
διοριστούν σε τέτοιες περιοχές. Τα κίνητρα δεν πρέπει κατ’ ανά-
γκη να είναι οικονοµικά. Μπορεί να είναι και θέµατα µοριοδότη-
σης για την µετέπειτα επαγγελµατική και επιστηµονική τους
εξέλιξη. ∆εν µπορεί ένας γιατρός που υπηρετεί σ’ ένα τέτοιο νο-
σοκοµείο, σ’ ένα κέντρο υγείας να παίρνει λιγότερα µόρια από
ένα γιατρό που υπηρετεί σ’ ένα µεγαλύτερο νοσοκοµείο, σ’ ένα
νοσοκοµείο της πρωτεύουσας του νησιού.

Θα πρέπει να επανεξετάσουµε το θεσµό του επίκουρου για-
τρού που κατ’ αρχάς έγινε για να εξυπηρετήσει ανάγκες περι-
φερειακών νοσοκοµείων, επειδή δεν υπήρχε προσέλευση των
κατάλληλων ειδικοτήτων. Και επίσης, δεν θα πρέπει να ξεχνάµε
ότι σε τέτοιες περιοχές που είναι µοναδικός γιατρός ειδικότητας,
εφηµερεύει εκ των πραγµάτων τριακόσιες εξήντα πέντε µέρες
το χρόνο.

Με τις σηµερινές νοµοθετικές ρυθµίσεις, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εκπληρώνεται η προεκλογική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ
για κοινωνική δικαιοσύνη. Το ότι δεν είµαστε ίδιοι όλοι όπως προ-
σπαθούν κάποιοι να µας πείσουν, το αποδεικνύει η κοινοβου-
λευτική συµπεριφορά και πρακτική, αλλά το γνωρίζει πολύ
καλύτερα ο ελληνικός λαός και το εξέφρασε πρόσφατα στις
εκλογές της 4ης Οκτωβρίου.

Το νοµοσχέδιο αυτό δίνει µε σαφήνεια το στίγµα της κοινωνι-
κής µας ευαισθησίας. Είναι σίγουρο ότι δεν είµαστε ευχαριστη-
µένοι ούτε απόλυτα ικανοποιηµένοι. Θα ήταν καλύτερα να
µπορούσαµε περισσότερα. Οι σηµερινές όµως δυνατότητες είναι
αυτές. Και είναι αυτές, γιατί οι πολιτικές της προηγούµενης κυ-
βέρνησης µας οδήγησαν εδώ. Μας οδήγησαν στα πρόθυρα χρε-
οκοπίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αξίζει να υπάρχουµε σαν κοι-
νωνία όταν υπηρετούµε τη συνοχή και την αλληλεγγύη των
µελών της. Αυτό υπηρετούµε µε το σηµερινό νοµοσχέδιο. Αυτό
υπηρετεί και κάνει, είµαι απόλυτα πεπεισµένος, η σηµερινή Κυ-
βέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο κ. Γιάννης Παπαθανασίου Βουλευτής Β Αθηνών

της Νέας ∆ηµοκρατίας, για προτασσόµενη δευτερολογία για
τέσσερα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Θα ήθελα να αναφερθώ στην
ρύθµιση του άρθρου 4 παράγραφος 2, που αναφέρεται στα
σκάφη αναψυχής.

Απαλλάσσετε, κύριε Υφυπουργέ, όλα τα επαγγελµατικά σκάφη
αναψυχής της έκτακτης εισφοράς, ενώ γνωρίζετε ότι η συντρι-

πτική πλειοψηφία αυτών που δηλώνουν το σκάφος τους ως επαγ-
γελµατικό µεταξύ των επαγγελµατιών είναι ιδιώτες, δεν είναι
επαγγελµατίες.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το ξέ-
ρετε εσείς αυτό;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Βεβαίως είναι ιδιώτες και κακώς
κάνατε και δεν το ελέγξατε. Είναι ιδιώτες που τα εµφανίζουν ως
δήθεν επαγγελµατικά, κάνουν εικονικές µισθώσεις σε συγγενείς
τους, στους εαυτούς τους, σε δικά τους άτοµα και έχουν και
απαλλαγή από το ΦΠΑ, που είναι πολύ σηµαντικό και άλλα
οφέλη. Είναι πλούσιοι πολίτες, οι οποίοι έχουν σκάφη, οι οποίοι
όµως παρανοµούν. Είναι πλούσιοι και ισχυροί παράγοντες.

Και εγώ ερωτώ: Γιατί τους κάνετε τέτοιο δώρο; ∆ιότι πρόκει-
ται περί δώρου. Ή εκτός αν αυτό εντάσσεται στα πλαίσια της
αναδιανοµής που λέτε. ∆ηλαδή στα πλαίσια της αναδιανοµής χα-
ρίζουµε σ’ αυτούς που έχουν σκάφη –και καλά κάνουν- αλλά αντί
να τα έχουν στο όνοµά τους, τα εµφανίζουν ως δήθεν επαγγελ-
µατικά. Σας κοροϊδεύουν, µας κοροϊδεύουν, γλιτώνουν και εσείς
τους χαρίζετε την έκτακτη εισφορά. Είναι απαράδεκτο. Ξανα-
σκεφτείτε το. Σας το έχω ξαναπεί και επιµένετε.

Θα σας έλεγα µάλιστα ότι είναι και άδικο µεταξύ των ιδιοκτη-
τών σκαφών –δεν έχουµε τίποτα εναντίον τους- µεταξύ εκείνων
των ειλικρινών, οι οποίοι έχουν σκάφος στο όνοµά τους, πληρώ-
νουν το ΦΠΑ, είναι εντάξει στις υποχρεώσεις τους και των άλλων,
οι οποίοι ενώ παρανοµούν, ενώ χρησιµοποιούν αυτά τα κόλπα,
τελικά βγαίνουν και κερδισµένοι από πάνω, διότι τους το χαρί-
ζετε.

Εµείς τι είχαµε πει; Έγινε µια επιτροπή, η οποία συστήθηκε µά-
λιστα, που θα καθόριζε κριτήρια για το ποια είναι πραγµατικά
επαγγελµατικά σκάφη και οι ιδιοκτήτες τους θα απαλλάσσονταν.
Γι’ αυτό είχαµε πει να πληρώσουν όλοι και µετά οι άλλοι να τα
επιστρέψουν. Και στο µεσοδιάστηµα είχατε τη δυνατότητα να
βάλετε αυτά τα κριτήρια και να απαλλάξετε τους πραγµατικούς
επαγγελµατίες. Θα σας έλεγα δε ότι µε αυτήν τη ρύθµιση κατα-
δικάζετε και τους πραγµατικούς επαγγελµατίες εσαεί να µην
µπορούν να µπαίνουν σε επενδυτικούς νόµους, να έχουν ειδικά
κίνητρα. Γιατί δεν φαντάζοµαι να φτάσετε στο σηµείο στο τέλος
να δώσετε και ειδικά κίνητρα στους «επαγγελµατίες» ιδιοκτήτες
σκαφών αναψυχής όταν ξέρετε ότι οι περισσότεροι απ’ αυτούς
δεν είναι πραγµατικοί επαγγελµατίες.

Όταν ξεχωρίσει η ήρα από το στάρι, τότε, πραγµατικά, τους
επαγγελµατίες του χώρου θα πρέπει σαν πολιτεία να τους βά-
λουµε σε µέτρα ενίσχυσης και να τους βάλουµε σε επενδυτικούς
νόµους και να τους βλέπουµε σαν µια κατηγορία εξαιρετικά ση-
µαντική. ∆ιότι, πράγµατι, ο θαλάσσιος τουρισµός είναι σηµαντι-
κός για τη χώρα µας. Αλλά όχι να χρησιµοποιηθεί αυτό ως
παράθυρο για να ξεφεύγουν µερικοί έξυπνοι, οι οποίοι εµφανί-
ζουν, επαναλαµβάνω, τα ιδιωτικά τους σκάφη ως δήθεν επαγ-
γελµατικά και εσείς εδώ τους αθωώνετε.

Ξανασκεφτείτε το, κύριε Υπουργέ. Εκτός, επαναλαµβάνω, αν
αυτό εντάσσεται στη λογική σας, της αναδιανοµής, όπως εσείς
την εννοείτε, προστατεύοντας βέβαια µερικούς ισχυρούς ή πλού-
σιους φίλους σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υφυπουργός
Οικονοµικών Φίλιππος Σαχινίδης, έχει το λόγο για µια παρέµ-
βαση, για τρία λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Σας ρώτησα, κύριε συνάδελφε, αν γνωρίζατε ότι αυτοί οι οποίο
δήλωναν τα σκάφη τους ως επαγγελµατικά, στην πραγµατικό-
τητα ήταν ιδιώτες που είχαν ιδιωτικά σκάφη αναψυχής και τα δή-
λωναν ως επαγγελµατικά. Και διορθώστε µε αν κάνω λάθος,
κάνατε ένα νεύµα και µου είπατε «ναι». ∆ηλαδή άµεσα µου εί-
πατε –και σας λέω, διορθώστε µε αν κάνω λάθος- ότι εν γνώσει
σας κάποιοι επιτρεπόταν να φοροδιαφεύγουν…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Όχι, ήρθαµε και κάναµε τη ρύθ-
µιση…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κάποιοι
όλα αυτά τα χρόνια φοροδιαφεύγανε µην καταβάλλοντας τους
αναλογούντες φόρους για τα καύσιµα, µη καταβάλλοντας τους
φόρους που έπρεπε να καταβάλουν.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Εµείς το ανακαλύψαµε, το βρή-
καµε, φέραµε νοµοθετική ρύθµιση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ µη διακό-
πτετε.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆ηλαδή
ανακαλύψατε ως Κυβέρνηση µετά από πεντέµισι χρόνια ότι οι
πολίτες της Ελλάδας χρησιµοποιούσαν παραθυράκια της νοµο-
θεσίας και δηλώνανε ως επαγγελµατικά σκάφη, σκάφη τα οποία
ήταν ιδιωτικά; Αυτή είναι η ανακάλυψη την οποία κάνατε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: …φέραµε νοµοθετική ρύθµιση…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Παπαθανασίου,

σας παρακαλώ. Παρακαλώ να µη γράφονται στα Πρακτικά οι δια-
κοπές του κ. Παπαθανασίου.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εµείς
δεν χαρίζουµε τίποτα. Όταν ολοκληρώσω την οµιλία µου και την
ακούσετε, θα δείτε ποια είναι η δική µας πρόβλεψη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στις δευτερολογίες των εισηγητών.

Ο κ. Χρήστος Αηδόνης, εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο
για τέσσερα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πάντως είναι αλήθεια ότι έπιασε φουσκοθαλασσιά και βλέπω,

πραγµατικά, το τεράστιο ενδιαφέρον από τον προηγούµενο
Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, να σώσει την υπόθεση του
θαλάσσιου σκάφους και του θαλάσσιου τουρισµού.

Πρέπει να ξέρετε, κύριε Υπουργέ, όµως, ότι µε αυτήν τη ρύθ-
µισή σας βυθίσατε τον τουρισµό και τα σκάφη. Αυτό πρέπει να το
γνωρίζετε και να το θυµάστε καλά. ∆εν είναι τυχαίο, λοιπόν, ότι
υπήρχαν αυτές οι µεγάλες αντιδράσεις. Πρέπει να σας θυµίσω
ότι αυτό ήταν µία δέσµευση του ΠΑΣΟΚ προεκλογικά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ήταν πάγια η υποστήριξή σας
στους ιδιοκτήτες σκαφών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: ∆εν ανακαλύψαµε το «αυγό του Κο-
λόµβου» και δεν είµαστε ανακόλουθοι, είµαστε συνεπείς µε αυτά
που είπαµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Συνεπέστατοι!!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Άρα εδώ κρινόµαστε γι’ αυτά τα οποία

λέγαµε εχθές και γι’ αυτά τα οποία κάνουµε σήµερα. Εφόσον εί-
µαστε συνακόλουθοι, θα µας κρίνει ο ελληνικός λαός και σίγουρα
θα µας κρίνουν όλοι αυτοί οι άνθρωποι, οι οποίοι είναι µέσα στον
χώρο και γνωρίζουν ότι µε τη δική σας νοµοθετική ρύθµιση δη-
µιουργήσατε τεράστιο πρόβληµα στο θαλάσσιο τουρισµό.

Τώρα, σε σχέση µε το κοµµάτι που έχει να κάνει µε τα συµπε-
ράσµατα αυτού του νοµοσχεδίου, είναι αλήθεια ότι είµαστε στο
τέλος µιας µεγάλης συζήτησης, όπου -είναι αλήθεια επίσης-
υπήρξαν πολλές επιχειρηµατολογίες. Είµαστε, όµως, στο τέλος
µιας πολιτικής, πια, απόφασης αυτής της Κυβέρνησης, όπου
µέσα από αυτήν την απόφαση σηµατοδοτείται ποια θα είναι η πο-
λιτική της κατεύθυνση από εδώ και πέρα και ποιες είναι οι πολι-
τικές της επιλογές. Και είµαστε σήµερα µπροστά σε µία πολύ
σπουδαία πολιτική επιλογή, η οποία λέει τί; Ότι η πολιτική είναι
εδώ, είναι παρούσα, ότι µπορεί να απαντήσει στις πραγµατικές
ανάγκες των ανθρώπων και όταν και εφόσον έχεις γνώµονα την
εξυπηρέτηση των πραγµατικών αναγκών της κοινωνίας, τότε εκ
των πραγµάτων εφαρµόζεις πολιτικές οι οποίες απαντούν σε
αυτό ακριβώς το θέµα.

Τώρα, είναι αλήθεια ότι υπήρξε πολύ µεγάλη κριτική για το εάν
εµείς εδώ µε αυτό το νοµοσχέδιο µπορούµε να λύσουµε το πρό-
βληµα της φτώχειας. ∆εν λύνουµε το πρόβληµα της φτώχειας,
δεν µπορεί να λυθεί το ζήτηµα της φτώχειας µε µία πολιτική η
οποία ουσιαστικά είναι έκτακτη και έχει το χαρακτήρα του επι-
δόµατος. Εκείνο για το οποίο έχουµε δεσµευθεί -και έχουµε δε-
σµευθεί άπαντες γι’ αυτό- είναι: οι πολιτικές, που θα
ακολουθήσουν αµέσως µετά, να διαµορφώσουν ένα ισχυρό δίκτυ
κοινωνικής προστασίας που είναι σε διάφορες κατευθύνσεις.

Ξεκινά η σηµατοδότηση πολιτικής µε την κατάθεση του προϋ-
πολογισµού. Μέσα από εκεί φαίνεται ποια είναι η πολιτική κα-
τεύθυνση αυτής της Κυβέρνησης, όπως επίσης και µία σειρά
νοµοσχεδίων, τα οποία αυτήν τη στιγµή είναι, τουλάχιστον, γνω-
στά στην κοινωνία και έχουν να κάνουν µε το φορολογικό νοµο-
σχέδιο, είτε µε τον αναπτυξιακό νόµο, είτε µε τις ρυθµίσεις που

έχουν να κάνουν το πώς προστατεύουµε τον επιχειρηµατία, το
µικρό επιχειρηµατία, είτε µε το πώς ενδυναµώνουµε την αγορά,
και µία σειρά θέµατα τα οποία επιτέλους πρέπει να καταλάβουµε
ότι δείχνουν τη δική µας καθαρή πολιτική κατεύθυνση. Επανα-
λαµβάνω ότι είµαστε εδώ, για να υπηρετήσουµε τις πραγµατικές
ανάγκες των ανθρώπων -και ποιών ανθρώπων- που είναι σήµερα
στη φάση λιµοκτονίας. Και γιατί είναι στη φάση λιµοκτονίας; Ξαφ-
νικά, δηλαδή, αυτό το µεγάλο κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας,
που πια ξεπερνά τα τρία εκατοµµύρια από µία κοινωνία δέκα εκα-
τοµµυρίων ανθρώπων στην Ελλάδα, τα τρία εκατοµµύρια είναι
φτωχοί, λιµοκτονούν; Ξαφνικά έγιναν; Ήταν αποτέλεσµα, δη-
λαδή, µιας πολιτικής βούλησης, ή ήταν αποτέλεσµα πολιτικών
επιλογών και φτάσαµε εδώ; Υπήρχε καµµία πολιτική σας στην
προηγούµενη περίοδο που να ενισχύει τον αδύναµο; Μπορείτε
να µας τη θυµίσετε για να την καταλάβουµε και εµείς; Γιατί πραγ-
µατικά δεν την καταλαβαίνει ο ελληνικός λαός.

Επιτέλους, λοιπόν, για να µπορέσουµε, πραγµατικά, να έχουµε
βάση της συζήτησης, πρέπει εδώ µέσα οι πολιτικές να έχουν και
ένα στοιχείο που, τουλάχιστον, διακρίνει κάποια βασικά ζητήµατα
σε σχέση µε τις πολιτικές. Υπήρξε, λοιπόν, απόφαση του ελληνι-
κού λαού που λέει: αυτό που πραγµατευτήκατε πριν από πεντέ-
µισι χρόνια, ήταν κάτι για το οποίο δεν µας αφορούσε. Αφήσατε
έξω την κοινωνία. Έµεινε έξω και παρακολούθησε, δυστυχώς,
µία πολιτική που ικανοποίησε µόνο µεγάλα συµφέροντα και τί-
ποτε άλλο και γι’ αυτό είσαστε στην Αντιπολίτευση. ∆εν υπάρχει
κανένας άλλος λόγος. Αν υπήρχε µία κυβέρνηση, η οποία τα είχε
κάνει όλα καλά, θα συνεχίζατε να κυβερνάτε, όπως και εµείς θα
συνεχίζαµε να κυβερνάµε το 2004, αν τα κάναµε όλα καλά. Άρα,
λοιπόν, εδώ πέρα υπάρχει ένα σαφέστατο µήνυµα, ότι οι πολιτι-
κές που δεν ανταποκρίνονται στο δηµόσιο αίσθηµα και στις
πραγµατικές ανάγκες, είναι πολιτικές οι οποίες θα καταδικάζο-
νται από τον ελληνικό λαό, γιατί ο ελληνικός λαός έχει µεγάλη
σοφία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι οι Υπουργοί
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Οικονοµικών
και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση και τροποποίηση της από 2-11-2009 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Αναπροσαρµογή των τελών κυκλο-
φορίας οχηµάτων και κατάργηση του µέτρου απόσυρσης οχη-
µάτων», καθώς και διατάξεων της από 16.9.2009 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Μέτρα για την Αντιµετώπιση της
Ατµοσφαιρικής Ρύπανσης» (ΦΕΚ 181 Α), όπως αυτή διορθώθηκε
µε τη «∆ιόρθωση Σφαλµάτων», που δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ
222Α».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Άγγελος Τζέκης, ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδος, έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όλες αυτές τις ηµέρες και στην Επιτροπή

και στην Ολοµέλεια το ΚΚΕ µε επιχειρήµατα προσπάθησε να
αποδείξει –και πιστεύουµε ότι το έχει αποδείξει- ότι ήταν µάταιη
η προσπάθεια που έκανε η Κυβέρνηση να πείσει τον ελληνικό
λαό ότι µέσω επιδοµατικής πολιτικής µπορεί να γίνει αναδιανοµή
του πλούτου. Όπως, επαναλαµβάνω, το ίδιο κάναµε και µε τις
προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, που κι εκείνη
προσπαθούσε να καλλιεργήσει ένα κοινωνικό προφίλ στην αντι-
λαϊκή πολιτική που εφήρµοζε.

Παράλληλα, βέβαια, δεν µπορούµε - λέµε ως ΚΚΕ- να δώσουµε
θετική ψήφο και για έναν πρόσθετο λόγο, ότι ψήφος σηµαίνει και
καλλιέργεια φιλολαϊκού κοινωνικού προσώπου της µεγάλης ερ-
γοδοσίας, ενώ γνωρίζουµε όλοι πάρα πολύ καλά οι επιχειρηµα-
τικοί όµιλοι, αυτοί που πραγµατικά όλα αυτά τα χρόνια έχουν
αποκοµίσει και έχουν αποµυζήσει τον τεράστιο εθνικό πλούτο
που παρήχθη στη χώρα µας µε τεράστια κέρδη εκατοντάδων δι-
σεκατοµµυρίων δραχµών, να έρχονται και να εµφανίζονται ως
κοινωνικά ευαίσθητοι δίνοντας 840.000.000 από τα τεράστια
κέρδη τους. Θα ήταν άλλοθι από την πλευρά τους να ζητούν τη
θετική ψήφο του ΚΚΕ.

Μάλιστα, τονίσαµε, κύριε Πρόεδρε, πως θέλει να παρουσια-
στεί η Κυβέρνηση ότι παίρνει υπ’ όψιν τις ανάγκες των εκατοµ-
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µυρίων συµπολιτών µας που ζουν κάτω από το όριο της φτώ-
χειας, αλλά χωρίς να λέµε όµως και η Κυβέρνηση και οι Βουλευ-
τές ποιοι ευθύνονται γι’ αυτήν τη µεγάλη φτώχεια.

Αποδείξαµε και σε αυτό το σηµείο ότι είναι διαχρονικά οι κυ-
βερνήσεις που πέρασαν όλα αυτά τα χρόνια και δεν θα βάλουν
το δάκτυλο επί τον τύπον των ήλων, γιατί αν γίνει αυτό, τότε,
πραγµατικά, πρέπει να αποδοθούν πολιτικές ευθύνες. Για µας
είναι ξεκάθαρο ότι δεν είναι ζήτηµα γραφειοκρατών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, όπως ακούγεται συνεχώς για τα µέτρα αυτά που
προτείνονται. Και χθες και σήµερα εδώ ο κύριος Υπουργός µας
είπε, ότι είµαστε κάτω από αυστηρή επιτήρηση. Για µας είναι τα
ζητήµατα πολιτικά και τα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στα
οποία συµµετέχουν οι Υπουργοί, είναι πολιτικά όργανα που εκ-
προσωπούν τις κυβερνήσεις των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Ευθύνες, λοιπόν, σε όλες τις κυβερνήσεις αλλά και
στην ελληνική Κυβέρνηση.

Γιατί το λέµε αυτό, κύριε Πρόεδρε; Το λέµε, γιατί απ’ ό,τι του-
λάχιστον ειπώθηκε, εδώ έρχεται, πραγµατικά, τυφώνας εργα-
σιακός, κοινωνικοασφαλιστικός, µε όλα τα συνεπακόλουθά του.
Κι εµείς, βέβαια, δεν θα µπορέσουµε να συµφωνήσουµε σε αυτήν
την κατεύθυνση, όπως είπε και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε - γιατί ακούσαµε και τον Βουλευτή
του ΛΑΟΣ κ. Πολατίδη να αναφέρεται στην τροπολογία που κα-
τέθεσε- θέλω να πω ότι δεν άκουσε τη θέση του ΚΚΕ. Μα τόσες
µέρες το ΚΚΕ, στο άρθρο 5 που αφορά την Κούνεβα έβαλε όλα
αυτά τα ζητήµατα ακριβώς, ότι δηλαδή µέσα στην εργοδοτική
τροµοκρατία που επικρατεί στους χώρους δουλειάς πρέπει να
δούµε και τα άλλα ζητήµατα, την υγιεινή και την ασφάλεια. Γιατί
κάθε χρόνο, κύριε Πρόεδρε –και το ξέρετε- είναι εκατόν πενήντα
οι νεκροί, εκατοντάδες σακατεµένοι και το ΚΚΕ –θα το γνωρίζετε
όλοι σας και το γνωρίζετε- έχει καταθέσει συγκεκριµένες προ-
τάσεις νόµου για όλες αυτές τις περιπτώσεις.

Βέβαια, εδώ υπάρχει και µία δηµαγωγική κίνηση από τους Βου-
λευτές του ΛΑΟΣ. Γιατί ήταν χθες ο Πρόεδρος του κόµµατός
τους ο οποίος αµφισβήτησε τα κεκτηµένα δικαιώµατα. Ζήτησε
τη µείωση, εάν χρειάζεται, µισθών και αποδοχών. Άρα, λοιπόν,
νουθεσίες προς το ΚΚΕ όσον αφορά τα ζητήµατα εργατών,
αγροτών, µικροεπαγγελµατιών, συνταξιούχων και γενικά του λαϊ-
κού κινήµατος δεν µπορούµε να δεχθούµε.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι καταψηφίζουµε τα άρθρα
εκτός από το άρθρο 5.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Οικονο-
µικών κ. Σαχινίδης έχει το λόγο για να τριτολογήσει.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνεται η συζήτηση του
πρώτου νοµοσχεδίου που κατέθεσε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.
Άκουσα τις παρατηρήσεις όλων των συναδέλφων απ’ όλες τις
πτέρυγες της Βουλής και αισθάνοµαι την ανάγκη να απαντήσω
µετά απ’ αυτήν τη συζήτηση που έγινε, τι τελικά δεν είναι αυτό το
µέτρο. ∆εν είναι το τελευταίο µέτρο κοινωνικής πολιτικής της
νέας Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Είναι το πρώτο µέτρο. ∆εν λύνει
το πρόβληµα των κοινωνικών ανισοτήτων, όµως συµβάλλει στη
στήριξη όσων πλήττονται από την κρίση. ∆εν υποκαθιστά το κρά-
τος πρόνοιας. Είναι το πρώτο µέτρο µιας Κυβέρνησης µε κοινω-
νική ευαισθησία. ∆εν επιβαρύνει τον προϋπολογισµό αλλά
αντίθετα, µε την έκτακτη εισφορά, καθιστά την παρέµβαση δη-
µοσιονοµικά ουδέτερη. ∆εν λύνει το πρόβληµα της αναδιανοµής
στη χώρα. Είναι µέτρο µε αναδιανεµητικά χαρακτηριστικά. ∆εν
είναι στο επίπεδο της πρότασης που είχαµε κάνει, είναι όµως στα
µέτρα των σηµερινών συνθηκών γιατί ήταν άλλες οι δηµοσιονο-
µικές συνθήκες όταν καταθέσαµε τη δική µας πρόταση νόµου.
Σήµερα µε έλλειµµα 12,7% και µε χρέος 300.000.000.000 αυτή
είναι η δική µας συµβολή σ’ αυτούς που, πραγµατικά, έχουν ανά-
γκη. Είµαστε συνεπείς στις προεκλογικές µας δεσµεύσεις.

Άκουσα τα επιχειρήµατα των συναδέλφων και θα προσπαθήσω
να απαντήσω σε ερωτήµατα και σε προβληµατισµούς που δια-
τυπώθηκαν. Άκουσα από κάποιο συνάδελφο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας να λέει: «Μας είχατε κατηγορήσει ότι µε τις
φοροαπαλλαγές που δώσαµε στις επιχειρήσεις οι επιχειρήσεις

τα τελευταία πεντέµισι χρόνια γλίτωσαν 5.000.000.000 ευρώ.
Γιατί δεν φορολογήσατε 5.000.000.000 ευρώ;». Μα ο ίδιος έδωσε
και την απάντηση. Τα 5.000.000.000 ευρώ ήταν οι φοροαπαλλα-
γές πεντέµισι χρόνων. Είναι δυνατό να έλθουµε εµείς και να επι-
βάλουµε φορολόγηση 5.000.000.000 ευρώ εφάπαξ;

Επειδή οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας αναρωτιούνται
αν η πολιτική που ακολουθήσαµε είχε, πραγµατικά, αναδιανεµη-
τικά χαρακτηριστικά, θα τους προέτρεπα να κάνουν µία σύγκριση
µε το φόρο που επιβάλαµε εµείς στην ακίνητη περιουσία µε την
επιλογή που έκαναν σε σχέση µε το φόρο κληρονοµιάς. Πήραν
ένα συντελεστή µε προοδευτικά χαρακτηριστικά που φορολο-
γούσε την κληρονοµιά από 5% έως 20% και τον µετέτρεψαν σε
συντελεστή του 1%. Μετεβίβαζε κάποιος ένα σπίτι σ’ ένα χωριό
µε 30.000 ευρώ; 1%. Μετεβίβαζε κάποιος µία αξία 1.000.000.000
ευρώ; 1%. Είναι προοδευτικό αυτό το µέτρο; ∆εν νοµίζω. Του-
λάχιστον δεν έχω µάθει να χαρακτηρίζεται ως προοδευτικό αυτό
το µέτρο.

Άκουσα από πολλούς συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης να µας εγκαλούν για το επίδοµα θέρµανσης. Θα τους
υπενθυµίσω ότι το επίδοµα θέρµανσης το έδωσε για πρώτη φορά
η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 2001 όταν η τιµή του πετρελαίου
ήταν µόλις 37 δολάρια το βαρέλι. Από το 2004 και µετά όσες
φορές εµείς θέσαµε το ερώτηµα προς την τότε κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί δεν το δίνει και ειδικά τη χρονιά που το
πετρέλαιο έφτασε στα 150 µε 160 δολάρια το βαρέλι, η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν ανταποκρίθηκε. Το έδωσε µόνο
µία φορά. Εµείς λέµε ότι αυτήν τη στιγµή στις παρούσες συνθή-
κες το να δώσουµε 1.000.000.000 ευρώ σε δυόµισι εκατοµµύρια
άτοµα είναι µια σηµαντική κοινωνική πρωτοβουλία, µία πολιτική
η οποία, πραγµατικά, στηρίζει αυτούς που έχουν ανάγκη. Σε κά-
ποιους άλλους που µας ρώτησαν «γιατί δεν δίνετε και κάτι άλλο»
λέµε ότι δίνουµε δύο φορές την ενίσχυση στους ανέργους µε
παιδιά.

Σας άκουσα, κύριε συνάδελφε, να µας εγκαλείτε για την πολι-
τική την οποία ακολουθήσαµε στα σκάφη. Έθεσα ένα πολύ απλό
ερώτηµα: Τι ακριβώς µας ελέγχετε ότι κάνουµε; Ότι απαλλάσ-
σουµε αυτούς που έχουν ιδιωτικά σκάφη αναψυχής; Τότε έχω
την αίσθηση ότι αν είναι αυτή η απορία που διατυπώνετε, ενδε-
χοµένως δεν δώσατε τη δέουσα προσοχή όταν διαβάσατε τη συ-
γκεκριµένη διάταξη.

Εµείς γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι σε συνθήκες κρίσης µε
το µέτρο το οποίο πήρε η προηγούµενη κυβέρνηση χτυπιόταν ο
θαλάσσιος τουρισµός. Επειδή, λοιπόν, διαπιστώσαµε ότι δηµι-
ουργείται ένα τεράστιο πρόβληµα, αναβάλαµε την εφαρµογή του
συγκεκριµένου µέτρου για να διαπιστώσουµε ποια είναι τα
σκάφη αναψυχής που έχουν πάρει προσχηµατικά τον τίτλο
«επαγγελµατικά» και ποια είναι τα σκάφη που χρησιµοποιούνται
πραγµατικά ως επαγγελµατικά. Βάλαµε και µία ηµεροµηνία και
είπαµε ότι µέχρι τις 30/6/2010 θα γίνει αυτός ο διαχωρισµός και
θα φορολογήσουµε όλους όσους έχουν σκάφη αναψυχής.

Εποµένως, το µέτρο αυτό δεν έχει σαν στόχο να απαλλάξει
τους έχοντες και κατέχοντες. Έχει, όµως, σαν στόχο να προ-
στατέψει εκείνους που πραγµατικά, χρησιµοποιούν τα σκάφη
επαγγελµατικά για θαλάσσιο τουρισµό.

Άκουσα από τον αγορητή του ΣΥΡΙΖΑ να λέει ότι το µέτρο πο-
λιτικής είναι µικρό, είναι εφάπαξ, δεν είναι σοσιαλιστικό. Να ζη-
τήσουµε συγγνώµη που στις πενήντα πέντε πρώτες ηµέρες δεν
λύσαµε βασικά προβλήµατα, δεν συγκροτήσαµε ένα κράτος –
πρόνοιας, που θα διασφάλιζε ευθύς εξ αρχής ένα βασικό εγ-
γυηµένο εισόδηµα. Σας διαβεβαιώνω, όµως, ότι υπάρχουν µπρο-
στά µας άλλα τρία χρόνια και περίπου τριακόσιες ηµέρες για να
µπορέσουµε να ολοκληρώσουµε την κοινωνική µας πολιτική.

Μας καταλόγισαν οι αγορητές του ΛΑΟΣ ότι δεν έγινε συζή-
τηση. ∆εν ξέρω αν παρακολούθησαν τη διαδικασία αυτή ευθύς εξ
αρχής, όπως ξεκίνησε. Και υπάρχει ένα πράγµα που µας καθυ-
στέρησε ως προς το ζήτηµα αυτό. Έγινε η συζήτηση και ειδικά
οι φορείς, στους οποίους αναφερθήκατε, όπως ξέρετε είχαν κλη-
θεί και είχαν καταθέσει τις απόψεις τους και µέσα στη Βουλή.

Επίσης, ερωτηθήκαµε πόσοι είναι αυτοί οι οποίοι θα πάρουν
τα 1.300 ευρώ. Αυτό υπάρχει και µέσα στην αιτιολογική έκθεση
και στον πίνακα τον οποίο είχαµε καταθέσει.
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Ακόµη, άκουσα από πολλούς εδώ µέσα να διαµαρτύρονται για
τη φορολογία στα ακίνητα από 400.000 ευρώ. Είναι, λέει, µεσαία
τάξη.

Αναζήτησα, λοιπόν, από τον κατάλογο και διαπίστωσα ότι τα
ακίνητα που είναι από 400.000 ευρώ και πάνω αντιστοιχούν σε
ογδόντα εννέα χιλιάδες Έλληνες. Και ερωτώ: Αυτή είναι η µε-
σαία τάξη;

Εδώ πέρα υπάρχει και µία φοβερή αντίφαση στην επιχειρηµα-
τολογία. Όταν συζητάµε γι’ αυτά τα 300 ευρώ που δίνουµε σε
κάποιους, αυτά είναι ψίχουλα. Όταν, λοιπόν, κάποιος που έχει
µία ακίνητη περιουσία 500.000 ευρώ και καλείται να πληρώσει
200 ευρώ, κατά ποία έννοια αυτά δεν είναι ψίχουλα; ∆ιότι αν τα
300 ευρώ είναι ψίχουλα, τότε και τα 200 ευρώ που καλείται να
πληρώσει αυτός που έχει ακίνητη περιουσία 500.000 ευρώ είναι
ψίχουλα. ∆εν µπορεί να είναι κι έτσι κι αλλιώς. Είναι αυτό που
λέω εγώ, MM Theory, M έτσι, M αλλιώς. Ψίχουλα τα 300 ευρώ,
αλλά τα 200 που δίνει αυτός που έχει ακίνητη περιουσία 500.000
ευρώ δεν είναι ψίχουλα.

Σας παρακαλώ να βάλουµε τη συζήτηση σε λογική βάση, να
ξέρουµε τι λέµε κάθε φορά. ∆ιακόσια ευρώ καλείται να πληρώ-
σει ως έκτακτη εισφορά κάποιος ο οποίος έχει ακίνητο µε αντι-
κειµενική αξία 500.000 ευρώ. Κι όποιος έχει ακίνητο µε
αντικειµενική αξία 500.000 ευρώ, όλοι µας γνωρίζουµε πολύ καλά
ότι µιλάµε για εµπορικές αξίες οι οποίες ξεπερνάνε τις 700.000
και τις 800.000 ευρώ.

Εποµένως, ας µη χύνουµε δάκρυα για κάποιον που έχει. Μπο-
ρεί, έχει τη δυνατότητα να συνεισφέρει.

Τέλος -το θέµα αυτό το συζητήσαµε και στην επιτροπή, κύριε
Τζέκη- όσον αφορά το θέµα της φορολόγησης του Χρηµατιστη-
ρίου, θέλω να πω το εξής: Εκείνο το οποίο είπαµε είναι ότι δεν κα-
ταργείται η φορολόγηση στις συναλλαγές του Χρηµατιστηρίου.
Το ξέρω. Σας είπα, όµως, ότι για τεχνικούς καθαρά λόγους δεν
µπορούµε να εφαρµόσουµε τη φορολόγηση της υπεραξίας από
τις αγοραπωλησίες µετοχών. Ζητάµε µία αναβολή της εφαρµο-
γής για τεχνικούς καθαρά λόγους που έχουν να κάνουν µε την
απουσία κατάλληλου λογισµικού. Μόλις αντιµετωπιστεί αυτό το
πρόβληµα θα επανέλθει και θα εφαρµοστεί αυτή η διάταξη.

Αυτά σε ό,τι αφορά τους προβληµατισµούς.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Για τα νοµικά πρόσωπα;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ήταν

µία νοµοτεχνική βελτίωση. Επειδή κάνατε την επισήµανση ότι
υπήρξε µία αλλαγή ανάµεσα στο αρχικό και το τελικό κείµενο, η
αλλαγή η οποία υπάρχει είναι µόνο νοµοτεχνική. Το κείµενο, δη-
λαδή, το οποίο προσθέσαµε και ουσιαστικά θεωρήσατε εσείς ότι
έγινε µία αντικατάσταση, ήταν καθαρά και µόνο για νοµοτεχνι-
κούς λόγους, για να υπάρχει πληρέστερη αποτύπωση.

Να ξεκαθαρίσω το εξής: Σήµερα η ελληνική Βουλή ολοκλή-
ρωσε τη συζήτηση της πρώτης νοµοθετικής πρωτοβουλίας της
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, η οποία δίνει τη δυνατότητα σε συν-
θήκες κρίσης να στηρίξουµε δυόµισι εκατοµµύρια συµπολιτών
µας, οι οποίοι, πραγµατικά, πλήττονται από αυτήν την κρίση, µία
κρίση για την οποία δεν ευθύνεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
αλλά είχε το θάρρος και την ευθύνη να ανταποκριθεί άµεσα,
παρά το γεγονός ότι βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε αυτά τα προ-
βλήµατα.

Εγώ σας καλώ όλους να τοποθετηθείτε θετικά υπέρ αυτής της
πρότασης.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-
πουργέ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης έχει το λόγο για τέσσερα
λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ένας από τους λόγους, αγαπητοί συνάδελφοι, που η Νέα ∆η-

µοκρατία έχασε τις εκλογές, ήταν και ο εξής: ∆εν άκουγε τη
Βουλή. ∆εν άκουγε τους δικούς της Βουλευτές, που αγωνιωδώς
µετέφεραν κάποια αιτήµατα του κόσµου. Και δεν άκουγε και την
Αντιπολίτευση. Είχε αλαζονική συµπεριφορά η κυβέρνηση. Και
πλήρωσαν αυτά που πλήρωσαν.

Το ίδιο, νοµίζω, ότι ακολουθείτε κι εσείς τώρα, κύριε Υφυ-
πουργέ, η δική σας Κυβέρνηση.

Σας διατυπώσαµε συγκεκριµένα ερωτήµατα, σας µεταφέραµε
συγκεκριµένες απόψεις και θέσεις και περιµέναµε µία σοβαρή
απάντηση στη Βουλή. Σας ρωτάµε, λοιπόν, και πάλι. Υπήρξαν οι-
κογένειες, των οποίων µετεβλήθη η οικονοµική τους κατάσταση
το 2009, διότι απέκτησαν τέκνο. Γιατί δεν τους συµπεριλαµβά-
νετε; Είναι ένα ερώτηµα συγκεκριµένο. Να σηκωθείτε και να πείτε
ότι «δεν συµπεριλαµβάνουµε τις οικογένειες που υπέστησαν οι-
κογενειακή µεταβολή γι’ αυτόν το συγκεκριµένο λόγο». Αυτό
είναι το ένα ερώτηµα.

∆εύτερον, σας κάνουµε µία πρόταση, να συµπεριληφθεί στην
Οικονοµική και Κοινωνική Επιτροπή εκπρόσωπος της Ανώτατης
Συνοµοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδος. Μπορούσατε από του
Βήµατος της Βουλής να πείτε ότι «ναι, θα το κάνουµε». Είναι µία
υπουργική απόφαση. Κόστος µηδέν, κύριε Παπουτσή. Γιατί δεν
κάνετε αυτό το πράγµα; Τουλάχιστον, ας έχουµε µία δήλωση του
Υφυπουργού ότι «ναι, θα προχωρήσουµε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση».

Τρίτον, σας είπαµε συγκεκριµένα για τις πολύτεκνες να διευ-
ρυνθεί το επίδοµα κατά 100 ευρώ για οικογένειες άνω των έξι τέ-
κνων. Πόσες, κύριε Υφυπουργέ, τέλος πάντων είναι αυτές οι
οικογένειες που έχουν επτά, οκτώ, εννέα, δέκα ή έντεκα παιδιά;
Πόσες είναι; Κόπτεσθε για τους αλλοδαπούς και για τους Έλλη-
νες πολυτέκνους µε άνω των έξι τέκνων –το τονίζω, κύριε Πα-
πουτσή, αυτό- δεν ακούσαµε τίποτα ακόµα, ούτε µία απάντηση.
Γιατί δεν κλιµακώνετε το επίδοµα;

Βεβαίως, σας λέµε και πάλι ότι κατεβάσαµε µία τροπολογία.
Εκπρόθεσµη, σωστά. Σας είπαµε, όµως, ότι µπορεί κάποιος που
υπέστη εργατικό ατύχηµα και έµεινε ανάπηρος µε ποσοστό ανα-
πηρίας άνω του 67% να δικαιούται και αυτός ο Έλλην πολίτης
από τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας να λάβει κατοικία άνευ
τιµήµατος.

Άρα, λοιπόν, συγκεκριµένα πράγµατα θέτουµε και περιµέ-
νουµε συγκεκριµένες απαντήσεις. Σας µεταφέρουµε την αγωνία
του κόσµου για συγκεκριµένα ζητήµατα. Και εσείς ανεβήκατε
εδώ και το µόνο που είχατε να πείτε είναι ότι ο Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός σας κατηγόρησε ότι δεν κάνατε διάλογο. ∆εν
παρακολουθήσατε, όµως, την οµιλία µου. Ήσασταν απασχολη-
µένος. Εγώ είπα ότι δεν είναι για εµάς αυτό το ζήτηµα. Το πα-
ραβλέπουµε, εντάξει, δεκτό. Κάνατε διάλογο. Ωραία. Γι’ αυτά τα
ουσιώδη, όµως, θα λάβουµε συγκεκριµένες ουσιαστικές απα-
ντήσεις;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ο αγα-

πητός συνάδελφος, µας καταλόγισε από τις πρώτες κιόλας συ-
νεδριάσεις και έβγαλε το συµπέρασµα ότι δεν ακούµε τους
Βουλευτές µέσα στη Βουλή. Θέλω να τον διαβεβαιώσω ότι εµείς
είµαστε οπαδοί της ανοικτής Βουλής, οι συγκάτοικοί τους ήθελαν
κλειστή τη Βουλή. Εµείς τη Βουλή θα την κρατάµε ανοικτή και
θα συζητάµε µε όλους τους Βουλευτές από όλες τις πτέρυγες.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Στο πάπλωµα τώρα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και για

το πάπλωµα, κύριε συνάδελφε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άντε, να ακούσουµε επιτέλους!
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μας κα-

ταλογίσατε, επίσης, ότι δεν λάβαµε υπ’ όψιν παρατηρήσεις. Σας
διαβεβαιώνω ότι, εάν κάποιος πάρει το αρχικό κείµενο, όπως κα-
τατέθηκε, και διαπιστώσει τις µεταβολές που καταγράφηκαν από
το αρχικό κείµενο µέχρι σήµερα, θα καταλήξει στο εύλογο συ-
µπέρασµα ότι η Κυβέρνηση και ευαισθησίες έχει και ανταποκρί-
θηκε και σεβάστηκε τη διαδικασία της δηµόσιας διαβούλευσης,
διότι ενσωµατώσαµε παρατηρήσεις οι οποίες έγιναν και αυτό
προκύπτει άµεσα από τη σύγκριση του αρχικού µε το τελικό σχέ-
διο.

Από εκεί και πέρα, έχουµε µπροστά µας τέσσερα ολόκληρα
χρόνια, για να συνεχίσουµε να κινούµεθα προς την κατεύθυνση
που σηµατοδοτεί το συγκεκριµένο µέτρο, η συγκεκριµένη νοµο-
θετική πρωτοβουλία.
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Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτή είναι συγκεκριµένη απάντηση,

κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ πολύ,

κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε. ∆εν έχετε άλλο το δικαίωµα
να παρεµβαίνετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Απηύθυνα συγκεκριµένα ερωτή-
µατα. Περιµένουν οικογένειες να το ακούσουν.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε! Μη θορυβείτε, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του
ΛΑΟΣ.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρ-
θρων 1 έως 7 του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
«Έκτακτη οικονοµική ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης, έκτα-
κτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων και
της µεγάλης ακίνητης περιουσίας και άλλες διατάξεις» και θα
γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 1,

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 2,

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 3,

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 4,

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά

πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 5,

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 6,

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε τώρα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το ακροτελεύτιο άρθρο,

έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Έκτα-

κτη οικονοµική ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης, έκτακτη ει-
σφορά κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων και της
µεγάλης ακίνητης περιουσίας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό
επί της αρχής και επί των άρθρων, κατά πλειοψηφία.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Πα-

ρασκευής 20 Νοεµβρίου 2009 και της ∆ευτέρας 23 Νοεµβρίου
2009 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Παρασκευής 20 Νοεµβρίου 2009 και της ∆ευτέρας 23 Νο-
εµβρίου 2009 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.49, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 4 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
10.00, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, µεταξύ των οποίων και
δυο ερωτήσεις προς τον Πρωθυπουργό
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Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


